
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 8523
2. 'Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Α. Μεγαλοµύστακα

και Ο. Κεφαλογιάννη, σελ. 8465, 8480
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Δηµοτικό Σχολείο Ξινού Νερού και Αγίου Παν-
τελεήµονα Φλώρινας, το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Νέου Ψυχικού,
το Ιερασπουδαστήριο Εχίνου Ξάνθης, το Δηµοτικό Σχολείο
Τσικαλαρίων και το Δηµοτικό Σχολείο Νέου Χωριού Χανίων,
το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Αργοστολίου Κεφαλλονιάς, το 48ο
Δηµοτικό Σχολείο Πάτρας, το 4ο Δηµοτικό Σχολείο Πύργου,
το Γυµνάσιο Μαυροχωρίου και το Γυµνάσιο Κορησού Καστο-
ριάς, Ολλανδοί µαθητές από το Bonhoeffr College, µαθητές
από τα Δηµοτικά Σχολεία Παλαιού Μυλοπόταµου και Αµπε-
λίων Πέλλας, από το Δηµοτικό Σχολείο Συκιάδας Χίου, το 4ο
Δηµοτικό Σχολείο Καστοριάς, το Γυµνάσιο Ειρηνούπολης
Ηµαθίας και το Γυµνάσιο Βίβλου Νάξου, σελ. 8464, 8468,
8480, 8486, 8493, 8501, 8503, 8512, 8517, 8523

4. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη:
Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τα άρθρα 68

παράγραφος 2 του Συντάγµατος και 144 επόµενα του Κανο-
νισµού της Βουλής, επί της προτάσεως που κατέθεσαν ο
Πρωθυπουργός και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης
Τσίπρας και οι Βουλευτές του κόµµατός του και ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.
Παναγιώτης (Πάνος) Καµµένος και οι Βουλευτές του κόµµα-
τός του, για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, σχετικά µε τη
διερεύνηση της νοµιµότητας της δανειοδότησης των πολιτι-
κών κοµµάτων καθώς και των ιδιοκτητριών εταιρειών µέσων
µαζικής ενηµέρωσης από τα τραπεζικά ιδρύµατα της χώρας,
σελ. 8457 - 8523

5. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 8457, 8472, 8475, 8476,
8482, 8483, 8486, 8488, 8499, 8490, 8495, 8498, 8499, 8500,
8501, 8506, 8507, 8516, 8522, 8523

6. Ανακοινώνεται ότι την Τετάρτη 20 Απριλίου 2016 και ώρα
10:00 θα διεξαχθεί συζήτηση προ Ηµερησίας Διατάξεως µε
πρωτοβουλία του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
και Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Κυριάκου Μητσοτάκη σε επίπεδο  Αρχηγών
Κοµµάτων, σχετικά µε την ασφάλεια των πολιτών, σύµφωνα
µε το άρθρο 143 παρ.2 του Κανονισµού της Βουλής, σελ.
8464

7. Ανακοινώνεται ότι το Σώµα οµόφωνα αποδέχτηκε την
πρόταση για τη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής χωρίς ονο-
µαστική ψηφοφορία, σελ. 8523

8. Ανακοινώνεται ότι η Επιτροπή θα αποτελείται από είκοσι
τρία µέλη, µε εκπροσώπηση κατ’ αναλογία της δύναµης όλων
των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και των Ανεξαρτήτων και κατ’
εφαρµογή του άρθρου 31 του Κανονισµού της Βουλής και η
προθεσµία για την ολοκλήρωση των εργασιών της επιτροπής
και η υποβολή του πορίσµατός της θα είναι σε δύο µήνες από
τη συγκρότηση της επιτροπής, σελ. 8523

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέ-

ρας 18 Απριλίου 2016, στο οποίο ενσωµατώθηκε και το δελ-
τίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 15 Απριλίου 2016,
σελ. 8464

ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 8472 - 8501

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 8501 - 8511
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 8457 – 8472, 8511 - 8523
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Αθήνα, σήµερα στις 15 Απριλίου 2016, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΣ ΧΡΙΣΤΟ-
ΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ 

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τα άρθρα 68 πα-
ράγραφος 2 του Συντάγµατος και 144 επόµενα του Κανονισµού
της Βουλής, επί της προτάσεως που κατέθεσαν ο Πρωθυπουρ-
γός και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας και οι
Βουλευτές του κόµµατός του και ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος και
οι Βουλευτές του κόµµατός του, για σύσταση Εξεταστικής Επι-
τροπής, σχετικά µε τη διερεύνηση της νοµιµότητας της δανει-
οδότησης των πολιτικών κοµµάτων καθώς και των ιδιοκτητριών
εταιρειών µέσων µαζικής ενηµέρωσης από τα τραπεζικά ιδρύ-
µατα της χώρας.

Η συζήτηση επί της προτάσεως για σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής διεξάγεται σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 144 και
µε ανάλογη εφαρµογή του άρθρου 137 παράγραφος 2 του Κα-
νονισµού της Βουλής. 

Ειδικότερα, ως προς την οργάνωση της συζήτησης, θα πρό-
τεινα η διαδικασία να αρχίσει µε έναν πρώτο κύκλο οκτώ κατά
προτεραιότητα οµιλητών, έναν από κάθε Κοινοβουλευτική
Οµάδα. 

Πρώτος θα λάβει τον λόγο ο Βουλευτής της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ και δεύτερος ο Βουλευτής της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων που έχουν καταθέ-
σει και την πρόταση για τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής,
σύµφωνα µε τα άρθρα 144 παράγραφος 4 του Κανονισµού της
Βουλής. 

Κάθε Βουλευτής θα λαµβάνει τον λόγο για δέκα λεπτά χωρίς
δικαίωµα δευτερολογίας. Επίσης, τα κόµµατα έχουν ήδη υποβά-
λει καταστάσεις οµιλητών και έχει καταρτιστεί από την υπηρεσία
ενιαίος κατάλογος µε εναλλαγή οµιλητών κατ’ αναλογία της κοι-
νοβουλευτικής δύναµης των κοµµάτων, όπως έχει εφαρµοστεί
µε κοινοβουλευτική πρακτική και κατά το παρελθόν.

Ο χρόνος οµιλίας των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων θα είναι οριζόµενος από το άρθρο 97 του Κανονισµού της
Βουλής, δηλαδή ο Πρωθυπουργός και ο Αρχηγός της Αξιωµατι-

κής Αντιπολίτευσης θα λάβουν τον λόγο για είκοσι λεπτά και οι
λοιποί Αρχηγοί των κοµµάτων για δεκαπέντε λεπτά. Οι Υπουργοί
προτείνω να µιλήσουν για δώδεκα λεπτά της ώρας, οι Κοινοβου-
λευτικοί Εκπρόσωποι για οκτώ λεπτά, εφόσον όµως προηγηθεί
οµιλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής τους Οµάδας θα µι-
λήσουν για τέσσερα λεπτά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή αυτή η πρόταση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς έχω την τιµή να σας ανακοινώσω τους οκτώ πρώτους οµι-
λητές, όπως τα κόµµατα τους έχουν υποδείξει. Είναι ο
Βουλευτής κ. Σπυρίδωνας Λάππας από τον Συνασπισµό Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς, ο Βουλευτής κ. Δηµήτρης Καµµένος από τους
Ανεξάρτητους Έλληνες, η Βουλευτής κ. Νίκη Κεραµέως από τη
Νέα Δηµοκρατία, ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κασιδιάρης από τον
Λαϊκό Σύνδεσµο-Χρυσή Αυγή, ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Κουτσού-
κος από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ, ο Βου-
λευτής κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας, ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Μπαργιώτας από
το Ποτάµι και ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Μεγαλοµύστακας από
την Ένωση Κεντρώων.

Ο ενιαίος κατάλογος των οµιλητών θα αποτελείται από δεκα-
πέντε Βουλευτές, στον οποίο θα συµµετέχουν πέντε Βουλευτές
από τον Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς, τρεις Βουλευτές
από τη Νέα Δηµοκρατία και ένας από τα υπόλοιπα κόµµατα και
ένας ανεξάρτητος Βουλευτής. Οι οµιλητές των ενιαίου καταλό-
γου θα λαµβάνουν τον λόγο για έξι λεπτά, χωρίς δικαίωµα δευ-
τερολογίας. Μετά το πέρας, όπως γνωρίζετε, θα διεξαχθεί
ονοµαστική ψηφοφορία.

Κατά συνέπεια ξεκινούµε. Κύριε Λάππα, έχετε τον λόγο για
δέκα λεπτά, όπως είπαµε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπό τη σκιά συγκλονιστικών

αποκαλύψεων, το Panama Papers, κλυδωνίζονται κυβερνήσεις,
παραιτούνται πρωθυπουργοί, συνταράσσεται η οικονοµική και
πολιτική ζωή του πλανήτη. Την ίδια ώρα συγκλονίζουν και οι απο-
καλύψεις των WikiLeaks στην Ελλάδα και την Ευρώπη και απο-
καλύπτεται ωµός εκβιασµός παραγόντων του ΔΝΤ.

Και στις δύο περιπτώσεις αποκαλύπτεται ότι αυτό που εµείς
οι κοινοί θνητοί ονοµάζουµε έννοµη τάξη δεν αφορά όλους.
Αφορά, δυστυχώς, µόνο εµάς τους θνητούς. Αποκαλύπτεται για
µια ακόµη φορά ότι η επιθετικότητα του χρηµατοπιστωτικού συ-
στήµατος έχει κυριαρχήσει απόλυτα επί της πολιτικής, µε ολέ-
θριες συνέπειες για τους λαούς και τα κράτη. Για την κυρίαρχη
οικονοµική και πολιτική ελίτ σε όλο τον κόσµο, για αυτούς οι λαοί
είναι απλοί αριθµοί και όχι άνθρωποι µε ανάγκες και δικαιώµατα.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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Το φαινόµενο το έχουν περιγράψει για την παγκόσµια κατά-
σταση άριστα, µε τον καλύτερο τρόπο οι διανοητές της εποχής
µας, Τσόµσκι, Χάµπερµας, Καστοριάδης, Μπάουµαν, Τοντόροφ,
Μπαντιού, οι νοµπελίστες οικονοµολόγοι Στίγκλιτς και Κρούγκ-
µαν. Ο χρόνος, όµως, δεν µου επιτρέπει να κάνω αναλυτικότερη
αναφορά στο έργο τους.

Απέναντι στα γεγονότα αυτά που συγκλονίζουν την οικουµένη,
στη χώρα µας η Νέα Δηµοκρατία αντί να αξιολογεί τα στοιχεία
της διαρροής και να τοποθετείται απέναντι σε αυτά, περιορίζεται
εµµονικά σε µια στείρα, πρακτορικού τύπου αντίληψη των πραγ-
µάτων και το µόνο που κάνει είναι να αναζητεί την πηγή της διαρ-
ροής, κάτι που κανένας δεν θέτει πλέον σε ολόκληρο τον κόσµο.
Αποτελεί τη µοναδικότητα και εξαίρεση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το οικονοµικό και πολιτικό πλαί-
σιο που αποτέλεσε το θερµοκήπιο δράσης και λειτουργίας της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ σχετικά µε το ζήτηµα της δα-
νειοδότησής τους συνιστά ένα µέγιστο οικονοµικό και πολιτικό
σκάνδαλο, από τα σοβαρότερα της Μεταπολίτευσης, µε δράστες
τα δύο κόµµατά σας.

Θα αναλάβετε, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ, τις ευθύνες σας γι’ αυτό; Η Βουλή και ο ελληνικός
λαός περιµένει και αναµένει σήµερα τις τοποθετήσεις σας.

Όπως θα αναλύσω παρακάτω, ο τρόπος µε τον οποίο λειτούρ-
γησε το πολιτικό σύστηµα στα χρόνια της Μεταπολίτευσης δεν
µπορεί πλέον να συνεχιστεί. Τα κόµµατα, που έχουν βεβαίως τη
συνταγµατική τους νοµιµοποίηση στο άρθρο 29 του Συντάγµα-
τος, ως έκφραση του δηµοκρατικού πολιτεύµατος επιβάλλεται
µε τόλµη και αποφασιστικότητα να συζητήσουν για όλες τις πα-
θογένειες και τις αρνητικές εκφάνσεις του πολιτικού µας συστή-
µατος, κυρίως των κοµµάτων, ώστε να υπάρξει αφετηρία
επιτέλους για να ανακτηθεί κάτι από τη χαµένη τιµή και την αξιο-
πιστία του.

Σχετικά µε τα συµφέροντα της διαπλοκής, ο ίδιος ο Πρωθυ-
πουργός εδώ στη συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως για τη δι-
καιοσύνη έστειλε το µήνυµα, απευθύνθηκε στους ιδιοκτήτες των
ΜΜΕ και των άλλων επιχειρήσεων που έχουν δάνεια και δεν τα
εξοφλούν. Τους λέµε µια και καλή ότι θα πρέπει να αποφασί-
σουν: Ή θα βάλουν το χέρι στην τσέπη να τακτοποιήσουν τις εκ-
κρεµότητές τους και να υπακούσουν στη νοµιµότητα, κάτι που
ισχύει για όλους τους Έλληνες πολίτες αυτής της χώρας, ή θα
εγκαταλείψουν επιτέλους την προσπάθεια να αποτελούν δήθεν
την οικονοµική εξουσία, µε κρατικό αποκλειστικά χρήµα, που στο
κάτω κάτω τελικά πληρώνει ο ελληνικός λαός.

Η Κυβέρνησή µας δεν έκρυψε, όπως ξέρετε, ούτε λίστες, ούτε
cd µε φοροφυγάδες στα συρτάρια, δεν χρηµατοδοτεί κόµµατα
εξουσίας χωρίς καµµία εγγύηση εξόφλησής τους και δεν δίνει
δάνεια δανεικά και αγύριστα, που τελικά, εδώ που τα λέµε, για
να είµαστε ειλικρινείς, τα πληρώνει ο ελληνικός λαός, µέσω της
διαδικασίας της ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών. «Παπα-
σταύρους» δεν θα βρείτε στην αυλή µας!

Και πάµε, λοιπόν, στην ουσία και στον πυρήνα της πρότασής
µας για τα δάνεια των κοµµάτων. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
πόσα δάνεια έχουν λάβει τα κόµµατα της Νέας Δηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ; Από τη συζήτηση στη Βουλή για τη δικαιοσύνη ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός ανέφερε δύο νούµερα. Είπε ότι η µεν Νέα
Δηµοκρατία έλαβε συνολικά δάνεια 210 εκατοµµυρίων, το
ΠΑΣΟΚ 115 εκατοµµύρια και δεν διαψεύστηκε από κανέναν σας.

Ερωτάµε: Τα δάνεια αυτά είναι σε ρύθµιση; Για ποια συγκεκρι-
µένα ποσά και µε ποιους όρους; Εάν έγινε η ρύθµιση, ποιες είναι
οι ετήσιες δόσεις και για πόσο χρονικό διάστηµα έχουν συµφω-
νηθεί να καταβάλλονται; 

Οι απαντήσεις στα ερωτήµατα αυτά πρέπει ασφαλώς να δο-
θούν από το πόρισµα της επιτροπής µας που θα συστήσει η
Βουλή σήµερα, µαζί βέβαια µε τις απαντήσεις στα ερωτήµατα
που θέτει η αίτηση των ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, απαντήσεις που ελπίζουµε
να αποτελέσουν ένα αποφασιστικό βήµα αποκατάστασης επιτέ-
λους, έστω σε ένα βαθµό, της τιµής και της αξιοπιστίας του πο-
λιτικού συστήµατος και των κοµµάτων, δηλαδή της ίδιας της
δηµοκρατίας.

Στην επιστήµη του Συνταγµατικού Δικαίου αποτελεί κοινή πα-
ραδοχή ότι η οµαλή λειτουργία και πραγµάτωση θεµελιωδών

συνταγµατικών αρχών και αξιών, όπως η δηµοκρατική αρχή, η
λαϊκή κυριαρχία, η ελεύθερη και ανόθευτη εκδήλωση της λαϊκής
θέλησης, συναρτώνται άµεσα και έντονα µε τον τρόπο λειτουρ-
γίας των κοµµάτων που διεκδικούν την κοινοβουλευτική τους εκ-
προσώπηση και µέσω αυτής βεβαίως την άσκηση κρατικής
εξουσίας. 

Οι συνταγµατικές προβλέψεις για την ίδρυση και τη λειτουργία
των πολιτικών κοµµάτων, άρθρο 29 του Συντάγµατος, οι κανόνες
εσωκοµµατικής δηµοκρατίας, η πρόβλεψη για την οικονοµική ενί-
σχυσή τους από το κράτος, κρατική χρηµατοδότηση δηλαδή, ο
έλεγχος των οικονοµικών τους µε βάση τις αρχές της διαφά-
νειας, της δηµοσιότητας και την αρχή της δηµοκρατικής συγκέν-
τρωσης και λειτουργίας τους, καθώς και η ευθύνη διαχείρισής
τους αποτελούν θεσµικές προβλέψεις και εγγυήσεις για την
οµαλή λειτουργία του πολιτεύµατος. 

Ειδικά το ζήτηµα της κρατικής χρηµατοδότησης των πολιτικών
κοµµάτων και το ζήτηµα των ελέγχων των οικονοµικών τους απα-
σχολεί τις τελευταίες δεκαετίες την ελληνική κοινή γνώµη αλλά
και την κοινοβουλευτική ζωή του τόπου, γι’ αυτό άλλωστε έχουµε
επαναλαµβανόµενες παρεµβάσεις τόσο του κοινού όσο και του
συνταγµατικού νοµοθέτη που µαρτυρούν την επιβαλλόµενη  θε-
σµική επαγρύπνηση, ν.1443/1984, 2409/1996 κ.λπ., Αναθεώρηση
Συνταγµατική το 2001 και ο τελευταίος ν.4304/2014, τον Οκτώ-
βριο του 2014. 

Μάλιστα, στην αιτιολογική έκθεση του τελευταίου νόµου συ-
νοµολογείται ότι στη διαµόρφωσή του συνέβαλε σειρά συστά-
σεων από την επιτροπή GRECO, Οµάδα Κρατών κατά της
Διαφθοράς, ώστε η Ελλάδα -λέει η ίδια σύσταση- να λάβει τα κα-
τάλληλα µέτρα, προκειµένου να διασφαλιστεί ότι τα δάνεια που
χορηγούνται σε πολιτικά κόµµατα δεν χρησιµοποιούνται για την
παράκαµψη των κανονισµών πολιτικής χρηµατοδότησης και εξα-
κριβώνει το κατά πόσο τα δάνεια αποπληρώνονται σύµφωνα µε
τους όρους υπό τους οποίους χορηγήθηκαν. 

Τώρα εδώ, επειδή είναι µεγάλο το κείµενο, θα σας πω δύο
λόγια για να καταλάβετε νοµικά τι συµβαίνει. Τι έκαναν τα δύο
κόµµατα, λαµβάνοντας την κρατική χρηµατοδότηση; Ποιες εγ-
γυήσεις παρείχαν, ούτως ώστε να διασφαλιστεί η επιστροφή των
δανείων; Ακούστε τι έγινε. Η µόνη εγγύηση που δόθηκε από τα
δύο κόµµατα όλον αυτόν τον τελευταίο χρόνο ήταν ένα πράγµα,
η προσδοκία που είχαν στην κρατική χρηµατοδότηση, που θα
αποτελούσε ποσοστό του κρατικού προϋπολογισµού. Εδώ ακού-
στε τι έχουµε τώρα. Έχουµε κάτι το βέβαιο, το συγκεκριµένο, το
ορισµένο, το ασφαλές; Τίποτα, διότι -ακούστε να δείτε- και η κρα-
τική χρηµατοδότηση, που είναι ποσοστό επί του προϋπολογι-
σµού, είναι αβέβαιη, αφού τα τελευταία χρόνια βαίνει συνεχώς
µειούµενος ο κρατικός προϋπολογισµός, αλλά έχουµε και συρ-
ρικνούµενη την εκλογική δύναµη των δύο κοµµάτων, οπότε η εγ-
γύηση που έθεσαν για την κρατική χρηµατοδότηση είναι αβέβαιη
και µη ασφαλής.

Έτσι, όσον αφορά τους δικηγόρους τώρα και νοµικά σκεπτό-
µενοι, τα δάνεια αυτά χορηγούνταν ουσιαστικά χωρίς καµµιά εγ-
γύηση, παρά το γεγονός ότι δεν υπάρχει άνθρωπος της νοµικής
επιστήµης που να ασχολήθηκε, να έγραψε και να δηµοσίευσε οτι-
δήποτε για τα πολιτικά κόµµατα που να µην έχει ούτε µια βασική
αρχή. 

Μπορούν τα κόµµατα να δανειοδοτηθούν; Βεβαίως µπορούν.
Μάλιστα, είναι συνταγµατικά και νοµικά επιτρεπτό. Όµως, τα ίδια
τα κόµµατα και οι ίδιες οι τράπεζες υποχρεούνται να απαιτήσουν
την παροχή εγγυήσεων -κυρίως υποθήκη και προσηµείωση υπο-
θήκης- ποσού τουλάχιστον ίσου µε την αξία του δανείου. Μιλάµε
για εµπράγµατη ασφάλεια.

Ας δούµε, όµως, ποια είναι η πρακτική των τραπεζών. Εµείς οι
δικηγόροι την ξέρουµε. Δεν υπάρχει περίπτωση χορήγησης δα-
νείου σε έναν απλό Έλληνα πολίτη και σε µια επιχείρηση και να
µην αξιώνει εµπράγµατη ασφάλεια στο 130% της αξίας του δα-
νείου, τόκοι, δαπάνες κ.λπ.. Έγινε ποτέ εδώ; Ποτέ δεν έγινε, ούτε
µε τη Νέα Δηµοκρατία ούτε µε το ΠΑΣΟΚ. Σε όλες τις δανειοδο-
τήσεις τους η µοναδική εγγύηση ήταν η προσδοκία για το µέλλον
της κρατικής χρηµατοδότησης ως ποσοστό του προϋπολογι-
σµού, θεωρώντας δεδοµένο ότι θα έχουν τα θηριώδη ποσοστά
του 40% και 45% ως εκλογική δύναµη. 
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ευθύνη των διοικήσεων των
τραπεζών τώρα που δέχθηκαν σαν µοναδική εγγύηση την εκχώ-
ρηση αυτής της προσδοκίας απλώς στην κρατική χρηµατοδό-
τηση ήταν σχεδόν δεδοµένη, διότι η εκχώρηση µελλοντικής
απαίτησης έναντι του κράτους, κυρία Κεραµέως, δεν φαινόταν
να αποτελεί επαρκή εγγύηση, τουλάχιστον τέτοια που να δια-
σφαλίσει, όπως λέει ο ίδιος ο Οργανισµός των τραπεζών, κατά
τρόπο απόλυτο και πλήρη τα συµφέροντα των τραπεζών. 

Ως προς αυτό, θα σας πω και κάτι άλλο. Δεν είναι µόνο η κρα-
τική χρηµατοδότηση ως ποσοστό του προϋπολογισµού και η
εκλογική δύναµη, αλλά και κάτι άλλο, γιατί είναι ρευστό και αβέ-
βαιο, διότι µπορεί να έχουµε αλλαγές στα πρόσωπα της κοµµα-
τικής ηγεσίας, µπορεί να έχουµε πιθανή τροποποίηση του
ισχύοντος δικαίου, µπορεί να έχουµε µεταβολή στην εκλογική
δύναµη, όπως και έγινε. 

Εποµένως, λοιπόν, όσον αφορά το ποσοστό της κρατικής χρη-
µατοδότησης, κάθε µια από αυτές τις προϋποθέσεις αλλά και σω-
ρευτικά µαζί θα µπορούσαν να ανατρέψουν τα δεδοµένα της
συµφωνίας που έκαναν τα δυο κόµµατα, να αποµειώσουν την πα-
ρασχεθείσα εγγύηση και εν τέλει να φέρουν τις τράπεζες αντιµέ-
τωπες µε απρόβλεπτες εξελίξεις, υπονοµευτικές των συµφερό-
ντων τους, κάτι που τελικά έγινε. Και ξέρετε ότι στην πολιτική, στην
οικονοµία και στο ποδόσφαιρο όλα ισχύουν από το αποτέλεσµα.
Τα δάνεια, λοιπόν, Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ είναι δανεικά και
αγύριστα. 

Και επειδή δεν έχω πολύ χρόνο, σας λέω ότι τελικά, κύριοι του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, κατορθώσατε δύο πράγµατα.
Πρώτον, να άρετε την ποινική ευθύνη των τραπεζών αλλά και να
µην ξοφλήσετε τα δάνειά σας και τα κόµµατά σας να χρεοκοπή-
σετε. Όµως, κάνατε και κάτι άλλο σηµαντικότερο. Φτάσατε στον
ναδίρ την τιµή και την αξιοπιστία των κοµµάτων σας και του πο-
λιτικού συστήµατος, ενώ αναδείξατε το ύφος και το ήθος του πο-
λιτικού συστήµατος, που ήταν το δικό σας πολιτικό σύστηµα, το
οποίο στήσατε µε σωρεία πράξεων και παραλείψεων που θα εγ-
γραφούν στη συλλογική κοινωνική και πολιτική συνείδηση αλλά
και στη νοµική και θεσµική µνήµη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, στο σηµείο αυτό
θα σας πω δυο λόγια –και θέλω, κυρία Πρόεδρε, την ανοχή σας
για ένα λεπτό- καλόπιστα. Πριν τριάντα χρόνια ο Αρχηγός σας ο
Αβέρωφ παρέλαβε ένα κόµµα µε πλεόνασµα και το παρέδωσε
µε 7.000.000 έλλειµµα. Τι λέτε ότι έκανε ο Αβέρωφ, αυτός ο ευ-
πατρίδης συντηρητικός πολιτικός; Προέβη σε πώληση ιδιωτικού
του ακινήτου και κάλυψε όλο το έλλειµµα του κόµµατός σας. Σας
λέει κάτι αυτό; Αν σας λέει, θα πρέπει να αναστοχαστείτε!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα, σας παρακαλώ, την ανοχή σας για
ένα λεπτό. 

Τελειώνω λοιπόν, κυρία Πρόεδρε, µε τα ΜΜΕ. Τι έγινε άραγε
µε τα ΜΜΕ; Θα δώσω στα Πρακτικά έναν πίνακα –για να µην τον
επαναλαµβάνω- στον οποίο είναι καταχωρηµένα όλα τα δάνεια
κατά µέσο ενηµέρωσης για κάθε µία τράπεζα. 

Πρέπει να σας πω ότι τα χρέη συνολικά όλων των συστηµικών
ΜΜΕ απέναντι στις τέσσερις τράπεζες, Εθνική, Πειραιώς, Eu-
robank και Alpha, είναι 808.000.000, όπως ανέφερε εδώ ο Πρω-
θυπουργός. Ο κ. Δραγασάκης είπε ότι είναι 1.000.000.000, ενώ
οφείλουν κι άλλο υπόλοιπο 34.000.000 από τον φόρο τηλεοπτι-
κών διαφηµίσεων και από τα πρόστιµα του ΕΣΡ. Μιλάµε, λοιπόν,
για εκατοντάδες εκατοµµύρια που υπερβαίνουν το 1.000.000.000
συνολικά. Αυτά είναι τα ΜΜΕ. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδωνας Λάππας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα ήθελα να σας θυµίσω και κάτι άλλο, το οποίο δεν θέλω να
παραβλέψω. Ο Ουµπέρτο Έκο είπε ότι οι δικτατορίες δεν γίνον-
ται πλέον µε τα τανκς αλλά µε τις τηλεοράσεις. Πεθαίνοντας,
όµως, είπε το καλύτερο: «Όταν θριαµβεύουν τα µέσα ενηµέρω-
σης σε µια κοινωνία, πεθαίνει ο άνθρωπος». Άραγε, θα επιτρέ-

ψουµε όλοι µας σαν πολιτικό σύστηµα σε επιχειρήσεις ΜΜΕ να
αποκτούν τόση δύναµη µε κρατικό χρήµα και να λειτουργούν ου-
σιαστικά χρεοκοπηµένες χωρίς κανέναν κρατικό έλεγχο;  

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, –και τελειώνω µ’ αυτό- η κατά-
σταση αµοιβαίων εξυπηρετήσεων, εκβιασµών, χτυπηµάτων κάτω
από τη µέση και οικονοµικής εξάρτησης µε τον κεντρικό ρόλο
των τραπεζών ανάµεσα σ’ αυτές τις επιχειρήσεις και τις κυβερ-
νήσεις και τα κόµµατα µέχρι τώρα καταγράφηκε στην πολιτική
σκηνή µε τον κοµψό όρο «διαπλοκή». Έτσι γεννιούνται τεράστια
ερωτήµατα για τη βιωσιµότητά τους αλλά κυρίως για την ίδια την
ενηµέρωση των πολιτών, θεωρούµενη ως ένα θεµελιώδες δηµό-
σιο αγαθό. 

Στη σηµερινή Κυβέρνηση αλλά και στα κόµµατα εναπόκειται
για πρώτη φορά να θέσουν το δάχτυλο επί τον τύπον των ήλων
ελέγχοντας τη νοµιµότητα της χρηµατοδότησής τους και τον τε-
λικό προορισµό των δανείων. 

Είναι καιρός να γίνουν θαρραλέα βήµατα που θα συµβάλουν
στο να αποκατασταθεί κάπως η συρρικνωµένη αξιοπιστία αυτών
των µέσων ενηµέρωσης.

Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα δεν συζητάµε
κάποιο πρόβληµα, συζητάµε το πρόβληµα του πολιτικού συστή-
µατος και της δηµοκρατίας, που κατάντησε χωρίς κανένα κύρος
και αξιοπιστία, που δώσατε εσείς, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας
και του ΠΑΣΟΚ, στην πολιτεία τη µορφή των πράξεών σας. Κά-
νατε αυτό που έλεγε ο Ισοκράτης «το της πόλεως όλης ήθος
οµοιούται τοις άρχουσιν», δηλαδή η πολιτεία έµοιαζε µε το προ-
σωπείο των πράξεών σας, της πολιτικής σας.

Εµείς θα πολεµήσουµε αυτό που έλεγαν οι Ρωµαίοι «homo ho-
mini lupus», δηλαδή λύκος ο άνθρωπος για τον άνθρωπο και θα
υλοποιήσουµε την πρωταγόρεια παραίνεση «πάντων χρηµάτων
µέτρον άνθρωπος».

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε, κύριε Λάππα. 

Παρακαλώ όλοι και όλες να τηρούν τον χρόνο, για να µπορέ-
σουµε να καταλήξουµε στην ψηφοφορία σε κάποιον χρόνο ση-
µαντικό για όλους, για να αποχωρήσουµε.

Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτρης Καµµένος.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Είναι µια πολύ σηµαντική µέρα η σηµερινή. Είναι µια εξετα-

στική η οποία έχει προαναγγελθεί –νοµίζω- πολλά χρόνια από
πολλούς συναδέλφους, πάρα πολλά κόµµατα. Για πολλούς λό-
γους δεν είχε ποτέ υπερψηφιστεί για να υλοποιηθεί. 

Το ζήτηµα είναι εξαιρετικά σοβαρό. Είναι µείζον πολιτικό. Είναι
χρήµατα τα οποία δόθηκαν σε όλα τα πολιτικά κόµµατα και στα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης διαχρονικά, τα οποία εν τέλει είναι
χρήµατα του ελληνικού λαού. Τελευταία και από τότε ανακεφα-
λαιοποιήθηκαν οι τράπεζες ή έχουν χρεωθεί, αν θέλετε, στην
πλάτη του ελληνικού λαού. Διότι κάθε δάνειο το οποίο είναι κακό
δάνειο, είτε του οποίου λήγει η κρατική εγγύηση είτε δεν απο-
πληρώνεται, πηγαίνει και πληρώνεται από τον κρατικό προϋπο-
λογισµό, άρα πληρώνεται από τον Έλληνα φορολογούµενο.
Οπότε από τη στιγµή όπου δυνητικά υπάρχει χρέος προς τον Έλ-
ληνα φορολογούµενο από ένα πολιτικό κόµµα το οποίο αδυνατεί
να εκπληρώσει τις δανειακές του υποχρεώσεις προς ένα τραπε-
ζικό ίδρυµα, όλη η διαδικασία λήψης και χρήσης των χρηµάτων
των δανειακών χρηµάτων θα πρέπει να έρθει στο φως.

Αυτή η εξεταστική για εµένα και λόγω του αντικειµένου µου
πρέπει να έχει µια δοµή, θα πρέπει να έχει µια µέθοδο και θα πρέ-
πει είναι ξεκάθαρο και το τι ζητάµε, τουλάχιστον πολιτικά. Θα
εξηγήσω λίγο πιο κάτω γιατί θα το εξετάσουµε σε πρώτη φάση
πολιτικά και θα δούµε και τα ποινικά.

Αρχικά θα πρέπει να δούµε όλες τις δανειακές συµβάσεις οι
οποίες έχουν συναφθεί από τη χρονιά που θα αποφασίσουµε την
εξεταστική µέχρι και φέτος ή πέρυσι, όποτε λήγουν και οι τελευ-
ταίες οικονοµικές χρήσεις των κοµµάτων. Οι δανειακές συµβά-
σεις αυτές, µαζί µε τις τροποποιήσεις τους ή τις επεκτάσεις τους
και τους όρους τους, θα είναι η πρώτη αντικειµενική και καθαρή
εικόνα για το πώς δόθηκαν τα δάνεια και θα δούµε το ρίσκο που
πήρε η τράπεζα και την ευθύνη που ανέλαβε το κόµµα στην απο-
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πληρωµή της κάθε δανειακής σχέσης µε την τράπεζα. 
Το δεύτερο που πρέπει να κάνουµε θα είναι να δούµε απολο-

γιστικά τους ισολογισµούς. Αλλά επειδή δεν υπήρχαν ισολογι-
σµοί στα κόµµατα –κακώς- µέχρι το 2013 -υπήρχαν βιβλία
εσόδων-εξόδων-, από τη χρονιά που θα αποφασίσουµε µέχρι και
την τελευταία χρήση του ’15, να δούµε τους ισολογισµούς, να
δούµε τα έσοδα-έξοδα, να δούµε τα βιβλία των κοµµάτων και
απολογιστικά πού πήγαν τα λεφτά. Γιατί βάσει νόµου το κάθε
κόµµα είναι υποχρεωµένο στο τέλος του χρόνου, στο πρώτο δί-
µηνο του εποµένου, να δίνει απολογιστικά στοιχεία για το πού
πήγαν τα χρήµατα, είτε αυτά είναι έσοδα από δωρεές, από κου-
πόνια, έσοδα από επιχορηγήσεις, τακτικές-έκτακτες, συν τις δα-
νειακές τους συµβάσεις, σχέσεις µε οποιονδήποτε οργανισµό
και τη χρήση αυτών των χρηµάτων. Είναι πολύ απλά, ένα, δύο,
τρία ζητήµατα.

Θα πούµε τις περισσότερες λεπτοµέρειες στην εξεταστική. Σή-
µερα θα δώσουµε, τουλάχιστον εγώ, έναν βασικό οδικό χάρτη
και κάποια στοιχεία τα οποία είναι πάρα πολύ σηµαντικά για να
καταλάβουµε τι έχει συµβεί σε αυτήν τη χώρα. Το πρώτο ζήτηµα
στο οποίο πρέπει να αναφερθώ –και βάζω τη λέξη «πρέπει»- είναι
το «ξεχασµένο» πόρισµα του κ. Νικολούδη.

Στο πόρισµα του κ. Νικολούδη το κατηγορητήριο είναι σαφές
µε ονοµατεπώνυµα. Στις 15 Μαρτίου του 2013 ο συγκεκριµένος
εισαγγελικός λειτουργός, µεταξύ άλλων, έχει ζητήσει τη διερεύ-
νηση τυχόν ποινικών ευθυνών του Διοικητή της Τράπεζας της Ελ-
λάδος κ. Γεωργίου Προβόπουλου για την υπόθεση µεταβίβασης
της Proton Bank και τον επιχειρηµατία Λαυρεντιάδη. Στις σα-
ράντα τέσσερις σελίδες της πορισµατικής αναφοράς περιέ-
γραψε µε τον πλέον λεπτοµερή τρόπο το σκάνδαλο των
κοµµατικών θαλασσοδανείων. Πρόκειται για 198,7 εκατοµµύρια
ευρώ, που δόθηκαν από την κρατική Αγροτική Τράπεζα στη Νέα
Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, µε εγγύηση την εκχώρηση κρατικών
χρηµατοδοτήσεων µέχρι και το 2018. Δεν θα το διαβάσω όλο, θα
έλθει η ώρα στην επιτροπή, στην οποία θα το αναλύσουµε. 

Υπήρχαν ποινικές ευθύνες και έχω και το διαβιβαστικό στη
Βουλή, µε αριθµό πρωτοκόλλου 3929/15-3-2013 προς τον Εισαγ-
γελέα Εφετών Αθηνών, κ. Γρηγόρη Πεπόνη και τον εισαγγελέα
του οικονοµικού εγκλήµατος. Το τρισέλιδο αυτό υπογράφεται
από τον κ. Νικολούδη. Έχει µέσα όλα τα ονόµατα. Δεν είναι της
παρούσης να τα αναφέρουµε ούτε να δηµιουργήσουµε εντυπώ-
σεις. Λίστα ονοµάτων, κοµµατικών στελεχών, διευθυντών κοµµά-
των, λογιστών, τραπεζιτών, οι οποίοι κατά τον εισαγγελέα έχουν
ευθύνη και διαβιβάζεται µε το συγκεκριµένο διαβιβαστικό για πε-
ραιτέρω έρευνα.

Αυτό που έχει ιδιαίτερη σηµασία –και εξεπλάγην σήµερα το
πρωί, γιατί δεν το γνώριζα, στην έρευνα που έκανα γι’ αυτό το
ζήτηµα– είναι ότι ξαφνικά, ενώ 15 Μαρτίου είχε σταλεί το διαβι-
βαστικό στον Εισαγγελέα τον κ. Νικολούδη, στις 4 Απριλίου, δη-
λαδή σε λιγότερο από έναν µήνα, σε είκοσι µέρες, τρεις
συνάδελφοι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Χριστογιάν-
νης, ο κ. Τσουµάνης, ο κ. Σταµενίτης, έφεραν µια τροπολογία
στο ΦΕΚ 90Α (18-4-2013) στο άρθρο 78.

Θα το διαβάσω, γιατί έχει εξαιρετική σηµασία και ξαναλέω ότι
ο κ. Νικολούδης έχει λίστα ονοµάτων για ευθύνες: «Δεν συνιστά
απιστία κατά την έννοια των άρθρων 256 και 390 του Ποινικού
Κώδικα για τον πρόεδρο, τα µέλη του Δ.Σ. και τα στελέχη των
τραπεζών η σύναψη δανείων πάσης φύσεως µε νοµικά πρόσωπα
δηµοσίου ή ιδιωτικού δικαίου, µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα, του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, όπως αυτός οριοθετείται κατά τον
νόµο, καθώς και η εν γένει παροχή πιστώσεων σε αυτά, εφόσον
πληρούνται οι ακόλουθες προϋποθέσεις: α) υφίστανται αποφά-
σεις των θεσµοθετηµένων εγκριτικών επιτροπών ή οργάνων κάθε
τράπεζας και β) τηρήθηκαν, κατά τη χορήγησή τους, οι σχετικές
κανονιστικές πράξεις της Τράπεζας της Ελλάδος».

Δίνουµε, µέσα σε λιγότερο από είκοσι πέντε µέρες από τη δια-
βίβαση του κ. Νικολούδη στον κ. Πεπόνη λίστας ονοµάτων µε
ποινικές ευθύνες, µε τροπολογία ασυλία στις τράπεζες οι οποίες
έδωσαν τα λεγόµενα θαλασσοδάνεια. Χρήζει εξέτασης. Το πόρι-
σµα του κ. Νικολούδη, το οποίο είναι σαράντα τέσσερις σελίδες,
θα το ζητήσουµε στην εξεταστική επιτροπή και για µένα αποτελεί
ένα από τα πειστήρια. Είναι όλη η τεκµηρίωση, βασικά, ενός ικα-

νού εισαγγελέως για το ζήτηµα το οποίο θα συζητήσουµε στη
Βουλή.

Έχουν συµβεί πάρα πολλά. Ο βασικότερος µοχλός διοχέτευ-
σης του δανειακού πολιτικού χρήµατος ήταν η Αγροτική Τρά-
πεζα. Υπάρχουν φάκελοι, τους έχω εδώ, αλλά απλώς θα
αναφερθώ και θα κάνουµε χρήση τους στην εξεταστική. Η Αγρο-
τική Τράπεζα έχει δώσει περίπου 5 δισεκατοµµύρια ευρώ σε
αγροτικούς συνεταιρισµούς και άλλες οργανώσεις. Δεν ζητήθηκε
ποτέ απολογιστική έκθεση για το πού πήγαν τα χρήµατα. Εγώ θα
εικάσω ότι πολλά από αυτά τα χρήµατα πιθανόν να γύρισαν µε
έναν πολύ ωραίο τρόπο πίσω στα κόµµατα. Μένει να το δούµε.
Γιατί δόθηκαν τα δάνεια και δεν ζητήθηκαν τα χρήµατα πίσω;
Γιατί πήγαν όχι απλά σε µη εξυπηρετούµενα δάνεια αλλά ήταν
ανεπίδεκτα είσπραξης; Δεν θα τα εισπράξουµε ποτέ, δηλαδή τα
διαγράφουµε. Τα δώσαµε και τα ξεχάσαµε, γύρω στα 5 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. Έχω την πλήρη λίστα πού πήγαν όλα, πλήρη
λίστα; σε αγροτικούς συνεταιρισµούς, και όχι µόνο, που είναι
άµεσα και έµµεσα δεµένοι µε πολιτικά κόµµατα.

Δεύτερον, στον διαχειριστικό έλεγχο κάθε κόµµατος εταιρείας
ή κάθε ΑΦΜ, είτε αυτός είναι ανώνυµη εταιρεία είτε σωµατείο ή
όποια µορφή και αν έχει, όταν ελέγχονται τα έσοδα και τα έξοδα,
πρέπει να είναι ξεκάθαρες οι ροές και οι ταµειακές ροές των εσό-
δων και των εξόδων. Από τη µικρή µου εµπειρία, τα έσοδα ενός
κόµµατος είναι συγκεκριµένα και τα έξοδα του πρέπει να αποτυ-
πώνονται στους απολογισµούς, που, όπως είπαµε, θα ζητή-
σουµε, που δίνονται κατά το πρώτο δίµηνο του έτους.

Υπάρχουν, όµως, κάποιες καταγγελίες και θα επικαλεστώ τις
δηµοσιογραφικές καταγγελίες, τις δηλώσεις του κ. Τσουκάτου,
τις δηλώσεις της κ. Τσακάλου της «SΙEMENS», ιδιαιτέρας του κ.
Χριστοφοράκου, τα άρθρα του κ. Τράγκα στο «CRASH». Και θα
κρίνει η επιτροπή αν και κατά πόσο µπορούν να καλεστούν σαν
µάρτυρες ή µε οποιοδήποτε τρόπο να µας δώσουν στοιχεία, αν
είναι άµεσα εµπλεκόµενοι.

Είναι καταγγελίες ότι υπήρχε µαύρο χρήµα προερχόµενο από
τη «SIEMENS» επί ενός ποσοστού και εδίδετο στα κόµµατα. Να
δούµε αν αυτό υπάρχει, αν ισχύει. Διότι µπορεί να είναι ένα
µέρος των εσόδων των κοµµάτων, των χρηµατοροών, µαύρο
χρήµα, το οποίο δεν είναι δωρεά. Διότι όταν το χρήµα δίνεται
απέναντι σε συµβάσεις κρατικές του ΟΤΕ ή οτιδήποτε άλλο, δεν
είναι µια δωρεά και γενικά τα χρήµατα προς τα κόµµατα δεν είναι
δωρεές. Τα χρήµατα προς τα κόµµατα έχουν συγκεκριµένο
σκοπό και εξυπηρετούν συγκεκριµένο σκοπό, πολιτικό και επι-
χειρηµατικό. Οπότε θα µένει να δούµε αν το έσοδο, όπως λέγε-
ται, του 2%, όπως έχει αναφερθεί στις συνεντεύξεις, µε πάρα
πάρα πολλά παραστατικά, τιµολόγια χρυσοχοείων και οτιδήποτε
άλλο, πήγαινε στα κόµµατα για να εξυπηρετήσει σκοπούς, άρα
είναι ένα άλλο έσοδο του κόµµατος.

Προσέξτε: Έχουµε, άρα, κρατική επιχορήγηση τακτική-έκτα-
κτη, επιχορήγηση για εκλογές, κουπόνια, δωρεές, πιθανόν µαύρο
χρήµα. Έτσι λένε οι καταγγελίες, έτσι είπε και ο κ. Τσουκάτος,
γιατί ο ίδιος πήγε στον εισαγγελέα και είπε «εγώ πήγα τα χρή-
µατα στο ταµείο του κόµµατος». Όλα αυτά είναι έσοδα του κόµ-
µατος. Τα έξοδα θα τα δούµε.

Η ερώτηση πάντα παραµένει πού πήγαν τα λεφτά, διότι δεν
µπορεί να παίρνεις τριακόσια εκατοµµύρια, διακόσια σαράντα
εκατοµµύρια δάνεια µαζί µ’ όλα αυτά τα έσοδα που είπα και στο
τέλος να µην έχεις λεφτά να πληρώσεις τίποτα. Κάπου πήγαν τα
χρήµατα. Θα πρέπει να διερευνήσουµε πού πήγαν τα χρήµατα
και αυτός είναι ο σκοπός της εξεταστικής επιτροπής. Ένας από
τους σκοπούς είναι να δει αν δόθηκαν νόµιµα ή µε ύποπτο τρόπο
ή µε δόλο ή χωρίς νόµιµο τρόπο, εάν συγχωρέθηκαν κάποιες
αµαρτίες. Αλλά στο τέλος της ηµέρας πρέπει να συµπεράνουµε
πού πήγαν τα λεφτά, διότι αν δεν βρούµε πού πήγαν τα λεφτά,
δεν έχει καµµία ουσία η εξεταστική επιτροπή.

Νοµίζω ότι συµφωνούµε: Ό,τι και να µπήκε σ’ ένα κόµµα, πρέ-
πει να έχει µια νόµιµη χρήση και τουλάχιστον να αποδεικνύεται
µε φορολογικά παραστατικά. Ό,τι δεν αποδεικνύεται µε φορο-
λογικά παραστατικά χρήζει εκκαθάρισης και άµεσης εισαγγελι-
κής παρέµβασης. Διότι δεν µπορεί να είναι ένα κόµµα, ένα
επαγγελµατικό ΑΦΜ, ένα φυσικό ή νοµικό πρόσωπο αποδέκτης
προϊόντος εγκλήµατος, όπως είναι το µαύρο χρήµα, και να συ-
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νεχίζει να λειτουργεί. Οποιοσδήποτε από µας στην επαγγελµα-
τική µας δραστηριότητα δεχόταν µαύρο χρήµα, προϊόν εγκλή-
µατος, εγκληµατικής πράξης, ξέπλυµα, την άλλη µέρα θα είχε
κλείσει, θα είχε κατεβάσει ρολά και θα ήµασταν όλοι στον εισαγ-
γελέα.

Δεν µπορεί να συνεχιστεί η λειτουργία κανενός ΑΦΜ, το οποίο
αποδεδειγµένα έχει κάνει χρήση µαύρου χρήµατος ή προϊόντος
εγκλήµατος, επειδή είναι το χρήµα αδήλωτο και από περίεργη
πηγή και για περίεργο και µη αποδεδειγµένο λόγο που χρησιµο-
ποιήθηκε.

Όσον αφορά τα δύο µεγάλα κόµµατα, έχουν πολλές ευθύνες.
Ο κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, ως νέος Αρχηγός, ως νέος άνθρω-
πος, επικαλείται τη διαφάνεια. Είµαστε όλοι νέοι άνθρωποι. Εγώ
είµαι νέος στην πολιτική. Πιστεύω ότι θα φέρει τη διαφάνεια στο
κόµµα του από δω και πέρα.

Θα πρέπει, όµως, να δούµε εάν θα στηρίξει ο κ. Μητσοτάκης
τη διαφάνεια και από πριν, διότι εάν στην πολιτική ζωή κουκου-
λώνουµε τα πάντα για διάφορους λόγους, πολιτικούς, συναδελ-
φικούς, οτιδήποτε, ο λαός βλέπει ότι υπάρχει µια ανισότητα και
µια ανισονοµία. Είµαστε νέοι άνθρωποι και νέοι πολιτικοί. Ο κ.
Μητσοτάκης είναι και νέος Αρχηγός κόµµατος και έχει τα φόντα,
αν θέλετε, να πάει µπροστά και θα πρέπει να δείξει ένα καλό πρό-
σωπο, ότι δεν κουκουλώνουµε. Ας ρίξουµε φως σε όλα, για να
κλείσει αυτή η µαύρη σελίδα της ελληνικής πολιτικής ζωής.

Όπως, αν θέλετε, και µε τα πορίσµατα του ΠΑΣΟΚ τα οποία
βρίσκονται σε εισαγγελείς: Δεν γνωρίζω αν είναι ο κ. Αθανασίου
ή ο κ. Μπρης. Δεν γνωρίζω πού έχει παραδώσει τα πορίσµατα τα
δικά του ο κ. Βενιζέλος, που δεν έχουν έλθει ποτέ, για τα ταµεία
του ΠΑΣΟΚ, τα οποία έχουν τεράστια κενά αποδεδειγµένα. Θα
έλθουν όµως κι αυτά κάποια στιγµή στη Βουλή στην εξεταστική
µας, για να δούµε γιατί και πώς είναι στους εισαγγελείς και τι θα
γίνει από κει και πέρα.

Όσον αφορά τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, η δουλειά είναι
πάρα πολύ πιο απλή. Δανειακές συµβάσεις, ισολογισµοί δηµοσι-
ευµένοι. Είναι µεγάλες ανώνυµες εταιρείες. Θα δούµε τι εγγυή-
σεις έδωσαν, τι χρήµατα πήραν και τι ρόλο έπαιξαν πολιτικά,
ποιοι είναι οι µέτοχοί τους, αν είναι φανεροί ή αθέατοι, αν είναι
offshore, αν είναι φυσικά πρόσωπα και πώς επηρεάστηκαν και
ποιο είναι το ιστορικό τους σε σχέση µε τις ίδιες τις εταιρείες και
αδελφές εταιρείες παραγωγής, διαφηµιστικές κ.λπ..

Την δουλειά την ξέρουµε. Ξέρουµε τι να ψάξουµε, ώστε µε
καλή πίστη να δώσουµε την εικόνα στο λαό ότι κάποιοι άνθρωποι
ήλθαν για να φέρουν στο φως κάποια πράγµατα, κάποιες διαδι-
κασίες, οι οποίες δεν ήταν ξεκάθαρές, έτσι ώστε να θριαµβεύσει
η δηµοκρατία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον

λόγο έχει η κ. Κεραµέως από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της
Νέας Δηµοκρατίας.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα η Εθνική Αντιπροσω-

πεία καλείται να παρακολουθήσει άλλο ένα επικοινωνιακό σόου
της Κυβέρνησης, ένα ακόµα τέχνασµα µε διττό στόχο: αφ’ ενός
τον αποπροσανατολισµό της κοινής γνώµης και αφ’ ετέρου τη
συσπείρωση της κυβερνητικής πλειοψηφίας µπροστά στα επώ-
δυνα µέτρα που έρχονται.

Την ώρα που η οικονοµία και η κοινωνία ασφυκτιούν από το
βάρος της κυβερνητικής αναποφασιστικότητας, ιδεοληψίας και
παντελούς διαχειριστικής ανεπάρκειας, την ώρα που η χώρα δια-
πραγµατεύεται µε την πλάτη στον τοίχο ξαναζωντανεύοντας τις
τραγικές µνήµες του περσινού καλοκαιριού, την ώρα που η κρίση
στο προσφυγικό παίρνει ανεξέλεγκτες διαστάσεις, η Κυβέρνηση
συνεχίζει να επιδίδεται σε τακτικισµούς και επικοινωνιακά τερτί-
πια.

Όπως έχει κάνει επανειληµµένα και στο παρελθόν, η Κυβέρ-
νηση αποσκοπεί σε βραχυπρόθεσµα και ευκαιριακά µικροπολι-
τικά οφέλη, ενώ διακυβεύεται η προοπτική της χώρας σε
µακροπρόθεσµο ορίζοντα.

Εν µέσω, λοιπόν, όλων αυτών µας καλείτε να διερευνήσουµε
τα παλαιά δάνεια, το περιεχόµενο, το ύψος και τους όρους τους,

το πώς εκτιµήθηκε η πιστοληπτική ικανότητα των δανειοληπτών
και τις εξασφαλίσεις που δόθηκαν για τα δάνεια αυτά.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, καµµία αντίρρηση. Είµαστε
σύµφωνοι! Αλλά πολύ φοβάµαι ότι δεν σας ενδιαφέρει καθόλου
η ουσία του θέµατος, δεν σας ενδιαφέρει καθόλου το πλαίσιο
αυτό καθαυτό της δανειοδότησης. Σας ενδιαφέρει µόνο η δηµι-
ουργία εντυπώσεων, µόνο το επικοινωνιακό σόου και µάλιστα σε
συνθήκες που προσοµοιάζουν σε λαϊκό δικαστήριο.

Και εξηγούµαι µε τρία πολύ συγκεκριµένα παραδείγµατα.
Πρώτο παράδειγµα: Αν σας ενδιαφέρει πραγµατικά η ουσία,
τότε, κύριοι της Κυβέρνησης, γιατί δεν έχετε συµπεριλάβει στην
ποµπώδη πρότασή σας για εξεταστική τη συζήτηση και σύνταξη
προτάσεων για τη θωράκιση του συστήµατος δανειοδότησης,
για τη θέσπιση εγγυήσεων και δικλίδων ασφαλείας για ένα ορ-
θολογικό και διαφανές σύστηµα δανειοδότησης κοµµάτων και
µέσων µαζικής επικοινωνίας; Δεν υπάρχει ούτε νύξη µέσα στο
κείµενό σας σε αναζήτηση λύσεων για τα παρόν και για το µέλ-
λον.

Δεύτερον παράδειγµα: Αν σας ενδιαφέρει πραγµατικά η
ουσία, γιατί δεν έχετε φέρει ούτε µία διάταξη προς ψήφιση τους
δεκατέσσερις αυτούς µήνες που είστε Κυβέρνηση για τη νοµο-
θέτηση ενός καλύτερου, πιο ορθολογικού και πιο διαφανούς συ-
στήµατος δανειοδότησης κοµµάτων και µέσων µαζικής
επικοινωνίας;

Και τρίτο συγκεκριµένο παράδειγµα: Αν σας ενδιαφέρει πραγ-
µατικά η ουσία, κύριοι της Κυβέρνησης, γιατί αργήσατε πάνω
από µισό χρόνο για να συστήσετε την επιτροπή της Βουλής για
τον έλεγχο των οικονοµικών των κοµµάτων; Ναι, κυρίες και κύριοι
της Κυβέρνησης, πάνω από µισό χρόνο µόνο για τη συγκρότηση
της επιτροπής!

Αλλά κυρίως, γιατί µέχρι σήµερα, δεκατέσσερις µήνες αφού
αναλάβατε την εξουσία, δεν έχετε συµµορφωθεί στον νόµο; Και
τι εννοώ; Γιατί δεν έχετε αναρτήσει σε ειδική ιστοσελίδα στο δια-
δίκτυο τις οικονοµικές καταστάσεις όλων των κοµµάτων, τα
έσοδα τους, τα δάνειά τους, τα έξοδά τους, όπως σας υποχρε-
ώνει ο ν.4304/2014; Ούτε µία ανάρτηση!

Τόσο µεγάλη ήταν η αγωνία σας, κύριοι συνάδελφοι, για τη
διαφάνεια και τον έλεγχο των οικονοµικών των κοµµάτων; Είναι
τρία παραδείγµατα, ανάµεσα σε πολλά άλλα που θα µπορούσα
να επικαλεστώ αν είχα τον επαρκή χρόνο, τρία παραδείγµατα
που αποδεικνύουν έµπρακτα ότι δεν σας απασχολεί καθόλου η
ουσία του υπό συζήτηση θέµατος.

Επειδή φαντάζοµαι ότι θα προτρέξετε να πείτε «γιατί εσείς τι
κάνατε για τη βελτίωση του ισχύοντος πλαισίου;», θα σας απαν-
τήσω ή µάλλον θα σας θυµίσω ότι η κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας µε το ν.4304/2014 πήρε την πρωτοβουλία και
θεσµοθέτησε νέες αυστηρότερες ρυθµίσεις σχετικά µε τον
έλεγχο των οικονοµικών των κοµµάτων. Η Νέα Δηµοκρατία προ-
χώρησε, λοιπόν, σε ουσιαστικές παρεµβάσεις για τη θέσπιση εγ-
γυήσεων αυξηµένης διαφάνειας και λογοδοσίας. Και θα σας
αναφέρω ενδεικτικά κάποιες από τις κυριότερες τροποποιήσεις
που επέφερε ο ν.4304/2014.

Πρώτο και κυριότερο, αυτός ο νόµος της Νέας Δηµοκρατίας
έβαλε τέλος στη βασική πηγή των προβληµάτων. Απαγόρεψε τη
λήψη κοµµατικού δανείου µε εγγύηση µελλοντικές κρατικές χρη-
µατοδοτήσεις. Επρόκειτο για µια πρακτική που, όπως όλοι ξέ-
ρετε, ακολουθούσαν όλα τα κόµµατα έως τότε.

Δεύτερον, µείωσε την τακτική χρηµατοδότηση των κοµµάτων
από ένα τοις χιλίοις επί των τακτικών εσόδων του κρατικού προ-
ϋπολογισµού σε µισό τοις χιλίοις επί των καθαρών εσόδων του
κρατικού απολογισµού.

Τρίτον, όρισε ότι όλα τα έσοδα των κοµµάτων καταλήγουν
υποχρεωτικά σε έως τρεις τραπεζικούς λογαριασµούς, που τη-
ρούνται σε ελληνικές τράπεζες, και προέβλεψε ότι όλες οι δαπά-
νες πρέπει υποχρεωτικά να αφαιρούνται από τους λογαριασµούς
αυτούς και να αποδεικνύονται µε αποδείξεις, τιµολόγια, τραπε-
ζικές επιταγές, εµβάσµατα και κάθε άλλο πρόσφορο µέσο. 

Τέταρτον, προέβλεψε ότι για κάθε ιδιωτική χρηµατοδότηση
σε κόµµατα µέχρι του ποσού των 1.500 ευρώ εκδίδεται υποχρε-
ωτικά απόδειξη είσπραξης, ενώ και κάθε ποσό µεγαλύτερο των
1500 ευρώ η χρηµατοδότηση διενεργείται υποχρεωτικά µόνο
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µέσω τραπεζικού λογαριασµού.
Πέµπτον, αναβάθµισε και ενίσχυσε την Επιτροπή Ελέγχου της

Βουλής µε περισσότερες αρµοδιότητες.
Όλα τα παραπάνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα έκανε η

κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Στην κατεύθυνση αυτή ο
Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Μητσοτάκης, προχώρησε.
Πρώτον, έδωσε στη δηµοσιότητα όλα τα στοιχεία για την οικο-
νοµική κατάσταση του κόµµατος, κάτι που εσείς µέχρι σήµερα
δεν έχετε κάνει. Δεύτερον, θεσµοθέτησε και έθεσε σε εφαρµογή
ένα αυστηρό πρόγραµµα αποπληρωµής των δανείων του κόµµα-
τος. Αν δεν κάνω λάθος ούτε για την αποπληρωµή των δανείων
σας έχετε πει κουβέντα. Τρίτον, δεσµεύθηκε να δηµοσιεύει στο
διαδίκτυο ανά τρίµηνο όλες τις δαπάνες του κόµµατος. Και, τέ-
ταρτον, ξεκινήσαµε δηµόσια εκστρατεία συλλογής πόρων από
τους πολίτες. Όλα σε συνθήκες πλήρους διαφάνειας.

Δεν γνωρίζω, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, να έχετε κάνει
ούτε ένα από τα παραπάνω για να τακτοποιήσετε τα του οίκου
σας.

Περνάω στο κοµµάτι των µέσων µαζικής επικοινωνίας, καθώς
προτείνετε να διερευνηθεί και η δανειοδότηση των µέσων µαζι-
κής επικοινωνίας. Μαζί σας και σε αυτό. Όλα στο φως, για να δα-
νειστώ την έκφραση της δικής σας ρητορικής. 

Όµως, κύριες και κύριοι συνάδελφοι, και εδώ βρισκόµαστε
ενώπιον της απαράµιλλης διγλωσσίας της Κυβέρνησης. Γιατί
είναι θράσος να µιλάτε για δήθεν καταπολέµηση της διαπλοκής
στον χώρο των µέσων µαζικής επικοινωνίας, όταν την ίδια στιγµή
εσείς οι ίδιοι επιχειρείτε να τη χειραγωγήσετε. Όταν αφαιρείτε
µε τρόπο προκλητικό και συνταγµατικό ουσιαστικές αρµοδιότη-
τες από το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης, υποβαθµίζοντας
τον θεσµικό του ρόλο, όταν µέλη της Κυβέρνησής σας δεν ανέ-
χονται και απειλούν όσους ασκούν κριτική, όταν αντιµάχεστε
δήθεν το µιντιακό κατεστηµένο που σας πολεµά, ενώ την ίδια
στιγµή εµφανίζεστε να αποζητάτε την εύνοιά του σε αλλεπάλλη-
λες εν κρυπτώ συναντήσεις µε κυρίαρχο εκπρόσωπό τους. Όλα
στο φως, λοιπόν. Μόνο που η προτροπή αυτή αφορά εσάς.

Δεν µας διαφεύγει επίσης, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης,
ότι η πρωτοβουλία σας για την σύσταση εξεταστικής επιτροπής
συµπίπτει µε την συστηµατική πλέον προσπάθειά σας να περιο-
ρίσετε την πολυφωνία και την ανεξαρτησία του Τύπου και των
ΜΜΕ. Είναι ένα σχέδιο που υλοποιείτε µε ζήλο από την αρχή της
διακυβέρνησή σας, γιατί πολύ απλά δε σας αρέσει ο έλεγχος που
ασκούν στην εξουσία σας. 

Σας δηλώνουµε, λοιπόν, ευθέως: Ναι, στον έλεγχο. Αλλά δε
θα επιτρέψουµε η εξεταστική αυτή επιτροπή να γίνει ένα ακόµη
εργαλείο για την άσκηση πίεσης και την πολιτική χειραγώγηση
των µέσων προς εξυπηρέτηση σας.

Παρά το επικοινωνιακό αυτό σόου, η Νέα Δηµοκρατία τηρεί
υπεύθυνη στάση και στηρίζει την πρόταση της Κυβέρνησης για
σύσταση εξεταστικής επιτροπής προκειµένου να συζητήσουµε
για τη δανειοδότηση των κοµµάτων και των µέσων µαζικής επι-
κοινωνίας ανοιχτά και µε ειλικρίνεια. Και βεβαίως προκειµένου
να συζητήσουµε για το ζήτηµα αυτό συνολικά, όχι επιλεκτικά. Να
συζητήσουµε για τα δάνεια όλων των µέσων µαζικής επικοινω-
νίας, για τα δάνεια όλων των κοµµάτων, συµπεριλαµβανοµένων
και του δικού σας υπέρογκου δανείου, που σύµφωνα µε δηµοσι-
εύµατα λάβατε, όταν ήσασταν ένα κόµµα του µόλις 4%. 

Εµείς, λοιπόν, στηρίζουµε την πρότασή σας. Εσείς, όµως, κύ-
ριοι της Κυβέρνησης, γιατί αρνείστε την πρόταση της Νέας Δη-
µοκρατίας να συσταθεί εξεταστική επιτροπή που θα διερευνήσει
τις αιτίες για τις οποίες επιβλήθηκαν κεφαλαιακοί περιορισµοί
και τραπεζική αργία, τις αιτίες για τις οποίες υπογράφηκε τρίτο
µνηµόνιο και χρειάστηκε να ανακεφαλαιοποιηθούν εκ νέου οι
τράπεζες µε τους χειρότερους δυνατούς όρους;

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, οφείλετε απαντήσεις στους
Έλληνες πολίτες. Απαντήσεις για την οικονοµία, που ενώ οι προ-
βλέψεις µιλούσαν για 2,5% ανάπτυξη επέστρεψε στην ύφεση. Για
τον προϋπολογισµό, που γύρισε από τα πρωτογενή πλεονά-
σµατα στα πρωτογενή ελλείµµατα. Για τις επενδύσεις, που µα-
ταιώθηκαν. Για τις ληξιπρόθεσµες οφειλές, που αυξήθηκαν κατά
76% από το τέλος του 2014. Για την απώλεια δεκαεπτά χιλιάδων
θέσεων εργασίας στον ιδιωτικό τοµέα µόνο τον Ιούλιο του 2015

λόγω της επιβολής των κεφαλαιακών ελέγχων. Για τη φυγή δε-
κάδων χιλιάδων ελληνικών επιχειρήσεων στο εξωτερικό.

Και για να το πούµε απλά και για να καταλάβουµε όλοι για τι
µεγέθη µιλάµε, παρακαλώ την προσοχή σας: Κυρίες και κύριοι
της Κυβέρνησης, εσείς προτείνετε εξεταστική επιτροπή για τα
300 εκατοµµύρια ευρώ περίπου που δόθηκαν διαχρονικά στα
κόµµατα και εµείς σας απαντάµε «ευχαρίστως», αλλά αρνείστε
εξεταστική για τα 80 δισεκατοµµύρια ευρώ που φορτώσατε στο
ελληνικό χρέος και στους Έλληνες πολίτες µόλις σε έξι µήνες
διακυβέρνησης.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Πες, πες ψέµατα!
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, η δια-

φάνεια δεν µπορεί να είναι αλα καρτ.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Καταλαβαίνω. Προκαλεί µια αναταραχή.
H διαφάνεια, λοιπόν, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, δεν

µπορεί να είναι αλά καρτ. Εµείς, λέµε ναι στη διαφάνεια, ναι σε
όλα: και στα 300 εκατοµµύρια των δανείων των κοµµάτων, αλλά
και στα 80 δισεκατοµµύρια που φορτώσατε στο ελληνικό χρέος.
Εσείς τι λέτε; 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε κι εµείς και για την τήρηση του χρόνου.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Ηλίας Κασιδιάρης από τη Χρυσή Αυγή

για δέκα λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Ευχαριστώ.
Ασφαλώς και τα κόµµατα τα οποία έλαβαν θαλασσοδάνεια,

οµοίως και οι νταβατζήδες των µεγάλων διαπλεκόµενων κανα-
λιών, πρέπει να παταχθούν και να συντριβούν. Όχι όµως µε εξε-
ταστικές επιτροπές που έχουν τη µορφή επικοινωνιακού σόου
και µοναδικός σκοπός τους είναι η συγκάλυψη των εγκληµάτων
της νυν συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Διότι, αυτήν τη στιγµή
που εξαγγέλλεται η συγκεκριµένη εξεταστική επιτροπή, µονα-
δικό σκοπό έχει να καλύψει τα αίσχη της Ειδοµένης, της κατα-
λήψεως της χώρας από ορδές λαθροµεταναστών, της
καταλήψεως της χώρας από τους εκπροσώπους των τοκογλύ-
φων-δανειστών.

Την ίδια ώρα που εσείς εδώ λέτε ότι θα κάνετε εξεταστική για
να διερευνήσετε τα τετελεσµένα κακουργήµατα, που έχουν γίνει
από τους νταβατζήδες της δηµόσιας ζωής ή τους εκπροσώπους
των κοµµάτων, που µας διέσυραν τις τελευταίες δεκαετίες -νο-
µίζω ότι αυτά είναι δεδοµένα κακουργήµατα, για τα οποία θα
έπρεπε ήδη να έχει παρέµβει ο εισαγγελέας και οι υπαίτιοι και οι
ένοχοι να πάνε στη φυλακή-, την ίδια ώρα το αστυνοµικό τµήµα
της Ειδοµένης γίνεται λαµπόγυαλο από ορδές λαθροµετανα-
στών, την Εγνατία οδό στον Νοµό Ιωαννίνων την καταλαµβάνουν
οι αλληλέγγυοι µαζί µε τους παράνοµους αλλοδαπούς, που
έχουν καταλάβει ολόκληρη τη χώρα. Στα δε σύνορα της Ελλάδας
µε τα Σκόπια –για να µάθουµε επιτέλους σε αυτήν την Αίθουσα
να λέµε «Σκόπια», ούτε «FYROM», ούτε τίποτε άλλο, που είναι
υβριστικό για την ελληνική ιστορία- δεν υπάρχει ένοπλη ελληνική
παρουσία. Υπάρχουν µόνον Πακιστανοί και Αφγανοί και από την
άλλη πλευρά υπάρχουν Σκοπιανοί και σκοπιανές δυνάµεις ασφα-
λείας. Γι’ αυτόν τον λόγο εξαγγέλλετε αυτήν την επιτροπή, στην
οποία βεβαίως θα έχουµε να πούµε πάρα πολλά, θα έχουµε να
ανοίξουµε πάρα πολλούς φακέλους.

Θυµάµαι πολύ καλά ότι ήταν Οκτώβριος του 2013 όταν µε τους
συναγωνιστές-Βουλευτές Χρήστο Παππά και Παναγιώτη Ηλιό-
πουλο πηγαίναµε στον Άρειο Πάγο και καταθέταµε µηνυτήρια
αναφορά για τα 110 ευρώ, ένα µικρό ποσοστό είναι αυτό, από
τα µαύρα ταµεία του ΠΑΣΟΚ, που τα είχαν ανακαλύψει ειδικοί
ελεγκτές, ορκωτοί λογιστές, τα οποία είχαν γίνει βεβαίως πισίνες
και βίλες των στελεχών του ΠΑΣΟΚ. Αυτή η µηνυτήρια αναφορά
είναι ακόµα κλειδωµένη σε ένα συρτάρι της εισαγγελίας του
Αρείου πάγου και –τι σύµπτωση!- την επόµενη µέρα, αφού κά-
ναµε αυτήν τη µήνυση, εισέβαλαν κουκουλοφόροι στα σπίτια µας
και µας συνέλαβαν.

Η Χρυσή Αυγή, λοιπόν, έχει να πει πάρα πολλά για τα εγκλή-
µατα που έχουν γίνει διαχρονικά και από τα κόµµατα και από
τους νταβατζήδες της ενηµέρωσης. Χρησιµοποιώ αυτήν την ορο-
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λογία, η οποία είναι µια θεσµική, µια πολιτικώς ορθή ορολογία,
την οποία είχε πει ο Κώστας Καραµανλής. Βέβαια την είχε πει
στον Μπαϊρακτάρη, όταν τρώγανε κοψίδια, όχι µέσα στη Βουλή.
Βεβαίως καµµία κυβέρνηση δεν έκανε τίποτα για την επίλυση
αυτού του προβλήµατος. 

Έτσι και ο ΣΥΡΙΖΑ µε τους ΑΝΕΛ σήµερα την ώρα που έρχεται
νέος κατατρεγµός των Ελλήνων πολιτών µε το νέο ασφαλιστικό,
µε το νέο φορολογικό, µε την ισοπέδωση όποιου Έλληνα παρά-
γει σε αυτήν τη χώρα, θέλετε να κάνετε µία εξεταστική, για να
τη δείχνουν τα κανάλια, τα οποία ένας Υπουργός σας αποκάλεσε
βοθροκάναλα, αντιγράφοντας την ορθή φρασεολογία της Χρυ-
σής Αυγής. Παράλειψε, όµως, να πει ότι σε αυτόν τον βόθρο κυ-
λιέστε εσείς όλη µέρα. Όλη µέρα οι εκπρόσωποι του ΣΥΡΙΖΑ
έχουν πιάσει στασίδι σε όλα τα κανάλια της διαπλοκής.

Έχω και ντοκουµέντα εδώ από µια έκθεση του Εθνικού Συµ-
βουλίου Ραδιοτηλεόρασης µε τα ποσοστά της παρουσίας των
κοµµάτων στα δελτία ειδήσεων: Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει 42% παρουσία
στα βοθροκάναλα. Μέσα σε αυτόν τον βόθρο κυλιέστε καθηµε-
ρινά, στις εκποµπές της Τρέµη και του Τσίµα έχετε πρώτη θέση
και ακολουθεί η Νέα Δηµοκρατία µε 23%. Το τρίτο κόµµα το πη-
δάµε. Τη Χρυσή Αυγή δεν την εµφανίζουν ποτέ. Αυτά είναι τα επί-
σηµα στοιχεία του ΕΣΡ. Το ΠΑΣΟΚ έχει 7,2%, το Ποτάµι 6,4%,
τα οποία είναι ανύπαρκτα κόµµατα στη κοινωνία, δεν υπάρχουν
πουθενά. Οι ΑΝΕΛ 4,7% και 4,2% το ΚΚΕ και τελευταία η Χρυσή
Αυγή µε 3%. 

Και θα ήταν 1% αν δεν υπήρχε ένας µικρός τηλεοπτικός σταθ-
µός, το «ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤV», που είχε τηρήσει τα προβλεπόµενα
από τον νόµο. Αν θέλετε, να δούµε πόσο προβάλλει τη Χρυσή
Αυγή όλο το διαπλεκόµενο σύστηµα του Μπόµπολα και του Αλα-
φούζου. Διαβάζω: «ΣΚΑΙ» 1% προβολή της Χρυσής Αυγής,
«MEGA» 1,1% προβολή της Χρυσής Αυγής, «ALPHA» 1,5%. Αυτή
είναι η διαπλοκή, την οποία µόνο η Χρυσή Αυγή µπορεί να πλήξει,
διότι η Χρυσή Αυγή είναι το µόνο κόµµα που πολεµιέται µε αυτόν
τον ανορθόδοξο και άθλιο τρόπο. Και αυτό, γιατί είναι η µόνη δύ-
ναµη που µπορεί να χτυπήσει, να βάλει το µαχαίρι στο κόκκαλο
και να διαλύσει αυτούς οι οποίοι έχουν διασύρει την Ελλάδα,
έχουν πάρει εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ από τα δηµόσια τα-
µεία, την ώρα που ο ελληνικός λαός πένεται στην κυριολεξία. 

Καταθέτω για τα Πρακτικά τα επίσηµα στοιχεία από το Εθνικό
Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κασιδιάρης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα µπορούσατε να κάνετε κάτι µέσα σε µία µόνο ηµέρα, µέσα
σε λίγες ώρες να ψηφίσει µερικούς νόµους η Βουλή και να τε-
λειώνει το διαπλεκόµενο σύστηµα, νόµους που άλλωστε είχατε
αναγγείλει. 

Είχα κάνει εδώ το ερώτηµα στον Υπουργό κατά της διαφθοράς
για την περιβόητη τροπολογία που αθώωσε τους τραπεζίτες και
τους κοµµατάρχες για τα θαλασσοδάνεια των κοµµάτων και είχε
δεσµευτεί –όπως έλεγε και ο Τσίπρας προεκλογικά- ότι θα κα-
ταργήσει αυτό το αίσχος. Δεν το καταργείτε όµως! Δεν καταρ-
γείτε την τροπολογία Σαµαρά που αθωώνει τους κλέφτες του
δηµοσίου, δεν καταργείτε τον νόµο περί ευθύνης Υπουργών του
Βενιζέλου, που αθωώνει όλο το πολιτικό σύστηµα που διαχρο-
νικά κατακλέβει την Ελλάδα. Δεν καταργείτε την περιβόητη βου-
λευτική ασυλία, την οποία βεβαίως η Χρυσή Αυγή µε την
παρουσία της στη Βουλή την κατήργησε στην πράξη, διότι από
τη µέρα που µπήκαµε εδώ µέσα, το 2012, είµαστε οι απόλυτοι
πρωταθλητές σε άρσεις ασυλίας. Μας έχετε τσακίσει µε όλες
αυτές τις στηµένες διώξεις, νοµίζοντας ότι µε αυτόν τον τρόπο
θα πλήξετε το εθνικιστικό κίνηµα. Δεν καταφέρατε, όµως, απο-
λύτως τίποτα! 

Μιας και µιλάµε για θαλασσοδάνεια κοµµάτων, όλα αυτά δό-
θηκαν µε βάση την περιβόητη κρατική χρηµατοδότηση που παίρ-
νουν όλα τα κόµµατα του αντισυνταγµατικού τόξου, πλην της
Χρυσής Αυγής. 

Είναι τιµή µας που ψηφίσατε αυτόν τον αντισυνταγµατικό νόµο
και που δεν λαµβάνουµε ούτε µισό ευρώ από τα δηµόσια ταµεία,
την ώρα που ο λαός µας στην κυριολεξία αιµορραγεί. Και αν

πουν κάποιοι ότι για ένα εξάµηνο περίπου η Χρυσή Αυγή είχε
λάβει κρατική χρηµατοδότηση, τότε λοιπόν κάναµε το «έγκληµα»
-χαλάσαµε την σούπα», αν θέλετε- και τα λεφτά αυτά δεν τα βά-
λαµε στην τσέπη µας -όπως έγινε µε το ΠΑΣΟΚ, όπου υπάρχει η
µαύρη τρύπα των εκατοντάδων εκατοµµυρίων και µε τους υπο-
λοίπους- δεν πήραµε πισίνες και βίλες για τα στελέχη µας αλλά
πήραµε κρέας, πατάτες και µακαρόνια για τον ελληνικό λαό. 

Ακόµα και γι’ αυτό, όµως, κάνατε νόµο. Βαφτίσατε συσσίτια
µίσους τα συσσίτια κοινωνικής αλληλεγγύης του Λαϊκού Συνδέ-
σµου και τα απαγορεύσατε. Και σήµερα µοιράζονται αφειδώς
εκατοµµύρια στις ΜΚΟ για να κάνουν συσσίτια για λαθροµετα-
νάστες και την ίδια ώρα είναι παράνοµο αυτό που έκανε η Χρυσή
Αυγή, σπαταλώντας –µε βάση τα δικά σας δεδοµένα- την κρατική
χρηµατοδότηση! 

Θα µπορούσατε, αντί να κάνετε εξεταστικές, να λύσετε σε µία
µέρα αυτό το ζήτηµα: Να καταργήσετε το ακατάσχετο της κρα-
τικής χρηµατοδότησης των κοµµάτων. Το είχα θέσει και πάλι
στον κοινοβουλευτικό έλεγχο αυτό το θέµα και είχαµε πει ότι έτσι
χρεοκοπούν αυθηµερόν τα κόµµατα και πάνε στη φυλακή οι δια-
χειριστές των οικονοµικών τους και οι τραπεζίτες που τους χά-
ρισαν τα θαλασσοδάνεια. Είχα λάβει τότε την εξής απάντηση
από τον αρµόδιο Υπουργό Κουρουµπλή, ότι δεν µπορούµε να κα-
ταργήσουµε το ακατάσχετο, γιατί έτσι θα πλήξουµε τους εργα-
ζοµένους, κάποιες εκατοντάδες –λέει- πολίτες. Δεν σκεφτήκατε
τις εκατοντάδες χιλιάδες των πολιτών, των εργαζοµένων του
ιδιωτικού τοµέα, που ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ
µε τη µνηµονιακή πολιτική καταδίκασαν στην ανέχεια. Σκεφτή-
κατε το πού πάει η κρατική χρηµατοδότηση στα κόµµατα. 

Τα λεφτά αυτά, αυτά τα εκατοµµύρια δεν πάνε στους εργαζο-
µένους. Η απόλυτη πλειοψηφία των χρηµάτων αυτών πάνε σε λα-
µόγια. Εσείς δίνατε στους εκβιαστές, στους Μαυρίκους και σε
όλους αυτούς που δεν τους ήξερε ούτε η µάνα τους, δεκαοκτώ
χιλιάδες ευρώ –λέει- τον µήνα, σε κάτι ανύπαρκτες εφηµερίδες.
Φανταστείτε πόσα έχουν πάρει τα διαπλεκόµενα «τσοντοκάναλα»
του Μπόµπολα, του Αλαφούζου, όλων αυτών που πολεµούν κάθε
µέρα τον Λαϊκό Σύνδεσµο-Χρυσή Αυγή. 

Έχουµε φτάσει στο σηµείο να µην υπάρχει το τρίτο κόµµα –
όπως προείπα- στην ενηµέρωση. Η µόνη περίπτωση να γίνει ανα-
φορά στη Χρυσή Αυγή είναι ή να κάνουµε µπάχαλο καµµιά
επιτροπή µέσα στη Βουλή ή να γίνονται επεισόδια και µέσα στα
επεισόδια να είναι κι ένας Βουλευτής της Χρυσής Αυγής, να τον
βάλουν σε έναν κόκκινο κύκλο και να λένε: «Ορίστε». Μόνο έτσι
ακούγεται πλέον η φωνή της τρίτης πολιτικής δύναµης της
χώρας. Τέτοιος είναι ο τρόµος αυτού του συστήµατος που έχει
-όπως είπα- πρώτο τραπέζι πίστα τους εκπροσώπους του ΣΥΡΙΖΑ
και βεβαίως -χρόνια τώρα- της Νέας Δηµοκρατίας. 

Και επειδή µιλάει και ο ΣΥΡΙΖΑ για δάνεια κοµµάτων, όπως έχει
αναφερθεί έχει πάρει και ο ΣΥΡΙΖΑ δάνειο και µπορεί τώρα να
έχει πολύ υψηλή κρατική χρηµατοδότηση, τώρα που έχει φτάσει
σε υψηλά ποσοστά, τα ποσοστά όµως αυτά πέφτουν ήδη, εξα-
νεµίζονται µε την πολιτική που εφαρµόζετε και πολύ σύντοµα θα
ξαναγυρίσει στον παλιό καλό ΣΥΡΙΖΑ του 4%. Να δούµε τότε πώς
θα αποπληρώσει τα δάνειά του.

Βεβαίως όλα αυτά σύµφωνα µε κάποιους εισαγγελείς θεω-
ρούνται νόµιµα, για να κλείσω µε αυτήν την αναφορά και για να
εξηγήσω µε ποιον τρόπο -τον µοναδικό τρόπο- µπορεί να λυθεί
το πρόβληµα. Σύµφωνα µε έναν εισαγγελέα, λοιπόν, από το Εφε-
τείο τα µαύρα λεφτά που έβαζε η «SIEMENS» µέσω του Τσουκά-
του στα ταµεία του ΠΑΣΟΚ µέσα σε pampers, µέσα σε µαύρες
σακούλες, τα εκατοµµύρια αυτά είναι νόµιµη χορηγία. 

Βεβαίως, είναι ένα παραδικαστικό κύκλωµα της Νέας Δηµο-
κρατίας, το οποίο συνεχίζει να υπάρχει και να δρα και σήµερα
επί ΣΥΡΙΖΑ. Ο ίδιος εισαγγελέας ονόµατι Κωσταρέλλος, παρεµ-
πιπτόντως, που λέει ότι ο Χριστοφοράκος είναι καθαρός και µπο-
ρεί να έρθει στην Ελλάδα να κυκλοφορεί ελεύθερος, λέει σε
εµένα και σε άλλους Βουλευτές της Χρυσής Αυγής ότι δεν µπο-
ρούµε να συµµετέχουµε σε δηµόσιες εκδηλώσεις του κόµµατός
µας. Πού ξανακούστηκε σε όλον τον κόσµο εκλεγµένος Βουλευ-
τής να µην µπορεί να µιλάει σε δηµόσιες εκδηλώσεις του κόµµα-
τός του;

Πρέπει, λοιπόν, αυτό το καρκίνωµα να ξεριζωθεί, να φύγει από
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τα σπλάχνα της ελληνικής κοινωνίας. Τα προβλήµατα λύνονται.
Τα δεσµά που δεν λύνονται, σύµφωνα µε τη δική σας ρητορική,
κόβονται, σύµφωνα µε τις θέσεις του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή
Αυγή. Δεν χρειάζονται εξεταστικές!

Ποιοι χρωστάνε εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ, τα οποία
έλαβαν παράνοµα, όπως ο Μπόµπολας που χρέωνε 1,1 εκατοµ-
µύριο ευρώ; Προσέξτε. Ο τηλεοπτικός σταθµός «MEGA» κοστο-
λογεί 1,1 εκατοµµύριο ευρώ κάθε επεισόδιο της παιδικής σειράς
«Τα Στρουµφάκια», για να πάρει δάνειο. Έτσι πήρε δάνειο ο
Μπόµπολας. Για να µην πάµε στο πώς πήραν δάνειο τα κόµµατα. 

Μπαίνει ένας εισαγγελέας σε µια µέρα σε όλες αυτές τις επι-
χειρήσεις που είναι άντρα οικονοµικής διαφθοράς, συλλαµβάνει
τους υπαιτίους και πάνε στην φυλακή. Ούτε εξεταστικές ούτε
επικοινωνιακά σόου! Πολιτική κάθαρση µέσα σε µια µέρα! 

Αυτά µπορεί να τα κάνει µόνο ο Λαϊκός Σύνδεσµος-Χρυσή
Αυγή, που εµείς το λέµε, δεν το κρύβουµε: Όλους αυτούς οι
οποίοι έκλεψαν επί της ουσίας χρήµατα από το ελληνικό δηµόσιο
για να λειτουργούν τις παράνοµες επιχειρήσεις τους, τα διαπλε-
κόµενα κανάλια της µαύρης συστηµικής προπαγάνδας, θα τους
κλείσουµε, θα τους ρίξουµε «µαύρο» σε µια µέρα. Όποιος δεν
έχει να πληρώσει αυτά που χρωστάει στον Έλληνα πολίτη θα
πέσει «µαύρο» και θα πάει στη φυλακή. Αυτά, όµως, είναι ικανός
να τα κάνει µόνο ο πολιτικός φορέας Λαϊκός Σύνδεσµος-Χρυσή
Αυγή.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, δεκαοκτώ µαθήτριες και µαθητές και
τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Δηµοτικό Σχολείο
Ξινού Νερού Φλώρινας και Αγίου Παντελεήµονα Φλώρινας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω επίσης την τιµή να ανακοι-
νώσω στο Σώµα ότι την Τετάρτη 20 Απριλίου 2016 και ώρα
10:00’, θα διεξαχθεί συζήτηση προ Ηµερησίας Διατάξεως µε
πρωτοβουλία του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Κυριάκου Μητσοτάκη σε επίπεδο Αρχηγών κοµµάτων,
σχετικά µε την ασφάλεια των πολιτών, σύµφωνα µε το άρθρο 143
παράγραφο 2 του Κανονισµού της Βουλής.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω το δελτίο των επικαίρων ερωτή-
σεων της Δευτέρας 18 Απριλίου 2016, το οποίο έχει συνταχθεί
και του οποίου η συζήτηση θα διεξαχθεί στις 17:00’ την ερχόµενη
Δευτέρα, γιατί θα περιλαµβάνει και τις ερωτήσεις που δεν έγιναν
σήµερα.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 779/12-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξανδρου Τριανταφυλλίδη προς τον Υπουργό Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την Περιφερειακή Οδό
Θεσσαλονίκης.

2. Η µε αριθµό 772/11-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Άρτας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Στύλιου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την εξίσωση ειδικού φόρου
κατανάλωσης πετρελαίου κίνησης και αµόλυβδης βενζίνης.

3. Η µε αριθµό 757/6-4-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Δράµας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ.
Χαράς Κεφαλίδου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
τη Φορολόγηση Ανείσπρακτων Μισθωµάτων 2015 και την αποχή
των δικηγόρων από τα καθήκοντά τους.  

4. Η µε αριθµό 784/12-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μαγνησίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Κωνσταν-
τίνου Στεργίου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη
πρόληψης, θεραπείας και στήριξης των καρκινοπαθών Βόλου.

5. Η µε αριθµό 781/12-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το Παγκόσµιο Σκάν-
δαλο Offshore και τη φοροδιαφυγή.  

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 773/11-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μαγνησίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Μπουκώρου προς
τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την εξαίρεση του Δήµου Βόλου από το
Πρόγραµµα Κοινωφελούς Εργασίας.

2. Η µε αριθµό 785/12-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σάκη Βαρδαλή προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας,
σχετικά µε την επαναπόδοση εξορυχθέντων εδαφών από την
ΔΕΗ Α.Ε..

3. Η µε αριθµό 742/4-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιλτιάδη Βαρβιτσιώτη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχε-
τικά µε την ανεξέλεγκτη δράση από ΜΚΟ µε ύποπτο ρόλο και
χρηµατοδότηση στους χώρους υποδοχής προσφύγων και παρά-
νοµων µεταναστών.

4. Η µε αριθµό 746/4-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ. Θε-
όδωρου Παπαθεοδώρου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε την ανάγκη επαναθέσπισης της ενιαίας
τιµής του βιβλίου.

5. Η µε αριθµό 755/5-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, σχετικά µε τις µονάδες παραγωγής ενέργειας από βιοµάζα
στον Δήµο Γόρτυνας Ηρακλείου Κρήτης.

6. Η µε αριθµό 708/28-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Φθιώτιδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Σταϊκούρα προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβλη-
µάτων του Γενικού Νοσοκοµείου Λαµίας.

7. Η µε αριθµό 707/28-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Πειραιά της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Κατσαφάδου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε τον ρόλο των ΜΚΟ για την αντιµετώπιση του
προσφυγικού και µεταναστευτικού προβλήµατος

8. Η µε αριθµό 663/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Αχαΐας κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη συµµετοχή Έλληνα επιχει-
ρηµατία στην αύξηση µετοχικού κεφαλαίου ελληνικού τηλεοπτι-
κού καναλιού και την καθυστέρηση των δανείων που έχουν
χορηγηθεί στην εταιρεία «ΠΗΓΑΣΟΣ Α.Ε.».

9. Η µε αριθµό 745/4-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ.
Ανδρέα Λοβέρδου προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και
Τουρισµού, σχετικά µε τα µη εξυπηρετούµενα δάνεια.

10. Η µε αριθµό 764/8-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου
Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τον έλεγχο των συνθηκών µετακί-
νησης των προσφύγων και των µεταναστών από τη Χίο στη Λέρο.

11. Η µε αριθµό 763/8-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Κιλκίς της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Γεωργαντά προς τον
Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά
µε το Κέντρο «Ανοιχτής Δοµής Φιλοξενίας» Χέρσου.

12. Η µε αριθµό 726/1-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε την αφαίρεση ελληνικής ιθαγένειας από οµογε-
νείς της πρώην ΕΣΣΔ.

13. Η µε αριθµό 724/31-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ
κ. Θεόδωρου Παπαθεοδώρου προς τον Υπουργό Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την έλλειψη στρα-
τηγικού σχεδιασµού για την αντιµετώπιση του προσφυγικού, τις
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καθυστερήσεις στην εκταµίευση ευρωπαϊκών πόρων και τη µη
εφαρµογή του νόµου για την χορήγηση ελληνικής ιθαγένειας.

Το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 15 Απριλίου
2016, το οποίο ενσωµατώθηκε στο δελτίο επικαίρων ερωτήσεων
της Δευτέρας 18 Απριλίου 2016, έχει ως εξής:  

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 774/11-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σταύρου Καλαφάτη
προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, σχετικά
µε τον Οργανισµό Λιµένος Θεσσαλονίκης (ΟΛΘ).

2. Η µε αριθµό 782/12-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικη-
τικής Ανασυγκρότησης και Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε τη δηµιουργία φράγµατος στο Κυπαρίσσι του Νοµού
Ηρακλείου στη θέση «Κακιά Σκάλα».

3. Η µε αριθµό 777/11-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών της Ένωσης Κεντρώων κ. Γεωργίου-Δηµητρίου Καρρά
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τον κίνδυνο απώ-
λειας χορηγήσεων από τα χρηµατοδοτικά όργανα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης για την αρωγή των προσφύγων.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 771/11-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Φλώρινας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Αντωνιάδη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας,  σχετικά µε το «ενεργει-
ακό µέλλον» του Νοµού Φλώρινας.

2. Η µε αριθµό 783/12-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νι-
κολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων εξασφάλισης δωρεάν και
ποιοτικής σίτισης και στέγασης των φοιτητών που σπουδάζουν
στα παραρτήµατα του Πανεπιστηµίου Πατρών στο Αγρίνιο.

3. Η µε αριθµό 775/11-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Αχαΐας   κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,  σχετικά µε τη «λε-
ηλασία δηµοσίου χρήµατος, λόγω της διαιτησίας στα συγχρηµα-
τοδοτούµενα από κοινοτικούς πόρους δηµόσια έργα».

4. Η µε αριθµό 740/4-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Δ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Α’ Αθηνών της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Νικήτα Κακλαµάνη προς τον Υπουργό Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την ανεξέλεγκτη δράση
των ΜΚΟ στη χώρα.

5. Η µε αριθµό 749/5-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου
Κούζηλου προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτι-
κής, σχετικά µε την ίδρυση Ακαδηµίας Λιµενικού Σώµατος.

6. Η µε αριθµό 741/4-4-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Άννας - Μισέλ Ασηµακοπού-
λου προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού,
σχετικά µε τη χρηµατοδότηση των έργων ΕΣΠΑ 2007-2013 που
βρίσκονται «σε κίνδυνο».

Κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Μεγαλοµύ-
στακας ζητεί άδεια απουσίας στο εξωτερικό από 19 Απριλίου έως
21 Απριλίου 2016, προκειµένου να µεταβεί στις Βρυξέλλες, µε
προσωπικά του έξοδα, για κάποια διάλεξη. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Τον λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Κουτσούκος εκ µέρους της Δηµο-

κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ για δέκα λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω να έχουµε όλοι την αί-

σθηση της σκληρής πραγµατικότητας και να µην έχει ο καθένας
στο µυαλό του τη δική του εικονική πραγµατικότητα, γιατί δυστυ-
χώς, η συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ – ΑΝΕΛ µε τους τυχοδιωκτισµούς
της, τους τακτικισµούς της, έχει µπλέξει τη χώρα σε µια µεγάλη
περιπέτεια κι έχει εγκλωβίσει την Ελλάδα σε ένα µεγάλο αδιέ-
ξοδο. 

Οι επιπτώσεις του αδιεξόδου αυτού είναι φανερές σε κάθε επί-

πεδο: Δηµοσιονοµικά, µε τα µέτρα 7,2 δισεκατοµµυρίων για τη
διετία 2015 – 2016 που ψήφισε η Πλειοψηφία και µε πρόσθετα
µέτρα 5,4 δισεκατοµµύρια ή 2% του ΑΕΠ, που η ίδια η Κυβέρ-
νηση πρότεινε και δήθεν διαπραγµατεύεται σκληρά µε τους θε-
σµούς. 

Αναπτυξιακά, µε την επιστροφή στην ύφεση, το κλίµα πολιτι-
κής αβεβαιότητας και οικονοµικής αστάθειας και κυρίως την αδυ-
ναµία για τη διαµόρφωση ενός αναπτυξιακού πλαισίου και για
την προσέλκυση επενδύσεων και τη δηµιουργία θέσεων εργα-
σίας. 

Σε κοινωνικό επίπεδο, δυστυχώς, τα αδιέξοδα αποτυπώνονται
στο κλίµα κατήφειας, απαισιοδοξίας και αβεβαιότητας που επι-
κρατεί σε κάθε κοινωνική οµάδα. Το διαπιστώνουµε καθηµερινά
όσοι έχουµε σχέση µε την πραγµατικότητα. Αποτυπώνεται, όµως
και σε όλες τις µετρήσεις της κοινής γνώµης. 

Αν σε αυτά τα αδιέξοδα προσθέσουµε και το αδιέξοδο του εγ-
κλωβισµού µεταξύ των βορείων συνόρων της χώρας και της
Τουρκίας πενήντα τριών χιλιάδων ψυχών, προσφύγων και µετα-
ναστών, θέµα που αδυνατούµε να διαχειριστούµε, τότε έχουµε
σχεδόν όλη την εικόνα του εγκλωβισµού και των αδιεξόδων της
χώρας που πάει από το κακό στο χειρότερο. 

Η Κυβέρνηση, στην αγωνιώδη προσπάθειά της να κρατήσει κά-
ποιο από τα κοινωνικά ερείσµατά της, τώρα που τα προεκλογικά
και µετεκλογικά ψέµατα αυταπόδεικτα αποδεικνύονται και µε δε-
δοµένο ότι δυσκολεύεται να διαχειριστεί την ανώµαλη προσγεί-
ωση της στη σκληρή πραγµατικότητα, επιχειρεί διαφόρων ειδών
αντιπερισπασµούς και ασκήσεις κοµµατικής συσπείρωσης, µε
αιχµή τη δήθεν µάχη κατά της διαφθοράς και της διαπλοκής. Τα
έχουµε ξανακούσει. 

Ο Πρωθυπουργός, αµυνόµενος απέναντι στις καταγγελίες για
ωµές, απροσχηµάτιστες και πρωτοφανείς παρεµβάσεις στη δι-
καιοσύνη, ζήτησε προ ηµερήσιας διάταξης συζήτηση για τη δια-
φθορά και τη διαπλοκή, απειλώντας µε αποκαλύψεις, διευθύνσεις
και ονόµατα. Άνθρακες ο θησαυρός! 

Ο κ. Τσίπρας αφού ξιφούλκησε, για µια ακόµα φορά, κατά της
διαπλοκής, µε τη γνωστή του ρητορεία, παρουσίασε τις δεκα-
τρείς αµαρτίες του συστήµατος της διαπλοκής, όπως τις είχε πα-
ρουσιάσει η Μαύρη Βίβλος της κ. Κωνσταντοπούλου και η
«ΑΥΓΗ» επανειληµµένα στα τέλη του 2014 και προεκλογικά. 

Ο κ. Τσίπρας, όµως, ξέχασε ότι είναι Πρωθυπουργός κοντά
ενάµιση χρόνο τώρα και πώς, αν ήθελε, µε την πλειοψηφία που
διαθέτει µε το συνέταιρό του, τον άλλο πολέµιο της διαπλοκής
και των offshore, τον κ. Καµµένο, θα είχε καταργήσει αυτές τις
νοµοθετικές ρυθµίσεις. Τον προκάλεσε, µάλιστα, από αυτό εδώ
το Βήµα η κ. Γεννηµατά να το κάνει µε ένα νόµο και µε ένα
άρθρο, όπως έλεγε δηλαδή ότι θα καταργούσε τα µνηµόνια. 

Τι απέµεινε, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απ’ αυτή τη
συζήτηση; Απέµεινε η δέσµευση του Πρωθυπουργού για σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής που θα αφορά τα δάνεια των κοµ-
µάτων και των µέσων µαζικής ενηµέρωσης. Κατά συνέπεια, η
πρόταση που συζητούµε σήµερα, αφορά το µέρος ενός πολιτι-
κού σχεδιασµού για την αντιµετώπιση των κυβερνητικών αδιεξό-
δων και τη συσπείρωση της Πλειοψηφίας, ενόψει δύσκολων
ψηφοφοριών, που θα αφορούν νέους φόρους και περικοπές συν-
τάξεων. Ασκήσεις πυκνής τάξης δηλαδή. Να συζητήσουµε τα δά-
νεια κοµµάτων και µέσων µαζικής ενηµέρωσης τώρα που θα
παραδώσουµε τα δάνεια των υπερχρεωµένων νοικοκυριών στα
ξένα κερδοσκοπικά funds, στα «κοράκια», όπως έλεγε ο κ. Τσί-
πρας. 

Εµείς διατυπώσαµε, από την πρώτη κιόλας στιγµή, µια καθαρή
θέση, δηλώσαµε ότι θα ψηφίσουµε αυτήν την πρόταση, καθώς
δεν έχουµε να κρύψουµε τίποτα ούτε φοβόµαστε τίποτα. Την
υποκρισία σας όµως και θα την αποκαλύψουµε και θα πολεµή-
σουµε τη σκοπιµότητά σας. 

Λέτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, στην
πρότασή σας: Να µάθει ο λαός την αλήθεια. Όµως, από το πλή-
θος των ερωτήσεων και των απαντήσεων κατά τη διαδικασία του
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου και τα σχετικά δηµοσιεύµατα, είναι
γνωστό το ύψος των δανείων, τόσο των κοµµάτων, όσο και των
µέσων µαζικής ενηµέρωσης. 

Αν νοµίζετε ότι δεν είναι ακριβή τα στοιχεία που δίνουν οι
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Υπουργοί σας, απαντώντας στις ερωτήσεις των συναδέλφων της
Πλειοψηφίας –µερικοί, µάλιστα, το κάνουν µε έναν ιδιαίτερα εµ-
µονικό τρόπο, αναφέρθηκε ο κ. Δηµήτρης Καµµένος στις ερω-
τήσεις κάποιου συναδέλφου-, τότε καλέστε τους Υπουργούς σας
να γίνουν ακριβείς στις απαντήσεις τους. 

Φαντάζοµαι ότι έχετε διαβάσει αυτόν τον όγκο των ερωτήσεων
και των απαντήσεων, εδώ κοινοβουλευτικά έγγραφα είναι, από
τα οποία προκύπτει το µέγεθος του προβλήµατος, το ύψος των
δανείων και οι διαδικασίες της χορήγησής τους. Εξάλλου, αυτά
τα στοιχεία τα χρησιµοποίησε και ο κ. Τσίπρας κατά την προ ηµε-
ρησίας διατάξεως συζήτηση εδώ στη Βουλή και µας είπε και νού-
µερα.

Επίσης, λέτε στην πρότασή σας: «Να αποδοθούν ευθύνες».
Μάλιστα. Ο κ. Παπαγγελόπουλος είναι εδώ; Έφυγε. Ο κ. Παπαγ-
γελόπουλος απάντησε εδώ στη Βουλή σε επίκαιρη ερώτηση συ-
ναδέλφου ότι η υπόθεση αυτή βρίσκεται στη δικαιοσύνη. Δεν
έχετε εµπιστοσύνη στη δικαιοσύνη; Δεν έχετε εµπιστοσύνη στον
κ. Παπαγγελόπουλο; Εµείς έχουµε κάθε λόγο να µην του έχουµε
εµπιστοσύνη, µε όλες αυτές τις παρεµβάσεις που κάνει στη Δι-
καιοσύνη. Εσείς γιατί δεν έχετε εµπιστοσύνη; 

Σε ό,τι αφορά τα οικονοµικά του ΠΑΣΟΚ, στα οποία επικεντρώ-
νεστε και εσείς και ο ακροδεξιός σας εταίρος, θέλω να το επα-
ναλάβω για µια ακόµη φορά: Εµείς, το ΠΑΣΟΚ, καλέσαµε και
αναθέσαµε σε έξι µεγάλες εταιρείες ορκωτών λογιστών που λει-
τουργούν στη χώρα µας, δηλαδή «GRANT THORNTON”,
“KPMG”, “ERNST & YOUNG”, “DELLOITTE”, “PRICEWATER-
HOUSE”, “ΣΟΛ Α.Ε.”, τη διερεύνηση των οικονοµικών µας και το
πόρισµα αυτό βρίσκεται στη δικαιοσύνη από τον Μάιο του 2014,
κύριε συνάδελφε που διερωτήθηκες, και περιµένουµε τα αποτε-
λέσµατα της έρευνας της Δικαιοσύνης. 

Είµαστε το µόνο κόµµα που το κάναµε και είναι φανερό γιατί
το αποκρύπτετε και στη ρητορεία σας και στην πρόταση για την
εξεταστική επιτροπή. 

Επίσης, γιατί δεν λέτε την αλήθεια και συνδέετε τον υπερδα-
νεισµό των κοµµάτων µε τα µνηµόνια, ενώ γνωρίζετε ότι αυτός
προέκυψε την περίοδο της αµεριµνησίας, όταν χτύπαγε το καµ-
πανάκι και πολλοί το αγνοούσαν κι άλλοι κρυβόντουσαν ή δρα-
πέτευαν; Αυτή την περίοδο της αµεριµνησίας, των παχέων
αγελάδων, γνωρίζετε ότι εκτός από τα ελλείµµατα και το δηµόσιο
χρέος, µεγάλωσε, διογκώθηκε και το ιδιωτικό χρέος. Εκατό δι-
σεκατοµµύρια περίπου τα βγάζει το ΔΝΤ στην προχθεσινή του
έκθεση. Είναι το χρέος των επιχειρήσεων και των νοικοκυριών. 

Και βέβαια, δεν υποτιµούµε καθόλου εµείς τα χρέη των µέσων
µαζικής ενηµέρωσης και των κοµµάτων και για συµβολικούς λό-
γους. Είναι, όµως, υποκριτική η συζήτηση, λαµβάνοντας υπ’ όψιν
την τάξη µεγέθους των υποχρεώσεων των κοµµάτων έναντι του
ιδιωτικού χρέους. Προφανώς, δεν πρόκειται εµείς να υπερασπι-
στούµε αυτούς από τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης που πήραν θα-
λασσοδάνεια και «βάρεσαν κανόνια». Επίδοξοι µιντιάρχες -δεν
ξέρω αν θα τους δώσετε άδεια- είναι σε αυτή τη λίστα. 

Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί αποκρύπτετε ότι
όποια προσπάθεια έγινε για να αντιµετωπιστεί ο υπερδανεισµός
των κοµµάτων είναι έργο δικό µας, µε τον ν.323/2002; Γιατί ο
υπερδανεισµός προέκυψε λόγω της µεγάλης αντιπαράθεσης στη
σπατάλη κι εµείς προσπαθήσαµε να βάλουµε τέλος. 

Γιατί δεν παρουσιάζετε την πραγµατικότητα της περιστολής της
κρατικής επιχορήγησης µε δικές µας πρωτοβουλίες, διατηρώντας
µία εικόνα σπατάλης και αλόγιστης χρήσης του δηµόσιου χρήµα-
τος, όταν εµείς περιορίσαµε την κρατική χρηµατοδότηση στο
0,5‰ του προϋπολογισµού, δηλαδή 50 λεπτά ανά χιλιάρικο κρα-
τικής δαπάνης; 

Να απολογηθείτε γιατί δεν τα ψηφίσατε αυτά, αγαπητοί συνά-
δελφοι του ΣΥΡΙΖΑ. Η κ. Γεροβασίλη ήταν εισηγήτρια του κόµ-
µατός σας στη σχετική συζήτηση στη Βουλή. ‘Οπως δεν ψήφισε
και τη διεύρυνση της Επιτροπής Ελέγχου της Βουλής µε δικα-
στές.

Δεν θα πει ο ΣΥΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι έχει δι-
πλάσιο του ποσοστού του δανεισµό την περίοδο που ήταν κόµµα
του 4%; Και τι εγγυήσεις εµπράγµατες έδωσε γι’ αυτό; Δεν θα
πει ο ΣΥΡΙΖΑ, που µας κατηγορεί εµάς για φτηνό δανεισµό ότι
τα επιτόκια στην ΑΤΕ έχουν γίνει 9% από το 2010; Δεν θα πει ο

κ. Τσίπρας, που µας κατηγορούσε στη συζήτηση εδώ ότι δανει-
ζόµαστε την ώρα που κανένας µικρός δεν είχε πρόσβαση στο
τραπεζικό σύστηµα, ότι το κόµµα του, ο ΣΥΡΙΖΑ, δανείστηκε το
2014 ενάµισι εκατοµµύριο;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: ...(δεν ακούστηκε)
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Από τον ισολογισµό του ΣΥΡΙΖΑ,

κύριε συνάδελφε, µην έχετε καµµία απορία. 
Παρακαλώ, ο ισολογισµός του ΣΥΡΙΖΑ είναι αυτός. Και τι εµ-

πράγµατες εγγυήσεις δώσατε, όπως είπε ο εισηγητής σας, την
ώρα που κανένας δεν είχε πρόσβαση στο τραπεζικό σύστηµα;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Τα πληρώνετε εσείς τα δάνειά σας;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ψευδολογείτε ασυστόλως! Είναι
ενήµερα τα δάνειά σας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Παρα-
καλώ ησυχία.

Ολοκληρώστε, κύριε Κουτσούκο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πώς

θα εξηγήσει ο ΣΥΡΙΖΑ ότι στις ευρωεκλογές εµείς χαλάσαµε
210.000 και ο ΣΥΡΙΖΑ χάλασε 1.300.000; Δεν θα µας πει πόσα χά-
λασε στις τελευταίες εκλογές, όταν εµείς χαλάσαµε µόνο τα
λεφτά της κρατικής επιχορήγησης, και πού τα βρήκε; 

Εµείς, για να τελειώνω, θέλω να σας πω ότι βγάλαµε τα συµ-
περάσµατά µας και κάναµε την αυτοκριτική µας. Νοικοκυρέψαµε
το ΠΑΣΟΚ, µειώσαµε κατά 95% τις δαπάνες µας και σήµερα κα-
λύπτουµε τα έξοδα της λειτουργίας, κυρίως µε το εναποµείναν
ποσό της κρατικής χρηµατοδότησης και τις εισφορές των Βου-
λευτών κατά 15%. Μπορεί ο ΣΥΡΙΖΑ να δώσει το παράδειγµα
ενός νοικοκυρεµένου κόµµατος;

Μας κατηγορείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί δεν προ-
βλέψαµε την αλλαγή των πολιτικών συσχετισµών και την αλλαγή
των αντικειµενικών δεδοµένων και έχουν γίνει τώρα τα δάνεια µη
εξυπηρετούµενα. Εσείς, που κατρακυλάτε, προβλέπατε ποια θα
είναι η εξέλιξη τα προηγούµενα χρόνια, που βάλατε εύκολα την
υπογραφή σας σε αυτό το κείµενο και εσείς της Πλειοψηφίας και
οι άλλοι που προέρχονται από τις τάξεις του γενιτσαρισµού και
υπογράφουν κατά του άλλου τους εαυτού σε αυτήν την πρό-
ταση; Και δεν µιλάω τώρα για τους ακροδεξιούς συνεταίρους
σας, γιατί αυτοί, τούτη την περίοδο, πρέπει να κοιτάξουν τις απο-
λογίες του κ. Καµµένου για τις δραστηριότητες της οικογένειάς
του στους οικονοµικούς παραδείσους. 

Ακούστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα τελειώσω µε τούτο:
Αυτός ο φαύλος κύκλος των εξεταστικών, που ξεκίνησε το 1989,
οδηγεί κάθε φορά το πολιτικό σύστηµα προς τα κάτω. Οι µόνες
εξεταστικές που πήγαν κατηγορούµενοι στη δικαιοσύνη ήταν
αυτές που κάναµε εµείς το 2010 για το Βατοπέδι και τον Τσοχα-
τζόπουλο. 

Εάν θέλατε να αντιµετωπίσουµε τα ζητήµατα των παθογενειών
του πολιτικού συστήµατος, για τα οποία και εσείς έχετε ευθύνη,
γιατί έχετε συµβάλει µε την ψευδολογία σας, έπρεπε να έχετε
µία άλλη πολιτική πρόταση µεγάλων θεσµικών αλλαγών, που
χρειάζεται η χώρα.

Και δεν είναι µόνο που δεν βγάλατε συµπεράσµατα εσείς της
Πλειοψηφίας. Ούτε η Νέα Δηµοκρατία έχει βγάλει συµπερά-
σµατα. Γιατί µας φέρνει εδώ πρόταση για µια εξεταστική επι-
τροπή, σωστά αναδεικνύει το ζήτηµα του τρίτου µνηµονίου και
του ξεπουλήµατος των τραπεζών, αλλά αρνείται και αυτή, όπως
και εσείς, να συµβάλει στη µία και µοναδική εξεταστική που έχει
προτείνει η Δηµοκρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ, από τον
Δεκέµβρη µήνα, η οποία λέει «έρευνα για όλους και για όλα» -
για να φανεί η µοναδική αλήθεια- «από το 2000 και µετά» µε νού-
µερα, µε αριθµούς, µε εµπειρογνώµονες, για να κλείσει αυτή η
παλιά σελίδα της ιστορίας µας και να πάµε σε µια νέα σελίδα,
αυτήν που έχει ανάγκη ο τόπος.

Εµείς, αυτήν την πολιτική πρόταση κάνουµε. Είναι µια τολµηρή
πρόταση, αφορά και τις δικές µας ευθύνες και σας καλούµε να
την συνυπογράψετε, εάν θέλετε να πάει µπροστά ο τόπος. Αλ-
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λιώς, τα υπόλοιπα είναι παιχνίδια εξουσίας, εκ του πονηρού,
ύστερες σκέψεις, και σε αυτό το παιχνίδι εµείς ούτε θα συµµε-
τέχουµε ούτε άλλοθι θα σας δώσουµε, γιατί θέλουµε µια άλλου
τύπου προοδευτική διακυβέρνηση, ένα άλλο σχέδιο για τη χώρα,
µε µεταρρυθµίσεις και αλλαγές. Αυτήν τη µάχη δίνει η Κεντροα-
ριστερά στη χώρα µας.

Ευχαριστώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
(Χειροκροτήµατα απ’ την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κάνω

πάλι έκκληση για τήρηση του χρόνου. Διότι διαφορετικά, δεν θα
φτάσουµε στην ώρα που επιθυµείτε όλοι και θα έχετε µετά
άγχος.

Τον λόγο έχει ο κ. Καραθανασόπουλος από την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Για µια ακόµα φορά, ερχόµαστε να συζητήσουµε πρόταση
κοµµάτων για τη συγκρότηση εξεταστικής επιτροπής. Όµως, και
στη συγκεκριµένη περίπτωση, δεν υπάρχει καµµία απολύτως
πρωτοτυπία, γιατί η συγκεκριµένη πρόταση έρχεται σε µια πε-
ρίοδο που εντείνονται οι διεργασίες, οι διαπραγµατεύσεις µέσα
από διάφορα πισωγυρίσµατα και µπρος-πίσω, για το κλείσιµο της
πρώτης αξιολόγησης του τρίτου µνηµονίου.

Πρόκειται για µια αξιολόγηση και συµφωνία, η οποία θα σηµα-
τοδοτήσει όχι την ανακούφιση των λαϊκών στρωµάτων, αλλά αν-
τίθετα την κλιµάκωση της αντιλαϊκής επίθεσης, µε σκοπό την
περαιτέρω προώθηση της δηµοσιονοµικής προσαρµογής αλλά,
πάνω και πρώτα απ’ όλα, τη θωράκιση της ανταγωνιστικότητας
και της κερδοφορίας των µονοπωλιακών οµίλων. 

Τα µέτρα είναι γνωστά: Νέα φοροεπιδροµή για τα λαϊκά εισο-
δήµατα, κατεδάφιση του κοινωνικού χαρακτήρα της δηµόσιας
ασφάλισης, διαχείριση των κόκκινων δανείων στα διάφορα funds,
ούτως ώστε να ανοίξει ο δρόµος για τους πλειστηριασµούς,
ακόµη και πρώτης κατοικίας, στα πλαίσια της εξυγίανσης του
χρηµατοπιστωτικού συστήµατος, επιτάχυνση της διαδικασίας
των ιδιωτικοποιήσεων και της εκχώρησης της δηµόσιας περιου-
σίας, αλλά και ταυτόχρονα, νέα κίνητρα στο µεγάλο κεφάλαιο,
µέσα από τον νέο αναπτυξιακό νόµο, αλλά και ξεµπλοκάρισµα
των νέων χρηµατοδοτικών πακέτων προς τους κεφαλαιοκράτες
µέσα από το ΕΣΠΑ ή το πρόγραµµα Γιουνκέρ. 

Καλό θα ήταν εδώ να θυµηθούµε την εµπειρία -η οποία είναι
πλούσια- των προηγούµενων εξεταστικών. Κατ’ αρχάς, τόσο οι
προηγούµενες κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ, όσο και η σηµερινή Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ -και θα
θυµίσω ότι είναι η δεύτερη φορά, γιατί είχε φέρει πρόταση, τη
στιγµή που διαπραγµατευόταν µε την τρόικα, για τη συγκρότηση
εξεταστικής για τα µνηµόνια, το πρώτο και το δεύτερο, που αυτή
έµεινε στα αζήτητα, διέκοψε τις λειτουργίες της- όταν πιέζονται
και κυρίως τις παραµονές, που πρόκειται να επιβάλουν σκληρά
αντιλαϊκά µέτρα, επιχειρούν να πετάξουν τη µπάλα στην εξέδρα,
να αλλάξουν την ηµερήσια διάταξη των πολιτικών εξελίξεων, να
αποπροσανατολίσουν τον λαό, διαµορφώνοντας ένα έδαφος, για
να κλιµακωθεί µια άσφαιρη αντιπαράθεση ανάµεσα στα κόµµατα
της Κυβέρνησης και της Αντιπολίτευσης για ζητήµατα που αφο-
ρούν υπαρκτά σκάνδαλα, για ζητήµατα διαφθοράς, φέρνοντας
προτάσεις εξεταστικών επιτροπών. 

Όµως, και τι άλλο δείχνει η εµπειρία από τις τόσες εξεταστικές
επιτροπές, που έχουν συγκροτηθεί τις τελευταίες δεκαετίες;
Αυτή η εµπειρία δείχνει ότι όλες αυτές οι εξεταστικές επιτροπές
δεν είναι τίποτα άλλο παρά «άνθρακας ο θησαυρός». Ποτέ δεν
έλαµψε η αλήθεια, ποτέ δεν έγινε αυτό που ήταν η αγαπηµένη
σας έκφραση, «να φτάσει το µαχαίρι στο κόκκαλο», αλλά αντί-
θετα η σήψη, η διαφθορά και η διαπλοκή παραµένουν, δεν αντι-
µετωπίστηκαν. Βεβαίως, εµείς λέµε ότι δεν µπορεί να
αντιµετωπιστεί, γιατί ακριβώς είναι σύµφυτη µε την ίδια τη σα-
πίλα του καπιταλιστικού συστήµατος, η οποία θα γιγαντώνετα,ι
όσο αυτό το σύστηµα έχει ξεπεράσει πλέον τα ιστορικά του όρια. 

Σήµερα, τι επιδιώκει η Κυβέρνηση µέσα από τη συγκρότηση
της εξεταστικής επιτροπής; Επιδιώκει ακριβώς να συσκοτίσει τον
χαρακτήρα της συζήτησης που έχει µε τους εταίρους της, µε το

κουαρτέτο, να τραβήξει την προσοχή του λαού από τα πολύ
σκληρά µέτρα που διαπραγµατεύεται και σκέφτεται να υλοποι-
ήσει στα πλαίσια της εφαρµογής του τρίτου µνηµονίου. 

Αντί, λοιπόν, να γίνεται συζήτηση για τα συγκεκριµένα ζητή-
µατα, επιχειρεί να αλλάξει τα θέµατα της συζήτησης. Όµως, και
εδώ πίσω από την ουσία, θέλει ακριβώς να µην αναδειχθεί η ίδια
η ουσία, ότι είναι ακριβώς η πολιτική των κοµµάτων που διαχει-
ρίζονται το καπιταλιστικό σύστηµα και τα συµφέροντα της αστι-
κής τάξης, που διαµορφώνουν σχέσεις διαπλοκής και
διασύνδεσης µε τους µονοπωλιακούς οµίλους και το µεγάλο κε-
φάλαιο. 

Επιχειρεί να συσκοτίσει το γεγονός ότι καθηµερινά, διαχρονικά
παραβιάζεται κάθε έννοια αντικειµενικής ενηµέρωσης από τα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης –ιδιωτικά, αλλά και κρατικά- γιατί
ακριβώς εξυπηρετούν τα συµφέροντα του κεφαλαίου, αναπαρά-
γουν αυτά τα συµφέροντα και τόσο τα κρατικά µέσα µαζικής ενη-
µέρωσης, όσο και τα ιδιωτικά συκοφαντούν συστηµατικά
οποιαδήποτε λογική διευκολύνει τη ριζοσπαστικοποίηση ευρύ-
τερων λαϊκών δυνάµενων.

Ταυτόχρονα, όµως, επιχειρεί να συσκοτίσει και τον ρόλο των
τραπεζών. Πρόκειται για τράπεζες οι οποίες στηρίχθηκαν και ενι-
σχύθηκαν µε πακτωλό δισεκατοµµυρίων, που φορτώθηκε στις
πλάτες του ελληνικού λαού, και θα τις πληρώσει µέσα από τη φο-
ρολογία, για να µπορέσει να υπάρξει η ανασυγκρότηση των τρα-
πεζών. 

Και ταυτόχρονα, να συσκοτίσει το σύνολο των κόκκινων δα-
νείων, τα οποία το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο πρόσφατα τα
υπολόγισε στα 100 δισεκατοµµύρια. Με διάφορες µετρήσεις-
αναλύσεις που υπάρχουν, απ’ αυτά τα 60 δισεκατοµµύρια είναι
κόκκινα επιχειρηµατικά δάνεια, τα 12 δισεκατοµµύρια τα οφεί-
λουν οκτακόσιοι πολύ µεγάλοι µονοπωλιακοί όµιλοι και τα υπό-
λοιπα 30, άλλες έξι χιλιάδες µεγάλες επιχειρήσεις. Δηλαδή, 40
δισεκατοµµύρια οφείλονται από µεγάλους επιχειρηµατικούς οµί-
λους. Και είναι κόκκινα δάνεια αυτά. 

Αλήθεια, γιατί δεν εξετάζουµε και αυτά τα 40 δισεκατοµµύρια,
τα οποία δόθηκαν σε αυτούς τους πολύ µεγάλους µονοπωλια-
κούς οµίλους, αν τηρήθηκε η νοµιµότητα και αν τηρήθηκαν και
οι τραπεζικές διαδικασίες για την παραχώρηση των συγκεκριµέ-
νων δανείων και απλώς και µόνο στο όνοµα των εντυπώσεων πε-
ριορίζουµε το ζήτηµα της εξέτασης στη χρηµατοδότηση των
κοµµάτων και στη χρηµατοδότηση των µέσων µαζικής ενηµέρω-
σης;

Επίσης, εδώ πρέπει να σηµειωθεί ότι, µέσα από αυτήν την πρό-
ταση και στην αιτιολογική έκθεση την οποία καταθέτει η Κυβέρ-
νηση, προσπαθεί να αντιστρέψει την ίδια την πραγµατικότητα.
Κοιτάξτε για την επίθεση –την κλιµάκωση της επίθεσης- που έχει
δεχθεί τα τελευταία χρόνια, αλλά και το προηγούµενο χρονικό
διάστηµα, πριν από τα µνηµόνια, η εργατική τάξη και ο ελληνικός
λαός, δεν φταίει το καπιταλιστικό σύστηµα, δεν φταίει η καπιτα-
λιστική κρίση. Φταίει η µη ορθή λειτουργία του χρηµατοπιστωτι-
κού συστήµατος και οι σχέσεις διαπλοκής, τις οποίες είχε µε τα
κόµµατα της αστικής τάξης που διαχειρίστηκαν το σύστηµα για
λογαριασµό της αστικής τάξης, τη Νέα Δηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ. Φταίνε οι σχέσεις, τις οποίες έχει το χρηµατοπιστωτικό
σύστηµα µε τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. Αυτά, δηλαδή, πλη-
ρώνει ο ελληνικός λαός. 

Ενώ, αντίθετα, η πραγµατικότητα είναι τελείως διαφορετική. Ο
ελληνικός λαός δέχεται µία σφοδρότατη ολοµέτωπη επίθεση στο
σύνολο των εργασιακών, ασφαλιστικών και κοινωνικών του δικαιω-
µάτων όλα αυτά τα χρόνια, στο όνοµα της θωράκισης του καπιτα-
λιστικού συστήµατος, για να µπορέσει πολύ πιο γρήγορα να
αντεπεξέλθει στην καπιταλιστική κρίση και, ταυτόχρονα, να θωρα-
κιστεί η ανταγωνιστικότητα και η κερδοφορία των µονοπωλιακών
οµίλων, που σηµαίνει πρακτικά ότι οι θυσίες που κάνει σήµερα ο
ελληνικός λαός και η εργατική τάξη δεν έχουν ηµεροµηνία λήξης,
γιατί ακριβώς το κυνήγι της ανταγωνιστικότητας και της κερδοφο-
ρίας δεν έχει ηµεροµηνία λήξης για το καπιταλιστικό σύστηµα και
τους µονοπωλιακούς οµίλους.

Απ’ αυτήν την άποψη, εµείς, ως ΚΚΕ, παρ’ότι γνωρίζουµε την
πορεία εξέλιξης των πραγµάτων, παρ’ότι δεν έχουµε αυταπάτες
για τα αποτελέσµατα που θα έχει η συγκεκριµένη εξεταστική επι-
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τροπή, λέµε πολύ καθαρά: Πρώτον, ότι δεν έχουµε κανένα απο-
λύτως πρόβληµα να γίνει ο έλεγχος αυτός ο οποίος προτείνεται
στην εξεταστική επιτροπή. Μάλιστα, εµείς θα λέγαµε και να γε-
νικευτεί ο έλεγχος αυτός, όπως είπαµε πριν, στα θαλασσοδάνεια
τα οποία έχουν δοθεί στους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους
αλλά και στις σκανδαλώδεις χρηµατοδοτήσεις που έχουν δοθεί
τις τελευταίες δεκαετίες, τις κρατικές και ευρωπαϊκές χρηµατο-
δοτήσεις στους µονοπωλιακούς οµίλους. Πού πήγαν αυτά τα
λεφτά; Τι έγιναν αυτά τα λεφτά;

Εµείς το λέµε καθαρά ότι, ως ΚΚΕ, δεν έχουµε να κρύψουµε
τίποτα, δεν έχουµε να φοβηθούµε τίποτα απ’ αυτή τη συζήτηση.
Άλλωστε, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είναι το µοναδικό
κόµµα που την όποια µικρή δανειοδότηση αναγκάστηκε να πάρει
από τις τράπεζες, για να καλύψει τις λειτουργικές του ανάγκες,
την έχει καλύψει στο πολλαπλάσιο της αξίας της, από εµπράγ-
µατες προσηµειώσεις πρώτου βαθµού. Κανένα άλλο κόµµα δεν
το έχει κάνει αυτό και γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο δεν έχουµε
απολύτως τίποτα.

Γι’ αυτό, παρ’ότι εµείς δεν έχουµε αυταπάτες για το πού θα
πάνε τα πράγµατα, θα ψηφίσουµε υπέρ της συγκρότησης εξε-
ταστικής επιτροπής, αν και θεωρούµε ότι ο έλεγχος θα µπο-
ρούσε να γίνει και χωρίς να συγκροτηθεί εξεταστική επιτροπή. 

Μέσα από αυτήν τη διαδικασία, το ΚΚΕ θα προσπαθήσει να
αναδείξει όσο περισσότερο γίνεται τις θέσεις του Κόµµατος και
κύρια να αναδείξει τις σχέσεις των κοµµάτων, που διαχειρίζονται
το σύστηµα µε το κεφάλαιο, που αποτελούν την πηγή και την
πεµπτουσία της διαπλοκής και της διαφθοράς και, ταυτόχρονα,
τον ίδιο τον παρασιτικό, εκµεταλλευτικό χαρακτήρα του καπιτα-
λιστικού συστήµατος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε, κύριε Καραθανασόπουλε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν
στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που ορ-
γανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι έξι µαθητές και µαθήτριες
και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Νέου
Ψυχικού.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοι-
νώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα
άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγή-
θηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»
και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο ορ-
γάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα ένας µαθητές και
µαθήτριες και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί τους από το Ιερο-
σπουδαστήριο Εχίνου Ξάνθης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Tον λόγο τώρα έχει ο κ. Κωνσταντίνος Μπαργιώτας από την
Κοινοβουλευτική Οµάδα του Ποταµιού. 

Σας υπενθυµίζω, κύριε Μπαργιώτα, ότι έχετε τον λόγο για
δέκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φαίνεται ότι ο Απρίλης, γι’ αυτήν
την Κυβέρνηση, είναι µήνας των εξεταστικών. Τέτοιες µέρες πέ-
ρυσι συζητούσαµε ξανά για την περίφηµη εξεταστική επιτροπή
για το µνηµόνιο. Και αυτή δεν είναι η µόνη αναλογία του φετινού
Απρίλη µε τον περσινό, µια και δεν έχει σχέση τόσο µε την άνοιξη
και τα σκιρτήµατά της, όσο µε τις επικοινωνιακές ανάγκες της
Κυβέρνησης αυτή η διαδικασία ή καλύτερα θα έλεγα µε τα επι-
κοινωνιακά ζόρια της Κυβέρνησης.

Βλέπετε, η χώρα ζει ξανά το ίδιο εαρινό άγχος µε πέρυσι. Η
διαπραγµάτευση φαίνεται να βουλιάζει και να πηγαίνει κατά δι-
αόλου. Ο Πρωθυπουργός αναζητεί ξανά πολιτική λύση –διάβαζε
«σωτηρία»- από τον από µηχανής Θεό, τρέχοντας στις αυλές του
Ολάντ, του Σουλτς και του Γιουνκέρ. Οι ψίθυροι για το Grexit αρ-
χίζουν ξαφνικά να δυναµώνουν και η αίσθηση αυτή του déjà vu,

του έργου που έχουµε ξαναδεί, γίνεται εφιαλτική, καθώς η περ-
σινή εµπειρία λέει ότι σε αντίθεση µε τα Θεία Πάθη -µέρες που
είναι, πλησιάζοντας το Πάσχα- όπου τη σταύρωση την ακολουθεί
απαρεγκλίτως η Ανάσταση, µε αυτήν την Κυβέρνηση τα εθνικά
πάθη δεν έχουν ανάσταση. Πηγαίνουµε από τον Άννα στον
Καϊάφα, από τον Σταυρό έναν κύκλο και πίσω στον Σταυρό. Φαί-
νεται ότι τα πολιτικά αδιέξοδα της Κυβέρνησης ανακυκλώνονται
σε έναν ετήσιο κύκλο, φτάνοντας ξανά στα ίδια αδιέξοδα, που
είχαµε αντιµετωπίσει µπροστά. Κανείς δεν φαίνεται, δυστυχώς,
να µαθαίνει τίποτα από τα λάθη του σε αυτήν την Κυβέρνηση.

Η ουσιώδης διαφορά της συγκυρίας, βέβαια, είναι η Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση, η οποία επέλεξε ως στρατηγική της τη λεγό-
µενη «εκλογική γυµναστική», η οποία γραµµώνει και συσφίγγει
τους κοµµατικούς στρατούς, καταστέλλει τον διάλογο και εντός
και πέριξ των κοµµάτων και σκοτώνει τις µεταρρυθµιστικές ανη-
συχίες, όταν είναι µικρές, πριν προλάβουν να ενηλικιωθούν. 

Έτσι, σήµερα η Νέα Δηµοκρατία προσφέρει τον παλιό κακό
της εαυτό, τον εαυτό της του 2004, του 2007 και του 2012 ως
πολύτιµο εταίρο σε ένα ταγκό, που απεγνωσµένα θέλει να χορέ-
ψει η Κυβέρνηση, το ταγκό της όξυνσης και του διπολισµού.
Χρειάζονται δύο, δεν φτάνει ο ένας. Η Νέα Δηµοκρατία φαίνεται
ότι, δυστυχώς, είναι πρόθυµη γι’ αυτή τη διαδικασία της όξυνσης. 

Είµαστε, λοιπόν, πάλι εδώ. Η νοµοθετική διαδικασία τις τελευ-
ταίες πέντε, έξι εβδοµάδες, πάπαλα, βρίσκεται σε παύση και παί-
ζουµε ακριβώς τον ίδιο ρόλο που παίζαµε και πέρυσι τέτοια
εποχή, ως Βουλή. Παίζουµε τον ρόλο της επικοινωνιακής αρέ-
νας: Θέαµα αντί άρτου, παρελθόν αντί λύσεων για το µέλλον.

Μετά, λοιπόν, από µια ανούσια κοκοροµαχία Αρχηγών, που πα-
ρακολουθήσαµε πριν από δεκαπέντε ηµέρες, µε αφορµή τον κ.
Παπαγγελόπουλο και τα κατορθώµατα της κ. Θάνου και αντικεί-
µενο της συζήτησης οτιδήποτε άλλο εκτός από τα βαθύτατα
προβλήµατα της δικαιοσύνης –θυµίζω ότι εκτός από την οµιλία
του Σταύρου Θεοδωράκη κανείς δεν µπήκε ούτε στα ρηχά του
µεγαλύτερου ενδεχοµένως προβλήµατος της χώρας, που είναι
η λειτουργία ή, αν προτιµάτε, η µη λειτουργία της δικαιοσύνης-
είµαστε πάλι εδώ σε επικοινωνιακές ασκήσεις αντιπερισπασµού.
Γιατί να µιλάµε τώρα για αξιολογήσεις, για διαπραγµατεύσεις και
για προσφυγικό; Ο αυριανισµός είναι πιο εύκολη λύση. 

Το ερώτηµα είναι τι θέλει να αποδείξει η Κυβέρνηση µε τη σύ-
σταση αυτής της εξεταστικής, η οποία είναι πολύ στενή και
αφορά τα δάνεια των κοµµάτων και των µέσων µαζικής ενηµέ-
ρωσης και τίποτε άλλο. Θέλει να αποδείξει ότι τα κόµµατα της
Μεταπολίτευσης, η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, πήραν κατα-
χρηστικά δάνεια από την Αγροτική Τράπεζα, για παράδειγµα; Ο
ίδιος ο κ. Παπαγγελόπουλος παραδέχθηκε σε αυτήν τη Σύνοδο
της Βουλής ότι το θέµα µπήκε στο αρχείο, µε νόµο της Νέας Δη-
µοκρατίας, υπό το αδιάφορο βλέµµα της παρούσας Κυβέρνη-
σης. 

Τι θέλετε να πείτε; Υπάρχει έστω κι ένας Έλληνας ή υπάρχει
καφενείο στην επικράτεια όπου το ερώτηµα «αν υπάρχει κατα-
χρηστική χρήση χρηµάτων από τα κόµµατα» παίρνει άλλη απάν-
τηση εκτός από ένα µεγαλεπήβολο «ναι»; Υπάρχει ερώτηµα;
Υπάρχει ζήτηµα; Οι ίδιοι οι σηµερινοί Αρχηγοί και οι αγορητές
των κοµµάτων παραδέχθηκαν ότι υπήρχε πρόβληµα. Έκαναν την
αυτοκριτική τους. Πρότειναν λύσεις. Δεν το αρνείται κανένας. 

Τι θέλουµε να κάνουµε, λοιπόν; Ποιος είναι ο στόχος; Να
βρούµε τους τραπεζίτες, που έδωσαν τα θαλασσοδάνεια και να
τους τιµωρήσουµε; Εµείς λέµε «ναι», να τους βρούµε. Θα ψηφί-
σουµε και την επιτροπή γι’ αυτό τον λόγο. Η απόδοση δικαιοσύ-
νης έχει την αξία της. Πολιτικά, όµως, ποιο είναι το πρόβληµα;
Να τους βρούµε, λοιπόν, και για τα κόµµατα και για τους επιχει-
ρηµατίες των µέσων µαζικής ενηµέρωσης και για τα θαλασσο-
δάνεια όλων των επιχειρήσεων, οι οποίες συναλλάσσονται µε τον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Εκτός κι αν είναι µόνο οι µεγαλοπρο-
µηθευτές του δηµοσίου, που έχουν µέσα µαζικής ενηµέρωσης,
οι οποίοι µας ενδιαφέρουν. Οι άλλοι πρέπει να µείνουν στο απυ-
ρόβλητο. 

Και γιατί µόνο τα δάνεια, κύριοι συνάδελφοι; Υπάρχει ή δεν
υπάρχει πρόβληµα στη διαχείριση του χρήµατος εντός και πέριξ
των κοµµάτων; Υπάρχει ή δεν υπάρχει µείζον πρόβληµα µε τη
διαφάνεια των κοµµατικών δαπανών; Γιατί πρέπει να µείνουµε
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µόνο στα δάνεια; Παρωνυχίδα είναι τα δάνεια. 
Σύντροφοι της αριστεροδεξιάς διακυβέρνησης, αυτό που πρέ-

πει να αποδείξετε από εδώ και πέρα δεν είναι ότι οι προηγούµε-
νοι ήταν διεφθαρµένοι. Αυτό το πιστεύει ο ελληνικός λαός, καθ’
υπερβολήν, θα έλεγα. Είµαι σίγουρος. Είναι αποδεδειγµένο.
Αυτό που θα πρέπει από εδώ και πέρα να προσπαθείτε κάθε
µέρα να αποδείξετε είναι ότι δεν είστε ίδιοι µε τους προηγούµε-
νους, ότι δεν κάνετε ακριβώς αυτό που έκαναν και οι προηγού-
µενοι µε τον ίδιο τρόπο, ότι δεν είστε δηλαδή µία εκδοχή του
παλιού κατεστηµένου. 

Γι’ αυτό, βέβαια, φταίει το γεγονός ότι περάσατε, από το αντι-
µνηµόνιο και το πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης, απέναντι, µε
πολύ χαρακτηριστική ευκολία, ανερυθρίαστα, δίνοντας το σήµα
ότι είστε ίδιοι και χειρότεροι πολιτικάντηδες µε τους προηγού-
µενους και το γεγονός ότι κάθε µέρα αποκαλύπτεται κάποια µα-
τσαγκουνιά, που έχει άρωµα από τα παλιά: Άλλος ιδρύει offshore
στο Λονδίνο. Άλλος απαλλάσσει τον εαυτό του από κατηγορίες
κακουργηµατικού χαρακτήρα µε νοµοσχέδιο δικό του, που το
φέρνει στη Βουλή και το παίρνει πίσω. Άλλος διορίζει συγγενείς
και φίλους. Και για να µείνω στις τελευταίες µέρες, επί του πιε-
στηρίου, άλλος πειράζει τις λίστες διοριστέων, που αλλιώς φεύ-
γουν από το ΚΕΕΛΠΝΟ, κύριε Υπουργέ, και αλλιώς φτάνουν στην
Αριστοτέλους. Είναι καινούργιο αυτό. Και αφήνουµε και ηλεκτρο-
νικό ίχνος, γιατί δεν τα πάµε καλά µε τους υπολογιστές και προ-
διδόµαστε. 

Το βασικό, όµως, είναι ότι η Κυβέρνηση υιοθετεί όλες τις πο-
λιτικές και υπονοµεύει τους θεσµούς, µε τον ίδιο τρόπο που έκα-
ναν και οι προηγούµενοι. Η Κυβέρνηση χρησιµοποιεί, µε τον ίδιο
κυνισµό, τα ίδια εργαλεία που χρησιµοποιούσαν και οι προηγού-
µενοι. 

Ποιος θα σας πάρει στα σοβαρά, σε ό,τι αφορά την εξυγίανση
του πολιτικού συστήµατος, όταν το πλαίσιο για τα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης που φέρατε στη Βουλή και διαφηµίσατε µε διάφο-
ρους τρόπους, στην ουσία δηµιουργεί µία νέα διαπλοκή στη
θέση της παλιάς; Ποιος θα πιστέψει τις προθέσεις σας, όταν µα-
θαίνει για γάτες Ιµαλαίων, για χειραγώγηση εφηµερίδων και
σταθµών και όταν ξαφνικά δηµιουργούνται στην Ελλάδα κατη-
γορίες αντιφρονούντων δηµοσιογράφων; Διότι αυτό δηµιούρ-
γησε η απόφαση της ΕΣΗΕΑ την προηγούµενη εβδοµάδα:
Αντιφρονούντες δηµοσιογράφους σε µία δηµοκρατική χώρα της
Ευρώπης το 2016, οι οποίοι διώκονται για την άποψή τους. Αυτό
είναι πρωτοφανές. 

Η χώρα καίγεται κι εµείς παίζουµε το ίδιο παιχνίδι εδώ και πολύ
καιρό. Διότι είναι καθαρό πως η συζήτηση σήµερα έχει µόνο µι-
κροκοµµατικούς στόχους και µικροκοµµατικά οφέλη. Και τα νη-
πιαγωγεία ξέρουν σε αυτήν την χώρα πως οι επιτροπές
λειτουργούν ως πυροτεχνήµατα και πως η σύσταση εξεταστικών
επιτροπών στη Μεταπολίτευση, από τη δεκαετία του ’80 µέχρι σή-
µερα, απαρεγκλίτως είναι πυροτεχνήµατα. 

Πιστεύει κανείς ότι η ξεχασµένη σήµερα επιτροπή για το µνη-
µόνιο, η οποία ακόµη λειτουργεί, θα παραγάγει ή θα αποδείξει
κάτι; Την έχουµε ξεχάσει. Την ψηφίσαµε και την ξεχάσαµε, µαζί
µε άλλες σαράντα επτά τα τελευταία τριάντα χρόνια. 

Υπάρχει σήµερα κανένας που πιστεύει ότι αυτή η επιτροπή θα
βγάλει κάτι, θα έχει κάποιο αποτέλεσµα, εκτός από τον επικοι-
νωνιακό αντίκτυπο των δύο ηµερών µετά τη συζήτηση; Ή η επι-
τροπή για τα capital controls που ζητάει η Νέα Δηµοκρατία σε
µία λογική εξισορρόπησης -που δεν αντιλαµβάνοµαι, αλλά εν
πάση περιπτώσει- έναντι των δανείων έχει κανένα νόηµα;

Δύο πράγµατα γνωρίζουν όλοι για το αντικείµενο της συζήτη-
σης σήµερα, ότι υπάρχει χοντρό πρόβληµα µε το πολιτικό χρήµα
πέριξ και εντός των κοµµάτων και πως η Επιτροπή που συζητάµε
σήµερα δεν έχει καµµία σχέση µε τη λύση του. Δεν αποτελεί, µε
κανέναν τρόπο προσέγγιση λύσης. Όπως έγινε και µε την κοκο-
ροµαχία των Αρχηγών για τη δικαιοσύνη, η συζήτηση σήµερα δεν
αφορά το µαύρο πολιτικό χρήµα. Αφορά οτιδήποτε άλλο, εκτός
από αυτό.

Στην πραγµατικότητα η Κυβέρνηση δεν θέλει καµµία µετα-
βολή. Επιθυµεί να κυβερνήσει µε τον ίδιον τρόπο που κυβερνού-
σαν και οι προηγούµενοι. Η φάµπρικα µε τις «γιαλαντζί»
επιτροπές είναι παλιά. Το είπαµε ήδη. Έχει ευτελιστεί από τους

προηγούµενους. Απλώς προσχωρείτε στο κάδρο. Δεν κάνετε τί-
ποτε άλλο. Αποδεικνύετε ότι είστε ίδιοι.

Αν ήθελε κάποιος να κάνει τη διαφορά, θα προσπαθούσε να
εισάγει διαφάνεια και έλεγχο στα οικονοµικά των κοµµάτων, στα
δάνεια, τη χρηµατοδότηση, τους χορηγούς, τα κουπόνια, τα
έσοδα, τα έξοδα, σε όλα. Όχι µόνο στα δάνεια, στη διαχείριση,
σε όλα.

Όµως, ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θέλει. Προτιµάει να κάνει µόνο ό,τι έκανε,
τρεις εκλογές µέσα σε έξι µήνες µε ψίχουλα. Αφισοκόλλησε όλη
την Ελλάδα µε εκείνο το σαρκαστικό πλέον «Η ελπίδα έρχεται»,
που µας χαιρετά από διάφορες ξεχασµένες γιγαντοαφίσες
τσάµπα, χωρίς κόστος. Προτιµάει να κουνάει το δάχτυλο στους
απέναντι, κάνοντας στην ουσία τα ίδια, µε τον ίδιον τρόπο.

Εµείς αναρτήσαµε τις δαπάνες µας στο ίντερνετ. Μπορείτε να
τις αµφισβητήσετε, γιατί µπορείτε να τις βρείτε. Είναι εκεί και
όποιος θέλει µπορεί να τις δει. Αυτό δεν το έχουµε δει από κανέ-
ναν. Ας κάνουµε, λοιπόν, µια µεταρρύθµιση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Ας κάνουµε, λοιπόν, µια µεταρρύθµιση όλοι µαζί. Ας καινοτο-

µήσουµε. Ας νοµοθετήσουµε µία πλατφόρµα σαν τη ΔΙΑΥΓΕΙΑ,
στην οποία να είναι υποχρεωτική η ανάρτηση όλων των παρα-
στατικών, που έχουν σχέση µε τα οικονοµικά των κοµµάτων -
έσοδα, έξοδα, δωρητές κ.λπ.- και ας βάλουµε και µία υπεράνω
υποψίας επιτροπή να το διαχειρίζεται.

Αυτό είναι µία µεταρρύθµιση. Αυτό θα µπορούσε να είναι µία
πρόταση. Υπάρχουν και άλλες επεξεργασµένες από χρόνια -θα
αναφερθούν στη συνέχεια- από την Επιτροπή Greco, από ανθρώ-
πους των κοµµάτων, οι οποίοι δεν είναι όλοι ίδιοι σε κανένα
κόµµα και έχουν και θέληση και προσπαθούν να το λύσουν.
Όµως, αυτό δεν στριµώχνει τον πολιτικό αντίπαλο για όσο χρόνο
χρειαζόµαστε, τη στιγµή που το χρειαζόµαστε. Στριµώχνει όλους
τους κατεργαραίους και αυτό δεν είναι επιθυµητό.

Στο µεταξύ «η Ελλάδα ταξιδεύει», που λέει και ο ποιητής, και
η κρίση βαθαίνει και µαζί µ’ αυτή συγκεντρώνεται οργή και από-
γνωση. Είναι δυστύχηµα πως οι περισσότεροι εδώ µέσα δεν θέ-
λουν να καταλάβουν πόσο επικίνδυνο για την ίδια τη δηµοκρατία
µας και τους θεσµούς µας είναι το ότι συνεχίζεται αυτό το παλιό,
αέναο, παλαιοκοµµατικό παιχνίδι µε τους ίδιους όρους, ακόµα
και σήµερα στο χείλος της καταστροφής ή µετά το χείλος της
καταστροφής.

Σε µία χώρα που οι δύο στους πέντε ψηφοφόρους απέχουν
από την εκλογική διαδικασία, απαξιώνοντας τους θεσµούς, σε
µία χώρα όπου τη διαφορά από τις εκλογές του Ιανουαρίου στον
Σεπτέµβριο δεν την έκανε η θετική ψήφος, αλλά η αποχή πεντα-
κοσίων χιλιάδων ψηφοφόρων, ακόµη σε σύγκριση µε τις παλιές,
η διαιώνιση της υποκρισίας, του παλαιοκοµµατισµού και της δια-
φθοράς εµπεδώνει την απαξία των θεσµών µας και καταρρακώ-
νει την αξία του πολιτεύµατος. Είναι µια εξαιρετικά επικίνδυνη
διαδικασία η συνέχιση του παιχνιδιού. Ο λαϊκισµός και τα πολι-
τικά αδιέξοδα που δηµιουργεί απειλούν αυτήν τη στιγµή τη
χώρα, πολύ περισσότερο από το χρέος και από την κρίση. 

Η χώρα όντως έχει ανάγκη από µία κόκκινη γραµµή, µία, µόνη
–και τελειώνω- πραγµατική, όµως και άκαµπτη, όχι λαστιχένια,
ροζ, σαν αυτές που µας έχει συνηθίσει η περίφηµη διαπραγµά-
τευση της Κυβέρνησης. Μία κόκκινη γραµµή πίσω από την οποία
θα µείνει ο λαϊκισµός, η διαφθορά , η πάσης φύσεως διαπλοκή
και η υποκρισία ενός χρεοκοπηµένου πολιτικού µοντέλου. Χρει-
άζεται µια κόκκινη γραµµή µιας νέας αρχής, την οποία, δυστυ-
χώς, αυτή η Κυβέρνηση ούτε διάθεση, ούτε δυνατότητα έχει να
τη χαράξει. Πολύ φοβάµαι ότι η λύτρωση είναι ακόµη πολύ µα-
κριά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο κ. Μάριος Γεωργιάδης από την Ένωση Κεντρώων.

Έτσι ολοκληρώνεται ο πρώτος κύκλος των οκτώ οµιλητών και
µετά θα συνεχίσουµε µε τους υπολοίπους. Ανά δύο θα µπορεί
να µιλήσει και ένας Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος. Οπότε ορ-
γανωθείτε. Ήδη έχει ζητήσει τον λόγο ο κ. Λοβέρδος.
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ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Καληµέρα σε όλους!
Κυρία Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, αγαπητοί συνάδελφοι, πριν

από λίγες µέρες βρεθήκαµε πάλι εδώ στην ίδια θέση να συζη-
τάµε για τη διαφθορά και τη διαπλοκή.

Είδαµε τον Πρωθυπουργό και τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης να κρατάνε εφηµερίδες στα χέρια και να καταφέ-
ρονται ο ένας εναντίον του άλλου, για συγκεκριµένα πρόσωπα.
Ακούστηκαν ονόµατα επιχειρηµατιών, πολιτικών συνεργατών,
παρασκηνιακών προσώπων και πάει λέγοντας. Και ενώ παρατη-
ρούσαµε αυτό το θέαµα µεταξύ των δύο κοµµάτων, εµείς στην
Ένωση Κεντρώων φωνάζαµε ότι ο κόσµος αποπροσανατολίζεται. 

Αν συµµετείχαµε κι εµείς σε αυτό το πανηγύρι που είχε στηθεί
τότε, εκ των πραγµάτων θα αποδεχόµασταν ότι για την οικονο-
µική και πολιτική κατάσταση αυτής της χώρας φταίνε όλα κι όλα
πέντε-δέκα πολιτικά και οικονοµικά πρόσωπα. Λέµε, δηλαδή, ότι
τάχα δεν υπάρχει καµµία κακοδιαχείριση και δεν φταίνε σε τί-
ποτα οι καλοί µας κυβερνώντες. Δεν φταίει σε τίποτα το υπερ-
τροφικό και σπάταλο δηµόσιο που έχουµε φτιάξει, δεν φταίνε σε
τίποτα οι θάλασσες των ρουσφετιών που λυµαίνονται στα δηµό-
σια έσοδα, δεν φταίει σε τίποτα η απαισιοδοξία στις ελάχιστες
ιδιωτικές επιχειρήσεις, που έχουν αποµείνει στην ελληνική
αγορά. Λες και υπάρχει ακόµη περιθώριο να έχουµε ως χώρα 1,2
εργαζόµενους ανά συνταξιούχο. Λες και δεν τρέχει τίποτα να
έχουµε 25% ανεργία και τον µεγαλύτερο αποπληθωρισµό στον
κόσµο. Και µιας και µιλάµε για ανεργία, να προσθέσουµε και
άλλες τετρακόσιες πενήντα οικογένειες από το κανόνι της «ΗΛΕ-
ΚΤΡΟΝΙΚΗΣ ΑΘΗΝΩΝ», κάτι το οποίο οφείλεται στα capital con-
trols, όπως αναφέρθηκε, που εσείς, η Κυβέρνηση, έχετε φέρει
σε αυτήν τη χώρα.

Αυτό που συζητάµε σήµερα θα αποτελούσε ουσιαστική συµ-
βολή στην αντιµετώπιση των παθογενειών του δηµοσίου βίου, αν
είχε τεθεί σε διαφορετική βάση, αν δηλαδή είχατε επικεντρώσει
στο πραγµατικό πρόβληµα. Σύµφωνα µε την Κυβέρνηση, οφεί-
λουν διά νοµοθετικού σώµατος να εξεταστούν τα εξής: 

Πρώτον, το περιεχόµενο και οι όροι των συγκεκριµένων δανει-
ακών συµβάσεων. Δεύτερον, η εκτίµηση της πιστοληπτικής ικα-
νότητας των δανειοληπτών, σε σχέση µε τους κανονισµούς των
πιστωτικών ιδρυµάτων. Τρίτον, το ύψος των δανείων και η σηµε-
ρινή πορεία της εξυπηρέτησής τους. Και τέταρτον, οι εγγυήσεις
και οι δανειοδοτήσεις αυτές. 

Τη χρυσή περίοδο 2000 µε 2011 οι χρηµατοδοτήσεις που δό-
θηκαν στα κόµµατα από τράπεζες και από τον κρατικό προϋπο-
λογισµό ήταν συνολικά 655 εκατοµµύρια ευρώ. Τα στοιχεία,
λοιπόν, τότε που ήρθαν στη δηµοσιότητα από τα αρµόδια Υπουρ-
γεία ήταν τα εξής -και καταθέτω για τα Πρακτικά σχετικές πηγές
για τα όσα θα αναφερθώ:

Το ΠΑΣΟΚ είχε παραλάβει 255 εκατοµµύρια ευρώ, εκ των
οποίων τα 111 ήταν τραπεζικό χρέος, 255 εκατοµµύρια ευρώ επί-
σης η Νέα Δηµοκρατία, εκ των οποίων 120 ήταν τραπεζικό χρέος,
58 εκατοµµύρια το ΚΚΕ, εκ των οποίων 4,4 εκατοµµύρια τραπε-
ζικό χρέος -δηλαδή κι εσείς, αγαπητοί συνάδελφοι του ΚΚΕ, απο-
λαύσατε τα αγαθά του καπιταλισµού και του τραπεζικού
συστήµατος- 44 εκατοµµύρια το ΛΑΟΣ, 24 εκατοµµύρια ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, εκ των οποίων 6 ήταν τραπεζικό χρέος. Από το 2011 µέχρι
σήµερα, λοιπόν, και συνεχίζει η κρατική επιχορήγηση και ο τρα-
πεζικός δανεισµός, αλλά σαφέστατα µε µειωµένους ρυθµούς, σε
σχέση µε το παρελθόν.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάριος Γεωργιάδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εσείς λοιπόν, κύριοι, ως ΣΥΡΙΖΑ, δεν συµµετείχατε σε αυτήν
τη χρυσή εποχή, επειδή ο τρέχων κοµµατικός σχηµατισµός δεν
υπήρχε τότε. Ωστόσο, τότε υπήρχε το ΠΑΣΟΚ το οποίο έλαβε
τεράστια ποσά, το οποίο σήµερα αποτελεί ένα µεγάλο ενεργό
κοµµάτι του στελεχιακού και κυβερνητικού µηχανισµού του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Τι προσπαθείτε, εν τέλει, να προσφέρετε µε την παρούσα
συζήτηση, από τη στιγµή που το ηθικό σας πλεονέκτηµα έχει
κάνει φτερά; Αποτελεί η σηµερινή συζήτηση κάποια λύση στα
δηµοσιονοµικά µας έσοδα; Και άντε τεκµηριώνετε κατηγορίες
εναντίον κάποιων προσώπων και άντε να πάτε στη φυλακή αυτά

τα πέντε, δέκα άτοµα µέσα στα επόµενα πέντε, δέκα χρόνια δι-
καστικής διαµάχης. Μέχρι να µπουν αυτοί στη φυλακή, θα υπάρ-
χει καινούργιο διεφθαρµένο σύστηµα, που θα δηµιουργηθεί εκ
νέου.

Με αυτά που κάνετε για εµάς είναι ξεκάθαρο ότι επιθυµείτε,
έστω και την τελευταία στιγµή, να το παίξετε λίγο ακόµη αντισυ-
στηµικοί. 

Θα ήθελα εν προκειµένω να καταδείξω και κάτι ακόµα. Θυµίζω
ότι πριν από κάποιους µήνες η δική σας κ. Κωνσταντοπούλου
ήθελε να σύρει µετά βίας τον κ. Στουρνάρα να καταθέσει στην
Επιτροπή Ελέγχου Δηµοσίου Χρέους, µια επιτροπή παρωδία, η
οποία έγινε αντικείµενο σάτιρας παγκοσµίως.

Τότε στοχοποιήσατε τον κ. Στουρνάρα και τους τραπεζίτες και
αποπροσανατολίσατε τον κόσµο από την οικονοµική και παρα-
γωγική µας γύµνια. Τώρα ποιος ήρθε να πάρει τη σειρά για µια
νέα παρωδία επιτροπής; Αυτή είναι η δουλειά σας; Θέλετε να
φτιάχνετε επιτροπές ελέγχου ή να δηµιουργείτε νοµοθετικές
προβλέψεις και προϋποθέσεις, ώστε να µην προκύπτουν περι-
πτώσεις διασπάθισης του δηµοσίου χρήµατος; 

Σε µία ευνοµούµενη χώρα, µε µία σοβαρή κυβέρνηση, θα ήταν
αντιληπτό ότι µία τέτοια συζήτηση στην Ολοµέλεια είναι παντε-
λώς ανεδαφική. Υπάρχουν δικαστικές αρχές και τυπικές διαδικα-
σίες, που ακολουθούνται στην περίπτωση των σκανδάλων. Εσείς
θέλετε να µετατρέψετε το νοµοθετικό σώµα είτε σε δηµοσιογρα-
φικό οργανισµό είτε σε δικαστική αρχή. Εδώ σας εξέλεξαν, για
να εφαρµόσετε λύσεις και όχι για να παίζετε µε τις εντυπώσεις. 

Θα ήθελα να ακούσει ο κόσµος που παρακολουθεί έναν ακόµη
τραγέλαφο. Στην πρόταση για τη σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής καταγγέλλετε ότι τα παλαιά κόµµατα έπαιρναν δάνεια, µε
εγγύηση την κρατική κοµµατική χρηµατοδότηση και θεωρείτε
σκάνδαλο τη δανειοδότηση και όχι την καθαυτό κοµµατική χρη-
µατοδότηση. 

Εµείς και ο Πρόεδρος Βασίλης Λέβεντης στην Ένωση Κεν-
τρώων εδώ και δεκαετίες φωνάζουµε ότι πρέπει να καταργηθεί
η χρηµατοδότηση των κοµµάτων. Πρέπει να σταµατήσουν τα
κόµµατα να παίρνουν χρήµατα από τον κρατικό προϋπολογισµό
και το κράτος να παρέχει µόνο υλικοτεχνική υποδοµή στα κόµ-
µατα, είτε για στέγαση των γραφείων τους είτε για φιλοξενία εκ-
δηλώσεων και συγκεντρώσεων. 

Ειδικά οι κατά τόπους δήµοι έχουν άπειρες λύσεις, που θα
µπορούσαν να χρησιµοποιηθούν από όλα τα κόµµατα, λαµβανο-
µένου υπόψη και του προσωπικού, που παρέχει το κράτος στα
κόµµατα, τους µετακλητούς, τους συµβούλους κ.ο.κ.. Οπότε, η
χρηµατοδότηση θα µπορούσε να χαρακτηριστεί εντελώς πε-
ριττή. 

Ορίστε, λοιπόν, έχετε και το µαχαίρι, έχετε και το πεπόνι. Γιατί
δεν καταργείτε την χρηµατοδότηση; Γιατί δεν υιοθετούµε ένα
σύστηµα διαφανές, όπως για παράδειγµα της Αµερικής, δηλαδή,
όποιος χρηµατοδοτεί το κόµµα να γίνεται µε κατάθεση µέσω
τραπεζικού συστήµατος, από τον απλό πολίτη, µέχρι τον επώ-
νυµο επιχειρηµατία; 

ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Δηµοκρατία δηµιούργησαν ένα σο-
βαρό οικονοµικό και κοινωνικό µοντέλο βασισµένο πάνω στα ελ-
λείµµατα, στο συνεχή δανεισµό και στην αντιπαραγωγική
υπερκατανάλωση. Σήµερα, το 2016, δεν θέλουµε πλέον απαθείς
πολίτες. Θέλουµε ο κόσµος να επαγρυπνήσει, να καταλάβει το
παιχνίδι που παίζεται στις πλάτες του. 

Γνωρίζουµε πως κάποιοι, ακόµη και στις µέρες µας, σκέφτον-
ται όπως γράφει ο Καβάφης, αναλύοντας το σκεπτικό ενός φτω-
χού και κατεστραµµένου ανθρώπου. Λέει, λοιπόν, αυτός ο
κατεστραµµένος άνθρωπος ότι θα απευθυνθεί για διορισµό σε
έναν από τους τρεις άρχοντες. Εκπληκτική σύµπτωση όντως, αν
σκεφτούµε ότι κατ’ εξοχήν στην Ελλάδα υπεύθυνα είναι τα τρία
µεγάλα κόµµατα. 

Το εν λόγω λοιπόν, καβαφικό ποίηµα καταλήγει ως εξής και µι-
λάει ο άνθρωπος που περιµένει να τον διορίσουν: «Θα µε θελήσει
πάντως ένας από τους τρεις και είναι η συνείδησή µου ήσυχη για
το αψήφιστο της εκλογής. Βλάπτουν και οι τρεις τους τη Συρία
το ίδιο. Αλλά κατεστραµµένος άνθρωπος, τι φταίω εγώ; Ζητώ ο
ταλαίπωρος να µπαλωθώ. Ας φρόντιζαν οι κραταιοί θεοί να δη-
µιουργήσουν έναν τέταρτο καλό. Μετά χαράς θα πήγαινα σ’
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αυτόν.».
Αυτός ο τέταρτος, ο καλός, αγαπητοί συνάδελφοι και αγαπη-

τοί συµπολίτες, που µας παρακολουθείτε, θα δηµιουργηθεί από
τους ίδιους τους πολίτες. Δεν θα µας τον φέρει κανένας θεός.
Δεν θα είναι αποτέλεσµα τύχης ή συγκυρίας. Δεν υπάρχουν δαί-
µονες ούτε µυστικά σχέδια που απεργάζονται υποχθόνιοι διε-
θνείς κύκλοι. 

Εφόσον οι Έλληνες πολίτες επιλέξουν συνειδητά και µε το αί-
σθηµα ευθύνης να αυξήσουν στο Κοινοβούλιο τη δύναµη του κα-
θαρόαιµου κέντρου πολιτικού χώρου, τότε και µόνο τότε θα
δούµε ουσιαστική αλλαγή του πολιτικού σκηνικού. Τότε και µόνο
τότε θα δούµε µια καλύτερη προοπτική για τη χώρα µας, σε έναν
κόσµο δικαιοσύνης, ελευθερίας και ανθρωπισµού. 

Είµαστε υπέρ του ελέγχου. Όλα στο φως, αλλά είναι κοροϊδία
να κυνηγάµε φαντάσµατα γιατί δεν υπάρχουν φυσικοί ένοχοι
αυτή τη στιγµή. Ο έλεγχος πρέπει να είναι προληπτικός, για να
έχει αξία, κύριοι. Η Κυβέρνηση για άλλη µια φορά έχει πετάξει
τη µπάλα στην εξέδρα. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Είστε υπέρ της πρότασης;
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Είπα. Είµαι υπέρ, αλλά υπό προϋπο-

θέσεις.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Αρχίζει

ο δεύτερος κύκλος, ο ενιαίος κατάλογος οµιλητών. Πρώτη οµι-
λήτρια είναι η κυρία Θεοπεφτάτου από το ΣΥΡΙΖΑ.

Ελάτε, κυρία Θεοπεφτάτου. Έχετε τον λόγο για έξι λεπτά.
Παρακαλώ πάλι να είστε όλοι συνεπείς µε το χρόνο σας.
ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ: Ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ύστερα από το αίτηµα των δύο

Κοινοβουλευτικών Οµάδων, του ΣΥΡΙΖΑ και των Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων, σήµερα συζητάµε εάν θα πρέπει ή όχι να συσταθεί εξε-
ταστική επιτροπή µε αντικείµενο τα δάνεια που δόθηκαν από τις
τράπεζες προς τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης και τα πολιτικά κόµ-
µατα. 

Παρά την υποβάθµιση του ρόλου αυτής της επιτροπής που
βλέπουµε να επιχειρείται σήµερα, εµείς νοµίζουµε ότι είναι ζή-
τηµα ευρύτερου δηµόσιου ενδιαφέροντος η εξέταση των σχέ-
σεων γύρω από την πολιτική της τράπεζας και τα µέσα
ενηµέρωσης. 

Στη χώρα µας αυτές οι διαδροµές συναντήθηκαν πολλές φορές
τα τελευταία χρόνια. Στα χρόνια της οικονοµικής κρίσης, όταν χι-
λιάδες επιχειρήσεις έκλειναν και στις οποίες οι τράπεζες όχι µόνο
αρνούνταν την παραµικρή δανειοδότηση αλλά γινόντουσαν πολύ
πιο επιθετικές στην απαίτηση των µη εξυπηρετούµενων δανείων,
την ίδια περίοδο µοίραζαν εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ σε επι-
χειρήσεις οµίλων ενηµέρωσης. 

Τίθενται, λοιπόν, τα παρακάτω εύλογα ερωτήµατα: Πώς δόθη-
καν αυτά τα δάνεια εύκολα χωρίς γραφειοκρατική ταλαιπωρία,
χωρίς καν τη διαπίστωση παρατυπιών ως προς την πιστοδοτική
πολιτική των τραπεζών και την ανάληψη πιστωτικού κινδύνου και
µε ποιες εγγυήσεις;

Έγινε αναβάθµιση των παραγόµενων προγραµµάτων ή βελ-
τίωση του εξοπλισµού τους; Έγινε έλεγχος εάν χρησιµοποιήθη-
καν αυτά τα δάνεια για τον σκοπό που δόθηκαν; Κατευθύνθηκαν
διαφηµίσεις τραπεζών στα δανειοδοτούµενα µέσα; Εξυπηρε-
τούνται αυτά τα δάνεια; Σε τι ενέργειες έχουν προχωρήσει οι
τράπεζες γι’ αυτά που δεν εξυπηρετούνται; Ζηµιώθηκε το δηµό-
σιο καθ’ οιονδήποτε τρόπο; 

Περίπου 500 εκατοµµύρια ευρώ ζηµιά επέφερε συνολικά για
το δηµόσιο το σκάνδαλο του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, κατά
το οποίο δόθηκαν δάνεια που δεν εξυπηρετήθηκαν ποτέ, ενώ δεν
είχαν εξασφαλιστεί οι απαραίτητες εγγυήσεις. Αυτή η υπόθεση
έχει ήδη πάρει τον δρόµο της δικαιοσύνης. Επιβάλλεται, λοιπόν,
ο έλεγχος, η λογοδοσία και η απόδοση ευθυνών για όλα αυτά. 

Αυτή είναι η µια πλευρά στο τρίγωνο της διαπλοκής. Η άλλη,
αφορά τα χαριστικά δάνεια των τραπεζών στα κόµµατα, που ως
εγγυήσεις για την έγκρισή τους ευαγγελίζονταν τις επερχόµενες
κρατικές χρηµατοδοτήσεις. 

Πώς δόθηκαν αυτά τα δάνεια; Ζητήθηκαν στοιχεία; Τα χρόνια
που οι πολίτες είχαν δικαστικές διαµάχες για χρέη, η Βουλή λάµ-

βανε χαριστικές αποφάσεις, αφ’ ενός µεν για την αµνήστευση
ποινικών ευθυνών των υπεύθυνων για τη χορήγηση δανείων στα
µεγάλα κόµµατα, που τελικά έφτασαν να χρωστούν εκατοντάδες
εκατοµµύρια, αφ’ ετέρου δε για το 40% ακατάσχετο στις κοµµα-
τικές επιχορηγήσεις. Και αυτά τα δάνεια χορηγήθηκαν από τρά-
πεζες που ελέγχονταν από το δηµόσιο και τελικώς µε ζηµία του
ελληνικού δηµοσίου, δηλαδή του Έλληνα πολίτη. 

Πού φτάνει ο συνολικός λογαριασµός των δανείων προς τα
κόµµατα, τα γνωστά θαλασσοδάνεια; Μέχρι πότε πρέπει να µε-
τακυλίεται η ασυδοσία στο τραπεζικό σύστηµα και την κοινωνία,
που καλείται να επωµιστεί για µία ακόµη φορά το βαρύ φορτίο
των σκανδάλων του παλιού πολιτικού κατεστηµένου;

Με ποιες διαδικασίες δόθηκαν αυτά τα εκατοντάδες εκατοµ-
µύρια; Με ποιες εγγυήσεις και ποιος θα τα πληρώσει τελικά; Πρέ-
πει να µετρήσουµε το κόστος για τη χώρα µας και να
αποδώσουµε ευθύνες εκεί που πρέπει να αποδοθούν. 

Αυτό επιβάλλει η αρχή της λογοδοσίας απέναντι στους Έλλη-
νες πολίτες, που σήκωσαν τελικά τα οικονοµικά βάρη και της δια-
πλοκής. Αυτό επιβάλλουν και οι βασικές αρχές της διαφάνειας
και της υγιούς χρηµατοδότησης των κοµµάτων. 

Απαραίτητος όρος αντιµετώπισης της κρίσης που βαραίνει τη
χώρα µας, όχι µόνο οικονοµικής αλλά και αξιακής, είναι η απο-
κατάσταση των δεσµών της εµπιστοσύνης της πολιτείας µε τους
Έλληνες πολίτες. Αυτό προϋποθέτει τη διερεύνηση και απόδειξη
των δεσµών και των σχέσεων της διαπλοκής, τη µέτρηση του κό-
στους της και την απόδοση ευθυνών εκεί που πρέπει να αποδο-
θούν, προκειµένου να ξεκαθαρίσει επιτέλους το πολιτικό πεδίο.
Και αυτή µας την υπόσχεση για δικαιοσύνη µπορούµε και πρέπει
να την υλοποιήσουµε. 

Η παρούσα Κυβέρνηση θέλει να βάλει τέλος σε αυτήν τη θολή
και αµαρτωλή περίοδο. Θέλει να αποκατασταθεί η αλήθεια, η κοι-
νωνική συναίνεση, η αίσθηση ισονοµίας και η πεποίθηση ότι
αυτοί που ζηµίωσαν τους Έλληνες πολίτες θα ελεγχθούν. Και
αυτό το µήνυµα πρέπει να αποστείλει η Βουλή των Ελλήνων σή-
µερα µε την εγγύηση της αµεροληψίας της και µε νόµιµες διαδι-
κασίες. Γι’ αυτό ζητάµε τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής
και αναµένουµε µε µεγάλο ενδιαφέρον την εξέλιξη της έρευνας
και τα πορίσµατά της. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε, κυρία Θεοπεφτάτου, και για την τήρηση του χρόνου. 

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Βορίδης από τη Νέα Δηµοκρατία και
µετά ο κ. Λοβέρδος. 

Ορίστε, κύριε Βορίδη, έχετε τον λόγο για έξι λεπτά. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υπό συζήτηση αίτηση περιέχει

διάφορα. Να ξεκαθαρίσω ότι βεβαίως υπερψηφίζουµε µόνο σε
ό,τι αφορά το αιτητικό. Όλο το αιτιολογικό είναι απορριπτέο από
εµάς, δεν το συζητάµε, µόνο ως προς τα αιτήµατα συµφωνούµε. 

Διαβάζω, όµως, τα αιτήµατα: Τι ζητάει η κοινοβουλευτική πλει-
οψηφία; Να ελεγχθούν το περιεχόµενο των δανειακών συµβάσεων
πολιτικών κοµµάτων και εταιρειών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, το
ύψος, οι όροι, ο σκοπός της δανειοδότησης ή αναχρηµατοδότη-
σης παλαιότερων δανείων, η εκτίµηση της πιστοληπτικής ικανότη-
τας των δανειοληπτών, σε σχέση µε τους κανονισµούς
πιστοδοτήσεων των πιστωτικών ιδρυµάτων, οι εµπράγµατες εξα-
σφαλίσεις –αν υπάρχουν- ή άλλες εγγυήσεις, το σηµερινό ύψος
των δανείων αυτών, η σηµερινή πορεία εξυπηρέτησής τους και
τέλος, σε περίπτωση µη εξυπηρέτησης των δανείων, αν υπάρχουν
τυχόν καταγγελίες των δανειακών συµβάσεων και άλλες ενδεχό-
µενες δικαστικές ενέργειες αναγκαστικής εκτέλεσης. Αυτό είναι
το αντικείµενο που λέτε ότι πρέπει να είναι αντικείµενο της εξετα-
στικής µας επιτροπής. 

Κατ’ αρχάς, έχω να κάνω µία απλή ερώτηση στην Κυβέρνηση:
Γιατί δεν απηύθυνε µε αυτό το ωραίο αιτητικό δεκατέσσερις
µήνες ένα αίτηµα στην Τράπεζα της Ελλάδος, για να τα πει όλα
εδώ η Τράπεζα της Ελλάδος; Είναι εποπτεύουσα αρχή των τρα-
πεζικών ιδρυµάτων, είναι υπεύθυνη για τον έλεγχο των δανειοδο-
τήσεων, είναι υπεύθυνη για την τήρηση των πιστοληπτικών
κανόνων, έχει αρµοδιότητα ελέγχου όλων των σχετικών στοι-
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χείων. Γιατί δεν έχει υπάρξει ένα τέτοιο αίτηµα; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Έγινε ερώτηση και δεν απάντησε η

Τράπεζα. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Απάντησις: Γιατί δεν ενδιαφέρεστε

στα αλήθεια γι’ αυτό, γιατί δεν σας νοιάζει στα αλήθεια! Διότι αν
σας ένοιαζε στα αλήθεια, δεν θα κάναµε εξεταστική επιτροπή,
θα έκανε µία απλή ερώτηση ο Υπουργός Οικονοµικών στο επο-
πτευόµενο από αυτόν πρόσωπο που λέγεται Τράπεζα της Ελλά-
δος. Και θα είχε τελειώσει η συζήτηση και θα είχατε όλα τα
έγγραφα και θα είχαµε και αποτελέσµατα. Μπαίνουµε σε µία δια-
δικασία εξεταστικής, γιατί θέλετε να κάνετε πολιτικό πανηγύρι.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα! Διότι δεν έχετε κανένα πραγµατικό
ενδιαφέρον. 

Και πάµε τώρα να δούµε και ποια είναι τα ζητήµατα που
έχουµε να συζητήσουµε. Το απευθύνατε σε εµάς για να µας φέ-
ρετε σε δύσκολη θέση, σε εµάς που ο Πρόεδρός µας είναι εκεί-
νος ο οποίος κίνησε τη δηµόσια διαδικασία ελέγχου των
οικονοµικών του κόµµατός µας. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Τα πληρώνετε τα δάνεια, κύριε Βο-
ρίδη; Αφήστε τον έλεγχο!

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Θα γυρίσουν τα λεφτά;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ησυχία,

παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι! 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Πάµε τώρα στο τι πληρώνουµε και

το τι δεν πληρώνουµε. Μας φέρνετε, λέω, σε δύσκολη θέση!
Προσέξτε κάτι. Εδώ µπαίνει ένα ερώτηµα. Για να µη βιαστείτε,

τώρα σας προστατεύω, -καλοσύνη σας κάνω- έχετε τοποθετηθεί
υπέρ της χρηµατοδότησης των κοµµάτων από τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό. 

Η χρηµατοδότηση των κοµµάτων το 2009 ήταν 26 εκατοµµύ-
ρια και µαζί µε τα εκλογικά πήγαν στα 33 εκατοµµύρια ευρώ. Με
δικές µας πολιτικές αποφάσεις, της κυβέρνησής µας, ξέρετε
πόση είναι η χρηµατοδότηση το 2015; Από τα 26 εκατοµµύρια
είναι 1,8 εκατοµµύρια, 90% µείωση. Και 1,8 εκατοµµύρια συν τα
εκλογικά, 3,6 εκατοµµύρια ήταν η χρηµατοδότηση των κοµµάτων
από τα 33 εκατοµµύρια του 2009 µε δικές µας πολιτικές αποφά-
σεις, όχι µε δικές σας. 

Έρχοµαι, λοιπόν και λέω: Ποιοι ήταν οι τόκοι που καταβάλλον-
ταν το 2009; Τρεισήµισι εκατοµµύρια. Και ποιοι είναι οι τόκοι που
καταβάλλονται το 2015; Για πείτε νούµερο. Δεκαοχτώ εκατοµµύ-
ρια. Την ώρα που η χρηµατοδότηση ήταν 26, οι τόκοι ήταν 3,5
και την ώρα που η χρηµατοδότηση έγινε 1,8 οι τόκοι είναι 18. Και
µιλάτε για το αν υπάρχει οικονοµικό πρόβληµα; Προφανώς,
υπάρχει οικονοµικό πρόβληµα. Έχουµε να ακούσουµε τίποτα ευ-
φυέστερο στην Αίθουσα εκτός από αυτό; Διότι αν αυτό είναι που
ερευνάµε, να το τελειώσουµε. Τότε δεν χρειάζεται να την κά-
νουµε την εξεταστική. 

Λέτε, τώρα, το απίθανο, για το ζήτηµα αυτής της –υποτίθεται-
επίµαχης διατάξεως µε την οποία απηλλάγησαν τα κόµµατα και
οι ευθύνες τους και αρχειοθετήθηκαν και µετά από έρευνα της
εισαγγελίας µπήκε η υπόθεση στο αρχείο. 

Θα διαβάσω τη διάταξη, διότι ξέρετε, έχουµε συνηθίσει στα
ψέµατα, αλλά κάποια στιγµή είστε και ενώπιος ενωπίω, πρέπει
να διαβάζετε και τι γίνεται, δεν γίνεται να λέτε ό,τι να ‘ναι. Δια-
βάζω, λοιπόν, το άρθρο 78 του ν.4146/2013: «Δεν συνιστά απι-
στία» -λέει το άρθρο- «για τον Πρόεδρο, τα µέλη του ΔΣ και τα
στελέχη των τραπεζών, η σύναψη δανείων πάσης φύσεως» -
ακούστε τώρα µε ποιους- «µε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου ή ιδιω-
τικού δικαίου µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα, του ευρύτερου
δηµοσίου τοµέα, όπως αυτός οριοθετείται κατά νόµο». 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής, κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ)

Ερώτηση προς τους συναδέλφους µου: Ο νόµος στον ευρύ-
τερο δηµόσιο τοµέα έχει τα πολιτικά κόµµατα; Είναι νοµικά πρό-
σωπα που ανήκουν στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα; Αυτό είναι το
πρώτο ερώτηµα. 

Πάµε στο δεύτερο. Ακούστε τι γίνεται. Πότε δεν ασκείται αυτή
η δίωξη για απιστία; Όταν έχουν χορηγήσει, παράσχει πιστώσεις.
Αλλά υπό τις εξής προϋποθέσεις δεν ασκείται η δίωξη: «Υφίσταν-
ται αποφάσεις θεσµοθετηµένων εγκριτικών επιτροπών ή οργά-
νων κάθε τράπεζας». Άρα υπάρχει νοµότυπη λήψη της απόφα-

σης από τα διοικητικά όργανα της τραπέζης. Ακούστε, όµως, το
καλύτερο: «Δεύτερον, τηρήθηκαν κατά τη χορήγησή τους οι σχε-
τικές κανονιστικές πράξεις της Τράπεζας της Ελλάδος». 

Τι λέει αυτή η διάταξη; Θέλετε να σας πω; Τίποτα. Ξέρετε γιατί
δεν λέει τίποτα; Διότι αν έχουν γίνει και έχουν τηρηθεί οι κανονι-
στικές πράξεις, πώς µπορεί να υπάρχει δόλος απιστίας; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Μα δεν τηρήθηκαν, κύριε Βορίδη.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Αν δεν τηρήθηκαν -ακούστε τώρα

πού γυρνάµε-, αυτό θα µας το πει η Τράπεζα της Ελλάδος. Έλα,
όµως, που η Τράπεζα της Ελλάδος δεν το λέει αυτό που είναι
εποπτική αρχή. Ποιος θα το πει; Εσείς θα το πείτε; Δεν µπορείτε
να το πείτε εσείς. Αυτό πρέπει να το πει η Τράπεζα της Ελλάδος. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Ο Μουζακίτης θα το
έλεγε. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ο κ. Μουζακίτης δεν ξέρω τι θα
έλεγε. Ξέρω, αν µε παραπέµπετε στη δικαιοσύνη..

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Γι’ αυτό το κόψατε…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, µην παρεµβαί-

νετε. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Τριανταφυλλίδη, στο προσφι-

λές σας τελευταίο άθληµα, όχι προσωπικώς…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Βορίδη, µαζέψτε

το…
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Το µαζεύω, κύριε Πρόεδρε. 
Στο προσφιλές σας άθληµα -όχι προσωπικώς, εδώ, αυτής της

ωραίας οµάδας που είστε- που είναι η σπίλωση δικαστικών και η
υµνολογία για άλλους, δηλαδή η διάκριση των δικαστών σε αυ-
τούς που µας κάνουν τα κέφια και εξυπηρετούν το πολιτικό µας
σχέδιο και σ’ αυτούς που δεν µας κάνουν τα κέφια και δεν εξυ-
πηρετούν το πολιτικό µας σχέδιο, εγώ δεν θα παίξω. 

Εγώ τι λέω; Εγώ λέω, ο αρµόδιος εισαγγελικός λειτουργός -
αν θέλετε να το πάµε στη δικαιοσύνη- απεφάνθη και αρχειοθέ-
τησε. Δεν σας αρέσει, γιατί προφανώς µπαίνει και αυτός στην
κατηγορία των στοχοποιούµενων. Όποιος δεν σας κάνει τα κέφια
σας στη δικαιοσύνη είναι κακός. Είναι και αυτός µέλος της δια-
πλοκής, της διαπλοκής των δηµοσιογράφων, των καναλιών, των
κοµµάτων, των πολιτικών, των δικαστικών, όλων όσοι δεν είναι
ΣΥΡΙΖΑ! Δεν δουλεύει έτσι η δηµοκρατία. Δεν θα αλώσετε εσείς
τη δηµοκρατία. Δεν θα αλώσετε την ανεξαρτησία της δικαιοσύ-
νης, δεν θα αλώσετε την ανεξαρτησία της λειτουργίας των
µέσων ενηµέρωσης, δεν θα φαλκιδεύσετε τη λειτουργία του δη-
µοκρατικού πολιτεύµατος. Δεν θα σας το επιτρέψουµε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ.
Παρακαλώ πολύ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Δηµο-

κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ, τον κ. Λοβέρδο, να
λάβει τον λόγο.

Επαναλαµβάνω, όπως ειπώθηκε και στην αρχή, ότι οι Κοινο-
βουλευτικοί Εκπρόσωποι θα έχουν τον λόγο για οκτώ λεπτά ή
οκτώ συν τέσσερα λεπτά -και τον χρόνο της δευτερολογίας τους-
δηλαδή δώδεκα λεπτά ή µπορούν να πάνε και στα δεκατρία
λεπτά. 

Το λέω ευθέως και το λέω εξαρχής, για να συνεννοούµαστε.
Η οικονοµία της συζήτησης, όπως την είδαµε και χθες στη Διά-
σκεψη των Προέδρων, µπορεί να οδηγήσει άνετα στις 18.00’,
όπου, αφού θα έχουν µιλήσει όλοι -και οι Πρόεδροι και λοιπά- θα
µπορούµε να κλείσουµε. Παρακαλώ να βοηθήσουµε όλοι.

Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αντιπολιτευόµαστε µια Κυβέρ-

νηση που εµπορεύεται την εικόνα του εαυτού της ως δήθεν κα-
τατρεγµένη, ευτελιζόµενη βέβαια, και ευτελίζοντας τη χώρα και
τον ελληνικό λαό.

Κι ενώ κάθε µήνας που περνά, αυξάνεται ο λογαριασµός για
τον πολίτη και για τη χώρα κι ενώ σε όλα τα θέµατα όσο περνούν
οι µήνες, όσο περνούν οι εβδοµάδες το περιβάλλον επιδεινώνε-
ται, σύµφωνα µε τις δηλώσεις των ίδιων των κυβερνητικών πα-
ραγόντων περί αριθµών, έχουµε µόνιµη επικοινωνιακή επωδό την
υπερήφανη διαπραγµάτευση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αν, πέραν των στελεχών και των
Βουλευτών των ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ, έστω κι ένας πολίτης -κι ένας!-
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πιστεύει ότι αυτό είναι υπερήφανη διαπραγµάτευση, το µήνυµα
που στέλνει αυτός ο πολίτης στους πολιτικούς είναι ότι εδώ κα-
ριέρα κάνει όποιος λέει ψέµατα και κοροϊδεύει και όποιος λέει
την αλήθεια δεν έχει τύχη στον τόπο αυτό. 

Είναι προσκλητήριο να γίνει όλο το πολιτικό σύστηµα ένας θε-
σµός δηµαγωγών και ψευτών. Και αυτό πρέπει να µην το αφή-
σουµε να γίνει. Η διαχωριστική γραµµή που πρέπει να διαπερνά
όλους µας και µέσα στα κόµµατά µας είναι οι φίλοι και οι αντίπα-
λοι του λαϊκισµού. Η Ελλάδα δεν βγαίνει από τα µνηµόνια. Συγ-
κρινόµενη µε άλλους που µπήκαν σε µνηµόνια και βγήκαν,
ταπεινώνεται επειδή κυριεύει τη χώρα ο λαϊκισµός. 

Και ας έρθουµε στο θέµα µας, για να µην φανεί ότι οι γενικό-
τερες αναφορές, που όµως αυτές αφορούν τον πολίτη την κα-
θηµερινότητά του, γίνονται εκ του πονηρού και για να
αποφύγουµε τα δύσκολα δήθεν θέµατα που µας έβαλαν µε τη
σηµερινή πρόταση οι των ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ. 

Εµείς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το έχουµε πει. Ενηµερώ-
νουµε τα δάνειά µας, τα πληρώνουµε, για να το πούµε αλλιώς,
καταθέτοντας το 60% της κρατικής χρηµατοδότησης. Κάνουµε
ό,τι µπορούµε για να είµαστε σε θέση ενώπιόν σας να µπορούµε
να συζητάµε και για τα οικονοµικά των κοµµάτων και για την εν-
τιµότητα της πολιτικής. 

Εµείς, οι Βουλευτές της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, -γιατί
πρέπει να το εξατοµικεύουµε το όλο θέµα που αφορά αυτούς
τους κινητές της ζωής του τόπου και τους οπαδούς της εντιµό-
τητας- εγώ προσωπικά, αλλά και όλοι οι Βουλευτές, δίνουµε τη
µηνιαία συνδροµή µας που έχει φθάσει να είναι 850 µε 900 ευρώ. 

Και αν κανείς υπολόγιζε -εγώ είµαι δεκαέξι χρόνια Βουλευτής,
άλλοι είναι λιγότερο και άλλοι περισσότερο- τι από αυτά έχει ο
καθένας µας ξοδέψει για κοµµατικές δραστηριότητες, δεν θα
υπερέβαιναν τις συνδροµές µας τριών µηνών. Συνεπώς, έχουµε
πρόσωπο, γιατί και ως κόµµα και ως φυσικά πρόσωπα, πολιτικοί,
έχουµε κάνει το καθήκον µας και δεν έχουµε δείξει έλλειψη σε-
βασµού στα χρήµατα του ελληνικού λαού. 

Άλλωστε, είµαστε οι µόνοι που ζητήσαµε από τις πέντε µεγά-
λες λογιστικές εταιρείες, τις λεγόµενες «Big Five», λογιστικό
έλεγχο το 2012. Τα πορίσµατα του ελέγχου τα καταθέσαµε στη
δικαιοσύνη µόνοι µας. Και στο συνέδριό µας του 2015 ο αρµό-
διος διευθυντής του κόµµατος εξέθεσε τα θέµατα των οικονοµι-
κών µας, για να απαντήσω στον συνάδελφο της πλειοψηφίας, ο
οποίος µας κάνει και τον εισαγγελέα, για να µας πει, «Γιατί δεν
µας τα φέρατε;». Να του τα φέρουµε να τα δει αυτός! 

Τα είπαµε στο συνέδριό µας µε λεπτοµέρειες. Είναι δηµόσιο
κτήµα. Ποιοι άλλοι το έχουν κάνει αυτό, για να σηκώνουν το δα-
κτυλάκι τους, το φιλοκατήγορο δακτυλάκι τους, που δεν ξέρω
αν έχουν πια το περιθώριο να το σηκώνουν, αφού µε τα κριτήρια
και το σκεπτικό τους έχουν διαµορφώσει τη δική τους πινακο-
θήκη των κατηγορουµένων µέσα σε δεκαπέντε µήνες διαχείρισης
εξουσίας; 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θεωρώ ότι πρέπει να πάψουµε
να µιλάµε έτσι. Θεωρώ ότι πρέπει να σταµατήσουµε, µετά και τη
συσσωρευµένη εµπειρία τόσων δεκαετιών, να µιλάµε έτσι. Αυτό
σηµαίνει ότι πρέπει να σταµατήσουµε να ασχολούµαστε µε θέ-
µατα πολιτικής διαφθοράς; Σε καµµία περίπτωση. 

Έχω εδώ το πόρισµα του 2011 που αφορά τον Άκη και τα υπο-
βρύχια. Εµείς ήµασταν πλειοψηφία τότε. Αν δείτε και τα συµπε-
ράσµατα, τα κόµµατα ήµασταν οµόφωνα σχεδόν. Εµείς που
είχαµε την πλειοψηφία, πήραµε την ευθύνη της παραποµπής του,
που «έσκασε» -καθόλου περίεργο- λίγες µέρες προ των εκλογών
της 6ης Μαΐου του 2012. Το 2011 η απόφαση της προανακριτικής
-όπως τη λέµε- επιτροπής της Βουλής ήταν αυτή και ήµασταν
εµείς. 

Αυτό σηµαίνει, όµως, ότι κάθε ένας πολιτικός που κατηγορεί-
ται είναι και απατεώνας; Θέλω να χρησιµοποιήσω παράδειγµα
που δεν αφορά εµάς, που αφορά άλλη πολιτική δύναµη, για να
δυναµώσω τον λόγο µου και για να µην σκέφτεστε πονηρά. Διότι
αυτό κάνετε και µε αυτά τα επιχειρήµατα γίνατε και Πλειοψηφία. 

Διάβασα -θα σας το πω όπως το ένιωσα- µε συγκίνηση τα όσα
είπε ο Καραµανλής στην κηδεία του Γιάννη Αγγέλου. Και επειδή
έχω κρατήσει µια στάση που αφορούσε το θέµα της δικαιοσύνης
και όχι την πολιτική µου ταυτότητα, είµαι σε θέση να αναρωτιέ-

µαι: Τι έγινε µε το σκάνδαλο αυτό; Έχουν περάσει οκτώ χρόνια.
Δείξτε µου µια καταδικαστική δικαστική απόφαση και όχι τους
φιλοκατήγορους µε τα δάχτυλα στα κανάλια. Δικαστική από-
φαση. Δεν είναι ώρα να µιλήσουµε για το θέµα αυτό. Θα µιλή-
σουµε, όµως. 

Δεν µου λέτε, όµως, οι της κυβερνητικής πλειοψηφίας αυτό το
θέµα πώς το έχουν στο µυαλό τους; Υπάρχουν Υπουργοί τους
που λένε τα µεν και Βουλευτές και Υπουργοί τους και στελέχη
τους στα κανάλια που λένε τα δε. Έχετε ξεκαθαρίσει τι είναι αυτό
που σας απασχολεί και τι είναι αυτά που λέτε; 

Η ενότητα των δυνάµεών σας είναι ενότητα για τη διακυβέρ-
νηση, για την εξουσία. Ενότητα πολιτική δεν είναι. Δεν συµφω-
νείτε σχεδόν πουθενά. Σας συνέχουν επιχειρήµατα περί
υπερήφανης διαπραγµάτευσης, τα οποία ήδη σχολίασα. 

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εγώ ανέβηκα στο Βήµα
για να θυµίσω ότι -όχι σε αυτήν την Αίθουσα, λίγο παρακάτω,
στην παλαιά Βουλή, που πάµε όλοι- το 1932 έλεγαν τον Ελευθέ-
ριο Βενιζέλο κλέφτη -«κλέφτη να πας στη φυλακή»- οι του Λαϊκού
Κόµµατος. Αυτός ήταν ο τότε διχασµός. Τώρα είναι άγαλµα εδώ
απ’ έξω και η πορεία του διδάσκεται στα σχολεία, στα παιδιά µας.
«Ψεύτη, κλέφτη, να πας φυλακή!». 

Να πάτε στα Χανιά, στο «Ίδρυµα Βενιζέλου», να σας δείξουν
τα λίγα στοιχεία που υπάρχουν για εκείνη την περίοδο. Να πάτε
και στα Πρακτικά της Βουλής -τα έχει αναδείξει ο Γιώργος Ρω-
µαίος- να διαβάσετε εσείς, οι φιλοκατήγοροι, τον εαυτό σας κά-
ποιες δεκαετίες πριν και να δείτε πως και τότε ευδοκιµούσαν οι
λαϊκιστές και οι φιλοκατήγοροι, οι δηµαγωγοί και οι ψεύτες. 

Βγαίνει, όµως, πουθενά αυτό; Ξαναλέω ότι τώρα έχετε τη δική
σας πινακοθήκη, την πινακοθήκη των κατηγορουµένων. Βγαίνει
πουθενά αυτό; Δεν βγαίνει.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε συνάδελφε, έχετε
και τον χρόνο τον επιπλέον που είπαµε. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Θα πάρω τη δευτερολογία µου, ναι. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Βεβαίως.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Και ο λαός το έχει καταλάβει. Γι’ αυτό

κοινό δεν έχετε πια. Πριν από λίγους µήνες, πέτρες πετάγατε και
φύτρωναν. Τώρα οι πέτρες που πετάτε γίνονται µπούµερανγκ και
τις παίρνει το κεφάλι σας. 

Και επειδή τα συµπλέξατε τα θέµατα, είπατε «κόµµατα και
ΜΜΕ» υπονοώντας -τι έξυπνο!- ότι το ένα χέρι ένιβε το άλλο,
εγώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τους «φοβερούς» οικονοµο-
λόγους της πράξης, Λαπαβίτσα, Βαρουφάκη, Τσακαλώτο, Στα-
θάκη, από τα κανάλια τους έµαθα. 

Τιµή µου, κύριε Σταθάκη, που σας έχουµε εδώ, όταν πέντε
λεπτά µετά σταύρωναν εµένα ως Υπουργό Παιδείας, Εργασίας,
Υγείας. Με σταύρωναν κάθε πρωί και κάθε βράδυ. 

Τιµή µου, κύριε Βαρουφάκη! Φοβερή η πρότασή σας για την
οικονοµία!

Έπρεπε εµείς να πούµε ότι είστε λακέδες των ΜΜΕ; Θα ήταν
πολιτική αυτό; Δεν το είπαµε. Εσείς γιατί το λέτε; Τι υπονοείτε;
Γιατί συµπλέκετε αυτά τα δύο θέµατα;

Να θυµίσω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι ήµασταν το πολι-
τικό κόµµα το οποίο, µόλις εξελέγη η Βουλή γι’ αυτήν της την πε-
ρίοδο, τον Σεπτέµβριο, ζήτησε συνέχιση της προηγούµενης
εξεταστικής επιτροπής, που συγκροτήθηκε για να µας χτυπήσει
για το πρώτο και το δεύτερο µνηµόνιο, όχι για όσα οδήγησαν εκεί
και για την οικονοµία επί Βαρουφάκη. 

Λειτούργησε εκείνη η εξεταστική επιτροπή. Έγινε µπούµε-
ρανγκ, φυσικά, για τους οργανωτές της. Ζητήσαµε να συνεχιστεί
η δουλειά της. Είπατε όχι. Οι Βουλευτές της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ζήτησαν, µετά από συνέντευξη που έδωσε η κ. Γεν-
νηµατά, να γίνει µια εξεταστική επιτροπή για όλα τα θέµατα από
το 2002 µέχρι σήµερα. 

Γιατί το λέω αυτό; Διότι εδώ πέρα υπάρχουν άνθρωποι άσχε-
τοι, οι οποίοι έχουν ιδιότητα Υπουργού, και σου λένε, «πέσαµε
σε κρίση επειδή δανείστηκε το ΠΑΣΟΚ ή η Νέα Δηµοκρατία ή ο
ΣΥΡΙΖΑ», «γιατί έγινε ένα δάνειο στο τάδε κανάλι», «γιατί έγιναν
Ολυµπιακοί Αγώνες». 

Έχετε εικόνα της τάξης µεγεθών; Πόσο κάνουν όλα τα δηµό-
σια έργα, όλοι οι εξοπλισµοί και οι Ολυµπιακοί Αγώνες; Ούτε 48
δισεκατοµµύρια ευρώ. 
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Πόσες είναι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, που βλέπω στα
έδρανα, και Υπουργούς του κοινωνικού κράτους, οι δαπάνες µιας
δεκαετίας για το ασφαλιστικό µας σύστηµα; Είναι 200 δισεκα-
τοµµύρια. Και πόσο ήταν το κόστος της µη ψήφισης από όλους
σας του ασφαλιστικού που δεν έγινε το 2001 και της εκδίωξης
της κυβέρνησης του κ. Σηµίτη; Εµείς το υπολογίζαµε γύρω στα
70 δισεκατοµµύρια. Πρόκειται για ένα τεράστιο κοµµάτι του δη-
µόσιου χρέους. 

Αν συζητήσουµε όλα αυτά από το ευρώ και µετά, οι συνάδελ-
φοι που χαµογελάνε γιατί είναι άσχετοι, θα καταλάβουν τις τά-
ξεις των µεγεθών και θα µπορούµε να συνεννοηθούµε γι’ αυτό
που χρειάζεται η χώρα. Αν, όµως, πάµε µε κοµµατικές λογικές,
όπως γίνεται σήµερα, πάλι δεν θα βγει τίποτα. Και παρ’ ότι δια-
φωνούµε και αρθρώνω εδώ τα επιχειρήµατα της διαφωνίας µε
όσο πιο αντικειµενικό τρόπο µπορώ, εµείς θα την ψηφίσουµε την
πρότασή σας σήµερα.  Εσείς, όµως, γιατί αρνηθήκατε τις δικές
µας προτάσεις; 

Και έτσι από περιέργεια, την πρόταση που έκανε η Νέα Δηµο-
κρατία για εξεταστική επιτροπή για τα capital controls, θα την
δεχθείτε; Κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας, κύριε εισηγητά της
πλειοψηφίας, θα την δεχθείτε; 

Έχουν γίνει προτάσεις. Η δική µας θεωρώ ότι είναι η πιο σφαι-
ρική, γιατί θα επιτρέψει να αποκτήσει η Εθνική Αντιπροσωπεία
συνείδηση της τάξης των µεγεθών. Θα είναι ένα φροντιστήριο
για όλους, και για τους τριακόσιους, για να ξέρουµε τι λέµε και
να διαχωριστεί, εν πάση περιπτώσει, ο λαϊκισµός και η δηµαγω-
γία και τα ψέµατα από την αλήθεια. Κάναµε αυτήν την πρόταση
και την πιστεύουµε. Δεν την δέχεται η Πλειοψηφία. Κάνει σήµερα
τη δική της πρόταση, επιµέρους, εκ του πονηρού. 

Έγινε, όµως, και µία άλλη, αυτή της Νέας Δηµοκρατίας. Τη δέ-
χεστε; Θα την ψηφίσετε; Τα πιο πολλά κόµµατα σήµερα σας λένε
ναι. Εσείς τι λέτε; Δεν µας έχετε προειδοποιήσει, γιατί παίζετε.
Παίζετε µε τους θεσµούς. Είστε εχθροί της αλήθειας. Είστε οι
απηνείς διώκτες της αλήθειας. Και το τελευταίο στάδιο µιας κα-
τρακύλας πριν την οριστική παρακµή, όσο κι αν σας φαίνεται φι-
λοσοφία αυτό που θα πω, είναι η διάλυση των θεσµών.

Όταν τίποτα δεν κοστίζει, λέει ένας Υπουργός ό,τι θέλει. Λέει
ο Υπουργός των Οικονοµικών ότι διαφωνεί µε την απόφαση της
Ευρωπαϊκής Ένωσης στο Ευρωπαϊκό Συµβούλιο για το προσφυ-
γικό–µεταναστευτικό. Το λέει, υπογράφει κείµενα. Και είναι
Υπουργός της Κυβέρνησης που διαφωνεί µε την επιλογή της στο
µείζον θέµα. Και παραµένει! Δεν τρέχει τίποτα!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Λοβέρδο, παρακαλώ
ολοκληρώστε. Έχει τελειώσει ο χρόνος σας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Όταν όλα, κύριοι Βουλευτές, τείνουν να αλλοιωθούν και αυτή

η αλλοίωση αφορά τους θεσµούς, ενηµερώνω, µε βάση τη συγ-
κριτική εµπειρία που έρχεται από παντού, πως όταν µια χώρα
φτάσει εκεί, το τέλος έχει ήδη φτάσει, η καταστροφή είναι κοντά.
Ας συµµαζευτούµε πριν να είναι πάρα πολύ αργά.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Νάσος Αθανασίου.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και άλλη φορά έχω πει ότι έχει κανείς µια αίσθηση µαταιότη-

τας όταν µιλάει στην Βουλή των Ελλήνων, διότι όλοι τα ξέρουν
όλα και µάλιστα καλύτερα από εσένα και βεβαίως, κανένας δεν
ακούει.

Θα προσπαθήσω, λοιπόν, να απευθυνθώ δι’ ηµών, κύριε Πρό-
εδρε, στον µέσο πολίτη στον βαθµό που παρακολουθεί το κανάλι
της Βουλής. Για τον σκοπό αυτό χρειάζοµαι ένα νούµερο, έναν
αριθµό και αυτός είναι 1,1 δισεκατοµµύριο. Είναι 1,1 δισεκατοµ-
µύρια αστέρια; Είναι 1,1 δισεκατοµµύρια βότσαλα, µαρουλό-
φυλλα; Είναι 1,1 δισεκατοµµύριο ευρώ. Και θέλω να σταθούµε
σε αυτό το νούµερο, σας παρακαλώ.

Η συµφωνία του Ιουλίου ήταν εξαρχής γνωστό ότι φέρνει
µέτρα ύψους 5,4 δισεκατοµµύρια ευρώ σε βάθος τριετίας, δη-
λαδή ως το τέλος του 2018. Από το 2010 που ξεκίνησε η κρίση,

οι προηγούµενες κυβερνήσεις είχαν πάρει µέτρα περισσότερα
από 62 δισεκατοµµύρια ευρώ και µιλούσαν για success story,
ενώ τώρα, µε τα 5,4 δισεκατοµµύρια ευρώ, καταστρεφόµαστε.

Εν πάση περιπτώσει, πρόσθετα µέτρα δεν υπάρχουν. Ας ανε-
βάζουν κάποιοι τον λογαριασµό στα 6,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Το κόστος των µέτρων που αποµένει να εφαρµοστούν είναι 2,6
δισεκατοµµύρια ευρώ, όπως προβλέπει η συµφωνία, και αυτά τα
µέτρα θα εφαρµοστούν σε διάστηµα τριάντα µηνών, δηλαδή 1,1
δισεκατοµµύρια ευρώ ετήσια επιβάρυνση.

Το 1,1 δισεκατοµµύριο ευρώ είναι αυτό που θα πονέσει, αυτό
θα δηµιουργήσει πηχυαίους τίτλους, αυτό θα ξεσηκώσει διαµαρ-
τυρίες, όπως ακούω. Ένα δισεκατοµµύριο εκατό εκατοµµύρια
ευρώ, όσο περίπου ο δανεισµός των ελληνικών επιχειρήσεων
ενηµέρωσης.

Στις 24 του περασµένου Οκτωβρίου ακούστηκε σε αυτήν εδώ
την Αίθουσα το εξής, που δεν αµφισβητήθηκε, παρ’ ότι δεν διεκ-
δίκησε τα πρωτεία της ακριβολογίας: Κάποια στοιχεία που έχουν
δηµοσιευθεί, πλησιάζουν, από ό,τι φαίνεται, την πραγµατικότητα.
Και αυτή λέει ότι τα χρέη των επιχειρήσεων ενηµέρωσης υπερ-
βαίνουν το 1 δισεκατοµµύριο ευρώ. Είναι 1 δισεκατοµµύριο ευρώ
και πλέον. Γι’ αυτό ανέφερα το 1,1 δισεκατοµµύριο ευρώ των
επώδυνων µέτρων. Το ποσό των µέτρων πονάει. Το άλλο, το ισό-
ποσο του δανεισµού των ΜΜΕ, δεν πονάει; Ξέρετε, µπορεί να
µην πονάει. Υπάρχουν µορφές καρκίνου που δεν εκδηλώνονται
µε πόνο.

Η ίδια φωνή αναρωτήθηκε: «Θα πει κανείς, γιατί είναι πρό-
βληµα το 1,1 δισεκατοµµύριο ευρώ του δανεισµού των µέσων
µαζικής ενηµέρωσης; Πολλές επιχειρήσεις δανείζονται και στην
πορεία εξοφλούν τα χρέη τους». Σύµφωνοι, αλλά εδώ το πρό-
βληµα είναι ότι οι περισσότερες επιχειρήσεις µέσων µαζικής ενη-
µέρωσης έχουν αρνητική καθαρά θέση, έχουν χάσει τα κεφάλαιά
τους ύστερα από σειρά ζηµιογόνων χρήσεων. Άρα, µιλάµε -κρα-
τηθείτε- για δανεικά και αγύριστα των ΜΜΕ, όχι των κοµµάτων!
Δανεικά και αγύριστα! Ούτε αυτό πονάει; Από πού κόπηκαν αυτά
τα δανεικά και αγύριστα; Από κάποιον αδιάφορο τοίχο ή από τον
Έλληνα φορολογούµενο;

Το φαινόµενο περιέγραψε µε γλαφυρότητα ο κ. Γιάννης Δρα-
γασάκης. «Έχουµε επιχειρήσεις βαµπίρ», είπε, δηλαδή επιχειρή-
σεις όχι µόνο στον χώρο της ενηµέρωσης, αλλά γενικότερα στην
οικονοµία, οι οποίες ζουν, εφόσον δανείζονται. Ποιο είναι το απο-
τέλεσµα; Οι τράπεζες δεν είναι πια δανειστές αυτών των επιχει-
ρήσεων. Οι τράπεζες είναι οι πραγµατικοί κεφαλαιούχοι, οι
ιδιοκτήτες αυτών των επιχειρήσεων.

Ας µην κρυβόµαστε, λοιπόν, πίσω από το δάκτυλό µας. Κάποτε
ό,τι γινόταν ή λεγόταν στην Ελλάδα, δεν δηµοσιευόταν στο εξω-
τερικό. Σήµερα, όµως, λόγω της κρίσης διεθνοποιείται.

Στις 17 Δεκεµβρίου του 2012, σε ειδική έρευνά του υπό τον
τίτλο «Το τρίγωνο της εξουσίας στην Ελλάδα», το πρακτορείο
«REUTERS» καταχώριζε την εξής δήλωση –θα τη δώσω στα Πρα-
κτικά και στα αγγλικά- του κ. Ιωάννη Αλαφούζου: «Ορισµένα µίν-
τια είναι στην ουσία γραφεία τύπου επιχειρηµατικών οµίλων. Το
φαινόµενο έχει εξελιχθεί σε µια εντελώς αρρωστηµένη κατά-
σταση. Σκοπός των ΜΜΕ…» - προσθέτει- «…είναι κυρίως να εκτε-
λούν συγκεκριµένους σχεδιασµούς των ιδιοκτητών τους».

Το εξής είναι πιο νόστιµο, γιατί είναι κλεµµένο: Τηλεγράφηµα
της εδώ αµερικανικής Πρεσβείας, που υπεκλάπη το 2006 από τα
WikiLeaks, αναφέρει: «Πώς µπορούν όλα αυτά τα ΜΜΕ να λει-
τουργούν µε κέρδος; Δεν λειτουργούν µε κέρδος. Επιδοτούνται
οικονοµικά από τους ιδιοκτήτες τους, οι οποίοι, παρ’ όλο που θα
καλοδέχονταν κέρδη, χρησιµοποιούν αυτά τα ΜΜΕ κυρίως για
να ασκούν πολιτική και οικονοµική επιρροή».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θεωρώ χρέος µου σήµερα να αποτίσω φόρο τιµής στους συ-
ναδέλφους µου που αγωνίστηκαν για άλλου είδους ραδιοτηλεο-
πτική δηµοσιογραφία. Στις 21-5-2015 ο Γεώργιος Ανανδρανιστά-
κης, µαθαίνοντας ότι ο Εισαγγελέας Γαληνός Μπρης έχει στα
χέρια του όλα τα τραπεζικά στοιχεία για τα δάνεια που χορηγή-
θηκαν σε εταιρείες, έγραφε: «Επιτέλους, καιρός ήταν να ανοίξει
το θέµα των δανείων των ΜΜΕ, ώστε να µάθουµε πώς και γιατί
οι χρεοκοπηµένες τράπεζες, που σώθηκαν από την κρατική ανα-
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κεφαλαιοποίηση, έδιναν αφειδώς δάνεια σε επιχειρήσεις επίσης
χρεοκοπηµένες, ζηµιογόνες και υπερδανεισµένες. Δόθηκαν 150
εκατοµµύρια σε επιχειρήσεις που χρωστούσαν 800 εκατοµµύρια
στις τράπεζες και άλλα 300 εκατοµµύρια σε ασφαλιστικά ταµεία
και προµηθευτές, σε επιχειρήσεις που από το 2008 ως το 2014
παρουσίασαν ζηµιές που αγγίζουν τα 700 εκατοµµύρια ευρώ».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω να προλάβω να αναφέρω, επιδεικνύοντας ενδεχοµένως
και µια ανεπίτρεπτη τόλµη, τρία περιστατικά. 

Περιστατικό πρώτο: Εκλογές, οµιλίες και αντεγκλήσεις. Υπο-
ψήφιος Βουλευτής λέει σε ιδιοκτήτη επαρχιακού σταθµού:
«Όλους τους έχεις βγάλει. Βγάλε και εµένα». Του απαντάει:
«Δώσε 30.000 ευρώ». Λέει: «Δεν έχω 30.000 ευρώ, διαθέτω
15.000 ευρώ». Του απαντάει: «Δεν γίνεται, αγαπητέ µου, δεν εί-
µαστε επαίτες».

Περιστατικό δεύτερο, που δεν πρέπει να επαναληφθεί. Αυτό το
πράγµα έχει και ρίζες βαθιά. Πρέπει να τα αναφέρουµε αυτά. Τη-
λεφώνηµα από γραφείο περιστασιακού εκδότη σε γραφείο γαλα-
κτοκοµικής επιχείρησης: «Πες στο αφεντικό σου να δώσει
διαφήµιση, διαφορετικά στα γιαούρτια του θα βρεθούν κατσαρί-
δες».

Περιστατικό τρίτο: «Με έριξαν δύο εκδότες…» -αποκαλύπτει ο
Γεράσιµος Αρσένης- «…επειδή δεν τους έδωσα τις πεντακόσιες
σχολικές βιβλιοθήκες. Ο ένας, µάλιστα, είχε πει ποιος θα ήταν ο
διάδοχός µου». 

Στα Πρακτικά αναφέρονται και οι πηγές, ορισµένες µαγνητο-
φωνηµένες. 

Κύριοι συνάδελφοι, µπορούµε να συµφωνήσουµε στα γεγο-
νότα, αν όχι στις απόψεις. Οι απορίες µας είναι και απορίες σας. 

Γράφει ο Στέφανος Μάνος στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» το εξής: «Στο
δικαστήριο του Μονάχου ο ένας µετά τον άλλο… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Συντοµεύστε, κύριε συνά-
δελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Δώστε µου ένα λεπτό, κύριε Πρό-
εδρε, 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας έχω δώσει ήδη ενάµισι
λεπτό. Παρακαλώ. Έχετε την ικανότητα εσείς και την εµπειρία
να συντοµεύσετε. Να είστε καλά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Δεν την έχω, γιατί δεν ανήκω
στους  µηχανικούς της συνταγµατικής.

Λοιπόν, θέλω να αναφερθώ στον κ. Στέφανο Μάνο, γιατί σε
καιρό που µπορούσε να πει πράγµατα, τα είπε. Γράφει, λοιπόν,
στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ»: «Στο δικαστήριο του Μονάχου ο ένας
µετά τον άλλο τα στελέχη της «SIEMENS» δηλώνουν ότι το 2%
του τζίρου της επιχείρησης στην Ελλάδα χρησιµοποιείται για λά-
δωµα. Δεν χρειάζονται νέες αποδείξεις. Πόσες φορές…» -γράφει
ο κ. Μάνος- «…δεν ζήτησα από τον Πρωθυπουργό…» -του- «…
και από τον Υπουργό Οικονοµίας να καταργήσουν τα µαύρα
λεφτά των καναλαρχών και των εκδοτών, να καταργήσουν το
δικό τους 2%, του δικού τους τζίρου, που είναι τουλάχιστον δύο
φορές µεγαλύτερος από τον τζίρο της «SIEMENS» στην Ελ-
λάδα;». 

Και παρακάτω λέει: «Για το κραυγαλέο «µαύρο» ταµείο των εκ-
δοτών και των καναλαρχών τόσο η Νέα Δηµοκρατία όσο και το
ΠΑΣΟΚ αρνούνται να κάνουν οτιδήποτε». Δεν λέω τίποτα. Ό,τι
διαβάζω, λέω. Στον Τύπο είναι φανερό.

Η Νέα Δηµοκρατία, διαβάζω αυτήν την εβδοµάδα σε περιο-
δικό, χρωστάει 210 εκατοµµύρια ευρώ και το ΠΑΣΟΚ σχεδόν τα
µισά, για την ακρίβεια 111 εκατοµµύρια.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, πρέπει να κλεί-
σετε, κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Εκείνο που µε φοβίζει από εκείνο
το παλιό άρθρο του Στέφανου Μάνου, είναι η απάντηση που δίνει
στο ερώτηµα: «Τι νόηµα είχε τότε η µεγάλη συζήτηση για το πο-
λιτικό χρήµα;». «Κατά τη γνώµη µου…» -λέει- «…ένα µόνο, να πα-
ραµυθιάσει για άλλη µία φορά την κοινή γνώµη, να δηµιουργήσει
την ψευδαίσθηση ότι κάτι µπορεί να γίνει». Ε, τώρα κάτι πρέπει
να γίνει και θα γίνει, εάν βοηθήσουν οι κύριοι, ιδίως της Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση.

Τελειώνω ευθύς αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κύριε συ-

νάδελφε. Οι κύριοι και οι κυρίες να βοηθήσουν. Απλώς σας συµ-
πληρώνω. Να είστε καλά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Οι κύριοι και οι κυρίες.
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κύριε συ-

νάδελφε.
Τον λόγο έχει ο κ. Λαγός από το κόµµα της Χρυσής Αυγής και

αµέσως µετά ο κ. Κόκκαλης. 
Ορίστε, κύριε Λαγέ, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, θα ξεκινήσω λέγοντας ότι η συζήτηση θα ήταν

πολύ σωστή και επιβεβληµένη, εάν δεν επρόκειτο περί µιας συ-
ζήτησης παρωδίας η οποία γίνεται. Και η συζήτηση χαρακτηρί-
ζεται παρωδία, γιατί ουσιαστικά κανείς από εσάς δεν µπορεί να
κατηγορήσει κάποιον άλλον από τους προηγούµενους γιατί τα
πήρε αυτός και γιατί τα χρήµατα έχουν εξαφανιστεί. Διότι πολύ
απλά όλοι µαζί έχετε πάρει τα χρήµατα και τα έχετε εξαφανίσει
από τις τσέπες του ελληνικού λαού και από τα ταµεία του ελλη-
νικού κράτους. 

Επαναλαµβάνω ότι η συζήτηση είναι µια παρωδία, γιατί είστε
κυβέρνηση εδώ και δεκαπέντε µήνες και θα µπορούσατε να
έχετε τιµωρήσει κάποιους, όπως θα µπορούσαµε να έχουµε δει
να υπάρχουν συνέπειες και κάποιοι να διώκονται γι’ αυτά τα
οποία έχουν γίνει. 

Αν πραγµατικά είχατε τη θέληση, δεν θα χρειάζονταν όλες
αυτές οι κουβέντες τώρα περί εξεταστικών επιτροπών ούτε θα
καθόµασταν εδώ να συζητάµε. Στην ουσία δεν έχετε τη θέληση.
Απλά µέσα σε όλες αυτές τις συνθήκες που επικρατούν σήµερα
στην πατρίδα µας µε την εισβολή χιλιάδων λαθροµεταναστών και
την τραγική οικονοµική κατάσταση της πατρίδας µας θέλετε να
αλλάξετε την κουβέντα και να πάει κάπου διαφορετικά. 

Κι όπως δεν είχε καµµία αξία επί της ουσίας η συζήτηση που
κάνατε πριν από λίγες µέρες εδώ για τα δικαστικά σκάνδαλα και
τη χειραγώγηση της ελληνικής δικαιοσύνης –γιατί δεν πρόκειται
να υπάρξει κανένα αποτέλεσµα, αν και υπάρχει φυσικά χειραγώ-
γηση στην ελληνική δικαιοσύνη-, το ίδιο ακριβώς θα συµβεί και
σήµερα µε το σκάνδαλο της εξαφάνισης εκατοµµυρίων ευρώ
από τα ταµεία του ελληνικού κράτους. 

Και πώς είναι δυνατόν εσείς της Συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ
να διώξετε τους προηγούµενους –που καλώς κάνετε και θα
έπρεπε να τους διώξετε-, όταν σε απλές περιπτώσεις που έρχον-
ται αιτήµατα για άρσεις ασυλίας Βουλευτών -οι οποίοι κατηγο-
ρούνται για οικονοµικά σκάνδαλα και αν πήγαιναν στο δικα-
στήριο, θα βλέπαµε αν οι κατηγορίες είναι αληθείς ή ψευδείς και
αν θα έπρεπε να καταδικαστούν ή όχι- εσείς οι ίδιοι, η οµάδα που
έχετε στήσει εδώ και σαράντα χρόνια µέσα στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο και δεν µιλάει κανείς για κανέναν, ψηφίζετε όχι στις άρ-
σεις ασυλίας αυτών των Βουλευτών; 

Και εσείς, λοιπόν, που δεν έχετε το σθένος, τη δυναµική, την
πυγµή και την τιµιότητα να στείλετε έναν από όλους αυτούς σε
δικαστήριο για να αποδείξει αν είναι αθώος ή ένοχος, θα στείλετε
στα δικαστήρια όλο το προηγούµενο πολιτικό σύστηµα µε τα
εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ που έχουν εξαφανιστεί; 

Μα, υπάρχουν ακόµα τόσο αφελείς πολίτες εκεί έξω που σας
πιστεύουν; Είναι πραγµατικά τραγικό να συζητάµε κάτι τέτοιο. Δεν
πρόκειται να γίνει τίποτα. Θα κάνετε µια συζήτηση σήµερα, θα ψη-
φιστεί δήθεν αυτή η εξεταστική επιτροπή και εδώ είστε και εδώ εί-
µαστε, σε λίγο χρονικό διάστηµα, όλα θα βγουν «µέλι γάλα», δεν
θα διωχθεί κανείς και η ζωή θα συνεχιστεί. Επαναλαµβάνω και πάλι
ότι κι εσείς θα κατηγορείτε αόριστα ο ένας τον άλλον, όταν οι συν-
θήκες το επιβάλλουν και πρέπει να ξεφύγει η κουβέντα από τα ζη-
τήµατα που αφορούν τον ελληνικό λαό.

Υπάρχουν τρόποι να βρεθούν αυτά τα χρήµατα και να µπουν
οι εισαγγελείς στα ταµεία των κοµµάτων και να ψάξουν, για να
δούµε ποιος τα έχει πάρει, αν έχουν γίνει βίλες, πισίνες, πολυ-
τελή αµάξια και πολυτελή διαβίωση όλα αυτά τα χρόνια για µε-
γαλοστελέχη και κυβερνητικούς, που ζούσαν εις βάρος του
ελληνικού λαού. Και αυτό είναι κοινό µυστικό.  
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Και αν αποδειχθεί, λοιπόν, ότι υπάρχουν τέτοια πράγµατα, δεν
αρκεί µόνο η καταδίκη τους. Βέβαια, επαναλαµβάνω ότι ποτέ δεν
πρόκειται να γίνει κάτι τέτοιο µε τις κυβερνήσεις που υπάρχουν.
Μακάρι να γινόταν κάτι άλλο, γιατί τότε εµείς θα ήµασταν οι πρώ-
τοι που θα το χειροκροτούσαµε από όποια κυβέρνηση κι αν γι-
νόταν. Όµως, δεν πρόκειται να συµβεί. 

Θα έπρεπε να ψάξουν και να βρουν ποιοι ήταν οι διαχειριστές
των κοµµάτων και όλων αυτών των χρηµάτων που εξαφανίστηκαν
όλα αυτά τα χρόνια στο ΠΑΣΟΚ, στη Νέα Δηµοκρατία και σε όλα
τα υπόλοιπα κόµµατα που ήταν εδώ, γιατί από αυτούς που υπήρ-
χαν λίγο-πολύ όλοι έχουν κλέψει. 

Επίσης, θα έπρεπε να µας πουν ποιοι ήταν οι διαχειριστές και
να επιστρέψουν τις περιουσίες τους, να τους πάρουν τις βίλες
τους, τα αυτοκίνητά τους, όπως και τα δεκάδες ακίνητα που
έχουν και να τα επιστρέψουν στο ελληνικό δηµόσιο. Μόνο έτσι
θα µπορούσε να αποδοθεί δικαιοσύνη και όχι µε τις κουβέντες
που κάνετε εδώ πέρα, ρίχνοντας άσφαιρα πυρά ο ένας στον
άλλον. 

Να κάνουµε και µια άλλη ερώτηση: Είναι µεγάλη µου απορία
το πώς είναι δυνατόν όλοι σχεδόν, η συντριπτική πλειοψηφία
αυτών που διατέλεσαν Υπουργοί τα τελευταία χρόνια στην πα-
τρίδα µας να είναι σε προσωπικό επίπεδο άκρως επιτυχηµένοι -
να βλέπουµε να έχουν τριάντα πέντε ακίνητα ο ένας, σαράντα
επτά ο άλλος, εξήντα τρία ο άλλος, να έχουν καταθέσεις εκατοµ-
µυρίων ευρώ στην Ελλάδα και κυρίως στο εξωτερικό και σε πολ-
λές offshore εταιρείες, που και πάλι δεν διώκεται κανείς- πώς
είναι δυνατόν, λοιπόν, να είναι τόσο επιτυχηµένοι όλοι αυτοί,
όσον αφορά την προσωπική τους ζωή και καριέρα, αλλά όσον
αφορά τα καθήκοντά τους σαν Υπουργοί και σαν υπηρέτες του
ελληνικού λαού να έχουν αποτύχει οικτρά; Και πώς είναι δυνατόν
–επαναλαµβάνουµε και πάλι- αυτοί για ίδιον όφελος να έχουν
εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ, αλλά η πατρίδα µας να χρω-
στάει εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ;

Εδώ υπάρχουν δύο εκδοχές, είτε είναι η συµπεριφορά τους
προδοτική και γι’ αυτό έχουν αµειφθεί και γι’ αυτό είναι τόσο επι-
τυχηµένοι στην προσωπική τους ζωή είτε είναι παντελώς ανίκανοι
και έχουν βρεθεί να κάνουν τους Υπουργούς και τους κυβερνών-
τες εις βάρος του ελληνικού λαού.

Φτάσαµε στο σηµείο, λοιπόν, σήµερα, µετά από σαράντα τόσα
χρόνια ληστρικής διακυβέρνησης του κράτους, η Ελλάδα και ο
Έλληνας πολίτης να είναι υποχρεωµένος όλα αυτά να τα πληρώ-
σει µε το αίµα του και µε τις θυσίες που κάνει αυτός, γιατί µέσα
στο ελληνικό Κοινοβούλιο δεν γίνεται καµµία οικονοµική θυσία
από κανέναν. Τα λεφτά συνεχίζονται και παίρνονται.

Καταθέτουµε σήµερα, για άλλη µια φορά, µία πρόταση σαν
Χρυσή Αυγή: Να κοπούν τώρα άµεσα οι επιδοτήσεις που γίνονται
στα κόµµατα. Άµεσα! Η Χρυσή Αυγή δεν έχει πάρει τίποτα και
έχει αποδείξει πώς µπορεί ένας πολιτικός φορέας µε πίστη, µε
αρχές, µε ιδέες να αγωνίζεται χωρίς να λαµβάνει χρήµατα από
πουθενά, απεναντίας δίνοντας χρήµατα από το υστέρηµά µας.

Ας κοπούν, λοιπόν, οι κοµµατικές επιδοτήσεις, για να δείτε όλα
αυτά τα κλεφτοκόµµατα του αντισυνταγµατικού τόξου σε πόσες
ηµέρες θα έχουν διαλύσει και πόσες ηµέρες οι Βουλευτές, που
δήθεν υποστηρίζουν εδώ πέρα αυτά που έχουν συµβεί, θα εξα-
φανιστούν και θα ψάχνουν αλλού να κάνουν καριέρα και όχι σαν
πολιτικοί, γιατί την πολιτική την έχουν δει σαν καριέρα. Αυτή είναι
η δουλειά τους, είναι πολιτικοί. Η δουλειά τους είναι αυτή. Ας
κοπεί, λοιπόν. Το τονίζω και πάλι. Και ας διωχθούν επιτέλους κά-
ποια στιγµή αυτοί που έχουν πιει το αίµα του Έλληνα πολίτη.

Θα ήθελα τελειώνοντας, γιατί και ο χρόνος δεν ήταν πολύς,
κύριε Πρόεδρε, αλλά θέλω να τον τηρήσω όσο µπορώ, να ανα-
φερθώ σε δύο σηµαντικά ζητήµατα που υπάρχουν στις µέρες
µας, που είναι τροµερά αυτά τα οποία συµβαίνουν στην καθηµε-
ρινότητά µας.

Θα αναφέρουµε χαρακτηριστικά µόνο ότι σε µια Ελλάδα η
οποία δεν µπορεί να ελέγξει τίποτα, σε µια Ελλάδα προτεκτο-
ράτο Ευρωπαίων, Αµερικάνων και οτιδήποτε άλλο, ένα τουρκικό
πλοίο χθες το βράδυ, σήµερα νωρίς το πρωί µπήκε στα χωρικά
ύδατα, στα σύνορα της πατρίδας µας -γιατί υπάρχουν και θα-
λάσσια σύνορα, σε αντίθεση µε αυτά που πιστεύετε εσείς- και
όταν πήγε το Λιµενικό µας για να τους πει να κάνουν αυτό που

έπρεπε, δηλαδή να σηκωθούν να φύγουν και να γυρίσουν στα
δικά τους χωρικά ύδατα, αυτοί απείλησαν, στρέφοντας τα όπλα
στους Έλληνες λιµενικούς. Δεν έχουµε ακούσει τίποτα. Δεν έχει
γίνει τίποτα από το ελληνικό κράτος.

Θέλω να σας πω και για άλλο ένα αίσχος που είδαµε εχθές.
Είδαµε να υπάρχουν στελέχη ΜΚΟ, που όλοι ξέρουµε τι ρόλο
παίζουν, ειδικά αυτές τις κρίσιµες στιγµές για την πατρίδα µας,
να συλλαµβάνονται ή να προσάγονται µάλλον, γιατί δεν υπήρχε
καµµία σύλληψη, και να πηγαίνουν έτσι, για τα µάτια του κόσµου
-σαν αυτές τις κλασικές προσαγωγές που γίνονται- στην Αστυ-
νοµική Διεύθυνση στην περιοχή των Ιωαννίνων είκοσι εφτά
άτοµα. Και αντί αυτοί οι άνθρωποι να δικαστούν, να καταδικα-
στούν και να φυλακιστούν γι’ αυτά που έκαναν, µπήκαν αλληλέγ-
γυοί τους στο δηµαρχείο Ιωαννίνων, κράτησαν τον δήµαρχο
όµηρο και πέτυχαν σε αυτό το κράτος «µπανανία» που υπάρχει,
να ελευθερωθούν αυτοί οι αλήτες, αυτοί οι παρακρατικοί, αυτοί
οι σκοτεινοί κύκλοι των ΜΚΟ, που έχουν εµφανιστεί. Πέτυχαν να
απελευθερωθούν και να σηκωθούν να πάνε στα σπίτια τους.
Αυτό είναι το ελληνικό κράτος, το οποίο υπήρχε όλα αυτά τα χρό-
νια…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, τελειώνετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
… και αυτό είναι το ελληνικό κράτος, το οποίο εσείς συνεχίζετε

να το συντηρείτε και να το κρατάτε σε αυτά τα αισχρά επίπεδα
τα οποία βλέπουµε.

Αυτά!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τον λόγο έχει ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασίλειος
Κόκκαλης.

Κύριε Κόκκαλη, ο χρόνος σας είναι οκτώ συν τέσσερα λεπτά.
Σας βάζω κατευθείαν και τη δευτερολογία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλείται σήµερα η Βουλή να ψη-

φίσει την σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τα δάνεια τα οποία
έχουν λάβει τα πολιτικά κόµµατα και οι εταιρείες των µέσων µα-
ζικής ενηµέρωσης. 

Η χρονική περίοδος είναι ιδιαίτερα κρίσιµη, η διαπραγµάτευση
είναι σε εξέλιξη, µε στόχο να ολοκληρωθεί η αξιολόγηση, η οποία
πρέπει να γίνει το τάχιστο. Περάσαµε ένα δύσκολο καλοκαίρι,
µια δύσκολη συµφωνία και η Ελλάδα οφείλει να κοιτάξει µπρο-
στά και να πάει µπροστά. Όπως ανέφερε και ο Πρωθυπουργός,
το πρόγραµµα εξόδου από την κρίση είναι διάρκειας τετραετίας.
Δυστυχώς η Αντιπολίτευση έχει την απαίτηση µέσα σε ένα χρόνο
αυτή η Κυβέρνηση να βγάλει τη χώρα από τα µνηµόνια και να
φέρει την ευηµερία. Αυτή η Κυβέρνηση υποσχέθηκε αλήθεια
στον ελληνικό λαό και θα την έχει.

Πρέπει να αναφερθώ σε ένα θέµα της επικαιρότητος, την πτώ-
χευση της «ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗΣ». Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
φτηνή κοµµατική εκµετάλλευση µιας πτώχευσης ενός εργοδότη,
φτηνή. Είδαµε την Αντιπολίτευση να κατηγορεί την Κυβέρνηση
ότι ευθύνεται για το γεγονός ότι τετρακόσιοι εργαζόµενοι είναι
στο δρόµο και ευθύνεται για την πτώχευση του εργοδότη. Γνω-
ρίζει η Αντιπολίτευση ότι η συγκεκριµένη επιχείρηση, σύµφωνα
µε τα στοιχεία που δόθηκαν στη δηµοσιότητα, ενεπλάκη σε σκάν-
δαλο εικονικών και πλαστών τιµολογίων µε πρόστιµο 75 εκατοµ-
µύρια ευρώ, το οποίο έκλεισε στο 1,5; Γνωρίζει η Αντιπολίτευση
ότι η διαδικασία της πτώχευσης είχε ξεκινήσει εδώ και πάρα
πολύ καιρό; Τι λέει τώρα; Ότι φταίει η Κυβέρνηση που πτώχευσε
η συγκεκριµένη επιχείρηση.

Έρχοµαι στην παρούσα συζήτηση, στο θέµα της δανειοδότη-
σης των πολιτικών κοµµάτων και των εταιρειών µέσων µαζικής
ενηµέρωσης. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κακά τα ψέµατα, η
αναξιοπιστία την οποία δείχνει ο κόσµος στο πολιτικό σύστηµα
δεν είναι τυχαία. Ο θυµός, τον οποίο δείχνει ο Έλληνας και η Ελ-
ληνίδα στο πολιτικό σύστηµα, δεν είναι τυχαίος. Καθόλου τυ-
χαίος. Για ποιο λόγο; Έχουµε την απάντηση της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. Λένε ναι στη σύσταση της εξεταστικής επιτρο-
πής. Μπράβο! Πλην, όµως, η στάση αυτή είναι υποκριτική και δεν
ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα. Λένε ναι για να ακούσει
και να δει ο κόσµος ότι «λέµε κι εµείς ναι, να ψάξουµε ποιοι
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πήραν, αν τα πήραν, πού πήγαν τα χρήµατα, αν δικαιούνταν τα
δάνεια τα πολιτικά κόµµατα», διότι δυστυχώς το τελευταίο χρο-
νικό διάστηµα δεν υπήρχε η ισονοµία. Κακά τα ψέµατα. Την ίδια
αντιµετώπιση έχουν χιλιάδες δανειολήπτες που είναι στη χώρα
µας µε την αντιµετώπιση την οποία είχαν και έχουν κόµµατα συγ-
κεκριµένα ή εταιρείες µέσων µαζικής ενηµέρωσης; Πηγαίνουν
άραγε, στα δικαστήρια οι νόµιµοι εκπρόσωποι των κοµµάτων,
όπως πάει ο φορολογούµενος Έλληνας; Πηγαίνουν οι νόµιµοι
εκπρόσωποι των εταιρειών µέσων µαζικής ενηµέρωσης στα δι-
καστήρια να παρακαλούν τους Προέδρους των δικαστηρίων να
δώσουν αναβολές; Όχι βέβαια.

Είπε ο κ. Βορίδης «εµείς συµφωνούµε µε το αιτητικό, όχι όµως
µε την αιτιολογία». Έξυπνος ελιγµός. Συµφωνούν µε το αιτητικό
της πρότασης για σύσταση εξεταστικής των πραγµάτων επιτρο-
πής, όχι όµως µε την αιτιολογία. Λησµονεί όµως ότι δεν µπορεί
να υπάρξει αίτηµα χωρίς αιτιολογία. Να γνωρίζει ο ελληνικός
λαός ότι η αιτιολογία είναι η εξής:

Πρώτον, εάν δικαιούντο τα δάνεια τα συγκεκριµένα κόµµατα
και οι συγκεκριµένες εταιρείες, µε ποιες προϋποθέσεις δόθηκαν
τα δάνεια; Υπήρχαν εξασφαλίσεις εµπράγµατες ή άλλες; Αυτά
είναι τα ερωτήµατα στα οποία πρέπει να απαντήσουν τα κόµµατα
της Αντιπολίτευσης και όχι η υποκριτική στάση ότι «ναι µεν συµ-
φωνούµε στο αίτηµα για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, αλλά
διαφωνούµε όµως στην αιτία». Μα, η αιτία είναι όλη η ουσία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κακά τα ψέµατα, την τελευταία
πενταετία υπήρχαν δύο γεγονότα τα οποία έχουν αµαυρώσει το
πολιτικό σύστηµα. Είδατε στα γειτονικά µας Σκόπια, η αµνηστία
πενήντα οκτώ πολιτικών τι συνέπειες είχε. Θέλετε να γίνει κι εδώ
το ίδιο; 

Ανέφερε ο κ. Βορίδης τον ν.4146/2013 και είπε ότι δεν αφορά
τα πολιτικά κόµµατα. Είναι τα πολιτικά κόµµατα νοµικά πρόσωπα
δηµοσίου και ιδιωτικού δικαίου; Ακόµα και να µην αφορούσε τα
πολιτικά κόµµατα, τότε γιατί ψηφίστηκε ένας νόµος που αµνη-
στεύει διευθυντές, προέδρους τραπεζών; Τότε γιατί ψηφίστηκε
νόµος που δίνει χάρη σ’ αυτούς που έδιναν δάνεια; Όταν έρχεται
µια πολιτεία και ψηφίζει νόµο σύµφωνα µε τον οποίον αµνηστεύει
τυχόν ποινικές ευθύνες σε προέδρους τραπεζών για δάνεια τα
οποία έχουν χορηγήσει, αυτό τι σηµαίνει; «Τι κάνει νιάου-νιάου
στα κεραµίδια». Τι σηµαίνει; Για ποιον λόγο ψηφίζεται αυτός ο
νόµος; Μήπως για να ευνοήσει αυτούς οι οποίοι είχαν πάρει δά-
νεια χωρίς τον νόµιµο τρόπο; 

Αυτά πρέπει να γνωρίζει και θα τα µάθει ο ελληνικός λαός. Ο
κάθε κατεργάρης στον πάγκο του. Οφείλουµε να δείχνουµε ισο-
νοµία απέναντι στους Έλληνες πολίτες. Δεν είµαστε κάτι παρα-
πάνω. 

Επίσης, γνωρίζει ο ελληνικός λαός ότι µε σχετική τροπολογία
την οποία κατέθεσαν οι τότε κοινοβουλευτικοί εκπρόσωποι Νέας
Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ και έγινε αποδεκτή άµεσα από τον
Υπουργό, υπάρχει το ακατάσχετο των ενισχύσεων των κοµµά-
των; Αυτό ας το γνωρίζουν οι αγρότες, οι οποίοι φωνάζουν για
το ακατάσχετο των επιδοτήσεων. Ας το γνωρίζουν οι συνταξιού-
χοι, οι µισθωτοί, αυτοί που οφείλουν σε εφορία και σε ασφαλι-
στικά ταµεία. Ας γνωρίζουν οι χιλιάδες έµποροι και ελεύθεροι
επαγγελµατίες, στους οποίους ο λογαριασµός έχει δεσµευτεί και
πρέπει να πληρώσουν την εφορία τους και τα χρέη τους στα
ασφαλιστικά ταµεία για να πάρουν οποιοδήποτε ποσό, ότι
ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία καθιέρωσαν το ακατάσχετο των
κρατικών ενισχύσεων από τη χρηµατοδότηση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είπα και στην αρχή της οµιλίας
µου ότι δεν είναι τυχαία η απαξία, η αναξιοπιστία που έχει δείξει
ο κόσµος τα τελευταία χρόνια στο πολιτικό σύστηµα. Οφείλουµε
επιτέλους, εκτός από το να φαινόµαστε, και να είµαστε καθαροί.
Ο ελληνικός λαός έχει αυτήν την απαίτηση και αυτήν την απαί-
τηση την εξεδήλωσε στις 20 του Σεπτέµβρη, ότι θέλει πολιτικούς
καθαρούς και κόµµατα καθαρά. Δεν θέλει διαπλεκόµενους. 

Η εξεταστική των πραγµάτων επιτροπή, της οποίας η σύσταση
θα αποφασιστεί το απόγευµα, πρέπει να απαντήσει σε συγκεκρι-
µένα γεγονότα και αιτήµατα στα οποία οφείλουν όλα τα κόµµατα
να συνταχθούν και όχι να λένε «ναι κατ’ αρχάς, αλλά διαφωνούµε
µε τα ερωτήµατα που θα τεθούν». Οφείλουν όλα τα κόµµατα να
προσκοµίσουν τις δανειακές συµβάσεις τις οποίες έχουν πάρει,

τις προϋποθέσεις.
Ξέρετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι από το 2010 υπήρχε

µια υπουργική απόφαση, η οποία ενσωµατώθηκε σε σχετική κοι-
νοτική οδηγία και πλέον είναι ενωσιακό δίκαιο η αρχή του υπεύ-
θυνου δανεισµού, σύµφωνα µε την οποία τα πιστωτικά ιδρύµατα
όφειλαν να ελέγξουν, να κάνουν φύλλο και φτερό τον κάθε υπο-
ψήφιο δανειολήπτη. Τη στιγµή που χιλιάδες συµπολίτες µας δεν
µπορούσαν να λάβουν δάνειο -ειδικά την πρώτη περίοδο που
ήρθε η κρίση, το 2010, το 2011, το 2012- την ίδια χρονική στιγµή
πολιτικά κόµµατα ελάµβαναν δάνεια χωρίς τη στοιχειώδη εξα-
σφάλιση, όπως και οι εταιρείες µέσων µαζικής ενηµέρωσης.
Αυτά θέλει να µάθει ο ελληνικός λαός. 

Ποια τράπεζα πρωτοστάτησε στη δανειοδότηση; Η Αγροτική
Τράπεζας της Ελλάδος. Μάλιστα! Η Αγροτική Τράπεζα της Ελ-
λάδος, η οποία το 2012 ξεπουλήθηκε και ίσως και γι’ αυτό πρέπει
να γίνει µια εξεταστική των πραγµάτων επιτροπή. 

Την ίδια χρονική στιγµή που η Αγροτική Τράπεζα της Ελλάδος
απειλεί τους αγρότες µε κατασχέσεις στις επιδοτήσεις και στα
χωράφια τους, πολιτικά κόµµατα ελάµβαναν δάνεια, δανεικά και
αγύριστα. Είµαι πολύ περίεργος να δω στην εξεταστική των
πραγµάτων επιτροπή εάν οι οφειλές όλων των δανείων ήταν και
είναι ενήµερες. Είµαι πολύ περίεργος να µάθω εάν είχε γίνει εκ-
χώρηση της απαίτησης στην Τράπεζα για το δάνειο. Το πιο πι-
θανόν είναι να µην είχε γίνει. Γι’ αυτό θεσπίστηκε και ο νόµος που
έδωσε την αµνηστία στους τραπεζίτες. Δώσαµε δάνεια χωρίς την
παραµικρή εξασφάλιση. 

Συνεπώς πρέπει να µάθουµε µε την εξεταστική των πραγµά-
των επιτροπή πού πήγαν τα λεφτά. Οφείλουµε να το πούµε στον
ελληνικό λαό, αλλά το πιο σηµαντικό είναι να φέρουν πίσω τα
κλεµµένα και την άµεση –όπως είπε ο Πρωθυπουργός- κατάρ-
γηση του άρθρου 76 του ν. 4146/2013, σύµφωνα µε το οποίο
αµνηστεύτηκαν πρόεδροι τραπεζών για δάνεια τα οποία χορη-
γήθηκαν. Συνεπώς πίσω τα κλεµµένα! 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ. 
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Γεράσιµος Μπαλαούρας και

ύστερα ο κ. Τζαβάρας. Μετά θα µιλήσει ο κ. Δανέλλης ως Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα αρχίσω την οµιλία µου µε µία λέξη και θαυµαστικό. Επιτέ-

λους! Επιτέλους, η κάλτσα της διαπλοκής και της διαφθοράς σή-
µερα ξηλώνεται ή, µάλλον, θα έλεγα σχίζεται σχεδόν από την
πρωτοβουλία της Κυβέρνησης να φέρει το θέµα για εξεταστική
επιτροπή. 

Η Νέα Δηµοκρατία σήµερα µε τους οµιλητές της µας είπε ότι
είναι αποπροσανατολισµός. Αλήθεια, είναι αποπροσανατολισµός
να ξέρει ο ελληνικός λαός αυτά που τον έφεραν σε αυτήν την
άθλια ζωή, τον απλό Έλληνα πολίτη που δεν έχει να πληρώσει,
τον απλό Έλληνα πολίτη που τραβιόταν στα δικαστήρια και τρα-
βιέται ακόµα για ένα µικρό δάνεια; Μάλιστα, η εισηγήτρια της
Νέας Δηµοκρατίας ρώτησε γιατί δεν φέρνουµε νόµο για τα δά-
νεια. Μα, νόµοι υπάρχουν. Περί αυτού µιλάµε. Νόµοι υπάρχουν
και µάλιστα απ’ έξω, από την Ευρωπαϊκή Ένωση, από τη Βασι-
λεία. Αν δεν τα ξέρετε, γιατί δεν ρωτάτε; 

Μου θυµίζετε τον αποπροσανατολισµό το δικό σας και µάλιστα
διά του Προέδρου σας, που για τα WikiLeaks κατηγόρησε την
Κυβέρνηση για τη διαρροή και όχι για την ουσία της συζήτησης
Τόµσεν – Βελκουλέσκου όπου  έλεγε ξανά εκβιαστικά, κυνικά,
βάρβαρα σαν Μέτερνιχ: «Θα φέρουµε την Ελλάδα σε πιστωτικό
γεγονός όπως έγινε τον Ιούνιο του 2015». Οι νόµοι, λοιπόν, υπάρ-
χουν. Τους παραβιάσατε βάναυσα, τους παραβιάσατε απροκά-
λυπτα. Στήσατε µαζί µε το ΠΑΣΟΚ, µε τη διακυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ όλα αυτά τα χρόνια ένα τεράστιο πάρτι σε πολιτικούς
σας φίλους, σε επιχειρηµατικά συµφέροντα. 

Έπαιρναν δάνεια. Πόσες επιχειρήσεις έχουν κλείσει µε δάνεια
που έχουν πάρει οι επιχειρηµατίες; Τα έβγαζαν στο εξωτερικό
και άφηναν τις επιχειρήσεις έρµαιο των κορακιών και των λεηλα-
τών για να πάρουν τα µηχανήµατα και ό,τι άλλο έβρισκαν. Αυτά
τα δάνεια ποιος θα τα αναζητήσει άραγε; 

Δίνονταν δάνεια, επίσης, σε συνεταιρισµούς. Ένα άλλο πάρτυ.
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Όταν ο απλός αγρότης ακούει τη λέξη «συνεταιρισµός» τρέχει
µακριά. Εγώ επειδή είµαι από αγροτική περιοχή δεν λέω ποτέ
αυτή τη λέξη, δυστυχώς, ενώ η λέξη συνεταιρισµός είναι ένα ιδε-
ολογικό ζήτηµα που φλόγισε πολλούς ανθρώπους σε παλιές πε-
ριόδους, ιδίως στην Ευρώπη. Αποφεύγω να το πω και λέω
«συνεργατικά σχήµατα». Εσείς το φθείρατε, εσείς το διαφθεί-
ρατε, εσείς το καταστρέψατε. Μάλιστα, όλα αυτά συνέβησαν την
περίοδο που συλλαµβάνονται να πουλάνε κάστανα είτε στη Θεσ-
σαλονίκη, είτε στον Πύργο, είτε στην Κρήτη. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Επί των ηµερών σας γίνονται
αυτά. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Εσείς φτιάξατε τους νόµους,
αυτό είναι το θέµα. 

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Η Επιτροπή Ελέγχου; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Γιατί δεν τους αλλάζετε; 
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Μη φωνάζετε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κάντε ησυχία.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Λίγο πριν αναλάβουµε την Κυ-

βέρνηση γίνονταν πλειστηριασµοί των εβδοµήντα τετραγωνικών
σε άπορους ανθρώπους, σε ανθρώπους συνταξιούχους κ.λπ.. Τι
αναδεικνύει αυτό το οποίο περιέγραψαν και οι προηγούµενοι οµι-
λητές του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ; Ότι οι τράπεζες σε µια βαθύ-
τατα χρεοκοπηµένη χώρα, την ίδια στιγµή που ήταν η χώρα
χρεοκοπηµένη, έδιναν αφειδώς δάνεια και στα κόµµατα και στα
µίντια και δηµιούργησαν ένα τεράστιο παθητικό, το οποίο καλεί-
ται µέσω των ανακεφαλαιοποιήσεων να πληρώσει ο ελληνικός
λαός. 

Συγκεκριµένα µέσα ενηµέρωσης, τα οποία έχουν σκοπό να
προασπίζουν την ελευθεροτυπία, να έχουν ανεξάρτητη ενηµέ-
ρωση και αδέσµευτη δηµοσιογραφία, έγιναν φερέφωνα της τρα-
πεζικής ολιγαρχίας και των τραπεζικών συµµάχων. Φερέφωνά
σας, δηλαδή.

Τα κόµµατα, πείτε µας, γιατί παίρνατε αυτά τα δάνεια; Με
ποιες εγγυήσεις τα παίρνατε; Εσείς παραβιάσατε όλους τους νό-
µους: και τη Βασιλεία II και τη Βασιλεία III και τη Βασιλεία I. Τα
πάντα παραβιάσατε προκειµένου να παίρνετε δάνεια µε οιονεί
εγγυήσεις ότι πάντα θα έχετε το ποσοστό το οποίο είχατε κάποια
στιγµή. Ιδίως το ΠΑΣΟΚ. 

Αυτό έγινε, βεβαίως, γιατί τα κόµµατα είχατε τέτοια σχέση µε
τα µίντια, ώστε να σταθεροποιήσετε το πολιτικό σύστηµα και να
το διαιωνίσετε όπως θα θέλατε εσείς στην πορεία αυτή. Απλά
πράγµατα. 

Η Κοµισιόν σε ερώτηση του Χουντή και του Σκυλακάκη τι απάν-
τησε για τα δάνεια των κοµµάτων; Ότι χαρίστηκαν δάνεια και τα
πληρώνει ο λαός. Ο Αλµούνια το είπε αυτό. Δεν το λέει ο Μπα-
λαούρας, δεν το λέει κανένας Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, δεν το λέει
η Κυβέρνηση. 

Ο Αντιπρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας, µάλιστα, ο κ. Γεωρ-
γιάδης –έχει ενδιαφέρον αυτό να το θυµίσουµε- είπε λίγο πριν
τις δικές σας κοµµατικές εκλογές ότι το χρέος της Νέας Δηµο-
κρατίας είναι αδύνατον να εξυπηρετηθεί και θα ζητήσει τη δια-
γραφή του. Όπως τα παιχνίδια που κάνει το ΔΝΤ και αυτά που
ζητάει. Δηλαδή, θα ζητήσει διαγραφή; Το ΠΑΣΟΚ θα ζητήσει δια-
γραφή ή θα αλλάξετε το ΑΦΜ κι εσείς και το ΠΑΣΟΚ και θα γίνετε
όπως ο νέος Πανιώνιος, µε διαφορετικό ΑΦΜ, για να µην πληρώ-
σετε; Θα τα πληρώσουν και πώς; Είναι ερωτήµατα που µπαίνουν.
Απαντήστε. Θα κληθείτε µερικοί µετά από µένα να µιλήσετε.
Απαντήστε. Πήραµε τόσα δάνεια. Τρέχουν ή δεν τρέχουν και πώς
θα τα εξοφλήσουµε. Απαντήστε. 

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα ένα-δυο λεπτά παραπάνω χρόνο. 
Μιλάµε και για τα ιδιωτικά ΜΜΕ. Γίνεται κουβέντα και εδώ στη

Βουλή για να δίνονται οι άδειες µε πλειστηριασµούς, µε προσφο-
ρές. Ρωτάω: Τα ιδιωτικά µέχρι τώρα κανάλια ήταν µόνο ιδιωτικά
όσον αφορά στη σφραγίδα, αλλά ήταν δηµόσια όσον αφορά στη
διαπλοκή και τα δάνεια που παίρνανε; 

Να σας θυµίσω ότι στο πόρισµα της Τράπεζας της Ελλάδος
σηµειώνεται ότι πολλές από τις χρηµατοδοτήσεις των µίντια ήταν
χωρίς εξασφαλίσεις. Μάλιστα, η Τράπεζα της Ελλάδος λέει ότι
η βασική αιτία για την οικονοµική κατηφόρα τους ήταν η διαφη-
µιστική µείωση. Και ρωτάω: Τώρα, έρχεται ο Παππάς και η Κυ-
βέρνηση και βάζουν ένα νόµο, που λέει ότι πρέπει να δοθούν

τέσσερις άδειες στα κανάλια. Γιατί; Γι’ αυτούς τους λόγους και
ο κυριότερος λόγος είναι ότι δεν αντέχει η αγορά. Η ίδια η Τρά-
πεζα της Ελλάδος έρχεται και λέει –πολύ πριν από το σχέδιο
νόµου που κατέθεσε η Κυβέρνηση για τα µίντια– ότι η διαφηµι-
στική αγορά δεν βγαίνει για τα κανάλια κι εποµένως γι’ αυτό
έχουν τα µεγάλα ανοίγµατα κ.λπ.. 

Τέλος, συµφωνώ απόλυτα µε τον συνάδελφο που µίλησε από
τον ΣΥΡΙΖΑ και είπε ότι έντεκα επιχειρήσεις των µίντια χρωστάνε
από 808.000.000 –κανένας δεν ξέρει- έως 1,1 δισεκατοµµύριο.
Ποιος θα τα πληρώσει, συνάδελφοι, αυτά; Ποιος θα τα πληρώ-
σει; Ο φουκαράς, που φωνάζετε σήµερα ότι φορολογείται; Βε-
βαίως φορολογείται! Αφού βρήκαµε ένα κράτος το οποίο το
διαλύσατε εσείς! Εκ θεµελίων πετάξατε ό,τι υπήρχε παραγωγικό
-αγροτικός τοµέας, βιοµηχανία, τα πάντα- σε ένα πάρτι αδυσώ-
πητο! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε συνάδελφε, κλείστε.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Μια

φράση µόνο.
Σε µας έπεσε ο κλήρος της κάθαρσης, της ηράκλειας, µάλι-

στα, κάθαρσης της κόπρου του Αυγεία, που εσείς δηµιουργή-
σατε. 

Δεν κρινόµαστε πια για τις προθέσεις µας. Θα κριθούµε, όµως,
για τα αποτελέσµατα της ικανότητάς µας να φέρουµε αυτό το
έργο, αυτό το ηράκλειο έργο, σε πέρας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε.
Κύριε Τζαβάρα, µη σηκώνεστε. Παρ’ ότι σας είχα ανακοινώσει

µετά τον κ. Μπαλαούρα -και θα ήσασταν ένα ντουέτο εξαιρετικό
από την Ηλεία-, τώρα θα µιλήσει ο Γενικός Γραµµατέας του ΚΚΕ
και αµέσως ύστερα εσείς. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Βέβαια! Παραχωρούµε τη θέση
µας!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Εντάξει, ευχαριστώ. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Όχι παραχωρούµε. Δικαιούται!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ναι, δικαιούται, αλλά πα-

ραχωρείτε κιόλας εσείς!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η αξιολόγηση που ο Πρωθυπουρ-
γός είπε ότι είναι η δυσκολότερη, γιατί επιλογή της Κυβέρνησης
ήταν να βάλει µπροστά τα όσα δύσκολα υπήρχαν, για να ξεµπερ-
δεύουµε, έχει απ’ όλα. Έχει ασφαλιστικό πολύ χειρότερο από
αυτό που δηµοσιεύθηκε πριν από µήνες, έχει φορολογικό για αύ-
ξηση φορολογίας και νέους έµµεσους φόρους για τον λαό, τη
στιγµή που η Κυβέρνηση απαλλάσσει µε τροπολογίες τους βιο-
µήχανους από τον ειδικό φόρο στο φυσικό αέριο, ενώ κυνηγάει
ακόµα και το ένα ευρώ από τους εργαζόµενους. Έχει ιδιωτικο-
ποιήσεις, έχει κόκκινα δάνεια, εξυγίανση του χρηµατοπιστωτικού
συστήµατος, νέα χρηµατοδοτικά πακέτα. Δηλαδή, έχει νέα προ-
νόµια για το µεγάλο κεφάλαιο. 

Δεν θα ξεµπερδεύουµε, όπως κοροϊδεύετε, κύριοι της Κυβέρ-
νησης, όχι µόνο γιατί η πείρα λέει ότι κάθε διαπραγµάτευση,
κάθε αξιολόγηση, συνοδεύεται από σκληρά µέτρα που προστί-
θενται στα προηγούµενα -δηλαδή, ο κατήφορος δεν έχει τέλος-
, αλλά και γιατί ανεξάρτητα από το αν οι στόχοι πιάνονται, αν τα
µέτρα υλοποιούνται, αν οι µεταρρυθµίσεις εφαρµόζονται, η ελ-
ληνική οικονοµία δεν είναι σε µια γυάλα αποκοµµένη και τα ση-
µάδια δεν είναι καλά για την πορεία της οικονοµίας διεθνώς και
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Άρα, πώς θα ξεµπερδέψουµε; 

Τα δικά σας επιτελεία λένε πως το 2015 η παγκόσµια καπιτα-
λιστική ανάπτυξη επιβραδύνθηκε, ενώ το 2016 ξεκίνησε µε επι-
κίνδυνα µηνύµατα. Η απειλή νέων συγχρονισµένων κλυδωνισµών
στην παγκόσµια οικονοµία ρίχνει ακόµα περισσότερο λάδι στη
φωτιά των ανταγωνισµών µεγάλων οµίλων και των αντίστοιχων
κρατών και διεθνών συµµάχων τους. Ακόµα και για το ζήτηµα της
αναδιάρθρωσης του χρέους οµολογείτε, ανοιχτά πλέον, αυτό
που µόνο το ΚΚΕ έλεγε από την αρχή, ότι θα συνοδευτεί από ένα
νέο πιο σκληρό πακέτο µέτρω, από ένα µνηµόνιο 4, δηλαδή. 

Και σε αυτό το πλαίσιο πρέπει να δει ο καθένας µας την αντι-
παράθεση, τις αντιθέσεις και τους ανταγωνισµούς που ήρθαν
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στην επιφάνεια µε αφορµή την ιστορία µε τις υποκλοπές των συ-
νοµιλιών των στελεχών του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

Όσον αφορά την Κυβέρνηση είναι φανερό ότι αξιοποιεί τις συ-
νοµιλίες αυτές για να επαναφέρει τον γνωστό και δοκιµασµένο
εκβιασµό προς το λαό ότι υπάρχουν και χειρότερα, για να επιτα-
χύνει την αξιολόγηση, δηλαδή, το νέο πακέτο µέτρων και να εξω-
ραΐσει το µνηµόνιο 3, που έχει υπογράψει µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Αυτό που έχει ενδιαφέρον είναι ότι ενώ η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ
- ΑΝΕΛ το προηγούµενο διάστηµα είχε επενδύσει στον ρόλο του
Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, των Ηνωµένων Πολιτειών της
Αµερικής, τώρα εµφανίζεται να είναι πιο κοντά στις θέσεις της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, ειδικά της Γερµανίας. Αυτή η εναλλαγή
ρόλων καλού, κακού δεν µπορεί να κρύψει, φυσικά, ότι τόσο το
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο όσο και η Ευρωπαϊκή Ένωση έχουν
κοινό στόχο την υλοποίηση των αντιλαϊκών µέτρων και τη θωρά-
κιση της κερδοφορίας των οµίλων τους σε βάρος των συµφερόν-
των του ελληνικού λαού.

Στο πλαίσιο αυτό πρέπει να δούµε και την τελευταία εξέλιξη
των διαπραγµατεύσεων µε την προσωρινή διακοπή τους, την
αναγγελία για κατάθεση δύο νοµοσχεδίων την Μεγάλη Εβδο-
µάδα ή περίπου τότε, που ακόµα δεν ξέρουµε ακριβώς πώς θα
εξελιχθεί το ζήτηµα, ανεξάρτητα εάν έχει επέλθει, βέβαια, συµ-
φωνία όπως λέει η Κυβέρνηση, και το ταξίδι του κ. Τσίπρα ανά
τας Ευρώπας, για µια ακόµα φορά, προς αναζήτηση χείρας βοη-
θείας από τη λυκοσυµµαχία, για να επέλθει αυτή η συµφωνία.

Και από ποιον ζητάει βοήθεια; Από τον Ολάντ, που δεν µπορεί
να κουµαντάρει τα του οίκου του, για να λέµε τα πράγµατα µε το
όνοµά τους. Εκατοµµύρια λαού βρίσκονται στους δρόµους της
Γαλλίας, του Παρισιού σε απεργίες, σε διαδηλώσεις, εδώ και
µέρες, για τα βάρβαρα µέτρα που παίρνει η δική του κυβέρνηση
εκεί.

Συνολικά όλο αυτό είναι κατά τη γνώµη µας ένα ακόµα επει-
σόδιο σε αυτό το κακοπαιγµένο σίριαλ της διαπραγµάτευσης και
η κουβέντα γίνεται περί όνου σκιάς. Κουβέντα δεν λέγεται για το
περιεχόµενο αυτών των νοµοσχεδίων, µε τα οποία σε καµµία πε-
ρίπτωση δεν διαφωνεί το κουαρτέτο, έστω και αν δεν υπάρχει
πλήρης συµφωνία σε επιµέρους πλευρές των αντιλαϊκών µέτρων
που έρχονται.

Άλλωστε, όπως οι ίδιοι οι Υπουργοί παραδέχτηκαν προχθές, η
συµφωνία ήταν πολύ κοντά στο κλείσιµο και αυτό θα είχε γίνει
αν υπήρχε λίγος χρόνος ακόµα, όπως είπαν. Γι’ αυτό µας παρέ-
πεµψαν τις επόµενες ηµέρες, οπότε η Κυβέρνηση φιλοδοξεί να
ολοκληρωθεί η διαπραγµάτευση, τουλάχιστον όσον αφορά το
ασφαλιστικό και το φορολογικό.

Για µια ακόµα φορά η Κυβέρνηση προσπαθεί να κοροϊδέψει
έχοντας συµφωνήσει µε το κουαρτέτο τη συντριπτική πλειοψη-
φία των άγριων αυτών µέτρων. Τη µια παρουσιάζει το κλείσιµο
της αξιολόγησης ως δήθεν αγωνία του λαού µας, για την επιτά-
χυνση δηλαδή της σφαγής του και λόγω αυτού καίγεται να υπάρ-
ξει συµφωνία µε τους θεσµούς. Την άλλη προσπαθεί να περάσει
την αντίληψη ότι τάχα οι Ευρωπαίοι εταίροι θέλουν να υπογρά-
ψουν µια καλή συµφωνία τέλος πάντων, αλλά το κακό ΔΝΤ δεν
τους αφήνει, γιατί αυτό είναι που θέλει να ρουφήξει το αίµα µας
και εµποδίζει την πρόοδο των συζητήσεων, ενώ η Μέρκελ, ο
Ολάντ και οι λοιποί απλώς θέλουν να µας γλείψουν τις µατωµέ-
νες πληγές, προς ανακούφισή µας µάλιστα. Γκραν Γκινιόλ, δη-
λαδή, καταντάει.

Κυρίες και κύριοι, ειλικρινά καµµία αγωνία δεν έχουµε για το
αν και πότε τα νοµοσχέδια κατατεθούν, είτε µε απόλυτη είτε µε
σχετική συµφωνία των κορακιών, τους οποίους θεωρείτε εσείς
θεσµούς, φίλους εταίρους σας, κ.λπ.. Αυτό που δεν πρόκειται να
αλλάξει είναι το περιεχόµενο, είναι ο προσανατολισµός αυτών
των µέτρων, που είναι και ταξικά και βαθιά αντιλαϊκά. Είναι µέτρα,
που υπηρετούν µόνο την ανάκαµψη των καπιταλιστικών κερδών
από την οποία δεν έχει απολύτως τίποτα να ωφεληθεί ο ελληνι-
κός λαός, παρά µόνο αποτέλεσµα θα έχει να υποβάλλεται συνε-
χώς σε θυσίες δίχως τέλος και χωρίς κανένα θετικό αντίκρισµα
για τον ίδιο.

Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ που εκλέχθηκε µε τα συνθήµατα
της κατάργησης των µνηµονίων έφτασε στο σηµείο σήµερα, δε-

καπέντε µήνες µετά, όχι µόνο να εφαρµόζει τα προηγούµενα
µνηµόνια της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ και να υπογρά-
φει και άλλο, αλλά και να κάνει και σηµαία της µάλιστα την κατά
γράµµα εφαρµογή αυτού του µνηµονίου και µάλιστα και ως µέ-
γιστη πράξη αντίστασης στις απαιτήσεις του Διεθνούς Νοµισµα-
τικού Ταµείου.

Η Κυβέρνηση, για να χρυσώσει το χάπι, λέει ότι η αξιολόγηση
είναι η τελευταία δύσκολη στροφή, ότι θα βγούµε στην τελική
ευθεία, ότι θα συµπέσει χρονικά µε την επιστροφή της ελληνικής
οικονοµίας στην ανάπτυξη και µετά την αξιολόγηση ξεκινά η συ-
ζήτηση για την ελάφρυνση του χρέους. 

Αλήθεια, τι σηµαίνει επιστροφή στην ανάπτυξη; Μήπως, δη-
λαδή, θα βρει δουλειά το ενάµισι εκατοµµύριο ανέργων; Μήπως
το 60% των νέων θα βρει δουλειά µε σταθερό µισθό, ωράριο και
στο αντικείµενο που σπούδασε; Αλήθεια, τι σηµαίνει ελάφρυνση
του χρέους; Μήπως θα δοθούν πίσω µισθοί, τα δώρα που κόπη-
καν, οι συντάξεις; Μήπως θα µειωθούν τα όρια συνταξιοδότησης;
Θα δοθούν, έστω, αξιοπρεπείς συντάξεις; Θα λιγοστέψουν
φόροι; Θα αυξηθούν οι δαπάνες στην παιδεία, στην υγεία, στην
πρόνοια;

Αν κάποιος µπορεί να προσδοκά από την ελάφρυνση του χρέ-
ους και την ανάπτυξη, αυτό είναι το κεφάλαιο, γιατί από την µεν
ελάφρυνση θα εξοικονοµηθεί κρατικό χρήµα για τις δικές του
επενδύσεις και η ανάπτυξη είναι ταυτισµένη µε την ανάκαµψη
της καπιταλιστικής κερδοφορίας. 

Έχει, λοιπόν, κανένα συµφέρον συγκεκριµένο η εργατική τάξη,
ο λαός, να κλείνει κάθε φορά η αξιολόγηση, να πιάνονται οι στό-
χοι και τα νούµερα, όταν µάλιστα, όπως όλα δείχνουν, το βαρέλι
δεν έχει πάτο; 

Ο λαός µας έχει συµφέρον, βαδίζοντας στον δρόµο της ανα-
τροπής όλων αυτών, να βάλει και εµπόδια στον αντιλαϊκό κατή-
φορο. Γι’ αυτό, εµείς καθαρά λέµε ότι αυτό που πρέπει να
κυριαρχήσει στην ατζέντα του λαού δεν είναι η αγωνία της άρ-
χουσας τάξης και των κοµµάτων της, αλλά πώς θα οργανώσει
καλύτερα ο ίδιος ο λαός την πάλη του, για να δυσκολέψει την
ψήφιση, την εφαρµογή αυτών των µέτρων που φέρνει σε βάρος
του η ολοκλήρωση και αυτής της συγκεκριµένης διαπραγµάτευ-
σης. 

Πώς θα οργανωθεί άµεσα, καλύτερα η σαρανταοκτάωρη, για
παράδειγµα, απεργία, άλλες κινητοποιήσεις, όποτε κι αν έρθουν
τα µέτρα στη Βουλή, και πώς αυτή η επιτυχία της απεργίας θα
δώσει ώθηση για παραπέρα κλιµάκωση. Γιατί, βεβαίως, µε έναν
αγώνα δεν τελειώνει το ζήτηµα. 

Πώς, ταυτόχρονα, θα ανοίξει και η συζήτηση, κυρίως, για την
οργάνωση της πάλης, για τη ριζική ανασύνταξη του εργατικού
κινήµατος, για την οικοδόµηση µιας πλατιάς λαϊκής συµµαχίας. 

Πώς θα κατευθύνει τη δράση και τον αγώνα της αυτή η λαϊκή
συµµαχία, ώστε να έρθει πραγµατικά ο λαός στην εξουσία.

Κι όχι να παίζεται το πινγκ-πονγκ, το γνωστό, ανάµεσα σε για-
λαντζί αριστερούς, σε δοκιµασµένους κεντροαριστερούς, δεξι-
ούς, όπως κι αν ονοµάζονται, και ανάµεσα στα κόµµατα, τον
ΣΥΡΙΖΑ, τους ΑΝΕΛ, τη Νέα Δηµοκρατία, το ΠΑΣΟΚ και άλλους
υποστηρικτές των πολιτικών αυτών, που µας έφτασαν ως το χεί-
λος του γκρεµού. 

Σε αυτήν την προοπτική µόνο µπορούν να σπάσουν, πραγµα-
τικά, οι αλυσίδες της εκµετάλλευσης, της ανεργίας, που επιβάλ-
λει στους λαούς ένα σάπιο σύστηµα, οι λυκοσυµµαχίες του,
τύπου Ευρωπαϊκής Ένωσης, Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου,
ΝΑΤΟ και το κακό συναπάντηµα. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κάθε φορά, λοιπόν, που οι κυ-
βερνήσεις, πριν η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, σήµερα οι ΣΥ-
ΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ, ετοίµαζαν σφαγή λαϊκών δικαιωµάτων και µπαράζ
µέτρων κατά του λαού, χρησιµοποιούσαν τον αποπροσανατολι-
σµό, την άσφαιρη αντιπολίτευση, έφτιαχναν εξεταστικές και
άλλου είδους επιτροπές, που δήθεν θα έφταναν το µαχαίρι στο
κόκκαλο, άλλαζαν την ατζέντα ή προσπαθούσαν να αλλάξουν την
ατζέντα της συζήτησης.

Είναι σίγουρο πλέον, γιατί το τρικ αυτό έχει πολυχρησιµοποι-
ηθεί όλα αυτά τα χρόνια, ότι η σηµερινή Κυβέρνηση, τουλάχι-
στον, δεν πρωτοτυπεί. Η πείρα δείχνει ότι µαχαίρι δεν µπήκε ποτέ
στο κόκκαλο, τα είπε αναλυτικά και ο εισηγητής µας, ούτε µπορεί
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στην πραγµατικότητα να µπει από αυτούς που µας κυβερνάνε
και βρίσκονται στην ίδια γραµµή πλεύσης. 

Μέσα από τις διάφορες επιχειρήσεις κατά της διαφθοράς, επι-
διώκεται µόνο η εκτόνωση της λαϊκής αγανάκτησης, επιδιώκεται
να συγκαλυφθεί ότι για το χρέος, για τα ελλείµατα η πρώτη και
κύρια αιτία είναι οι παροχές προς τις τράπεζες και τις µεγάλες
επιχειρήσεις, µε τις συνεχείς φοροαπαλλαγές, τις συνεχείς ενι-
σχύσεις, µε τα διάφορα κίνητρα, τα κοινοτικά κονδύλια, τις συµ-
πράξεις µε τους οµίλους, τα γνωστά ΣΔΙΤ κ.λπ..

Μέσα σε αυτό, λοιπόν, το αλισβερίσι εκτρέφονται και τα διά-
φορα σκάνδαλα ενώ συγκαλύπτονται οι πραγµατικές αιτίες για
τη σηµερινή βαθιά κρίση, που επιδιώκει την έξοδο απ’ αυτήν µε
ολοµέτωπη επίθεση µόνο στα λαϊκά δικαιώµατα. 

Και επειδή έχετε σηκώσει υποκριτικά, κατά την άποψή µας, τη
σηµαία κατά της διαπλοκής, για να έχουµε το καλό ερώτηµα, η
τροπολογία, παραδείγµατος χάριν, που φέρατε και ψηφίσατε
πριν µια εβδοµάδα, µε την οποία απαλλάσσετε τους µονοπωλια-
κούς οµίλους από έναν ειδικό φόρο κατανάλωσης στο φυσικό
αέριο, την ώρα που τσακίζετε στη φορολογία τον λαό, τι είναι; Η
τροπολογία που φέρατε προχθές, µε την οποία απαλλάσσετε τις
ιδιωτικοποιηµένες επιχειρήσεις από πρόστιµα, από τέλη, από
άλλες επιβαρύνσεις, τι είναι; Δεν είναι δείγµατα της νόµιµης δια-
πλοκής και στήριξης του κράτους και των κυβερνήσεων στο µε-
γάλο κεφάλαιο; Και όλα αυτά, βέβαια, στη ζούλα, µε
εκπρόθεσµες τροπολογίες για να µην παίρνει και πολύ χαµπάρι
ο λαός.

Καταθέτουµε στα Πρακτικά αυτές τις τροπολογίες του ΣΥΡΙΖΑ
ως δείγµα αυτής ακριβώς της διαπλοκής.

(Στο σηµείο αυτό ο Γενικός Γραµµατέας της Κεντρικής Επι-
τροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτριος
Κουτσούµπας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η διαφθορά και η διαπλοκή είναι εδώ, πανταχού παρούσα. Η
σαπίλα του συστήµατος δεν γιατρεύεται µε εξεταστικές επιτρο-
πές και µε κάποια ηµίµετρα. Ανάσα ζωής για το σύστηµα είναι
τελικά αυτά, αλλαγή σκυτάλης για κάποια τζάκια, ίσως ανανέωση
προσωπικού. Η Κυβέρνηση και τα κόµµατα δεν πρέπει να συσκο-
τίζουν τον πραγµατικό χαρακτήρα της οικονοµικής καπιταλιστι-
κής κρίσης που ζει η Ελλάδα τα τελευταία επτά χρόνια. Δεν
πρέπει να συσκοτίζουν τον χαρακτήρα και τις αιτίες της αντιλαϊ-
κής επίθεσης θεωρώντας ότι για όλα φταίει η ανορθολογική,
δήθεν, λειτουργία του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος και οι
σχέσεις διαπλοκής µε τα κόµµατα που κυβέρνησαν και µε τα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης και εκεί να βάζουµε τελεία.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εµείς δεν έχουµε πρόβληµα να
γίνει έλεγχος και για τα δάνεια των κοµµάτων και για τα δάνεια
των µέσων ενηµέρωσης από το τραπεζικό σύστηµα, όπως και να
γενικευτεί και για το πλήθος των θαλασσοδανείων που έχουν
δοθεί σε µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους, αλλά και για τις
σκανδαλώδεις χρηµατοδοτήσεις που έχουν λάβει από το κράτος.
Δεν έχουµε να κρύψουµε τίποτα, τα είπε και ο Νίκος Καραθανα-
σόπουλος στην εισήγησή του. Αλλά, βεβαίως, δεν έχουµε και αυ-
ταπάτες για τα όποια αποτελέσµατα. Θα ψηφίσουµε, βέβαια,
υπέρ της εξεταστικής επιτροπής αν και ο έλεγχος θα µπορούσε
πάρα πολύ καλά να γίνει και χωρίς καµιά εξεταστική επιτροπή.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε συ-
νάδελφε.

Η συνάδελφος κ. Όλγα Κεφαλογιάννη ζητεί άδεια για να λείψει
εκτός Ελλάδος από 19-4-2016 µέχρι 21-4-2016. Η Βουλή εγκρί-
νει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζητη-

θείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθήτριες και
µαθητές και έξι εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Δηµοτικό Σχο-

λείο Τσικαλαρίων Χανίων.
Η Βουλή τούς καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος, κ. Τζαβάρας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, είναι πολύ ευχάριστη, θα έλεγα ίσως και

µια πολύ ενδιαφέρουσα, εµπειρία να διαδέχοµαι στο Βήµα τον
Γενικό Γραµµατέα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και
να προσυπογράφω τα όσα έχει δηλώσει σε εσάς.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Όλα τα προσυπογράφεις;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Θα το δείτε. Μην ανησυχείτε,
δεν πρόκειται να γίνουµε ιδεολογικά ένα. Ο καθένας διατηρεί την
αυτονοµία του.

Αλλά, κύριοι συνάδελφοι, ακούστε µε.
Πράγµατι, είναι καταπληκτικό να φέρνετε σήµερα αίτηση για

σύσταση εξεταστικής επιτροπής µε θέµα τη διερεύνηση της νο-
µιµότητας των δανειακών συµβάσεων των πολιτικών κοµµάτων
και των επιχειρήσεων που είναι φορείς µέσων µαζικής ενηµέρω-
σης. Και είναι καταπληκτικό, γιατί ενώ θα µπορούσε κανείς να πει
ότι κόπτεστε για τη νοµιµότητα ενεργειών, οι οποίες, βεβαίως,
δεν αποτελούν αντικείµενο του δηµόσιου βίου, δεν αποτελούν
εκδηλώσεις µιας συµπεριφοράς στη δηµόσια σφαίρα, αλλά είναι
πράξεις και συναλλαγές του ιδιωτικού τοµέα, είναι, πάνω απ’ όλα
όµως, προβληµατικό, γιατί δεν ενδιαφερθήκατε να δείτε αν είναι
νόµιµη η αίτηση που κάνετε. 

Για να είναι νόµιµη η σύσταση αυτής της επιτροπής, για να
συµβαδίζει, δηλαδή, µε αυτά που ορίζουν το Σύνταγµα και ο Κα-
νονισµός της Βουλής, πρώτα απ’ όλα θα πρέπει το θέµα για το
οποίο ζητάτε να συσταθεί η εξεταστική επιτροπή ταυτόχρονα να
είναι και ζήτηµα που εµπίπτει στις αρµοδιότητες της Βουλής.
Γιατί, µε βάση τη διάταξη του άρθρου 68 παράγραφος 2, σε συν-
δυασµό µε τη διάταξη του άρθρου 144 του Κανονισµού της Βου-
λής, η εξεταστική επιτροπή είναι ένα κοινοβουλευτικό σώµα που
αναλαµβάνει να ερευνήσει, δηλαδή, να συλλέξει τις αναγκαίες
πληροφορίες που απαιτούνται, για να κάνει η Βουλή εν Ολοµε-
λεία κάτι που αναφέρεται στις αρµοδιότητές της, να πάρει δη-
λαδή µια ολοκληρωµένη απόφαση. Και όχι µόνο αυτό, αλλά είναι
αδιανόητο -και δεν µπορεί να είναι διαφορετικά- η εξεταστική επι-
τροπή, που είναι βοηθητικό όργανο της Βουλής και σκοπό έχει,
όπως προείπα, να προπαρασκευάσει µια απόφαση της Ολοµέ-
λειας, να έχει διαφορετικές αρµοδιότητες ή περισσότερες αρ-
µοδιότητες απ’ αυτές που έχει η Βουλή. 

Με βάση, λοιπόν, το Σύνταγµα, οι αρµοδιότητες της Βουλής
είναι δύο: η ψήφιση των νόµων και η άσκηση του κοινοβουλευτι-
κού ελέγχου. 

Ο κοινοβουλευτικός έλεγχος, λοιπόν, στο πλαίσιο του οποίου
εισάγεται αυτή η συζήτηση, είναι έλεγχος που ασκείται από τη
Βουλή στην Κυβέρνηση. Και ερωτάται τώρα µετ’ εκπλήξεως ο
κάθε καλόπιστος αποδέκτης του αιτήµατός σας: Μα, τα µέσα µα-
ζικής ενηµέρωσης, το τραπεζικό σύστηµα, είναι δυνατόν να απο-
τελέσουν αντικείµενο κοινοβουλευτικού ελέγχου; Είναι κυβερνη-
τικές µονάδες λειτουργίας του πολιτεύµατος; 

Κανείς, ασφαλώς, δεν έχει ασχοληθεί µε το ζήτηµα και είναι
τόσο πρόχειρο και το γλωσσικό όσο και το νοηµατικό επίπεδο,
στο οποίο εκφέρεται η συγκεκριµένη αίτηση, ως λόγος, που
απλώς θα αναφέρω αυτό το πολύ ενδιαφέρον, ως φράση, «για
τις ανύπαρκτες ή τις εικοτολογικές εξασφαλίσεις των δανειζοµέ-
νων προς τους δανειστές». Το «εικοτολογικές» ειλικρινά είναι
κάτι, που εκπλήσσει και ουσιαστικά παραπέµπει στον τρόπο µε
τον οποίο εννοείτε το Σύνταγµα. Ουσιαστικά δεν κάνετε τίποτε
άλλο από το να προδίδετε µε αυτήν την αίτηση την αδυναµία σας
να χωρέσετε και να λειτουργήσετε στους δηµοκρατικούς θε-
σµούς. 

Έχετε την τάση να υιοθετείτε επί δεκατέσσερις µήνες τώρα
την αρχή της άτυπης πολιτικής δράσης. Δεν αισθάνεστε καλά,
όταν είστε υποχρεωµένοι να ενεργήσετε κάτω από την επίδραση
και την επικράτεια των κανόνων, των νόµων. Αυτό, άλλωστε, δεί-
χνει και το γεγονός ότι µονίµως προσπαθείτε και την περιβόητη
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ηρωική διαπραγµάτευση και την αξιολόγηση να τις «στριµώξετε»
ασφυκτικά σε ιστορικές συνθήκες τέτοιες που µόνο η πολιτική
λύση να αποτελεί διέξοδο. 

Αυτό έκανε ο Πρωθυπουργός τώρα, αυτό έκανε και πριν από
µερικούς µήνες το καλοκαίρι. Μα, έτσι όµως δεν λειτουργείτε δη-
µοκρατικά. Μα, έτσι όµως, αντί να δηµιουργείτε πραγµατικά κάτι
που χρειάζεται ο τόπος για να πάει µπροστά, κάτι καινούργιο, το
µόνο που κάνετε είναι να εµφανίζεστε ως οι απολογητές ενός νε-
οπαλαιοκοµµατικού συστήµατος διακυβέρνησης της χώρας. 

Γιατί αυτά που βλέπουµε καθηµερινά να συµβαίνουν δεν είναι
τίποτε άλλο από την ανανέωση του πιο παλαιού παρελθόντος
αυτού του τόπου, που εµείς τουλάχιστον µε τις πρωτοβουλίες
που έχει πάρει ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας, µε τις στά-
σεις που τηρούµε απέναντι στον δανεισµό του κόµµατός µας,
έχουµε, ήδη, αποδείξει ότι και γνωρίζουµε να λειτουργούµε µέσα
σε αυτό το σύστηµα –το σύστηµα των περιορισµών που δικαιο-
λογηµένα υπάρχει- αλλά κυρίως και να σεβόµαστε τις συνθήκες
κάτω από τις οποίες είναι υποχρεωµένος να ζει ο ελληνικός λαός. 

Γι’ αυτό, κύριοι συνάδελφοι, δεν χρειαζόταν να κάνετε -και σε
αυτό συµφωνώ µε τον Γενικό Γραµµατέα του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας- καµµία µα καµµία αίτηση για να ελέγξετε τη
νοµιµότητα. Άλλωστε, θα είναι ένας τραγέλαφος η λειτουργία
αυτής της εξεταστικής επιτροπής, αφού θα κληθούν Βουλευτές,
οι οποίοι προφανώς και δεν έχουν καµµία σχέση µε ελέγχους δα-
νειακών συµβάσεων, µε νοµιµότητες, µε ισάξια, µε κανονιστικές
πράξεις και αποφάσεις της Τράπεζας της Ελλάδος, να γνωµο-
δοτούν κάθε µέρα, να περιέρχονται στα κανάλια και να λένε οτι-
δήποτε. 

Άκουσα προηγουµένως τον φίλο µου τον κ. Μπαλαούρα, που
πράγµατι για αυτόν η σηµερινή συζήτηση στη Βουλή ήταν η
αφορµή για να µας πει χίλια δύο άλλα πράγµατα, εκτός από το
θέµα για το οποίο συζητούµε. 

Σέβοµαι την άποψη του οποιουδήποτε συναδέλφου, αλλά
αυτό στο οποίο θέλω να σας καλέσω είναι εκείνο που προκύπτει
από αυτή την εναγώνια πρόσκληση που είχε κάνει στις αρχές ή
στα µέσα της Γαλλικής Επανάστασης -πρέπει να ήταν το 1771-
ο Μαρκήσιος ντε Σαντ όταν ήταν έγκλειστος στο περίφηµο αυτό
φρούριο και έλεγε στους Γάλλους «Γάλλοι, κάντε ακόµη µια προ-
σπάθεια εάν θέλετε να είστε δηµοκράτες».

Το ίδιο πρέπει να κάνετε και εσείς, κύριοι συνάδελφοι. Πρέπει
να µας πείσετε ότι θέλετε να είστε δηµοκράτες και να λειτουρ-
γείτε µε σεβασµό στους κανόνες του Συντάγµατος και του Κα-
νονισµού, γιατί εµείς δεν έχουµε κανέναν, µα κανέναν λόγο να
πούµε «όχι» στην αίτηση που σήµερα φέρνετε, αλλά τη φέρνετε
µόνο και µόνο γιατί έχετε τη διάθεση να θεατροποιήσετε την πο-
λιτική ζωή, να καλύψετε τη δύσκολη πραγµατικότητα που περ-
νάει ο τόπος µε ένα επικοινωνιακό έργο που σκηνοθέτες είσαστε
εσείς οι ίδιοι και µάλιστα ασύντακτα και ανορθόγραφα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ, κύριε

Τζαβάρα. 
Ο κ. Δανέλλης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος από το Ποτάµι,

έχει τον λόγο.
Να βάλω και τον επιπλέον χρόνο κατευθείαν, κύριε Δανέλλη;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ναι, παρ’ όλο που δεν θα τον χρησι-

µοποιήσω.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο πυρήνας της αµφισβήτησης

που οδήγησε στην απαξίωση του πολιτικού συστήµατος και των
κοµµάτων είναι η διαπλοκή, είναι η σχέση του πολιτικού κόσµου
µε τις τράπεζες και µε τις πηγές χρηµατοδότησης. Και δεν είµα-
στε υπερβολικοί όταν προσθέτουµε πως αυτή η απαξίωση υπο-
νοµεύει ευθέως τον κοινοβουλευτισµό, δηλαδή, τη δηµοκρατία.
Και αυτό αφορά ένα υπολογίσιµο πλέον κοµµάτι της ελληνικής
κοινωνίας, που αντιµετωπίζει το πολίτευµα µε επικίνδυνη απα-
ξίωση. Οι αλληλεπιδράσεις µεταξύ πολιτικών κοµµάτων, ΜΜΕ και
τραπεζών, συνιστούν ένα τρίγωνο αλληλεξαρτήσεων, το οποίο
καταδικάζεται µεν στα λόγια από όλους –αλίµονο!- αλλά ποτέ
δεν αντιµετωπίστηκε µε σοβαρά θεσµικά εργαλεία. 

Το «µαύρο χρήµα» που διακινείται µέσα σε αυτό το τρίγωνο,

σε µια ιδιότυπη οµερτά µεταξύ των τριών πόλων του, είναι µια
διαχρονική παθογένεια και δεν αφορά µονάχα, βεβαίως, τη σχε-
τικά ανώριµη ελληνική δηµοκρατία. Αποτελεί παγκόσµιο φαινό-
µενο.

Εδώ στα καθ’ ηµάς, αναγνωρίζοντας τη σοβαρότητα του προ-
βλήµατος το Συµβούλιο της Ευρώπης συνέστησε την οµάδα κρα-
τών εναντίον της διαφθοράς, υπό την ονοµασία Greco
-φαντάζοµαι ότι είναι συµπτωµατικό- η οποία υπέβαλε συγκεκρι-
µένα προς την Ελλάδα, ούτε λίγο ούτε πολύ, µέχρι σήµερα δε-
καέξι συστάσεις.

Με τη Σύσταση υπ’ αριθµόν 3 µάλιστα και εντοπίζοντας τον
πυρήνα του προβλήµατος, ζήτησε να ληφθούν κατάλληλα µέτρα,
προκειµένου να διασφαλιστεί ότι τα τραπεζικά δάνεια που χορη-
γούνται στα κόµµατα, συνασπισµούς και υποψηφίους δεν θα
χρησιµοποιούνται για την παράκαµψη των κανονισµών πολιτικής
χρηµατοδότησης, από τη στιγµή που, βεβαίως, η Greco διαπί-
στωσε πως τα δάνεια δεν εξοφλούνταν σύµφωνα µε τους όρους
µε τους οποίους χορηγήθηκαν. Και όµως, οι τράπεζες, που δεν
φηµίζονται, κατά τα λοιπά, για τη γενναιοδωρία τους, σταθερά
επιλέγουν να επιβαρύνουν τους Έλληνες και τους Ευρωπαίους
φορολογούµενους που εν τέλει τις αναχρηµατοδοτούν µε τους
φόρους τους, κυνηγώντας ανελέητα µικροοφειλέτες αφ’ ενός και
εξακολουθώντας να µεταχειρίζονται ευνοϊκά τα κόµµατα αφ’ ετέ-
ρου. 

Είναι δεδοµένο ότι τα κόµµατα αντιλαµβάνονται τη σχέση
τους µε το κράτος και µε το τραπεζικό σύστηµα ως πεδίο ασυ-
δοσίας και µη ελέγχου, εκτός κανόνων αγοράς, εκτός ισονοµίας
και ισοπολιτείας: το κράτος-φέουδο στην υπηρεσία των κοµµά-
των και οι ιδιώτες τραπεζίτες στην υπηρεσία του κοµµατικού κρά-
τους, µια επωφελής συνάρτηση για όλους τους εµπλεκοµένους
εκτός, βεβαίως, από τους πολίτες. 

Όµως και εσείς, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, εµφορού-
µενοι από την παράδοξη άποψη ότι η διαπλοκή αφορά µονάχα
την αυλή του γείτονα, έρχεστε απολύτως στρεψόδικα µε την
πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, σε αυτή µάλιστα
την συγκεκριµένη συγκυρία, σε αυτήν την κρισιµότατη συγκυρία
όπου έχετε φορτώσει την πλάτη του ελληνικού λαού µε χιλιάδες
αδιέξοδα προβλήµατα, πέραν αυτών των οποίων, βεβαίως, µας
ταλάνιζαν µέχρι σήµερα, αδυνατώντας να αντιληφθείτε πως άλλα
κυρίως πράγµατα θα έπρεπε να σας και µας απασχολούν. Και
µόνο το ότι τη σηµερινή συζήτηση, που ήταν προγραµµατισµένη
για προχθές, την κάνουµε σήµερα εξαιτίας του ξαφνικού ταξι-
διού του Πρωθυπουργού στο Παρίσι αποδεικνύει πως την πραγ-
µατική ατζέντα θα έπρεπε να τη διαµορφώνουµε µε άλλες
προτεραιότητες. Των οικιών υµών εµπιπραµένων, υµείς δυστυ-
χώς παιανίζετε! 

Εξάλλου, τα τελευταία χρόνια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
έχουµε παρακολουθήσει πληθώρα εξεταστικών επιτροπών. Ο κα-
τάλογος είναι πολύ µακρύς και το αποτέλεσµα τραγικό: Μηδενική
συνεννόηση ακόµα και για τα προφανή, ξεχωριστά πορίσµατα, µε-
ρικά πρωτοσέλιδα και το θέµα, βεβαίως, ξεχνιέται στα συρτάρια.

Ωστόσο, σήµερα, θα έπρεπε να συζητάµε τα µεγάλα µας
εθνικά θέµατα, το ξεκαθάρισµα µε τους θεσµούς σε σχέση µε τη
διαπραγµάτευση, ώστε να κλείσει η περίφηµη αξιολόγηση, που
έχει γίνει ο Πίθος των Δαναΐδων. Σταµατήστε επιτέλους την κου-
τοπόνηρη και καταστροφική πρακτική δηµιουργίας βολικών εχ-
θρών σε κάθε κύκλο συνοµιλίας µε τους δανειστές, που ο ένας
θυµίζει δυστυχώς τραγικά τον προηγούµενο.

Όλα αυτά το µόνο που αποκαλύπτουν είναι την έλλειψη στοι-
χειώδους σχεδιασµού και την τεχνική σας ανεπάρκεια. Γιατί δεν
ολοκληρώνετε, παραδείγµατος χάριν, τις ιδιωτικοποιήσεις όπου
η Κυβέρνησή σας συνεχώς εµφανίζεται µε ένα πρόσωπο Ιανού;
Σταµατήστε τις αµφιθυµίες. Ακούστε τις φωνές της λογικής και
παραµερίστε επιτέλους τα κροκοδείλια δάκρυα ορισµένων –συγ-
κεκριµένων πάντα- Υπουργών, που δηµιουργούν µονίµως προ-
σκόµµατα. 

Θα πρέπει να συζητούµε, βεβαίως, και ίσως πριν απ’ όλα τη
διαχείριση του προσφυγικού-µεταναστευτικού, που τείνει να κα-
ταστεί βρόγχος, έτσι όπως µέχρι σήµερα το αντιµετωπίσατε,
στον λαιµό της χώρας. Γι’ αυτά τα σπουδαία θα έπρεπε να επι-
διώκετε συνεννόηση και συναίνεση. Γι’ αυτά θα έπρεπε να συνε-
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δριάζουµε σήµερα. Με τους χειρισµούς σας το µόνο που κατα-
φέρνετε είναι να φουσκώνετε κάθε τόσο τον λογαριασµό για
τους Έλληνες πολίτες και µάλιστα οριζόντια, άδικα και αναποτε-
λεσµατικά, όπως µε την αύξηση του ΦΠΑ που απεργάζεστε τις
τελευταίες ηµέρες.

Ο χρόνος επιλογής της σύστασης της εξεταστικής επιτροπής
υποκρύπτει χωρίς αµφιβολία πολιτική σκοπιµότητα. Η Τράπεζα
της Ελλάδος, µάλιστα, θα  µπορούσε να σας δώσει µια πλήρη ει-
κόνα µε τα στοιχεία τα οποία οφείλει να διαθέτει και τον ρόλο
που οφείλει να διαδραµατίζει. 

Όµως, ακόµη και έτσι, παρά την προφανή σκοπιµότητα και τη
στρεψοδικία, εµείς, Το Ποτάµι, δεν διαφωνούµε. Δεν µπορούµε,
εξάλλου, να διαφωνήσουµε. Ξέρετε, εµείς δεν κρύβουµε κανέναν
σκελετό στην ντουλάπα µας. Εµείς από την πρώτη στιγµή της
ίδρυσής µας δηµοσιοποιούµε, συνεχώς, τα οικονοµικά µας στοι-
χεία για κάθε µικρή ή µεγάλη µας δράση, είτε αυτή αφορά προ-
εκλογικές καµπάνιες είτε αφορά δαπάνες συνεδρίων και µονίµως
επιλέγουµε την οδό της διαφάνειας δηµοσιοποιώντας τους ισο-
λογισµούς µας. Δεν έχουµε να κρύψουµε τίποτα, ούτε ύποπτα
τραπεζικά δάνεια ούτε πονηρούς χρηµατοδότες. Προκαλούµε
συνεχώς όλους όσους ισχυρίζονται ότι µας συνδέουν άνοµες
σχέσεις µε γνωστούς µεγαλοεργολάβους και καναλάρχες να
προσκοµίσουν πάραυτα τα αποδεικτικά στοιχεία. Όµως, δεν θα
το κάνουν, όπως δεν το έχουν κάνει µέχρι σήµερα, γιατί απλού-
στατα πρόκειται για κοινούς συκοφάντες, που αρέσκονται να
«πετούν λάσπη στον ανεµιστήρα». 

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, προφανώς το παλιό πολι-
τικό σύστηµα είχε και έχει σχέση µε το µαύρο πολιτικό χρήµα,
τη διαπλοκή και τα σκάνδαλα. Όµως, εσείς από υπεροψία δεν
νιώσατε ποτέ την υποχρέωση να προβείτε σε δηµόσια λογοδοσία
και απολογισµό εσόδων-εξόδων µετά από κάθε πολυδάπανη
προεκλογική καµπάνια σας, ας πούµε. 

Πρέπει να κατανοήσετε πως η παραµονή σας στην εξουσία,
ήδη για πάνω από έναν χρόνο, σας έχει στερήσει το περίφηµο
ηθικό πλεονέκτηµα, στο οποίο συνεχώς αρέσκεστε να αναφέρε-
στε. Το ζήτηµα είναι πως κι εσείς πλέον δεν είστε «παρθένοι» στη
σχέση σας µε την εξουσία. 

Η διαχείριση της εξουσίας έχει, δυστυχώς, ξεθωριάσει τη
σφραγίδα δωρεάς που διαρκώς θεωρούσατε ότι έχετε στο ζή-
τηµα αυτό. Και την έχετε χάσει, γιατί έχετε αποδειχθεί αλλεργικοί
σε κάθε έννοια θεσµικής θωράκισης της δηµοκρατίας. Μονίµως
αντιστρατεύεστε κάθε µηχανισµό ελέγχου της εκτελεστικής
εξουσίας. Συνεχώς απαξιώνετε αντί να ενδυναµώνετε τα θεσµικά
εργαλεία, που προασπίζονται τη δηµοκρατία, όπως οι ανεξάρτη-
τες αρχές ή η σαφής διάκριση της δικαστικής από την εκτελε-
στική εξουσία. 

Στο παρελθόν η µεθοδολογία σύστασης εξεταστικών επιτρο-
πών όχι µόνο δεν φώτισε την πραγµατικότητα, αλλά δούλεψε
σχεδόν πάντα για τους αµφισβητίες του κοινοβουλευτισµού.
Προσέξτε, µην δουλεύετε ξανά για αυτούς και ιδιαίτερα σε ένα
τόσο ευαίσθητο και φορτισµένο θέµα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διαχρονικά στο παρελθόν η Αρι-
στερά διακρινόταν για το κοινοβουλευτικό της ήθος κα παρέδιδε
µαθήµατα στην κοινωνία και στο Κοινοβούλιο. Η υπόθαλψη του
φαινοµένου Πολάκη σφραγίζει την παρακµή της Αριστεράς επί
των ηµερών σας σε τέτοιο βαθµό ώστε η Χρυσή Αυγή λίγο πριν
να διεκδικεί το copyright στη χυδαιολογία και τον τραµπουκισµό,
ανησυχώντας για την απώλεια της αποκλειστικότητας. Ντροπή.
Ντροπή και θλίψη. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ. 
Τον λόγο έχει ο κ. Τριανταφυλλίδης για έξι λεπτά και ύστερα

ο κ. Παπαθεοδώρου. Αυτοί οι δύο συνάδελφοι Βουλευτές θα µι-
λήσουν και µετά, αν δεν έχει πάρει τον λόγο κάποιος εκ των πο-
λιτικών Αρχηγών που έχουν δηλωθεί, θα µιλήσει ο κ. Καρράς από
την Ένωση Κεντρώων. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο, κύριε Τριανταφυλλίδη. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ας ξεκαθαρίσουµε ευθύς εξαρχής: τούτη την ώρα, σε
αυτή τη δύσκολη στροφή της ιστορίας για τον τόπο και τον λαό

µας, χρειάζεται και απαιτείται η µέγιστη εθνική, πατριωτική κοι-
νωνική συνοχή και ενότητα.

Ποια ενότητα, όµως, θα µπορούσε να έχει βάθος και πλάτος,
σαφές λαϊκό έρεισµα, αν δεν στηρίζεται στη αλήθεια, στην απο-
κατάσταση της τρωθείσας σχέσης ηθικής και πολιτικής, στην
επανατοποθέτηση της έννοιας του πολιτεύεσθαι, πως η πολιτική,
δηλαδή, είναι η χαρά της συλλογικής προσφοράς και της καθη-
µερινής χρησιµότητας στην επίλυση των προβληµάτων της κοι-
νωνίας και όχι η µπίζνα για την εξυπηρέτηση των ατοµικών ή των
στενά κοµµατικών συµφερόντων, αν η ζητούµενη, εθνικά και πα-
τριωτικά, ενότητα και συνοχή δεν συναντά και δεν απαντά στο
δύσπιστο βλέµµα και στο πνεύµα άρνησης του συµπολίτη µας,
που απέχει από τα πολιτικά δρώµενα, ακόµη και από αυτή την
ελάχιστη συµµετοχή του στις εκλογές, κι αν δεν του δείξουµε και
δεν του αποδείξουµε ότι δεν είµαστε όλοι ίδιοι;

Επιχειρούµε, σήµερα, όλοι εµείς οι συνάδελφοι της Πλειοψη-
φίας -και µε χαρά βλέπουµε τη συναίνεση και των κοµµάτων της
Αντιπολίτευσης- να επανατοποθετήσουµε την έννοια της πολιτι-
κής, στηριγµένοι στην αναζήτηση της αλήθειας για το άγος και
το άχθος -µια εικόνα χίλιες λέξεις!- των ταµείων των κοµµάτων
που είναι ταυτόχρονα και διοικητές τραπεζών. Τι σας θυµίζει;
Πρώην Αγροτική Τράπεζα της Ελλάδος; Το ένα χέρι νίβει το άλλο
και τα δυο την τσέπη του κόµµατος εξουσίας. 

Η αναζήτηση της αλήθειας διακρίνει και δεν συγχέει σκόπιµα
τις έννοιες, γιατί είναι άλλο συνεννόηση και άλλο συνενοχή, άλλο
συναίνεση και άλλο συγκάλυψη. Δηλαδή, επειδή είναι εθνικά, κοι-
νωνικά, πολιτικά αναγκαίο και επιβεβληµένο να συνεννοηθούµε
και να συντονιστούµε στα νουνεχή ρήµατά µας αλλά και στα απο-
φασιστικά και κυρίως αποτελεσµατικά βήµατά µας, µε ριζοσπα-
στική µετριοπάθεια πάνω στα βασικά προτάγµατα της πολιτικής
µας, όπως το οικονοµικό, το προσφυγικό, το ασφαλιστικό, αυτό
δεν σηµαίνει ότι η συνεννόηση πρέπει να οδηγεί στην συγκά-
λυψη, στην απόκρυψη της πίσω αυλής ενός ιδιαίτερα αµαρτωλού
status quo.Γιατί σε αυτήν την περίπτωση η όποια τέτοια συνεν-
νόηση, που υπονοείται, θα είναι νόθα και έωλη, θα είναι επιβε-
βαίωση εκείνων των συµπολιτών µας, που οµιλούν περί «κόρακος
κοράκου µάτι δεν βγάζει». 

Είναι λαϊκή απαίτηση, παλλαϊκό αίτηµα να πληρώσουν αυτοί
που χρεοκόπησαν τη χώρα, χρεοκοπώντας, ταυτόχρονα, ακόµη
και τα ίδια τους τα κόµµατα. Φως παντού, φως στα πάντα για
τους πάντες είναι η καθαρή, αδιαπραγµάτευτη και απόλυτη
γραµµή της πολιτικής µας για αυτούς που οδήγησαν τη χώρα σε
αυτό το παρατεταµένο δράµα, στην τραγωδία της µνηµονιακής
δυστυχίας, που δεν έχει ακόµη λύτρωση. 

Διότι είναι εθνικά αναγκαίο να βγάλουµε τον λαό µας από την
ταπείνωση της χρεοκοπίας και να του πούµε, ποιοι, πώς και πότε
και γιατί, και µέσα από αυτόν τον λυτρωτικό, όχι εκδικητικό, όχι
εξοντωτικό εντοπισµό της αλήθειας για τους υπαίτιους, να δηµι-
ουργήσουµε όρους και προϋποθέσεις ανάτασης, ανάστασης,
αναζωογόνησης της πολιτικής. Η πολιτική που δραπέτευσε, εξο-
βελίστηκε και µεταµορφώθηκε σε America Latina ευρωπαϊκού
τύπου να επιστρέψει και πάλι στον τόπο που τη γέννησε, η πολι-
τική του ριζοσπαστικού µέτρου. 

Η Βουλή των Ελλήνων, το σύνολο του πολιτικού κόσµου κα-
λείται σήµερα να στείλει ένα ηχηρό πολλαπλό µήνυµα, να τολ-
µήσει να κοιταχτεί στον καθρέφτη, να αθροίσει δυνάµεις, να
αποτιµήσει µε θάρρος και αυτογνωσία την άτεγκτη, ανυποχώ-
ρητη, µετωπική σύγκρουση της διακυβέρνησης του Αλέξη Τσί-
πρα µε τη διαφθορά και τη διαπλοκή, όπως αυτή η διαπλοκή και
η διαφθορά εκφράστηκε από το κατεστηµένο, το φθαρµένο πο-
λιτικό, τραπεζικό, µιντιακό προσωπικό και εκβράστηκε στη συνέ-
χεια, ήδη, από τον λαό, οδηγούµενη στα αζήτητα της ιστορίας. 

Την υπηρέτησαν στο πλαίσιο αυτής της αιµοµικτικής σχέσης
των ολιγαρχών των καναλιών, των τραπεζιτών του ποινικού ακα-
ταδίωκτου και των πολιτικών µπροστινών τους, επί σαράντα χρό-
νια, όπου την ίδια ώρα που ο επαγγελµατίας και ο επιχειρηµατίας
που µας ακούει δεν µπορούσε να πάρει στάλα ρευστό από τις
τράπεζες, οι βαρόνοι της µιντιακής ανταποδοτικής επιρροής -δί-
νεις στήριξη, παίρνεις φράγκα- µπορούσαν αυτήν τη ρευστότητα
την τραπεζική να την «παντελονιάζουν», και µάλιστα µε προνο-
µιακούς όρους, χωρίς επιστροφή των δανεικών. Τα λεφτά; Στην
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Ελβετία ή στις Παρθένες Νήσους. Τα ακίνητα; Σε offshore. Τα
χρέη; Στο άρθρο 99. Κι εσύ, λαέ βασανισµένε, περίµενε στην
ουρά από τα ξηµερώµατα για να πάρεις ένα κουπόνι σίτισης! Η
νοµενκλατούρα του υπαρκτού καπιταλισµού στον αφρό και να
τρέµει το φυλλοκάρδι του λαού για την επόµενη µέρα, για το τι
θα του ξηµερώσει, να µετράει τα ψιλά του µπροστά στα ταµεία
των σούπερ µάρκετ! Οι άποροι, οι άνεργοι, οι άστεγοι να είναι
στη «µαύρη» ανασφάλιστη εργασία, στην καλύτερη περίπτωση,
και οι απόµαχοι της εργασίας µε συντάξεις-«φιλοδωρήµατα». 

Στην απέναντι όχθη, αυτοί που υπερασπίστηκαν καταχραστές
του δηµοσίου, αυτοί που µε περίσσιο θράσος διεκδικούν ακόµη
και τη διαγραφή του χρέους του κόµµατός τους να έχουν πλή-
ρως αποθρασυνθεί. Έφαγαν την κρατική χρηµατοδότηση µέχρι
το 2024, έφαγαν τις µίζες της «SIEMENS» που µπήκαν στο ταµείο
τους και άφησαν και χρέος 214.000.000 ευρώ, που πρέπει το «φι-
λεύσπλαχνο» κράτος να διαγράψει. 

Το ζήτηµα των χρεών, των δανεικών και των αγύριστων της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, στο ελληνικό τραπεζικό σύ-
στηµα, παραµένει ανοιχτό και γεννά πλήθος ερωτηµάτων, σε
σχέση µε την ισότιµη αντιµετώπιση όλων των πολιτών µε ισονο-
µία και ισοπολιτεία. Τα ερωτήµατα προκύπτουν κυρίως σχετικά
µε τη βούληση των πιστωτικών ιδρυµάτων να απαιτήσουν να επι-
στραφούν τα χορηγηθέντα και µηδέποτε επιστραφέντα δάνεια.
Η βούληση αυτή των τραπεζών απέναντι στα κόµµατα εξουσίας
πρέπει να προκύπτει από συγκεκριµένες ενέργειες, όπως οι
ενέργειες στις οποίες πλειοδοτούν όταν απέναντί τους δεν βρί-
σκονται τα δύο µεγάλα κόµµατα, αλλά απλοί πολίτες-δανειολή-
πτες. 

Τα ερωτήµατα προς τα πρώην κόµµατα εξουσίας είναι καυτά
και αµείλικτα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Να τα έχετε τελειώσει σε
µισό λεπτό τα ερωτήµατα, κύριε συνάδελφε, συνοπτικά. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Μάλιστα. Τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε. 

Ερώτηµα πρώτο: Θα µας ενηµερώσουν, αλήθεια, για τις ρυθ-
µίσεις στις οποίες έχουν συµφωνήσει µε τις τράπεζες, για να
µπορέσουµε να τις συγκρίνουµε µε τις ρυθµίσεις που έχουν οι
απλοί πολίτες-δανειολήπτες; 

Οι πολίτες θέλουν να πληροφορηθούν: Με τι επιτόκια σας δά-
νεισαν οι τράπεζες; Ή µήπως τα δάνεια των κοµµάτων σας από
την πρώην ΑΤΕ ήταν άτοκα; 

Με βάση τον νόµο, είστε ως ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία συ-
νεργάσιµοι δανειολήπτες µε τις τράπεζες; Με ποιες εµπράγµα-
τες διασφαλίσεις λάβατε τα παραπάνω δάνεια; Ενεχυριάσατε τα
ακίνητά σας –στη Ρηγίλλης, Χαριλάου Τρικούπη και άλλα- που
να καλύπτουν τα 360.000.000 ευρώ που χρωστάτε στις τράπεζες,
σε περίπτωση που δεν µπορέσετε να πληρώσετε τα συγκεκρι-
µένα δάνεια; 

Τι θα κάνετε, αν οι τράπεζες ζητήσουν την κατάσχεση των πε-
ριουσιακών σας στοιχείων, στην περίπτωση που δεν καταβάλλετε
κανονικά τις δόσεις των δανείων σας; Πώς ακριβώς, ως κόµµατα
ευθύνης, που διδάσκετε στους άλλους την έννοια της ευθύνης,
θα διασφαλίσετε εσείς µε το προσωπικό σας κοµµατικό σας πα-
ράδειγµα το δηµόσιο συµφέρον της ευθύνης; Τα κόµµατά σας
έχουν προέδρους, αντιπροέδρους και ταµίες. Θα ζητήσετε να
υπάρξει προσωποποίηση, εξατοµίκευση των συγκεκριµένων ευ-
θυνών; Επιτέλους, να αναλάβουν τις ευθύνες τους; 

Τελευταίο ερώτηµα: Μπορεί κάποιοι να παριστάνουν τους νοι-
κοκυραίους στους άλλους, την ίδια ώρα που για τα δικά τους
χρωστούµενα και για τα δικά τους δάνεια ποιούν την νήσσαν; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Το κόµµα µε σήµα τη χρεοκοπία, που οµολογείται πλέον και

από τον ίδιο του τον Πρόεδρο, είναι πανέτοιµο να κυβερνήσει,
λέει.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Όταν κλείνετε, να κλείνετε.
Χαιρετήστε, λοιπόν, τώρα.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Το κόµµα που είναι σε
κώµα, όπως είπε ο κ. Μητσοτάκης, ζητάει εκλογές για να ξανα-
σώσει τον τόπο. Είπε τον Δεκέµβριο του 2015 ο κ. Μητσοτάκης:

Δεν πρόκειται να παραλάβω στη Συγγρού. Δεν είναι δυνατόν ένα
κόµµα που είναι εν πολλοίς χρεοκοπηµένο να εξακολουθεί να
βρίσκεται σε ένα πολύ ακριβό κτίριο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε συ-
νάδελφε.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Κλείνω, κλείνω. Είχα κι
άλλα…

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Μην τσιτάρετε, µην τσιτά-
ρετε. Θα µιλήσει σε λίγο ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας.
Είναι γνωστά αυτά. 

Έχετε περάσει κατά δυόµισι, τρία λεπτά τον χρόνο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ: Θέλουµε κι άλλο να ακούσουµε!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Κικίλια, εσείς µην πα-

ρεµβαίνετε στη διαδικασία. Είχε γραπτή οµιλία. Την είπε και από
στήθους και την είχε γραπτή µπροστά ο συνάδελφος.

Ελάτε, κλείστε, να προχωρήσουµε.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Το καραβάνι της διαφά-

νειας και της αλήθειας τραβά τον δρόµο του. Οι πολίτες γνωρί-
ζουν, αναγνωρίζουν, αντιλαµβάνονται και µας προτρέπουν.
Αφήστε τη διαπλοκή να αλυχτά και τις γάτες των Ιµαλαΐων να νι-
αουρίζουν. Είµαστε στο πλευρό του Προέδρου, που προσωπο-
ποιεί την ελπίδα και την προοπτική, του Αλέξη του Τσίπρα, µέχρι
την τελική δικαίωση. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Δεν χρωστάµε σε κανέ-

ναν, ούτε πολιτικές καριέρες χτίζουµε ούτε επενδύσεις σε πολι-
τικά χρηµατιστήρια καταθέτουµε. Μοναδική φιλοδοξία είναι να
ξανανθίσει το χαµόγελο στα πρόσωπα των ανθρώπων του λαού
µας, να µην απογοητεύσουµε τον βαθύτερο ιστορικό µας
εαυτό…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ε, σταµατήστε! Ευχαριστώ
πολύ.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: …όσα µας εµπιστεύτηκε
διαχρονικά η αξιακή παράδοση της πλατιάς, δηµοκρατικής, προ-
οδευτικής, αριστερής παράταξης. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κι εµείς.
Ο συνάδελφος κ. Παπαθεοδώρου, παρακαλώ πολύ, έχει τον

λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, η κρισιµότητα της περιόδου
αυτής που διανύει η χώρα, µε όλα τα µέτωπα ανοιχτά, από τη
διαπραγµάτευση, στην αξιολόγηση, µέχρι το προσφυγικό, είναι
προφανώς η κατάλληλη στιγµή για να µιλήσουµε στο ελληνικό
Κοινοβούλιο για τη χρηµατοδότηση των κοµµάτων και των µίντια.
Κατάλληλη και σκόπιµη, για να επαναφέρουµε στον δηµόσιο διά-
λογο την ανάγκη ηθικοποίησης της πολιτικής και την οµόθυµη
καταδίκη της διαφθοράς. 

Συµβαίνει, όµως, όταν ανακαλύπτουµε τόσο επιλεκτικά και
συγχρονισµένα την ηθική στην πολιτική, να συνυπάρχει ένα είδος
υποκρισίας στη σκοπιµότητα αυτού που ασκεί την εξουσία. Έτσι
όπως λέει και η Revault d’ Allones: «Ο υποκριτής βαδίζει µεταµ-
φιεσµένος σε Ταρτούφο. Κρύβει την πραγµατική του φύση και
προσποιείται αρετές που δεν διαθέτει».

Τι µας θυµίζουν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτήν την
Αίθουσα οι στοµφώδεις υποσχέσεις και οι περιδεείς κραυγές ότι
το απόστηµα της διαφθοράς θα σπάσει και θα πέσουν οι µάσκες,
θα πέσουν κεφάλια, ότι θα επιβληθεί κάθαρση στην άσκηση της
εξουσίας ή -το πιο κοινό- ότι το µαχαίρι θα φτάσει στο κόκκαλό;
Τι άλλο από χαµηλές πτήσεις τακτικής των κάθε φορά αυτόκλη-
των αγγέλων της κάθαρσης και των ιερέων του ηθικισµού. 

Έτσι, αρκεί µία από µήνες αναγγελθείσα συζήτηση στη Βουλή
για τη διαφθορά, τη διαπλοκή και το πολιτική χρήµα και µε τη
ζωηρή υποψία αποκάλυψης µεγάλων σκανδάλων για να αποπρο-
σανατολίσει τον κόσµο από τα αδιέξοδα της διαπραγµάτευσης,
από τους ξεχασµένους ανθρώπους της οικονοµικής ύφεσης, από
τους απελπισµένους της ανεργίας και της περιστασιακής απα-
σχόλησης, από τους καταδικασµένους πρόσφυγες σε χώρους
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που η Κυβέρνηση διέθεσε όµορφα-όµορφα, όπως είπε, χωρίς
όµως τρεχούµενο νερό, ρεύµα, γιατρούς και φάρµακα.

Μην ξεχνάτε ότι όσοι φαντασιώνονται ρόλους µε τη στολή της
τάξης και ηθικής και υποδύονται τους κήρυκες της κοινωνικής
σωτηρίας συχνά προσπαθούν να κρύψουν την προσωπική και την
πολιτική ιδιοτέλεια και αποτυγχάνουν.

Επειδή, λοιπόν, το παντεσπάνι τελείωσε και το ψωµί γίνεται
λειψό, προσφέρετε στον κόσµο θέαµα και προπαγάνδα, δηµι-
ουργείτε αντιπερισπασµούς, κάνετε πως παίζετε µε ή χωρίς
στολή παραλλαγής πόλεµο, προβάλλετε γελοιογραφικές υπερα-
πλουστεύσεις του τύπου «όλα στο φως εδώ και τώρα». Το ακού-
σαµε και προηγουµένως. Εποµένως, προφανώς και θα
µιλήσουµε για τη χρηµατοδότηση των κοµµάτων και των µίντια.
Βέβαια, πού βρίσκεται η χώρα σήµερα και πού θα βρίσκεται
αύριο το πρωί, αυτή είναι µία άλλη συζήτηση, που και πάλι προ-
φανώς, κατά την κρίση σας, δεν χρειάζεται να κάνουµε.

Ας µιλήσουµε, λοιπόν, για τα οικονοµικά του ΠΑΣΟΚ, γιατί ανα-
φέρθηκε και ο κ. Μπαλαούρας και άλλοι οµιλητές αρκετά.

Το συνολικό χρέος του ΠΑΣΟΚ σήµερα ανέρχεται σε 177 εκα-
τοµµύρια και εξυπηρετείται µε µεγάλη δυσκολία, µε µείωση εσό-
δων, µείωση εξόδων και αυστηρό έλεγχο δαπανών.

Το ΠΑΣΟΚ, όπως σας είπαν και άλλοι οµιλητές από τη Δηµο-
κρατική Συµπαράταξη, είναι το ένα και µοναδικό κόµµα από τα
κόµµατα του ελληνικού Κοινοβουλίου, που ανέθεσε τη διερεύ-
νηση των οικονοµικών του στις έξι µεγαλύτερες εταιρείες ορκω-
τών λογιστών της χώρας και έστειλε το πόρισµα το ίδιο στην
ελληνική Δικαιοσύνη -σας το είπε και ο κ. Λοβέρδος- από τον
Μάιο του 2014, εδώ και δύο χρόνια δηλαδή.

Υπήρξε υπερδανεισµός; Βεβαίως και υπήρξε. Αυτός ο υπερ-
δανεισµός ήταν ανάλογος τόσο των ποσοστών του ΠΑΣΟΚ την
προηγούµενη περίοδο, τα οποία εκείνες τις εποχές κυµαίνονταν
µεταξύ 40% και 45%, όσο και της αντίστοιχης κρατικής επιχορή-
γησης της περιόδου αυτής. Μην ξεχνάτε ότι η κρατική επιχορή-
γηση το 2011 προς το σύνολο των κοµµάτων ήταν 54
εκατοµµύρια ευρώ, το 2015 ήταν 13 εκατοµµύρια ευρώ και σή-
µερα είναι µόλις 5 εκατοµµύρια ευρώ.

Η µείωση της συνολικής επιχορήγησης προς τα κόµµατα σ’
αυτήν την περίοδο ήταν της τάξης του 91% και εκεί οφείλεται
ουσιαστικά η σηµερινή δυσκολία εξυπηρέτησης των δανειακών
υποχρεώσεων του ΠΑΣΟΚ. Και τούτο, γιατί από τη σηµερινή επι-
χορήγηση -και αυτή είναι η απάντηση- το 60% κατευθύνεται στην
εξυπηρέτηση των δανείων. Ταυτόχρονα, όµως, το ΠΑΣΟΚ νοικο-
κύρεψε τα οικονοµικά του µε δύσκολες αποφάσεις, περιέκοψε
δραστικά τα λειτουργικά του έξοδα κατά 96% και περιόρισε τις
εκλογικές του δαπάνες, επιβάλλοντας διαφάνεια ή οικονοµία για
κάθε ευρώ, το οποίο περνάει από το ταµείο του.

Στις εκλογές του 2014, στις ευρωεκλογές, τα έξοδα τα δικά
µας ήταν 2.285.000, του ΣΥΡΙΖΑ ήταν 1.300.000. Εγώ δεν θα ρω-
τήσω αυτό, γιατί αυτό προκύπτει από τη δηµοσίευση στην Εφη-
µερίδα της Κυβερνήσεως. Θα ρωτήσω αυτό που δεν ξέρω: Στις
εκλογές του 2015 πόσα ήταν τα έξοδα;

Το ΠΑΣΟΚ έχει κάνει την αυτοκριτική του, έχει δώσει όλα τα
στοιχεία µε διαφάνεια στη δικαιοσύνη, έβαλε τάξη στα οικονο-
µικά του και χρηµατοδοτεί την πολιτική του από τις εισφορές των
στελεχών, Βουλευτών και µελών του. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα. 

Όµως, η σηµερινή συζήτηση περί εξεταστικής δεν επιδιώκει,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τον διάλογο γι’ αυτήν την πραγ-
µατικότητα. Έτσι όπως εξελίχθηκε, στοχεύει στην εύκολη ηθικο-
ποίηση του διαλόγου για το πολιτικό χρήµα, στη διάχυση της
υποψίας για τον πολιτικό αντίπαλο, στους εύπεπτους διαχωρι-
σµούς µεταξύ καλών, κακών, παλιού και νέου, κάθαρσης, δια-
πλοκής διαφάνειας και συγκάλυψης.

Επειδή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, δεν
είµαστε όλοι ίδιοι ούτε όλοι έχουµε συµβάλει το ίδιο στην πολι-
τική και κοινωνική εξέλιξη αυτής της χώρας ούτε έχουµε την ίδια
επίγνωση ανάγκης προστασίας του εθνικού συµφέροντος, αν θέ-
λετε να συµφωνήσουµε στην εξεταστική, να συµφωνήσουµε και
σε µία άλλη εξεταστική. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, δεν θα χρειαστώ παραπάνω από δύο λεπτά.
Σας προτείνουµε µία επιτροπή, που θα εξετάσει την περίοδο

από την είσοδό µας στο ευρώ µέχρι σήµερα, όπου θα ανακύψουν
εκεί τα αίτια της κρίσης, οι ροές του πολιτικού χρήµατος, οι µη-
χανισµοί διαπλοκής, οι υποχρεώσεις της χώρας, τα µνηµόνια,
όπως και το οικονοµικό κόστος για τη χώρα πολιτικών επιλογών,
που βάθυναν την κρίση και εξαθλίωσαν τον ελληνικό λαό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι η Κυβέρνηση µπερ-
δεύει την πολιτική ηθική µε τον ευκαιριακό ηθικισµό. Τα συµπτώ-
µατα πολλαπλασιάζονται. Βλέπουµε µία δυσανεξία απέναντι σε
κάθε είδους ανεξάρτητες αρχές, συρρίκνωση της διαύγειας, ιδιο-
τελείς χρήσεις του ραδιοτηλεοπτικού τοπίου, απόπειρες ελέγχου
της δικαιοσύνης, προληπτική λογοκρισία στην αντικυβερνητική
άποψη -δείτε την απόφαση της ΕΣΗΕΑ- επιδροµή στο κράτος.

Αναρωτιέµαι πραγµατικά αν µε τη σηµερινή συζήτηση η Κυ-
βέρνηση θέλει να θωρακίσει τη Δηµοκρατία ή απλά θέλει να εν-
τυπωσιάσει ένα συγκεκριµένο εκλογικό ακροατήριο και µόνο το
δικό της. 

Αν έχετε οποιονδήποτε ενδοιασµό για την ανάγκη µιας εξετα-
στικής επιτροπής από την ΟΝΕ µέχρι σήµερα, θα σας έκανα την
πρόβλεψη ότι αυτή η εξεταστική επιτροπή κάποτε θα γίνει, γιατί
ο ελληνικός λαός πρέπει να δει πέρα από τη φτιασιδωµένη αλή-
θεια του επικοινωνιακού φαίνεσθαι την πραγµατικότητα της πο-
λιτικής δράσης όλων και αυτών που έπαιξαν τη µοίρα του και τη
ζωή του σε τραπέζια µε σηµαδεµένα χαρτιά. Και τότε θα µιλή-
σουµε και για την ηθική της ευθύνης απέναντι στη χώρα και για
την ανατροπή βασικών κανόνων και αρχών της Δηµοκρατίας και
για την κοµµατική ιδιοτέλεια στη διακυβέρνηση. 

Μέχρι τότε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Κυβέρνησης,
φροντίστε η ανεπάρκειά σας να µη βλάψει άλλο τα εθνικά συµ-
φέροντα, γιατί ο χρόνος τελείωσε και οι αντιπερισπασµοί δεν πεί-
θουν κανέναν, ούτε καν, όπως φαίνεται, το δικό σας εκλογικό
ακροατήριο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κύριε Πα-

παθεοδώρου. 
Τον λόγο ο Υπουργός κ. Παρασκευόπουλος και έπειτα οι δύο

Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, κ. Καρράς και κ. Παππάς. 
Ορίστε, κύριε Παρασκευόπουλε, έχετε τον λόγο για δώδεκα

λεπτά και παρακαλώ να τηρήσετε τον χρόνο σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,

Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Μπορώ να αρχίσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε κάτι αυ-
τονόητο, ότι κατά την περίοδο της οικονοµικής κρίσης αυτό το
οποίο εντάθηκε ήταν αυτό το οποίο πονούσε περισσότερο την
ελληνική κοινωνία, η ανισότητα. 

Ειπώθηκε από προηγούµενους οµιλητές και το επαναλαµβάνω
ότι τα θαλασσοδάνεια έγιναν ακόµη πιο επώδυνα, επειδή την ίδια
στιγµή ο επαγγελµατίας δεν µπορούσε να έχει ένα αναγκαίο δά-
νειο για την µικροεπιχείρησή του ή επειδή εκείνος που δεν µπο-
ρούσε να αποπληρώσει βρισκόταν να χάνει την περιουσία του,
αν και η αδυναµία του µπορεί να οφειλόταν στην ανεργία. 

Έτσι, λοιπόν, το θέµα της χρηµατοδότησης, της δανειοδότη-
σης ιδίως των κοµµάτων, στο οποίο θα αναφερθώ ειδικότερα,
αποτελεί ένα στοιχείο όλου του περιβάλλοντος της διαφθοράς,
το οποίο αντιµετώπισε τα τελευταία χρόνια η ελληνική κοινωνία. 

Όµως, τα δύο θέµατα, οι δανειοδοτήσεις των κοµµάτων και
των ΜΜΕ, επιπλέον είχαν ένα πρόσθετο βάρος στην ελληνική κοι-
νωνία και πολιτεία. Και τα δύο είχαν ως θύµα τους, ως στόχο
τους και το πολιτικό σύστηµα και όχι µόνο το πολιτικό και το οι-
κονοµικό, όπως συνέβαινε στις άλλες υποθέσεις διαφθοράς. 

Δεν αναφέροµαι σε κάτι καινούργιο. Το ίδιο το Σύνταγµα στο
άρθρο 29 παράγραφος 2 δείχνει τη σηµασία την οποία αποδίδει
στη χρηµατοδότηση των κοµµάτων και γι’ αυτό κατοχυρώνει τη
δηµόσια επιχορήγηση. Γιατί; Για δύο λόγους, για να υπάρχει δια-
φάνεια, ώστε να λογοδοτεί ο χώρος της πολιτικής και, επίσης,
για να µην υπάρχουν εξαρτήσεις από ιδιώτες, στην περίπτωση
που θα αναλάµβαναν αυτοί το βάρος της χρηµατοδότησης των
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κοµµάτων. 
Τι προέκυψε έκτοτε; Προέκυψε ότι υπήρξε µία νοµοθεσία το

2003 πρώτα, το 2014 µετά και ήδη και το 2015, η οποία προσπά-
θησε να ρυθµίσει το θέµα της χρηµατοδότησης και της δανει-
οδότησης των κοµµάτων, ώστε να έχουµε αποφυγή της
διαφθοράς, ορθολογισµό και πολιτική ευρυθµία. 

Πήγαµε καλά µε βάση αυτό το ρυθµιστικό πλαίσιο; Η απάν-
τηση είναι αναµφίβολα «όχι». Και υπάρχει και επίσηµη αποτύ-
πωση των προβληµάτων τα οποία δηµιούργησε το καθεστώς
χρηµατοδότησης και δανειοδότησης στις εκθέσεις της GRECO,
της Ειδικής Επιτροπής του Συµβουλίου της Ευρώπης, που µελε-
τούσε και µελετά γενικά τα θέµατα της διαφθοράς και ιδιαίτερα
και το διεθνώς ενδιαφέρον θέµα για το διεθνές πολιτικό σύστηµα
της δανειοδότησης και χρηµατοδότησης των κοµµάτων. 

Τι προέκυψε µέσα από όλη αυτή τη θεσµική κατοχύρωση;
Προέκυψε ότι βεβαίως η δανειοδότηση των κοµµάτων και όχι
µόνο η χρηµατοδότηση έχει κορυφαία σηµασία στο µέτρο που
αποτρέπει ιδιωτικές χορηγίες και εξαρτήσεις, αρκεί όµως αυτή
να προβλέπεται µε έναν αποτελεσµατικό τρόπο και να εφαρµό-
ζεται σωστά, αρκεί δηλαδή να µην υπάρχουν καταστρατηγήσεις. 

Ποιες είναι αυτές; Ποιες µπορούν να είναι; Δάνεια µε ελλιπείς
εγγυήσεις και προνοµιακούς όρους, διαγραφές εκ των υστέρων
των δανείων, τα οποία έχουν χορηγηθεί στα κόµµατα, µε αποτέ-
λεσµα τα δάνεια ουσιαστικά να τρέπονται σε δωρεές. 

Προσέξτε το εξής: Μία απολύτως προβληµατική σχέση των
δανειοδοτήσεων που αναπτύχθηκαν σε σχέση µε τις χρηµατοδο-
τήσεις προκύπτει, όποτε η δανειοδότηση ξεπερνά το ετήσιο
ύψος των χρηµατοδοτήσεων. 

Μέχρι αυτό τα πράγµατα είναι ορθολογικά. Τα κόµµατα έχουν
ανάγκη από κάποια χρήµατα, για να µπορέσουν να ασκήσουν τις
πολιτικές τους λειτουργίες, η ετήσια χρηµατοδότηση µπορεί να
καθυστερεί και αυτά εν τω µεταξύ να πρέπει να πραγµατοποι-
ηθούν. 

Εποµένως, χρηµατοδότηση ύψους όση η ετήσια χρηµατοδό-
τηση είναι λογική και πρέπει να υπάρχει. Όταν όµως η δανειοδό-
τηση ξεπερνά κατά πολύ το ετήσιο ύψος της χρηµατοδότησης,
τι εξυπηρετεί; Γιατί δίδονται τόσα πολλά χρήµατα µε δάνεια, που
για να αποπληρωθούν µε τις ετήσιες χρηµατοδοτήσεις θα πρέπει
να περάσουν τρία, τέσσερα και πέντε χρόνια; 

Ξέρετε τι σηµαίνει δανειοδότηση αυτού του ύψους; 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Βλέπω ότι υπάρχουν συνάδελφοι που δεν ενδιαφέρονται για
το θέµα. Σας βεβαιώνω, όµως, ότι είναι πολύ ενδιαφέρον. 

Σηµαίνει, λοιπόν, ότι τα κόµµατα εξουσίας κυρίως, τα οποία
είχαν το µεγάλο ύψος των χρηµατοδοτήσεων, θα πρέπει να δια-
θέτουν την κρατική χρηµατοδότηση, όχι για να καλύψουν τις ανα-
γκαίες πολιτικές τους λειτουργίες, το ενοίκιο, τη ΔΕΗ, τις άλλες
εκλογικές δαπάνες, αλλά για να εξυπηρετήσουν το χρέος. 

Εποµένως, πώς εξυπηρετούν την πολιτική τους λειτουργία,
όταν τα χρήµατά τους πηγαίνουν για τρία και τέσσερα χρόνια για
εξυπηρέτηση του υπέρογκου δανείου και µε τρόπο άδηλο; Και
συµβαίνει αυτό ακριβώς που δεν θέλει το Σύνταγµα, δεν θέλει η
διεθνής κοινωνία, δεν θέλει ούτε το ορθολογικό οικονοµικό σύ-
στηµα και δεν θέλει κανείς. 

Αυτό γινόταν. Είχαµε στη χώρα µας δανειοδοτήσεις, οι οποίες
ξεπερνούσαν κατά πολύ το ύψος των ετήσιων χρηµατοδοτήσεων
που προβλέπονται από τη νοµοθεσία. Και βεβαίως, η υπέρβαση
αυτή ήταν και παρανοµία, διότι εξ αρχής ο νόµος του 2003 προ-
έβλεπε ότι οι δανειοδοτήσεις δεν πρέπει να ξεπερνούν σε ύψος
το ποσό της ετήσιας χρηµατοδότησης. 

Όµως, αυτός δεν ήταν ο µόνος τρόπος µε τον οποίο οι δανει-
οδοτήσεις άρχισαν να οδηγούν σε καταστρατήγηση του συστή-
µατος. Υπήρχαν πολλά κενά στη νοµοθεσία, που αφορούσαν την
εποπτεία του όλου συστήµατος και έλλειψη πληροφόρησης. Επί-
σης, υπήρχε –και αυτό ίσως φαίνεται λεπτοµέρεια αλλά, κατά την
άποψή µου, είναι ιδιαίτερα κρίσιµο για την όλη κάλυψη του ζη-
τήµατος- η δυνατότητα των κοµµάτων να µην αναφέρουν στον
ισολογισµό τους τα δάνειά τους, τα οποία διαγράφηκαν και χα-
ρίστηκαν. Αυτό έµενε σκοτεινό. 

Έτσι τρεπόταν η δανειοδότηση από µία ορθολογική οικονο-
µικά και πολιτικά λειτουργία και παροχή σε µια χαριστική χορη-

γία. 
Κάναµε κάτι ως χώρα και ως πολιτεία; Κάτι κάναµε! Παρακο-

λουθήσαµε τις συστάσεις της GRECO από το 2003 που ήταν η
παλιά νοµοθεσία µέχρι το 2014, που µας έκαναν παρατηρήσεις,
οι οποίες θα έλεγα ότι ντροπιάζουν κιόλας. Διότι, άλλες αφορούν
κενά της νοµοθεσίας και άλλες µη εφαρµογή της νοµοθεσίας και
το τελευταίο είναι το χειρότερο. 

Το 2014 φτάσαµε σε ένα νέο νοµοθέτηµα, το οποίο όντως έχει
πολλά θετικά στοιχεία και διόρθωσε κάποια από τα κακώς κεί-
µενα, τα οποία η GRECO επεσήµανε. 

Φτάσαµε να έχουµε ένα σωστό καθεστώς; Όχι, γιατί άφησε
κενά και η νοµοθεσία του 2014. Διότι επιτρέπει να µην αναγρά-
φονται ακόµη στους ισολογισµούς τα δάνεια που διαγράφονται
και επιπλέον επιτρέπει κάποια κενά πληροφόρησης και ενηµέρω-
σης των αρµόδιων αρχών, χωρίς να τα αποκλείει µε έναν τρόπο
θεσµικό. 

Ποια ήταν η πραγµατική κατάσταση στην οποία φτάσαµε; Η
πραγµατική κατάσταση –την ακούσατε προηγουµένως και από
τον κ. Παπαθεοδώρου, σε ό,τι αφορά το ΠΑΣΟΚ- ήταν υπερχρε-
ωµένα κόµµατα µε ύψος δανείων, τα οποία δεν µπορούν πολι-
τικά, ορθολογικά, οικονοµικά να δικαιολογηθούν µε κανέναν
τρόπο και, βεβαίως, µια δυσλειτουργία της οικονοµίας και της
πολιτικής, η οποία ήταν σαφής.

Τι σήµαινε αυτό το οποίο έγινε; Θα σας το πω µε καθαρά λόγια
και σας παρακαλώ να προσέξουµε λίγο και την ορολογία. Θα
προσπαθήσω να την προσέξω και εγώ ο ίδιος. Αυτό το οποίο γι-
νόταν ήταν µία συνθήκη για να αναπτυχθούν δωροδοκίες. Τι λέω
να προσέξουµε; Δεν λέω «έγινε δωροδοκία», δεν λέω «αποκαλύ-
πτουµε δωροδοκίες». Λέω ότι έτσι υπήρχε το θολό τοπίο, µέσα
στο οποίο θα µπορούσαν να αναπτυχθούν δωροδοκίες. Αυτό
πρέπει να ψάξουµε.

Πού είναι η δωροδοκία, η ουσιαστική, αν θέλετε, δωροδοκία
και πότε µπορεί να δηµιουργηθεί; Με αυτούς τους όρους στην
οποιαδήποτε χώρα. Όταν µπορεί ένα κόµµα να παίρνει ένα δά-
νειο, το οποίο είναι πολύ µεγαλύτερο από τις ανάγκες του, µε
προνοµιακούς όρους, να διαγράφεται εκ των υστέρων, δηλαδή
να ευνοείται καλά καλά και το ίδιο κόµµα να έχει τη δυνατότητα,
όταν βρίσκεται στην κυβέρνηση, να παρέχει ένα συµφέρον ρυθ-
µιστικό πλαίσιο σε εκείνους ή στο περιβάλλον εκείνων οι οποίοι
προσφέρουν το δάνειο. Αυτό είναι συναλλαγή. Δεν λέω ότι έγινε.
Λέω ότι πρέπει να εξεταστεί αν έγινε από την εξεταστική επι-
τροπή.

Σωστά είπε ο κ. Βορίδης «ρωτήστε την Τράπεζα της Ελλάδος».
Βεβαίως και πρέπει να ερωτηθεί η Τράπεζα της Ελλάδος. Όχι,
όµως, µόνο η Τράπεζα της Ελλάδος, διότι στο παιχνίδι αυτό πολ-
λοί ανακατεύτηκαν και να σας πω κιόλας και το εξής: Όχι µόνο η
Τράπεζα της Ελλάδος, έχουµε ευθύνες στον χώρο της πολιτικής
και έχουµε ευθύνες και πέρα από τις τράπεζες σε όσους είχαν
την ευθύνη της εποπτείας όλου αυτού του συστήµατος. Μπορεί
να µην βρεθούν ευθύνες. Ισχύει το τεκµήριο της αθωότητας, αν
θέλετε. Έχουµε, όµως, τις ενδείξεις για να ερευνήσουµε.

Να πω και κάτι άλλο: Αυτή η συναλλαγή, η οποία µπορούσε να
καλύπτεται κάτω από αυτό το καθεστώς ανταλλαγής παροχών,
ήταν µία πολύ εύκολη συναλλαγή. Μία κλασική δωροδοκία είναι
επικίνδυνη γι’ αυτόν ο οποίος παίρνει ή δίνει χρήµατα. Θα τα
δώσει τα µετρητά µε βαλίτσες; Μπορεί να συλληφθεί. Επίσης,
στη συνέχεια θα πρέπει να κάνει και «ξέπλυµα». 

Πώς θα κάνει το «ξέπλυµα»; Θα εκδώσει αποδείξεις; Θα πλη-
ρώσει φόρους. Το «ξέπλυµα» έχει οικονοµικό κόστος. Και δεν
έχει µόνο οικονοµικό κόστος, αλλά και θεσµικό και πολιτικό και
ενέχει οπωσδήποτε και τον κίνδυνο της σύλληψης. Ό,τι όµως
προέκυπτε από αυτό το είδος συναλλαγής που σας περιγράφω,
ήταν «λευκά» χρήµατα. Δεν ήταν «µαύρα». Δεν είχαν ανάγκη να
λευκανθούν. Επισήµως πήγαινε ένα µεγάλο πακέτο από εδώ εκεί
και µπορούσε να γίνει και οποιαδήποτε άλλη ευνοϊκή αντιπαροχή
από την άλλη πλευρά, µέσα σε αυτό το πλαίσιο. 

Βεβαίως µέσα στο ευνοϊκό πλαίσιο για την ανάπτυξη αυτών
των ανταλλαγών θα βάλουµε και τους νόµους µας οι οποίοι σε
ορισµένες περιπτώσεις έλεγαν, όχι µόνο γι’ αυτό το θέµα αλλά
και για άλλες περιπτώσεις, ότι δεν αποτελεί απιστία αυτό ή το
άλλο, διευκολύνοντας ακριβώς τη θολότητα του τοπίου και τη
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δυσκολία διερεύνησης των συνθηκών.
Τι κάνει αυτήν τη στιγµή η Κυβέρνηση; Η Κυβέρνηση αυτήν τη

στιγµή θα µπορούσε, βεβαίως, θεωρητικά να διατηρήσει το θολό
τοπίο και να το εκµεταλλευθεί. Να παίξει το ίδιο παιχνίδι, να πάρει
δάνεια και να προχωρήσει, εκµεταλλευόµενη όλες αυτές τις ευ-
καιρίες τις οποίες δίδει η συνθήκη την οποία προσπάθησα να σας
περιγράψω. Δεν το κάνει. 

Τι κάνει; Δύο βήµατα: Το ένα είναι εξεταστική επιτροπή που
θα επιτρέψει να αποκαλυφθούν αυτοί οι µηχανισµοί και, αν υπάρ-
χουν ένοχοι, να τιµωρηθούν και εν πάση περιπτώσει να αλλά-
ξουν. Την ίδια στιγµή το Υπουργείο Δικαιοσύνης, στο πλαίσιο της
αρµοδιότητας του Αναπληρωτή Υπουργού και ιδιαίτερα της Γε-
νικής Γραµµατείας για τη Διαφθορά, έχει καταρτίσει νοµοσχέδιο
το οποίο αυτήν τη στιγµή προωθείται, συζητείται στο πλαίσιο του
ν. 4336/2015 και το οποίο αφορά ακριβώς την κάθαρση αυτής
της χρηµατοδότησης. 

Εποµένως, από την πλευρά µου δεν έχουν γίνει αποκαλύψεις.
Δεν υιοθετούµε την τακτική του ηχηρού λόγου. Αυτό το οποίο γί-
νεται είναι να εξηγούµε το γιατί αυτήν τη στιγµή όλη η πολιτεία
έχει ανάγκη από την κάθαρση και δείχνουµε ότι η Κυβέρνηση
έχει πραγµατικά αυτήν τη στιγµή την πρόθεση, αντί να εκµεταλ-
λευθεί αυτήν τη θέση που έχει τώρα, να βοηθήσει στο να βγει
στο φως µία εξέταση που θα διαχωρίσει δίκαιους και αδίκους.

Θυµίζω, βέβαια, ότι οι αρχειοθετήσεις -γιατί σε κάποιες περι-
πτώσεις έχουν γίνει- δεν παράγουν δεδικασµένα. Φυσικά, η εξε-
ταστική επιτροπή δεν θα παρέµβει σε υποθέσεις τις οποίες
χειρίζεται η δικαιοσύνη -αυτές έχουν πάρει τον δρόµο τους- αλλά
θα δείξει κάποια πράγµατα τα οποία µπορούν να αξιοποιηθούν
στη συνέχεια από τις διωκτικές αρχές.

Και τονίζω ότι η Κυβέρνηση δεν επιδιώκει εκδικήσεις. Δεν επι-
διώκει να βρει αποδιοποµπαίους τράγους. Δεν επιδιώκει στιγµα-
τισµούς αντιπάλων. Επιδιώκει την αντιµετώπιση της διαφθοράς
και την εύρυθµη λειτουργία της πολιτικής µε όρους κράτους δι-
καίου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα δύο µαθητές και
µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Δηµοτικό
Σχολείο Νέου Χωριού Χανίων και το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Αργο-
στολίου Κεφαλονιάς. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ένωσης
Κεντρώων, ο κ. Καρράς.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θυµάστε ένα παλιό παι-
χνίδι, τη «Ναυµαχία», που έβαζε ο ένας τα πλοία του απέναντι
στον άλλον; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ναι, τη θυµάµαι. Όταν
πρωτοβγήκαν τα κοµπιούτερ, έτσι µαθαίναν.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ: Να δούµε πότε θα µπούµε στο θέµα σή-
µερα! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Με συγχωρείτε. Το υποδει-
κνύετε στον κ. Καρρά; Έπονται όλοι οι Πρόεδροι.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ: Η ώρα είναι 14.10’. Για ακόµη µία φορά
είµαστε πολύ συνεπείς µε το πρόγραµµά µας!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ελάτε, παρακαλώ.
Έχετε τον λόγο, κύριε Καρρά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Εµείς, ως νέο κοινοβουλευτικό κόµµα, προσερχόµεθα στη συ-

ζήτηση για την εξεταστική επιτροπή, οφείλω να πω, µε κάποιο
δέος, διαισθανόµενοι ότι µία εξεταστική επιτροπή έχει τουλάχι-
στον ιδιαίτερη ηθική βαρύτητα. Δεν µπορούµε να προβλέψουµε
αποτελέσµατα και συµπεράσµατα που θα προκύψουν, αλλά του-
λάχιστον για την ηθική βαρύτητα, η οποία κατά τον Κανονισµό

της Βουλής αναφέρεται, ήρθαµε, λοιπόν, εδώ σήµερα να συζη-
τήσουµε.

Κατάλαβα, όµως, κάτι κατά την πορεία της συζήτησης, το ανε-
πίκαιρον της πρότασης. Διότι αφενός µεν η δανειοδότηση των
κοµµάτων από τις τράπεζες και δη των κοµµάτων εξουσίας –των
κοµµάτων που άσκησαν εξουσία είναι εκείνο που ενδιαφέρει σή-
µερα την Αίθουσα- έχει ξεκινήσει από παλαιότερα, όπως, αντί-
στοιχα, έχει ξεκινήσει από παλαιότερα και η δανειοδότηση των
µέσων µαζικής ενηµέρωσης.

Στη διαδροµή, λοιπόν, αυτή, όπως άκουσα και από τους προ-
ηγούµενους συναδέλφους οµιλητές και τελευταία από τον εκ-
πρόσωπο της Κυβέρνησης κ. Παρασκευόπουλο, έχουν
µεταβληθεί τα δεδοµένα και τα γεγονότα τα οποία θα µπορού-
σαν να οδηγήσουν σε ασφαλή συµπεράσµατα. Γιατί; 

Διότι έχουµε επεµβάσεις και µεταβολές συνεχώς στη νοµοθε-
σία και µε τον τρόπο αυτό, έχουµε δηµιουργήσει συνθήκες ασυ-
λίας σε όλους εκείνους που πιθανόν να συνήργησαν ή να
συµµετείχαν σε µια κατασπατάληση χρηµατικών πόρων από τις
τράπεζες, είτε προς τα κόµµατα εξουσίας είτε προς τα µέσα ενη-
µέρωσης, τα οποία, είτε το θέλουµε είτε όχι, αλληλοσυµπλέκον-
ται και αλληλοσυνδέονται στην πραγµατικότητα την οποία
διανύσαµε και διανύουµε.

Η αναζήτηση, λοιπόν, ευθυνών µέσω µιας εξεταστικής επιτρο-
πής έχουµε την εντύπωση, αν όχι τη βεβαιότητα, ότι δεν θα συ-
νεισφέρει όχι µόνο στην πλήρη αποκάλυψη της αλήθειας, αλλά
δεν θα παράξει και διδακτικά συµπεράσµατα µε τον τρόπο του-
λάχιστον, όσο είµεθα σε θέση να γνωρίζουµε, που λειτούργησαν
και προηγούµενες εξεταστικές επιτροπές, οι οποίες µε αργό-
συρτο ρυθµό προχωρούσαν και στο τέλος, δεν προέκυπτε τί-
ποτα.

Στη συγκεκριµένη, λοιπόν, περίπτωση εκείνο το οποίο για µας
θα είχε µια ιδιαίτερη αξία θα ήταν πλέον όχι να περιµένουµε,
όπως είπε ο κ. Παρασκευόπουλος, συµπεράσµατα εξεταστικής
επιτροπής για να νοµοθετήσουµε. Θα ήταν η αναµόρφωση της
νοµοθεσίας για το µέλλον.

Γιατί µιλώ για το µέλλον; Καλώς ή κακώς, η έννοια της απι-
στίας -η οποία τουλάχιστον θα δηµιουργούσε ευθύνες σε εκεί-
νους εκ των τραπεζιτών, εκ των τραπεζικών στελεχών που είχαν
την απλοχεριά να δανειοδοτούν είτε κόµµατα εξουσίας είτε µέσα
µαζικής ενηµέρωσης- έχει αρθεί πολλαπλώς από το ελληνικό ποι-
νικό δικαιϊκό σύστηµα. Δεν θεωρείται πλέον απιστία η χρηµατο-
δότηση αυτή. Έχουν υπάρξει και διατάξεις οι οποίες έχουν άρει
και το αξιόποινο.

Συνεπώς, το συµπέρασµα µιας εξεταστικής επιτροπής ποιο θα
είναι; Ενδεχόµενα ηθικό. Ενδεχόµενα θα δώσει την αφορµή σε
πολιτικές εντάσεις, αλλά εκείνο που είναι το ζητούµενο, τι θα
συµβεί από σήµερα και πέρα, δεν θα µας το δώσει. Δεν πι-
στεύουµε ότι θα οδηγηθούν κάποιοι άνθρωποι να υποστούν τον
ακροαµατικό έλεγχο των ποινικών δικαστηρίων και γιατί γενικό-
τερα µια αρχή η οποία διαπνέει -και την ξέρουµε όλοι µέσα στην
Αίθουσα- το ελληνικό σύστηµα του Ποινικού Κώδικα, είναι η αρχή
του ηπιότερου νόµου. Σε εφαρµογή, λοιπόν, αυτής µε οποιεσδή-
ποτε ερµηνευτικές εκδοχές υποστηριχθούν, δεν θα µπορέσει να
φτάσει κανείς να ελεγχθεί ποινικά. Μιλώ από την πλευρά των
τραπεζών.

Από την πλευρά, βεβαίως, των κοµµάτων δεν θα αγγίξει τις
ηγεσίες για τον λόγο ότι υπάρχουν διαχειριστές οι οποίοι τυπικά
φέρουν την ευθύνη. Αυτοί, λοιπόν, δεν θα µπορέσουν, αν υπάρ-
χουν παραβιάσεις του ποινικού νόµου, να κριθούν συµµέτοχοι,
αφού πάντοτε εκείνος που κάνει την απιστία είναι εκείνος ο
οποίος έχει την αναγκαία ιδιότητα, ο τραπεζικός ο οποίος, κατά
ενδιάµεσους νόµους, δεν διαπράττει απιστία. Λοιπόν, τι συζη-
τούµε;

Θα πρέπει, λοιπόν, να προχωρήσουµε σε αναζήτηση νέας σύγ-
χρονης νοµοθεσίας, διότι πρέπει να πούµε και κάτι άλλο. Ο τρό-
πος χρηµατοδότησης των κοµµάτων συναρτήθηκε µε τη
δανειοδότηση, δόθηκε η χρηµατοδότηση, η κρατική ενίσχυση
πολλές φορές ως εγγύηση στις τράπεζες και µε τον τρόπο αυτό
διπλασιάστηκε η χρηµατοδότηση των κοµµάτων, φτάσαµε στο
επί δύο, στο επί τρία πολλές φορές. Σήµερα ακούστηκαν τα νού-
µερα, δεν θέλω να γίνω κουραστικός να επαναλαµβάνω τα ποσά
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τα οποία δόθηκαν είτε µέσω χρηµατοδότησης, κρατικής ενίσχυ-
σης είτε µέσω των τραπεζών.

Αυτά, λοιπόν, δεν µπορούν να επιστραφούν για τον εξής λόγο:
Με ποιες εγγυήσεις δόθηκαν; Δεν δόθηκαν εγγυήσεις, δεν δό-
θηκαν εµπράγµατες ασφάλειες, δεν δόθηκαν ενέχυρα, δεν δό-
θηκαν προσωπικές εγγυήσεις, δεν δόθηκε τίποτα, τουλάχιστον
για τα κόµµατα.

Με την έννοια, λοιπόν, αυτή θα µαταιοπονήσουµε, διότι, αν και
το αίτηµα του ελληνικού λαού είναι η επιστροφή των χαµένων
χρηµάτων, αυτό δεν µπορεί να γίνει.

Από πλευράς των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, εξίσου νοµίζω
-και θα µου επιτρέψετε να χρησιµοποιήσω και τη λέξη- «αφελές»
είναι να περιµένουµε τι; Την ηθική δικαίωση ότι θα αναζητηθούν
ευθύνες σε κάποιους που χρηµατοδότησαν τα µέσα; Είναι δεδο-
µένο ότι υπάρχουν µηχανισµοί και στο πτωχευτικό δίκαιο και
στον εµπορικό νόµο και στο ξέπλυµα χρήµατος που θα έχουν
σβήσει οι συνέπειες, όταν φτάσουµε να καταλήξουµε σε ένα συµ-
πέρασµα.

Για να είµαστε, λοιπόν, ρεαλιστές, εµείς επιµένουµε σε κάτι
άλλο. Να καθίσουµε να δούµε µία νέα νοµοθεσία, η οποία και στην
επόµενη συνταγµατική αναθεώρηση θα αποκτήσει ιδιαίτερο
βάρος. Γιατί το λέω αυτό; Με τις σηµερινές οικονοµικές συνθήκες,
όπως έχει φτάσει η χώρα -η οποία βρίσκεται σε ένα πολύ άσχηµο
οικονοµικά σηµείο- και χρηµατοδότηση των κοµµάτων έχει περιο-
ριστεί και ούτε µπορεί να δανείσουν χρήµα πλέον οι τράπεζες.
Εποµένως και αυτά που δόθηκαν θα εγγραφούν στα λεγόµενα
κόκκινα δάνεια, γιατί και αυτά θα γίνουν κόκκινα δάνεια. Δεν είναι
µόνο τα δάνεια των νοικοκυριών, τα οποία υποστηρίζουµε όλοι και
λέµε ότι πρέπει να δοθεί λύση. Θα εγγραφούν, λοιπόν και στα κόκ-
κινα δάνεια.

Λοιπόν; Ανεπίκαιρον, µαταιοπονία, κατά την άποψή µας. Το ζη-
τούµενο είναι από εδώ και στο εξής τι κάνουµε.

Βεβαίως, θα πούµε την άποψή µας. Δεν θα αρνηθούµε τη σύ-
σταση της εξεταστικής επιτροπής, αλλά τη θεωρούµε ανεπί-
καιρη, απρόσφορη και µόνο προς σχηµατισµό εντυπώσεων για
να τροφοδοτήσει στο µέλλον εκείνους τους οποίους, υποτίθεται,
θέλει να πλήξει, τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, στα οποία θα δί-
νουµε τροφή από την εξεταστική επιτροπή. Οι εξ ηµών παλαιότε-
ροι έχετε την εµπειρία διαρροών, έχετε την εµπειρία
συνεντεύξεων, πολλών πραγµάτων, όπως παρουσίες σε πάνελ,
συζητήσεις, εντάσεις. Θα τους δίνουµε, λοιπόν, τροφή, να συνε-
χιστεί αυτό το «πανηγυράκι» -συγχωρέστε µου την έκφραση, αν
είναι άκοµψη- και να αναζητούµε την Δουλτσινέα του Δον Κιχώτη. 

Συµπεραίνοντας, λοιπόν, υποστηρίζουµε, κύριε Πάντζα, την
πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, για λόγους ηθι-
κής, για να µπορεί έστω η Βουλή κάποια στιγµή να κατανείµει µία
ηθική ευθύνη. Δεν περιµένουµε ότι θα µπορέσει να υπάρξει
άλλης µορφής ευθύνη. Και προτείνουµε να εργαστούν όλες οι
πτέρυγες προς την κατεύθυνση µιας δραστικής νοµοθεσίας, να
επιτευχθεί τελικά το ζητούµενο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ πολύ τον κ.

Καρρά.
Τον λόγο έχει ο κ. Παππάς και ύστερα θα µιλήσουν ο Πρωθυ-

πουργός και ο Πρόεδρος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Θα ξεκινήσω την αναφορά µου µε τα

λόγια του Γενικού Γραµµατέα και Προέδρου της Κοινοβουλευτι-
κής µας Οµάδας κ. Νικολάου Μιχαλολιάκου χθες στην Αίθουσα
της Γερουσίας, κατά τη διάρκεια της εκδηλώσεως της Χρυσής
Αυγής, ο οποίος για τη σηµερινή συνεδρίαση, δηλαδή για τη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής για τα δάνεια των κοµµάτων και
των καναλιών, είπε ότι αυτή είναι µία κίνηση εντυπωσιασµού. Επί-
σης, είπε ότι η Χρυσή Αυγή έχει την άµεση λύση και ότι η Χρυσή
Αυγή θα είχε κατεβάσει τους διακόπτες στα χρεοκοπηµένα
«τσοντοκάναλα» της διαπλοκής. 

Η σηµερινή συζήτηση, κυρίες και κύριοι, είναι ένα επιπλέον
τρικ µιας Κυβέρνησης, Συγκυβέρνησης, θα έλεγα, καλύτερα, που
τα έχει κυριολεκτικά χαµένα. Είναι µία Κυβέρνηση η οποία απέ-
ναντι στο τσουνάµι του χρέους και τον εκβιασµό των δανειστών
και απέναντι στην επερχόµενη εθνική καταστροφή είναι κυριολε-

κτικά αποσβολωµένη, αδρανής και, θα έλεγα, υπόπτως χρονο-
τριβούσα. 

Για τον κύριο Πρωθυπουργό, αλλά και για το συµπλήρωµα της
Κυβέρνησης, τον κύριο Πρόεδρο των ΑΝΕΛ, έχω να πω ότι η σα-
ραντάχρονη και πλέον εµπειρία της µεταπολίτευσης µάς λέει ότι,
όταν θέλεις να κουκουλώσεις σκάνδαλο, ένα πολιτικό έγκληµα,
µία παρανοµία, συστήνεις µία εξεταστική επιτροπή, βγαίνει ένα
πόρισµα –συνήθως βγαίνουν πολλά πορίσµατα από τα κόµµατα,
από τους εκπροσώπους τους- ξεφουσκώνει το πράγµα και το
αµαρτωλό και ένοχο πολιτικό σύστηµα συνεχίζει την καταστρο-
φική του πορεία, συνεχίζει να καταστρέφει την πατρίδα και τον
λαό. 

Δεν βλέπω κάποιον ιδιαίτερο λόγο, κάτι να έχει αλλάξει τους
δεκαπέντε, δεκαέξι µήνες µε την πρωτότυπη Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ, ας µου επιτραπεί η λέξη «πρωτότυπη». Λέω «πρωτότυπη»
διότι έχουµε µία εθνοµηδενιστική Αριστερή Κυβέρνηση µε ένα
δεξιό ή ακροδεξιό τυχοδιωκτικό δεκανίκι, µία Κυβέρνηση η οποία
εφαρµόζει τις χειρότερες νεοφιλελεύθερες πολιτικές, υπογράφει
µνηµόνια, καταργεί εργασιακά δικαιώµατα, ξυλοφορτώνει, µε τις
µονάδες καταστολής της Αστυνοµίας, τα ΜΑΤ δηλαδή, Έλληνες
διαµαρτυρόµενους για την κατοχή της πατρίδας τους, Έλληνες
που επαναλαµβάνουν στα νησιά και αλλού το κεντρικό σύνθηµα
του ογδόου συνεδρίου του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή: «Θέ-
λουµε την πατρίδα µας πίσω».

Είχατε, λοιπόν, κύριοι, δεκαπέντε µήνες περιθώριο όχι µόνο
να σκίσετε το µνηµόνιο µε ένα άρθρο σε µία µόνο συνεδρίαση,
όπως είχατε υποσχεθεί ψευδώς στον ελληνικό λαό, αλλά και να
αποκαλύψετε όλα τα ονόµατα των διαπλεκόµενων νταβατζήδων
και επιχειρηµατιών στην Αίθουσα αυτή. Το είχε υποσχεθεί ο Αν-
τιπρόεδρος της Κυβέρνησης, ο κ. Δραγασάκης, ο οποίος είχε πει
ότι τα ονόµατα θα τα αποκαλύψει όλα η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ.
Τίποτα!

Δυστυχώς, δεν είστε τίποτα άλλο παρά η αριστερή εκδοχή της
αµαρτωλής ξενοκρατούµενης δεξιάς του κεντροδεξιού Κυριάκου
Μητσοτάκη και του Μπίλντεµπεργκ Σαµαρά.

Δείξατε σε όλους το πραγµατικό σας πρόσωπο, την άλλη όψη
του αυτού νοµίσµατος. Και για δεκαπέντε ολόκληρους µήνες δεν
κάνατε τίποτα. Απλώς τώρα µε πρόσχηµα µια δήθεν «κάθαρση»
θέλετε να µοιράσετε ξανά στο εσωτερικό της χώρας την τρά-
πουλα και συγχρόνως να δηµιουργήσετε τα δικά σας τζάκια. 

Θα ήµουν πολύ ευτυχής αν έκανα λάθος για το καλό της πα-
τρίδος. Όµως, δυστυχώς, οι πολιτικές σας όχι µόνο στο θέµα της
διαφθοράς, αλλά σε ένα σωρό φλέγοντα ζητήµατα για τον τόπο
δεικνύουν το αντίθετο. Πρόκειται για πολιτικές οι οποίες έχουν
τις πλέον αρνητικές επιπτώσεις για το λαό µας και όχι µόνο για
το λαό µας σήµερα, αλλά και για τις γενιές που έρχονται. 

Να µιλήσουµε για τα εθνικά θέµατα τη στιγµή που το ΝΑΤΟ
αλωνίζει στο Αιγαίο και οι λαθροεισβολείς αντί να µειώνονται, αυ-
ξάνονται; Πρόκειται για λαθροεισβολείς που τους παρακαλάτε
µε φυλλάδια –άκουσον, άκουσον!- να τηρήσουν τους νόµους του
ελληνικού κράτους. Πρόκειται για λαθροεισβολείς που τους πα-
ρέχετε και τους διαφηµίζετε µέσω των ίδιων φυλλαδίων δωρεάν
στέγη, σίτιση, ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, µέχρι και σπουδές
σε πανεπιστήµια τους υποσχεθήκατε. 

Κυρίες και κύριοι, δυστυχώς θα έλεγα ότι όλα αυτά δεν είναι
συνωµοσιολογία. Θα έλεγα ότι ναι, είναι αλήθεια ότι δράττετε
βάσει σχεδίου. Αλλάζετε βιαίως τον εθνικό και ορθόδοξο χαρα-
κτήρα του ελληνικού κράτους.

Εµείς οι Έλληνες εθνικιστές µε τους γενναίους του ελληνικού
λαού, δηλαδή µε όλους τους αφυπνισµένους Έλληνες, αγωνιζό-
µαστε και θα αγωνιζόµαστε και τώρα και πάντα µε όπλο την αλή-
θεια και την πίστη µε όσα µέσα µας προσφέρει το Σύνταγµα και
το πολιτικό σύστηµα για να πάρουµε την πατρίδα µας πίσω και
να νικήσουµε. Και να ξέρετε ότι θα το πετύχουµε.  

Ποιος από εσάς, κυρίες και κύριοι, θα απαντήσει στα ερωτή-
µατά µας τα οποία θέτουµε από το 2012 που εµφανιστήκαµε στο
πολιτικό προσκήνιο µε την είσοδό µας στο Κοινοβούλιο; Ποιος
θα απαντήσει πόσα χρωστούν τα κόµµατα, τι τόκους πληρώνουν,
πότε πήραν αυτά τα δάνεια και αν µπορούν να αποπληρωθούν;
Τι εγγυήσεις δόθηκαν για τα δάνεια αυτά; Πώς χρησιµοποιήθη-
καν αυτά τα χρήµατα; Πλήρωναν και πληρώνουν κανονικά τα
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χρέη τους τα κόµµατα; Αν το κόµµα δεν πληρώσει τελικά το κόκ-
κινο δάνειο, ποιος θα το πληρώσει; Ποιοι έχουν την πολιτική και
ποινική ευθύνη γι’ αυτό το σκάνδαλο; Τι κάνει η δικαιοσύνη; 

Σε ό,τι αφορά την αλήθεια για την πληροφόρηση, ναι εµείς θα
αγωνιστούµε για να βγει η αλήθεια στο φως. Εσείς όµως, αρι-
στεροί και δεξιοί, τα έχετε κατ’ ουσίαν συµφωνηµένα. Συµβαδί-
ζετε και ψηφίζετε από κοινού µνηµόνια. Και µιλάµε για ένα κόµµα
βουτηγµένο στα χρέη που δεν γνωρίζει καν πόσα χρωστάει. Ο
ένας λέει 160 –τα 160 είναι βεβαιωµένα-, ο Πρόεδρός του λέει
190, ενώ τελευταία δηµοσιεύµατα µιλάνε για 200, όπως ακού-
στηκε και σ’ αυτό το Βήµα. Ένα κόµµα βουτηγµένο στα χρέη έχει
το θράσος και προσδοκά να κυβερνήσει µε σύνθηµα ότι µπορεί
να τακτοποιήσει τα οικονοµικά του ελληνικού λαού. Αυτό το
κόµµα δεν µπορεί να τακτοποιήσει τα δικά του οικονοµικά και
έχει το θράσος να απευθύνεται πάλι στον ελληνικό λαό!

Πάντως, εµείς οι Χρυσαυγίτες έχουµε λαϊκή προέλευση. Κα-
νείς από εµάς δεν είναι γιος ή εγγονός εκδότη ή µεγαλοεργολά-
βου οποιασδήποτε ιστορικής περιόδου. Ουδείς από εµάς
προέρχεται από πολιτικό τζάκι.

Ο ρηξικέλευθος και αυθεντικός µας λόγος λοιπόν και η αλή-
θεια που είπαµε από τις θέσεις της Χρυσής Αυγής και από το
Βήµα αυτό σας τρόµαξε. Το φως του ήλιου σας ξάφνιασε. Εσάς
που πίνατε για τόσα χρόνια το αίµα του λαού σαν γνήσιοι συνε-
χιστές της Τουρκοκρατίας και γνήσιοι εκπρόσωποι των κοτζαµ-
πάσηδων. Ο λόγος µας και η παρουσία µας έσπασε την οµερτά
που είχατε στήσει όλοι µαζί σε αυτόν εδώ τον οίκο των σκανδά-
λων και της σπατάλης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ερωτώ, λοιπόν, κύριοι -για να µαθαίνει και ο κόσµος που µας
ακούει και µας βλέπει- ποιος αποκάλυψε για πρώτη φορά το
επτασφράγιστο µυστικό, σχετικά µε τη βουλευτική αποζηµίωση; 

Ναι, εδώ, από αυτό το Βήµα. Ο συναγωνιστής Βουλευτής
Ηλίας Κασιδιάρης, διάβασε και κατέθεσε στα Πρακτικά τη βου-
λευτική αποζηµίωση, το πόσα παίρνει δηλαδή ένας Βουλευτής.

Ποιοι έθεσαν πρώτοι, από το 2012, το θέµα για τα οικονοµικά
των κοµµάτων, τα θαλασσοδάνεια, την ευθύνη των τραπεζιτών,
την ευθύνη των διαχειριστών των κοµµάτων, των Αρχηγών των
κοµµάτων; Ποιοι για πρώτη φορά ανέφεραν από αυτό εδώ το
Βήµα επώνυµα ως νταβατζήδες τους καναλάρχες των µέσων µα-
ζικής εξαπάτησης, αυτούς όλους που µε άκοµψο τρόπο, µε στυ-
γνή προπαγάνδα διαµορφώνουν την κοινή γνώµη; Πρώτοι εµείς.
Ναι, εµείς. Οι λαϊκοί αγωνιστές, οι Βουλευτές του Λαϊκού Συνδέ-
σµου-Χρυσή Αυγή.

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω την δευτερολογία µου, σας παρα-
καλώ και τελειώνω.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Την έχετε πάρει, κύριε
Παππά.

Είναι οκτώ λεπτά συν τέσσερα η δευτερολογία σας. Για αυτό
δεν σας ενόχλησα. Μέχρι το δωδέκατο λεπτό πηγαίνετε, αλλά
µέχρι εκεί, παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. Σας ευχαριστώ.
Είπαµε, λοιπόν, εµείς και συνεχίζουµε να λέµε τα πράγµατα µε

το όνοµά τους. Κάνουµε µε συνείδηση αυτό για το οποίο µας
έστειλε ο ελληνικός λαός στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Και αυτό
ήταν ένας από τους λόγους που η συµµορία της κυβέρνησης Σα-
µαρά, σε αγαστή συνεργασία µε παραδικαστικούς κύκλους και
µε δικαστικούς λειτουργούς που χρησιµοποιούν παρωνύµια, πα-
ρατσούκλια δηλαδή, του τύπου «παναθηναϊκάκιας», «άρχοντας»
κ.λπ. µάς έβαλε στη φυλακή για δεκαοκτώ µήνες.

Θυµάµαι ότι την Παρασκευή 27 Σεπτεµβρίου του 2013 κατα-
θέσαµε στοιχεία που καθιστούσαν το ΠΑΣΟΚ πραγµατικά εγκλη-
µατική οργάνωση. Στην ίδια εισαγγελέα καταθέσαµε τα στοιχεία
που εκείνο το απόγευµα δροµολογούσε την παράνοµη δίωξη
κατά της Χρυσής Αυγής. Μάλιστα µία εβδοµάδα πριν είχε πει
στον εισαγγελικό λειτουργό που είχε βρει: «θέλω γρήγορα και
θετικά αποτελέσµατα».

Είναι τυχαίο ότι στις 27 Σεπτεµβρίου καταθέσαµε µηνυτήρια
αναφορά για το ληστρικό ΠΑΣΟΚ και την επόµενη ηµέρα, το Σάβ-
βατο 28 Σεπτεµβρίου 2013, βρεθήκαµε διωκόµενοι παράνοµα και
αντισυνταγµατικά χωρίς να έχει αρθεί η Βουλευτική µας ασυλία

σε ένα κελί και µετά από λίγο καιρό στη φυλακή; Είναι τυχαίο;
Δεν είναι τυχαίο. Τίποτα δεν είναι τυχαίο. 

Είδαµε τότε, όπως στις κινηµατογραφικές ταινίες, να λειτουρ-
γεί η κυβέρνηση σαν µαφία, η κυβέρνηση του δήθεν πατριώτη
και ψευδοµακεδονοµάχου Σαµαρά, να µας απαγάγουν κυριολε-
κτικά και να µας βάζουν στη φυλακή.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Παππά, τα έχουµε
ξαναπεί αυτά για τους χαρακτηρισµούς. Σας παρακαλώ. Σε
πρώην Πρωθυπουργό αναφέρεστε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κυρίες και κύριοι, τελειώνω µε τα λόγια
του κ. Παπαγγελόπουλου…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, µην επα-
νέρχεστε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Να το διαγράψετε από τα Πρακτικά,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, αυτές οι
λέξεις «προδοτικά» κ.λπ. έχουν κοπεί.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δεν είπα «προδοτικός». Είπα «ψευτοµα-
κεδονοµάχος».

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ. Αυτά τα
«ψευτό…» και «ψευτοπατριώτες» κ.λπ..

Συνεχίστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ο κ. Αβραµόπουλος, ο Υπουργός του,

τον Ιούλιο του 2013, για να ξέρετε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας,
γιατί «κάνετε τον Αλέκο», είχε πει ο κύριος που είναι τώρα στας
Ευρώπας: «Εµείς συµφωνούµε µε τη χρήση του όρου «Μακεδο-
νία» µε γεωγραφικό προσδιορισµό». Ήταν Προγραµµατική Δή-
λωση της κυβέρνησης Σαµαρά και πήρε ψήφους από τους δήθεν
ψευτοπατριώτες της δεξιάς. Έλεος!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Βάλε και το erga omnes, για να

είναι πλήρης…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τον λόγο τώρα έχει ο Πρω-

θυπουργός κ. Αλέξης Τσίπρας.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Μητσοτάκη, σήµερα σκοπεύω να ασκήσω πολιτική κρι-

τική και να σας ζητήσω εξηγήσεις. Ελπίζω να µην απαντήσετε,
για άλλη µία φορά, µε µηνύσεις και µε αγωγές, γιατί εδώ και
καιρό έχετε ακολουθήσει φαίνεται αυτήν την τακτική, προκειµέ-
νου να διατηρήσετε τη σιωπή σας. 

Έχετε ήδη καταθέσει -στελέχη σας, όχι εσείς προσωπικά- δύο
µηνύσεις, ο Εκπρόσωπος Τύπου του κόµµατός σας, ο κ. Κουµου-
τσάκος, στην Κυβερνητική Εκπρόσωπο και ο πρώην Πρωθυπουρ-
γός, ο κ. Σαµαράς. Γιατί; Γιατί είχε το θράσος η Κυβερνητική
Εκπρόσωπος να ασκήσει πολιτική κριτική σε δηµοσιεύµατα και
να ζητήσει απαντήσεις και να ζητήσει εξηγήσεις. Και εσείς αντί
για απαντήσεις επί της ουσίας, φαίνεται ότι έχετε εισαγάγει τη
στρατηγική του στρίβειν διά των µηνύσεων και των αγωγών. 

Θέλω να επισηµάνω ότι τα δύο αυτά ζητήµατα για τα οποία η
Κυβερνητική Εκπρόσωπος πολιτικά κάλεσε εσάς, το κόµµα σας,
όχι τον πρώην Πρωθυπουργό ούτε τον κ. Κουµουτσάκο προσω-
πικά να δώσουν κάποιες εξηγήσεις, ήταν κρίσιµα ζητήµατα. Το
ένα, που αφορά τον κ. Σαµαρά, τον πρώην Πρωθυπουργό, έχει
να κάνει µε τη διαχείριση της προηγούµενης κυβέρνησης απέ-
ναντι στις λίστες τις φοροδιαφυγής, µε το γεγονός, δηλαδή, ότι
τόσο η λίστα Λαγκάρντ, όσο και αργότερα τα cd του Μπόργιανς,
δεν αξιοποιήθηκαν ποτέ. Και βγήκε τώρα στο φως της δηµοσιό-
τητας ότι, µε βάση αυτά τα δηµοσιεύµατα, όχι µόνο φιλικά πρό-
σωπα, διότι ξέρετε έχουµε φτάσει στο σηµείο οι δέκα
Παπασταύρου -που µακάρι να είχαµε δέκα Παπασταύρου- να
είναι ένα πρόσωπο, αλλά είναι σε δέκα διαφορετικές λίστες…

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Όµως, όχι µονάχα για αυτό. Βλέπουµε και συγγενικά πρό-

σωπα, πρόσωπα τα οποία µε ιδιαίτερη δεξιοτεχνία καταφέρατε
να αποκρύψατε όλο το προηγούµενο διάστηµα. Και αντί να πείτε
ότι, εν πάση περιπτώσει, κάποιοι πρέπει να δώσουν εξηγήσεις,
ακολουθείτε την τακτική των µηνύσεων, όπως, βεβαίως, και στο
κρίσιµο θέµα των εκβιαστών και των payrolls που απ’ ό,τι φαίνεται
είχατε απέναντι -ως κόµµα εννοώ, η Νέα Δηµοκρατία- µε ένα αρ-
κετά σηµαντικό µίσθωµα. Νοµίζω ότι 10.000 ευρώ µηνιαίως είναι
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ένας καλός µισθός στις µέρες µας. Καµµία απάντηση, λοιπόν. Τί-
ποτα για την ταµπακιέρα. Μηνύσεις και αγωγές.

Ξέρετε πώς το λέει αυτό ο λαός µας, κύριε Μητσοτάκη; «Φω-
νάζει ο κλέφτης, να φοβηθεί ο νοικοκύρης». 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Κάνετε εσείς µηνύσεις, ακολουθείτε µια επιθετική πολιτική, για

να σταµατήσουµε να αναδεικνύουµε αυτά τα οποία απασχολούν
τον µέσο Έλληνα πολίτη. 

Κι αυτό που απασχολεί τον µέσο Έλληνα πολίτη είναι το πώς
έφτασε η χώρα ως εδώ. Πώς έφτασε η χώρα ως εδώ, µία χώρα
που διοργάνωσε Ολυµπιακούς Αγώνες το 2004, µία χώρα που
ήταν στις είκοσι δύο πλουσιότερες, αναπτυσσόµενες χώρες;
Ποιο ήταν αυτό το σύστηµα; Ποια ήταν αυτή η «παρέα»; Γιατί
χρησιµοποιήσατε κι αυτήν την έκφραση. Βγαίνετε στο εξωτερικό
και προσπαθείτε να δυσφηµίσετε τη χώρα, όχι την Κυβέρνηση.
«Η «παρέα»…» -λέει- «…η ανίκανη που κυβερνά τη χώρα, πρέπει
να φύγει». 

Αυτή η «παρέα», που λεηλάτησε τον εθνικό πλούτο, που µεί-
ωσε τον εθνικό πλούτο κατά το � τα τελευταία χρόνια της κρίσης
και κατάφερε να διευκολύνει την εξαγωγή των χρηµάτων στο
εξωτερικό, αυτή η «παρέα» θα λογοδοτήσει ποτέ;. Φαίνεται,
όµως, ότι φτάνει η ώρα που θα λογοδοτήσει.

Απαντήσεις, βεβαίως, δεν έχουµε λάβει. Συνεχίζετε να καλύ-
πτετε τον κ. Παπασταύρου, ο οποίος βρέθηκε ακόµα και στα
Panama Papers. Συνεχίζετε, φυσικά, να καλύπτετε τα πεπραγ-
µένα της Κυβέρνησης Σαµαρά και να µην δίνετε καµµία απάν-
τηση, όταν µάλιστα αποδεικνύεται για ποιον λόγο έκρυβε τις
λίστες στα συρτάρια. Και πιστεύω ότι θα σας δοθεί έστω και σή-
µερα αυτή η ευκαιρία να δώστε επιτέλους στον ελληνικό λαό κά-
ποιες ξεκάθαρες απαντήσεις.

Όµως, κύριε Μητσοτάκη, το µόνο που εσείς γνωρίζετε από τη
µικρή µέχρι σήµερα θητεία σας ως Πρόεδρος της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, στο µόνο που ξέρετε να παίρνετε ξεκάθαρες θέ-
σεις είναι όταν καταφέρεστε εναντίον της χώρας υπέρ τρίτων.

Όταν κάποιοι απειλούσαν την Ελλάδα ότι δεν κάνει αρκετά, ότι
δεν κάνει αυτά που πρέπει, ότι δεν υλοποιεί τις υποχρεώσεις της
και θα φύγει από το Σένγκεν, είχατε έλθει στη Βουλή, εδώ, να
τους υπερασπιστείτε και παίρνατε θέση ότι έχουν δίκιο. 

Όταν έκλεισαν τα σύνορα στη βαλκανική διαδροµή, είχατε
σπεύσει να υπερασπίσετε ουσιαστικά αυτούς που έπραξαν αυτήν
τη µονοµερή ενέργεια, λέγοντας ότι δεν πρόκειται για µονοµερή
ενέργεια, αλλά ότι φταίει η Κυβέρνηση που δεν ξέρει τι υπογρά-
φει και τι αποφασίζει στις Συνόδους Κορυφής. 

Όταν πρόσφατα επιτέθηκαν αστυνοµικοί της πρώην Γιουγκοσ-
λαβικής Δηµοκρατίας της Μακεδονίας, της FYROM, στα σύνορα
σε πρόσφυγες, πήρατε τη θέση της κυβέρνησης των Σκοπίων,
όπου ουσιαστικά είπατε ότι φταίει η ελληνική Κυβέρνηση που δεν
είχε εκεί την αστυνοµία να αποτρέψει τους πρόσφυγες και γι’
αυτό συνέβησαν όσα συνέβησαν. 

Και εσχάτως, όταν το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο ζήτησε πε-
ρισσότερα µέτρα από όσα συµφωνήθηκαν πέρυσι τον Ιούλιο,
σπεύσατε να πάρετε τη θέση του Διεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου. 

Και σας ερωτώ, κύριε Μητσοτάκη: Στις κρίσιµες στιγµές θα
υπερασπιστείτε ποτέ -µε τις διαφωνίες σας, προφανώς θα έχετε
διαφωνίες- τα συµφέροντα της χώρας, τις θέσεις της χώρας, τις
ανάγκες της χώρας ή θα υπερασπίζεστε διαρκώς τις θέσεις τρί-
των έναντι της χώρας; Αυτό είναι το κρίσιµο ερώτηµα στο οποίο
πρέπει να απαντήσετε.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Στην προηγούµενη συνεδρίαση µου ζητήσατε να φανταστώ

την Ελλάδα από ψηλά. Και είπατε, «ένας απέραντος προσφυγι-
κός καταυλισµός». Περιγράφατε µε µελανά σηµεία, όταν όπου
σταθεί και όπου βρεθεί κανείς στην Ευρώπη και στον κόσµο,
υπάρχει ένα κλίµα αναγνώρισης της Ελλάδας -και του ελληνικού
λαού, κυρίως- ως της χώρας εκείνης που ανέδειξε το ανθρώπινο
πρόσωπο της Ευρώπης σε µία πρωτοφανή προσφυγική κρίση.
Και αύριο, στο κλίµα και σε ένδειξη αυτής της αναγνώρισης, έρ-
χεται στη Λέσβο ο Πάπας Φραγκίσκος µαζί µε τον Αρχιεπίσκοπο
Ιερώνυµο και τον Πατριάρχη Βαρθολοµαίο. 

Είναι λοιπόν, εικόνα απαξίωσης για τη χώρα αυτή; Είναι εικόνα

µιας χώρας που διαλύεται, ενός failed state όπως λέτε, ενός δια-
λυµένου κράτους, ή µήπως είναι η εικόνα µιας χώρας και ενός
λαού που σε κρίσιµες στιγµές, παρά τις πρωτοφανείς δυσκολίες,
τις οικονοµικές δυσκολίες, σε αυτήν τη δηµοσιονοµική µέγγενη
έδωσε από το υστέρηµά του και ανέδειξε το ανθρώπινο πρό-
σωπο της Ευρώπης, την αλληλεγγύη, τον ανθρωπισµό, λέξεις
στις οποίες εσείς δεν έχετε αναφερθεί ποτέ στις οµιλίες σας;

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και θυµάµαι, η µόνη κριτική που είχατε να µας κάνετε -δεν

ήσασταν εσείς Πρόεδρος τότε, ο κ. Κουµουτσάκος- ήταν η εξής:
«Τι πήρατε για να δείξετε ανθρώπινο πρόσωπο στους πρόσφυ-
γες;». Και σας είπα ότι για να υλοποιήσουµε τις αρχές και τις
αξίες µας, δεν χρειάζεται να πάρουµε. Είτε είχαµε είτε δεν είχαµε
υποχρέωση στην Ευρωπαϊκή Ένωση, εµείς αυτό το πρόσωπο θα
δείχναµε απέναντι σε αυτούς που έχουν ανάγκη, στους ανυπε-
ράσπιστους ανθρώπους και δεν θα υποστηρίζαµε αυτούς που
κλείνουν τα σύνορα και πετούν δακρυγόνα και πλαστικές σφαί-
ρες σε ανυπεράσπιστους ανθρώπους.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Όµως, ακόµα και σε αυτό που όλοι στην Ευρώπη αναγνωρί-

ζουν, το κυριαρχικό δικαίωµα µιας εκλεγµένης κυβέρνησης να
επιλέγει τα µέσα υλοποίησης των συµφωνηµένων στόχων, σπεύ-
σατε να το ονοµάσετε «µονοµερή ενέργεια». Και προσέξετε, κα-
νείς άλλος δεν έχει σπεύσει να το πει αυτό, ούτε το Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο, µε το οποίο δηλώσατε στην «WASHINGTON
POST» ότι ταυτίζεστε απόλυτα. Ο κόσµος το έχει τούµπανο κι
εσείς κρυφό καµάρι. Φανερώσατε το καµάρι σας στην Αµερική,
στο πρόσφατο ταξίδι σας. Είστε βασιλικότεροι του βασιλέως, θα
έλεγα. 

Βεβαίως, θα ήθελα σήµερα και σ’ αυτό το σηµείο να δώσετε κά-
ποιες εξηγήσεις για το τι εννοείτε όταν λέτε, «ταυτίζοµαι απόλυτα
µε τις απόψεις του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου στα θέµατα
της αγοράς εργασίας και των διαρθρωτικών µεταρρυθµίσεων»,
διότι αυτό το οποίο…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Πότε τα είπαµε αυτά; Καταθέστε στα Πρακτικά τι είπα. Για
καταθέστε τα!

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριε Μη-
τσοτάκη, µη συγχύζεστε. Έχετε και jet lag. Θα έχετε τη δυνατό-
τητα, όταν ανέβετε στο Βήµα, να απαντήσετε σ’ αυτά που σας
λέω ένα προς ένα. Μη συγχύζεστε. 

Όλος ο ελληνικός λαός γνωρίζει ότι δώσατε µία συνέντευξη
στη «WASHINGTON POST», στην οποία για άλλη µία φορά δυ-
σφηµίσατε τη χώρα διεθνώς. Ζητήσατε φυσικά –τι άλλο;- εκλο-
γές, λέγοντας ότι ο κυβερνητικός συνασπισµός είναι έτοιµος να
καταρρεύσει. Και µάλιστα εκλογές πότε; Λίγο πριν την κρίσιµη
αξιολόγηση, δηλαδή αναδεικνύοντας σε όλο τον πλανήτη -διότι
στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής ήσασταν- την πρόθεσή
σας να οδηγήσετε, προκειµένου φυσικά να ανακτήσετε τη δυνα-
τότητα πρόσβασης στην εξουσία, τη χώρα και την οικονοµία στη
µέγγενη της πιστωτικής ασφυξίας. Αυτός είναι ο στόχος σας για
άλλη µία φορά, όπως ο στόχος του κ. Σαµαρά µε την «αριστερή
παρένθεση». Όµως, δεν θα σας γίνει η χάρη. Δεν θα σας γίνει η
χάρη!

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Ξέρετε, πρέπει να καταλάβετε ότι θα περιµένετε πολύ, ιδίως

µ’ αυτές τις ακραίες νεοφιλελεύθερες θέσεις. Δεν υπάρχει περί-
πτωση ο ελληνικός λαός να σας εµπιστευθεί. 

Τι είπατε, λοιπόν;
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Μη µε διακόπτετε. Θα έχετε τη δυνατότητα να απαντήσετε και
να απαντήσω κι εγώ σε σας. 

Είπατε ότι ταυτίζεστε, ότι συµφωνείτε απόλυτα µε τις θέσεις
του ταµείου στα ζητήµατα της αγοράς εργασίας και των διαρ-
θρωτικών µεταρρυθµίσεων. Με δύο λόγια, για να καταλάβει ο ελ-
ληνικός λαός, συµφωνείτε απόλυτα µε τις οµαδικές απολύσεις,
διότι είναι αυτές οι θέσεις του ταµείου. Σε µία χώρα όπου επί των
ηµερών σας η ανεργία εκτινάχθηκε στο 26% από το 7% που ήταν
πριν την κρίση, θέλετε οµαδικές απολύσεις και έχετε και το θρά-
σος να κατηγορείτε την Κυβέρνηση για όσα συµβαίνουν δεξιά
και αριστερά σε µεγάλες επιχειρήσεις που απολύουν κόσµο. Και,
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βεβαίως, θέλετε το lock out και συνδικαλιστικό νόµο. Αυτά θέ-
λετε. 

Αυτές είναι οι απόψεις σας. Δεν σας κατηγορώ γι’ αυτό. Ίσως
είναι και ευτύχηµα που δεν τις κρύβετε. Δεν τις καλύπτετε. Αυτή
είναι η ιδεολογία σας. Υπερασπίζεστε τους πλούσιους έναντι των
χαµηλών στρωµάτων, έναντι των χαµηλών εισοδηµάτων.

Βεβαίως, η άποψή σας για το ασφαλιστικό είναι η κατάργηση,
οι νέες περικοπές στις συντάξεις και η ρήτρα µηδενικού ελλείµ-
µατος, δηλαδή, µε δύο λόγια, να µην υπάρχουν επικουρικές συν-
τάξεις. 

Και την ίδια στιγµή που αυτή η Κυβέρνηση δίνει τη µάχη, διεκ-
δικώντας και έχοντας σοβαρές συµµαχίες σε όλη την Ευρώπη,
προκειµένου να κρατήσει -και θα κρατήσει, σας το λέω- αυτές
τις κόκκινες γραµµές, εσείς σπεύδετε στις Ηνωµένες Πολιτείες
της Αµερικής να πάρετε τις θέσεις των δανειστών, των πιστωτών
και του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου για περικοπές στις συν-
τάξεις. 

Θα σας κρίνει, λοιπόν, ο ελληνικός λαός, κύριε Μητσοτάκη.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, µην αντιδράτε.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα σας κρί-

νει. Θα σας κρίνει ο ελληνικός λαός. Σας έχει κρίνει ήδη τρεις
φορές µέσα σε έναν χρόνο.

Πράγµατι, όµως, θα ήθελα να πω ότι στο µόνο πράγµα στο
οποίο εκφράσατε τη διαφωνία σας µε το ταµείο είναι σε αυτό
που το ταµείο έχει κάποιο δίκιο, που είναι ότι το χρέος δεν είναι
βιώσιµο. Τι είπατε στη συνέντευξή σας; Είπατε ότι αυτό δεν το
θεωρείτε τόσο σηµαντικό όσο τις µεταρρυθµίσεις. Μετά τον κ.
Σαµαρά και τον κ. Βενιζέλο, ίσως πρέπει κι εσείς τώρα να µπείτε
στη γραµµή της διεκδίκησης του πιστοποιητικού βιωσιµότητας
του χρέους. Θέλετε, δηλαδή, απ’ ό,τι φαίνεται, να συνεχίσει το
χρέος να λειτουργεί ως µηχανισµός επιβολής της λιτότητας.

Αυτό, όµως, το οποίο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι θρά-
σος είναι ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να µιλάει
για αριστερό ολοκληρωτισµό. Νοµίζω ότι αυτή η φράση είναι
ίσως η πλέον ολοκληρωτική που έχει ακουστεί σε αυτήν εδώ την
Αίθουσα. 

Είναι θράσος να τολµάτε να κατηγορείτε τη σηµερινή Κυβέρ-
νηση που σπεύδει να πράξει το αυτονόητο, το οποίο δεν έκαναν
όλες οι προηγούµενες κυβερνήσεις ή που κάποιες προσπάθησαν
-όπως και της δικής σας παράταξης- αλλά δεν τόλµησαν, δεν κα-
τάφεραν να κάνουν: Να βάλει, δηλαδή, µια τάξη σε αυτό που
ονοµάζεται «διαπλοκή», να προχωρήσει το διαγωνισµό για τις τη-
λεοπτικές άδειες, να µπει επιτέλους µια τάξη σε αυτόν τον τόπο
και να αισθανθεί ο Έλληνας πολίτης ότι υπάρχουν νόµοι για
όλους. 

Και έχετε το θράσος να βγαίνετε και να λέτε ότι αυτό είναι ολο-
κληρωτισµός, γιατί -λέει- προσπαθεί η Κυβέρνηση να ελέγξει τα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης, ενώ, κατά τη γνώµη σας, θα έπρεπε
τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης να µην πληρώνουν φόρους, να µην
πληρώνουν τέλη και θα έπρεπε να µην έχουν νόµιµες άδειες
έχοντας πληρώσει την απόκτησή τους, πράγµα το οποίο συµβαί-
νει µόνο στην Ελλάδα από όλες τις χώρες της Ευρωζώνης. 

Φυσικά, το θράσος πηγαίνει κι ένα βήµα παραπέρα, όταν τολ-
µάτε να κατηγορείτε εµάς για τους κεφαλαιακούς ελέγχους και
την πιστωτική ασφυξία που επιβλήθηκε πέρσι…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ ησυχία. Μην

παρεµβαίνετε, σας παρακαλώ. 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Φτάσατε

ακόµα και στο σηµείο όταν υπήρξαν δηµοσιεύµατα που αφορού-
σαν διαρροές από το WikiLeaks, εσείς αντί να ασχοληθείτε µε
την ουσία των διαρροών αυτών, να αφήνετε άθλια υπονοούµενα
για τα από πού διέρρευσαν αυτά τα δηµοσιεύµατα, από πού έγι-
ναν οι διαρροές και να µιλάτε για την ασφάλεια. Αντί να ταυτι-
στείτε και εσείς, να συνταχθείτε µε την εθνική θέση ότι εδώ δεν
πρέπει να αφήσουµε -και δεν θα αφήσουµε- κανέναν να οδηγήσει
για µία ακόµη φορά µια διαπραγµάτευση σε συνθήκες ασφυξίας
προκειµένου να εκβιαστεί η κυρίαρχη ελληνική Κυβέρνηση και ο
ελληνικός λαός, εσείς παίρνετε τη θέση των δανειστών και ζη-
τάτε, µάλιστα, αντί αυτών από την ελληνική Κυβέρνηση να απο-

καλύψει πού ήταν οι διαρροές.  
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν σας αρέσουν αυτά και δυσανασχετείτε, αλλά θα τα πούµε. 
Αν, λοιπόν, ψάχνετε για ενόχους -σας το έχω ξαναπεί- να µην

ψάχνετε ενόχους σ’ αυτούς που υπερασπίζονται το δίκιο του ελ-
ληνικού λαού. Αλλού να ψάχνετε για ενόχους. 

Εµείς θα προχωρήσουµε. Και θέλω να σας διαβεβαιώσω -ξέρω
ότι δεν θα σας αρέσει αυτό- ότι η αξιολόγηση θα κλείσει χωρίς
επιπλέον µέτρα, διότι αυτό ορίζει η συµφωνία που έγινε πέρσι
τον Ιούλιο. Και όλοι πρέπει να τηρήσουν αυτήν τη συµφωνία. 

Μπορεί να σας στενοχωρεί το γεγονός ότι ο Πρόεδρος του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και ο Πρόεδρος της Επιτροπής που
όρισε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο για να παρακολουθεί τις εξελί-
ξεις της διαπραγµάτευσης παίρνουν θέση υπεράσπισης της δια-
πραγµατευτικής θέσης της χώρας και να λένε το αυτονόητο, ότι
κάθε χώρα έχει κυρίαρχο δικαίωµα να αποφασίσει τα µέσα µε τα
οποία θα υλοποιήσει τους κοινά συµφωνηµένους στόχους και
εσείς να µην τολµάτε να πάρετε αυτήν τη θέση, όµως θέλω να
σας διαβεβαιώσω για το εξής: 

Η χώρα δεν είναι µόνη. Η χώρα και έχει δίκιο και αυτήν τη
φορά θα το βρει το δίκιο της και θα δικαιωθούµε. Θα περάσουµε
αυτόν τον κάβο. Η οικονοµία θα γυρίσει στην ανάπτυξη και ο ελ-
ληνικός λαός θα δει επιτέλους, µετά από έξι χρόνια καταστρο-
φής, φως στο βάθος του τούνελ, µε την προστασία της πρώτης
κατοικίας, µε το πρόγραµµα για την καταπολέµηση της ανθρω-
πιστικής κρίσης, µε τον νόµο για την υγειονοµική περίθαλψη των
ανασφάλιστων που καλύπτει δύο εκατοµµύρια ανασφάλιστους,
µε την πρότασή µας για το νέο φορολογικό που ρίχνει για πρώτη
φορά τα βάρη στα υψηλά εισοδήµατα, µε την πρότασή µας για
το ασφαλιστικό, που παρά το γεγονός ότι είχατε προεξοφλήσει
ότι θα έχει τροµακτικές µειώσεις στις συντάξεις, η πρόταση αυτή
είναι µία πρόταση δικαιοσύνης που αποκαθιστά τη βιωσιµότητα
του ασφαλιστικού συστήµατος, όσο, όµως, και την κοινωνική δι-
καιοσύνη.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να απευθυνθώ στο Σώµα
σε ό,τι αφορά τη σηµερινή πρόταση. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έµαθα ότι σας ενοχλεί που µιλάω πολύ. Θα στέλνω τηλεγρα-

φήµατα άλλη φορά. Εσείς µιλάτε στα κανάλια. Όλη µέρα µιλάτε.
Αφήστε κι εµάς να µιλήσουµε στη Βουλή. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ. Εντάξει. Είστε

εύχαρεις. Μην το υποδηλώνετε τόσο πολύ και συνεχώς. Ηρεµή-
στε. 

Κύριε Πρωθυπουργέ, συνεχίστε παρακαλώ.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κι εγώ χαί-

ροµαι, κύριε Πρόεδρε, όταν οι Βουλευτές της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης είναι εύχαρεις. Δηµιουργούν µια ωραία ατµόσφαιρα.
Βεβαίως, καλό θα ήταν αντί να χαµογελούν, να δώσουν και καµ-
µία απάντηση σε όλα αυτά που τους λέµε. Δεν πειράζει όµως. Ο
ελληνικός λαός κατανοεί. Κατανοεί γιατί η χώρα µας έφτασε σε
αυτό το σηµείο, γιατί συγκλονίστηκε απ’ αυτή την οικονοµική
κρίση το 2008 µε τον πιο βίαιο τρόπο από οποιαδήποτε άλλη
χώρα στην Ευρώπη. Κατανοεί για ποιο λόγο -τα νούµερα το απο-
δεικνύουν- εκτινάχθηκε η ανεργία, το χρέος. Θα µου πείτε ότι
ίσως δεν είναι η κατάλληλη ώρα για να γίνει αυτή η συζήτηση.
Όµως, νοµίζω ότι αυτή η συζήτηση θα έπρεπε να έχει γίνει προ
πολλού, για να µην κατακλυστεί η ελληνική κοινωνία - ο κόσµος
όλος θα έλεγα, γιατί αυτό κυριάρχησε παντού- από µια παρα-
πλανητική αφήγηση του πολιτικού κατεστηµένου και των κυρίαρ-
χων µέσων ενηµέρωσης. Ποια ήταν αυτή η αφήγηση; Ότι οι
Έλληνες ήταν τεµπέληδες, ότι έζησαν πάνω από τις δυνατότητές
τους ή -ακόµα χειρότερα- ότι «µαζί τα φάγαµε», όπως έχει πει ο
κ. Πάγκαλος. 

Βασικός στόχος αυτών των συνθηµάτων ήταν προφανώς η
συλλογική ενοχοποίηση του ελληνικού λαού, για να τη βγάλουν
καθαρή οι πραγµατικοί υπαίτιοι της καταστροφής που ήταν οι
φοροφυγάδες, οι µιζαδόροι, οι εθνικοί εργολάβοι, οι λαθρέµπο-
ροι, οι µεγαλοκαναλάρχες, τα «golden boys» των τραπεζών και,
φυσικά, τα κόµµατα που τους στήριζαν και στηρίζονταν απ’ αυ-
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τούς. 
Εδώ, ξέρετε, δεν µιλάµε για διακόσιες οικογένειες όπως κά-

ποτε είχε ακουστεί. Μιλάµε για µια ισχυρή κοινωνική δύναµη, για
µια ολόκληρη -αν και µειοψηφική- κοινωνική τάξη που έκοψε και
έραψε την κοινωνία στα µέτρα της. Και το ερώτηµα που πρέπει
όλοι να απαντήσουµε νοµίζω είναι απλό: Πόσο κόστισε στον ελ-
ληνικό λαό αυτή η αυτοκρατορία του εύκολου χρήµατος; Θα
έλεγα, πόσο συνεχίζει να κοστίζει; Πόσο κοστίζουν τα πολιτικά
κόµµατα; Πόσο κοστίζουν οι εταιρείες µέσων µαζικής ενηµέρω-
σης και πώς το τραπεζικό σύστηµα εξυπηρέτησε µε δάνεια το
κόστος αυτό; Κι αν κάποια από τα δάνεια αυτά χορηγήθηκαν προ
κρίσης, όταν το τραπεζικό σύστηµα φαινόταν θωρακισµένο και
η πιστωτική ικανότητα των δανειοληπτών ίσως επαρκής, άλλαξε
κάτι µετά την κρίση την τελευταία 6ετία σε αυτή τη χώρα; Πώς
βίωσαν όλοι αυτοί οι οργανισµοί και οι επιχειρήσεις την κρίση;
Είχαν αντίστοιχες συνέπειες µε όλους τους υπόλοιπους Έλληνες
πολίτες ή συνέχιζαν να αντιµετωπίζονται προνοµιακά; 

Νοµίζω ότι αυτά είναι τα κοµβικά ερωτήµατα που οφείλει να
απαντήσει η υπό σύσταση εξεταστική επιτροπή της Βουλής. 

Την ίδια ώρα που η κοινωνία µας βρισκόταν στη δίνη της λιτό-
τητας, που χάσαµε το � του ΑΕΠ µας, που χάνονταν χιλιάδες θέ-
σεις εργασίας, την περίοδο των απολύσεων, της διάλυσης του
κοινωνικού κράτους, της πρωτοφανούς επιβάρυνσης των φορο-
λογουµένων µε τις ανακεφαλαιοποιήσεις των τραπεζών, την πε-
ρίοδο της διάλυσης των ασφαλιστικών ταµείων µε το περίφηµο
PSI που καλούµαστε τώρα να πληρώσουµε, ποιο θράσος, ποια
εγκληµατική βούληση επέτρεψε την αναχρηµατοδότηση των δα-
νείων χρεοκοπηµένων µέσων ενηµέρωσης και κοµµάτων; Κι
ακόµα, µε ποιο επιχειρηµατικό σκεπτικό και σε ποια βάση συνέ-
χιζαν τα κόµµατα του παλιού καθεστώτος να δανειοδοτούνται µε
εξασφαλίσεις των µελλοντικών κρατικών τους επιχορηγήσεων; 

Ποια σκοπιµότητα εξυπηρετήθηκε; Είναι η ίδια σκοπιµότητα
που σήµερα ενώνει αυτά τα κόµµατα µε µεγάλη µερίδα µέσων
ενηµέρωσης σε ένα κοινό µέτωπο που µάχεται µε νύχια και µε
δόντια -αδιαφορώντας για την κατάσταση της οικονοµίας- για
ένα πράγµα, να µην συνεχιστεί αυτή η προσπάθεια. 

Έχω µιλήσει πολλές φορές από αυτό εδώ το Βήµα για την
ισορροπία τρόµου, σε αυτό το σύστηµα εξουσίας, στη βάση του
αλληλοεκβιασµού και των αµοιβαίων εξαρτήσεων, γι’ αυτό το τρί-
γωνο της διαπλοκής, που πρώτο νοµιµοποίησε και προήγαγε τη
λογική που αντιµετωπίζει το κράτος ως πεδίο λαφυραγώγησης
και την πρόσβαση στην κρατική εξουσία ως πηγή ισχύος και
πλουτισµού.

Δεύτερον, σχεδίασε και υλοποίησε κρατικές πολιτικές προς
όφελος των οικονοµικών και πολιτικών ελίτ, χορηγώντας ποινικές
ασυλίες, τερµατίζοντας δίκες, οδηγώντας ποινικές υποθέσεις
στο αρχείο.

Τρίτον, προσπάθησε -και µέχρι το ’12 κατάφερε- να οχυρώσει
το πολιτικό κατεστηµένο απέναντι σε οποιαδήποτε απόπειρα της
κοινωνίας να διαµορφώσει συνθήκες ανατροπής του.

Τα πρόσωπα και οι πολιτικές που στήριξαν τις πλευρές του τρι-
γώνου αυτού ευτυχώς σήµερα ψυχορραγούν, βγάζουν τις τελευ-
ταίες άναρθρες κραυγές τους, προσδοκώντας ότι θα προλάβουν
να σωθούν από αυτήν την καταστροφική πράγµατι -γι’ αυτούς
όµως- διακυβέρνηση. Γιατί γι’ αυτούς είναι καταστροφικό το να
τους ζητήσει κανείς να πληρώσουν φόρους ή να µην παρέµβουν
στη δικαιοσύνη για να απαλλαγούν, αν έχουν διαπράξει αδική-
µατα. Όµως, είναι πλέον αργά, διότι το παιχνίδι αυτό έχει τελει-
ώσει. 

Επιτρέψτε µου, όµως, να πάρουµε τα πράγµατα από την αρχή,
την κάθε πλευρά αυτού του τριγώνου, µε πρώτη -κι έχοντας φυ-
σικά την τιµητική της- τη χρηµατοδότηση των κοµµάτων. 

Το ζήτηµα της χρηµατοδότησης των πολιτικών κοµµάτων βρί-
σκεται στην κορυφή της ατζέντας των περισσότερων προηγµέ-
νων δηµοκρατιών, καθώς και σειράς διεθνών οργανισµών, όπως
κατ’ εξοχήν η Ευρωπαϊκή Ένωση και το Συµβούλιο της Ευρώπης.
Το βασικό ζητούµενο εκεί είναι η ροή του χρήµατος να µην κα-
θορίζει τη λήψη πολιτικών αποφάσεων, πράγµα που εξειδικεύε-
ται σε δύο κεντρικούς στόχους: Ο πρώτος αφορά τη δίκαιη και
διαφανή κατανοµή της κρατικής χρηµατοδότησης, ώστε αυτή
πράγµατι να υπηρετεί του σκοπούς της, δηλαδή τη λειτουργία

των πολιτικών κοµµάτων ως πυλώνων της δηµοκρατίας, και ο
δεύτερος αφορά τη διαφάνεια στην ιδιωτική χρηµατοδότηση, κυ-
ρίως τη διαφάνεια στον τραπεζικό δανεισµό. 

Και τα ερωτήµατα που βρίσκονται στα χείλη όλων είναι αµείλι-
κτα. Ποια ήταν τα έργα και οι ηµέρες των κοµµάτων που εναλ-
λάσσονταν τόσα χρόνια στην εξουσία ως προς όλα τα
παραπάνω; Η κρατική χρηµατοδότηση των πολιτικών κοµµάτων
στην Ελλάδα ακολούθησε µια πρωτοφανώς στρεβλή πορεία. Τη
στιγµή που τα ποσά της κρατικής χρηµατοδότησης αυξάνονταν
µε το πρόσχηµα του αποκλεισµού των φαινοµένων εξάρτησής
τους από ιδιωτικές χρηµατοδοτήσεις, την ίδια στιγµή ενισχυόταν
και η εξάρτηση από την ιδιωτική χρηµατοδότηση και τον τραπε-
ζικό δανεισµό. 

Παρακολουθώντας κανείς τη διαχρονική πορεία της κρατικής
χρηµατοδότησης τα τελευταία δεκαπέντε περίπου χρόνια, αντι-
λαµβάνεται κυριολεκτικά δια γυµνού οφθαλµού ότι όσο προχω-
ρούσε η κρίση νοµιµοποίησης του δικοµµατισµού τόσο εκτο-
ξεύονταν τα χρήµατα που τα δύο µεγάλα κόµµατα µοιράζονταν
µεταξύ τους προσπαθώντας να κρατηθούν µε νύχια και µε δόντια
στην εξουσία.

Το συνολικό ποσό που έχει λάβει η Νέα Δηµοκρατία από το
1999 µέχρι σήµερα ως κρατική χρηµατοδότηση είναι 301 εκα-
τοµµύρια ευρώ και το συνολικό ποσό που έχει λάβει το ΠΑΣΟΚ
από το ’99 µέχρι σήµερα ως κρατική χρηµατοδότηση είναι 296
εκατοµµύρια ευρώ.

Είναι, λοιπόν, προφανές ότι τα τότε µεγάλα κόµµατα είχαν δη-
µιουργήσει ένα ιδιότυπο καρτέλ ασφυκτικά κλειστό για όλους
τους άλλους. Επίσης, λόγω της κυβερνητικής ή δυνάµει κυβερ-
νητικής τους θέσης, είχαν πρόσβαση σε πηγές ιδιωτικής χρηµα-
τοδότησης όχι τόσο από τα µέλη και τους ψηφοφόρους τους,
όπως θα ήταν το υγιές, όσο κυρίως από µεγάλους επιχειρηµατίες
και άλλα συµφέροντα που αποσκοπούσαν σε πάσης φύσεως
εξυπηρετήσεις άµεσες ή έµµεσες και βέβαια χρησιµοποίησαν
την εξουσία τους για να ρυθµίζουν κατά το δοκούν και πάντοτε
συναινετικά τα σχετικά ζητήµατα.

Υπάρχει, όµως, και ένα ακόµη µεγαλύτερο ζήτηµα αναφορικά
µε την χρηµατοδότηση των κοµµάτων του παλιού πολιτικού συ-
στήµατος, ένα διαχρονικό σκάνδαλο θα τολµούσα να πω, το
θέµα του τραπεζικού τους δανεισµού που σκοπίµως παρέµεινε
σε θεσµικό κενό επί δεκαετίες. Ενώ υπήρχε ένα ολόκληρο
πλέγµα λεπτοµερών ρυθµίσεων για µια σειρά άλλα ζητήµατα που
αφορούσαν την ιδιωτική χρηµατοδότηση των πολιτικών κοµµά-
των: κουπόνια, απαγορεύσεις χρηµατοδότησης από συγκεκριµέ-
νες πηγές, κ.λπ, το τεράστιο ζήτηµα της δανειοδότησης από το
κράτος στις τράπεζες, της κρατικής χρηµατοδότησης, παρέµενε
νοµοθετικά έωλο και βεβαίως το θέµα της ιδιωτικής χρηµατοδό-
τησης νοµικά έωλο.

Και δεν είναι καθόλου τυχαίο ότι τελικά το ζήτηµα του τραπε-
ζικού δανεισµού ρυθµίστηκε για πρώτη φορά µόλις το 2014 υπό
το βάρος βεβαίως της γενικευµένης πλέον κατακραυγής για τα
θαλασσοδάνεια των κοµµάτων. Και µε τη ρύθµιση αυτή προβλέ-
φθηκε για πρώτη φορά η απαγόρευση τραπεζικού δανεισµού µε
εξασφάλιση την κρατική χρηµατοδότηση πέραν του τρέχοντος
έτους.

Ωστόσο, προηγουµένως και ενώ βρίσκονταν σε εξέλιξη έρευνα
των τότε οικονοµικών εισαγγελέων για το θέµα των θαλασσοδα-
νείων των πολιτικών κοµµάτων, µεσολάβησε το 2013 η σκανδα-
λώδης ρύθµιση µε πρωτοβουλία τριών τότε Βουλευτών της Νέας
Δηµοκρατίας, του κ. Τσουµάνη, του κ. Χριστογιάννη και του κ.
Σταµενίτη, µε την οποία εν µία νυκτί απαλλάχθηκαν από ποινικές
ευθύνες τα στελέχη των τραπεζών που χορήγησαν µεταξύ άλλων
και σε κόµµατα δάνεια επισφαλή για τα ιδρύµατά τους.

Και ποιος πλήρωνε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ή µάλλον
ποιος πληρώνει, ποιος συνεχίζει να πληρώνει τα σπασµένα; Ο ελ-
ληνικός λαός µε τις διαρκείς ανακεφαλαιοποιήσεις των τραπε-
ζών, διότι οι επισφάλειες των δανείων που χορηγήθηκαν στα
κόµµατα µεταφέρθηκαν µε αποφάσεις των ίδιων αυτών κοµµά-
των, που αποτελούσαν και την τότε κυβερνητική πλειοψηφία στη
Βουλή, στις πλάτες των φορολογούµενων.

Είναι σε όλους µας γνωστό ότι η µείωση της κρατικής χρηµα-
τοδότησης, σε συνδυασµό φυσικά µε τις εκλογικές ανακατατά-
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ξεις, προκάλεσε αυτό το φαινόµενο της φούσκας του δανεισµού
των δύο µεγάλων κοµµάτων που βρέθηκαν αντιµέτωπα µε από-
λυτη αδυναµία να ανταποκριθούν στις δανειακές τους υποχρε-
ώσεις.

Μάλιστα, µπορεί κανείς να αντιληφθεί το µέγεθος της επισφά-
λειας των δανείων που χορηγήθηκαν στα δύο πρώην µεγάλα
κόµµατα µε εξασφάλιση µελλοντικές κρατικές χρηµατοδοτήσεις,
καθώς η εξασφάλιση αυτή στηρίζονταν σε µια διπλή υπόθεση.
Όχι µόνο ότι τα δύο µεγάλα κόµµατα θα παρέµεναν µεγάλα,
ώστε να συνεχίσουν να λαµβάνουν την µερίδα του λέοντος της
κρατικής χρηµατοδότησης, αλλά και ότι η ίδια η κρατική χρηµα-
τοδότηση θα συνεχίσει να κινείται στα ίδια δυσθεώρητα ύψη. Το
2009 ήταν πάνω από 80 εκατοµµύρια συνολικά, 86 εκατοµµύρια.
Σήµερα είναι 6 εκατοµµύρια.

Γιατί τα κόµµατα αυτά, και η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ,
δανείζονταν στην ουσία εκχωρώντας αέρα, αφού κανείς δεν
ήξερε αν θα συνέχιζε να υπάρχει και πόση θα ήταν αυτή η κρα-
τική χρηµατοδότηση που θα δικαιούνταν και µάλιστα τη στιγµή -
γιατί µιλάω για τα χρόνια της κρίσης- που ο απλός πολίτης ή ο
µικροµεσαίος επαγγελµατίας υποχρεώνονταν να προσκοµίζει
αµέτρητα αποδεικτικά και να παραχωρεί εµπράγµατες εξασφα-
λίσεις συχνά πολλαπλάσιας αξίας. 

Και σαν να µην έφτανε αυτό, ο προκλητικός δανεισµός των
κοµµάτων συνεχίστηκε ακόµα και την περίοδο που οι τράπεζες
εν µία νυκτί έκλεισαν τη στρόφιγγα στην πραγµατική οικονοµία,
προκαλώντας ασφυξία στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Ενδεικτικά να πω: Μόνο το 2013 κι ενώ είχε ήδη χρέη η Νέα
Δηµοκρατία τότε 145 εκατοµµύρια ευρώ, έλαβε νέο δάνειο 14,6
εκατοµµυρίων ευρώ. Με τον τρόπο αυτό, δηλαδή, καταστρατη-
γήθηκε κάθε κανόνας και απαγόρευση σε σχέση µε την ιδιωτική
χρηµατοδότηση των πολιτικών κοµµάτων. 

Μια εικόνα των πραγµατικών µεγεθών του τραπεζικού δανει-
σµού Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ, µε βάση τα στοιχεία που
έχουµε σήµερα είναι η εξής: Το ΠΑΣΟΚ έχει συνολικό δανεισµό
125,5 εκατοµµύρια ευρώ, η Νέα Δηµοκρατία 197 εκατοµµύρια
ευρώ. 

Το ερώτηµα είναι ένα και το απευθύνω στους Προέδρους των
κοµµάτων. Ποιος θα τα πληρώσει αυτά τα χρήµατα; Ποιος; Θα
τα πληρώσουν τα µέλη σας; Μακάρι. Θα σας στηρίξουµε σε µια
τέτοια προσπάθεια.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν ξέρω αν µπορεί και το ΠΑΣΟΚ να κάνει το ίδιο. Μπορεί η

Νέα Δηµοκρατία να το καταφέρει. Κάντε µια καµπάνια, θα σας
στηρίξουµε. Όµως, έχω την εντύπωση, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ότι δεν θα την πληρώσουν τα µέλη σας. Θα τα πληρώσει
για άλλη µια φορά ο ελληνικός λαός. Και αυτό είναι που δεν πρέ-
πει να αφήσουµε και δεν θα αφήσουµε να συµβεί, να πληρώσουν
για άλλη µια φορά τα σπασµένα οι Έλληνες φορολογούµενοι. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Εµάς, όµως, ξέρετε, δεν µας ενδιαφέρει απλά µια καταγραφή

του προβλήµατος. Μας ενδιαφέρει να αναλάβουµε δράση για να
ξηλωθεί όλο αυτό το σάπιο οικοδόµηµα που µε συνέπεια και µε-
θοδικότητα χτίσατε εις βάρος των Ελλήνων φορολογουµένων.
Διότι στην ουσία αυτό που κάνατε είναι να µεταθέσετε τις αµαρ-
τίες των χρεοκοπηµένων κοµµάτων σας στις πλάτες της κοινω-
νίας. 

Στο επίπεδο, λοιπόν, νοµοθετικών ρυθµίσεων, προχωράµε το
επόµενο διάστηµα την υιοθέτηση ενός νέου νοµοθετικού πλαι-
σίου για το πολιτικό χρήµα, στο πλαίσιο του οποίου θα αντιµε-
τωπιστεί το ζήτηµα και του τραπεζικού δανεισµού των πολιτικών
κοµµάτων. 

Αναλυτικότερα: Καθιερώνονται διατυπώσεις δηµοσιότητας,
αλλά κι ένα σύστηµα ελέγχου για κάθε χορήγηση δανείου προς
τα πολιτικά κόµµατα και κυρίως για κάθε ρύθµιση, διαγραφή ή
άλλη διευθέτηση χρέους των πολιτικών κοµµάτων προς τις τρά-
πεζες. Στόχος είναι αφ’ενός να ελέγχεται αν πληρούνται οι χρη-
µατοπιστωτικοί κανόνες και αφ’ετέρου να ενηµερώνεται η
ελληνική Βουλή, αλλά και οι πολίτες για το ύψος και τους φορείς
του τραπεζικού δανεισµού κάθε πολιτικού κόµµατος, καθώς και
για κάθε διευκόλυνση προς αυτά. 

Επίσης, δέσµευσή µας αποτελεί ότι οι σκανδαλώδεις ρυθµί-

σεις και παρεµβάσεις σε εκκρεµείς ποινικές υποθέσεις -που ανα-
φέρθηκα στην προηγούµενη προ ηµερησίας αναλυτικά σε αυτές-
θα φροντίσουµε άµεσα να καταργηθούν. Και µέσα σ’ αυτές –
όπως ανέφερα και προηγουµένως- είναι και η ρύθµιση που πα-
ρέχει ασυλία σε τραπεζικά στελέχη τα οποία χορήγησαν τα
θαλασσοδάνειά σας. Δεν πρόκειται δηλαδή αυτό το θέµα να κλεί-
σει επειδή ψηφίστηκε κάποτε µια τροπολογία. 

Επεξεργαζόµαστε παράλληλα µια συνολικότερη ρύθµιση για
τα πολιτικά κόµµατα και το πολιτικό σύστηµα στο πλαίσιο της
επικείµενης συνταγµατικής αναθεώρησης, µε στόχο να αποκα-
ταστήσουµε την εµπιστοσύνη της κοινωνίας στα πολιτικά κόµ-
µατα και ελπίζω να µπορέσουµε να συνεννοηθούµε σε αυτό. Στο
πλαίσιο της πρωτοβουλίας αυτής θα επανεξετάσουµε συνολικά
το θεσµικό πλαίσιο, όχι µόνο της κρατικής χρηµατοδότησης των
κοµµάτων, αλλά και το πλαίσιο παροχής κάθε είδους διευκολύν-
σεων σε αυτά. 

Διότι για εµάς η λύση του προβλήµατος δεν βρίσκεται στην
κατάργηση της κρατικής χρηµατοδότησης και στη νοµιµοποίηση
ιδιωτικών χορηγιών, αλλά στο να υπάρχει χρηµατοδότηση µε
απόλυτη διαφάνεια και έλεγχο, στα πλαίσια φυσικά των δυνατο-
τήτων της ελληνικής οικονοµίας. 

Επιτρέψτε µου να πω και δυο λόγια για το άλλο µεγάλο θέµα
της εξεταστικής που είναι τα δάνεια στα µέσα µαζικής ενηµέρω-
σης. Φαίνεται στο όνοµα του δήθεν πλουραλισµού και της δήθεν
ανεξάρτητης ενηµέρωσης, εφηµερίδες, έντυπα και τηλεοπτικούς
σταθµούς που εµπορεύονταν την είδηση, δανειοδοτήθηκαν -το
ξέρουµε όλοι- χωρίς να πληρούν τις προϋποθέσεις. Οι ίδιες προ-
ϋποθέσεις ήταν αυτές που απέκλειαν από τον δανεισµό τη µε-
γάλη πλειοψηφία των φυσικών προσώπων και των επιχειρήσεων. 

Βεβαίως, ακολούθησε η κρίση, τα µνηµόνια, όλα άλλαξαν στη
χώρα. Η χρηµατοδότηση των ΜΜΕ δεν αγγίχθηκε από κανέναν.
Τα παλιά δάνεια που παρέµεναν σε µια ιδιότυπη ασυλία µη απο-
πληρωµής αναχρηµατοδοτήθηκαν την περίοδο από το 2010
µέχρι και τον Γενάρη του 2015. 

Το ερώτηµα είναι, αλήθεια, ποιος ήταν ο λόγος που την ίδια
στιγµή που το τραπεζικό σύστηµα επιβάρυνε τον µέσο φορολο-
γούµενο µε τις ανακεφαλαιοποιήσεις, τα δάνεια των µέσων µαζι-
κής ενηµέρωσης, αντί να εξοφλούνται, να αναχρηµατοδοτούνται;
Και ποιο ήταν το αντάλλαγµά τους προκειµένου να περάσουν
κάτω από τον πήχη της λιτότητας και της δηµοσιονοµικής προ-
σαρµογής που άγγιξε όλη τη χώρα; Ποια ήταν η συµφωνία και µε-
ταξύ ποιων αυτή που υποχρέωσε τις τράπεζες, αντί να απαιτήσουν
την εξόφληση, να προβαίνουν σε ταχύρρυθµες τακτοποιήσεις των
δανείων;

Νοµίζω ότι η απάντηση είναι γνωστή σε όλους. Η κυβέρνηση
στην τράπεζα, η τράπεζα στο κανάλι, το κανάλι στην κυβέρνηση.
Συγκοινωνούντα δοχεία. Σε αυτή τη χώρα και σε αυτόν τον κυ-
κεώνα των µνηµονίων, χορηγήθηκαν ή και αναχρηµατοδοτήθη-
καν δάνεια που έπρεπε ή να έχουν ξοφληθεί ή να έχουν
καταγγελθεί. Εκείνοι που καρπώθηκαν τα δάνεια βρίσκονταν κα-
ταχωρηµένοι στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», δεν είχαν  δηµοσιεύσει ισολογι-
σµούς, είχαν αρνητικά ίδια κεφάλαια. Δηµοσιογραφικοί
οργανισµοί και τηλεοπτικοί σταθµοί αναχρηµατοδοτήθηκαν µε
πολλά εκατοµµύρια ευρώ, περισσότερες από µία φορές, µε ανύ-
παρκτες ή τουλάχιστον ανεπαρκείς εξασφαλίσεις. 

Την ίδια στιγµή, το κράτος, η κυβέρνηση, οι κυβερνήσεις σας
δεν εισέπρατταν ούτε καν τα δικαιώµατα από τη χρήση των συ-
χνοτήτων, ενώ ανέβαλλαν διαρκώς την είσπραξη του τηλεοπτι-
κού φόρου διαφήµισης. 

Κι εδώ, νοµίζω ότι οι αριθµοί µιλούν από µόνοι τους. Σύµφωνα
µε στοιχεία της Τράπεζας της Ελλάδος, στις 31-12-2015 το συ-
νολικό ύψος δανεισµού του κλάδου των µέσων µαζικής ενηµέ-
ρωσης ανέρχεται στο εξωφρενικό ποσό των 953 εκατοµµυρίων
ευρώ, σχεδόν ένα δισεκατοµµύριο. Και την ίδια στιγµή δεν πλή-
ρωναν τέλη συχνοτήτων. Και για πρώτη φορά τον Απρίλη του
2015 βεβαιώθηκαν συνολικά περίπου 40 εκατοµµύρια ευρώ, τα
οποία τα οφείλανε στο διάστηµα της διακυβέρνησης 2011-2014. 

Οι ισχυρισµοί, φυσικά, των τηλεοπτικών σταθµών για, δήθεν,
συµψηφισµούς µε δωρεάν τηλεοπτικό χρόνο, επιχειρηµατολογία
που και δικοί σας Βουλευτές ακούω πολλές φορές να αναπαρά-
γουν, έπεσαν στο κενό στα δικαστήρια. 
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Το δηµόσιο πλέον εισπράττει κι εσείς κατηγορείτε την Κυβέρ-
νηση επειδή θέλει να εισπράττει για το δηµόσιο. Λέτε ότι θέλει
να επιβάλει µια χούντα στον χώρο τον ραδιοτηλεοπτικό. 

Ξέρετε κάτι; Εµείς δεν πρόκειται να συνεχίσουµε αυτή τη ασυ-
λία και την προστασία στα µέσα ενηµέρωσης. Γι’ αυτό και ξέ-
ρουµε ότι θα υποστούµε κόστος, το κόστος να έχουµε
καθηµερινά τη στρέβλωση της πραγµατικότητας. Εµπιστευόµα-
στε, όµως, και την κρίση και το κριτήριο του ελληνικού λαού. 

Και να ξέρουν κάτι κάποιοι κι εσείς που µας ακούτε. Νόµιζαν
ορισµένοι ότι η συνεχής επίθεση, δυσφήµιση, διαστρέβλωση, η
πρωτοφανής επιθετικότητα µερίδας µέσων ενηµέρωσης θα λει-
τουργήσει αρνητικά στην προσπάθειά µας. Τελικά, ήταν τα πα-
ράσηµά µας. 

Θα χάσουµε στην κοινή γνώµη και στον ελληνικό λαό, όταν
αυτοί που σας προστατεύουν µε νύχια και µε δόντια αρχίζουν να
στηρίζουν εµάς. Κι αυτό δεν θα συµβεί ποτέ! Ποτέ δεν θα ανεχ-
θούµε να µας στηρίξουν «οι νταβατζήδες», όπως κάποιος είχε
πει κάποτε! Τώρα, όµως, αυτούς προστατεύετε. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να κλείσω λέγοντας ότι σή-

µερα η συνεδρίασή µας συµπίπτει και η υπερψήφιση απ’ όλα τα
κόµµατα, διότι αυτό µάθαµε µια µέρα µετά από την κατάθεση
της πρότασης, ότι την στηρίζει και η Νέα Δηµοκρατία…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Την ίδια µέρα το µάθατε. 

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Την ίδια
µέρα δεν τολµήσατε ούτε καν να το ψελλίσετε από αυτό το Βήµα,
κύριε Μητσοτάκη. Την επόµενη µέρα ήταν η ανακοίνωση.

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Δεν πειρά-
ζει, εµείς καλωσορίζουµε ότι ψηφίζετε τη σύσταση εξεταστικής
επιτροπής και ελπίζω να µας δώσετε και όλα τα στοιχεία τα οποία
θα τα έχετε.

Όµως, θέλω να πω ότι η σηµερινή µέρα είναι σηµαντική και για
έναν ακόµα λόγο. Όχι µόνο διότι θα υπάρξει επιτέλους επιτροπή
που θα εξετάσει εξονυχιστικά τι έγινε µε τα θαλασσοδάνεια στα
κόµµατα και στα ΜΜΕ, αλλά και γιατί αναρτήθηκε, δηµοσιεύτηκε
η προκήρυξη του διαγωνισµού για τις τηλεοπτικές άδειες. Μετά
από είκοσι πέντε χρόνια ασυλίας ο νόµος θα εφαρµοστεί σε
αυτόν τον τόπο. Παρά τις απειλές, παρά τους εκβιασµούς, δεν
θα κάνουµε βήµα πίσω.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και θα περάσουµε τον κάβο και θα οδηγήσουµε τη χώρα σε

ένα ξέφωτο κοινωνικής δικαιοσύνης, διαφάνειας και προκοπής
για τον ελληνικό λαό που τόσα έχει υποφέρει όλα αυτά τα χρό-
νια.

(Όρθιοι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ χειροκροτούν
ζωηρά και παρατεταµένα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε τον κύριο
Πρωθυπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής σαράντα δύο µαθήτριες και
µαθητές και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 48ο Δη-
µοτικό Σχολείο Πάτρας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλώ πολύ να λάβει τον λόγο ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Κύριε Τσίπρα, πρέπει να είστε πολύ απελπισµένος για να
ξεκινήσετε την οµιλίας σας όπως την ξεκινήσατε σήµερα. 

Αφιερώσατε είκοσι λεπτά της ώρας σε µια προσωπική επίθεση,
αφού πρώτα βέβαια υπερασπιστήκατε την κυβερνητική εκπρό-
σωπο εγκαλώντας τη Νέα Δηµοκρατία γιατί στελέχη της προ-
σφεύγουν στη δικαιοσύνη. 

Θα µας το απαγορεύσετε, κύριε Τσίπρα; 

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Όχι βέβαια!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Αναρωτιέµαι ποιο είναι το επόµενο βήµα, να µας φυτέψετε
και τρία µέτρα κάτω απ’ το χώµα; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΤΖΙΑΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Ντροπή να

λέγονται αυτά στη Βουλή.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, ησυχία!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Φαντάζοµαι ότι ο κύριος Υπουργός απευθύνεται στον συ-
νάδελφό του και όχι στους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας.

ΑΝΝΑ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κυρία Καραµανλή, παρα-

καλώ πολύ.
Κάντε ησυχία. Και στην Αίθουσα και στα κυβερνητικά έδρανα

να µην υπάρχουν παρεµβάσεις.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Στη συνέχεια αφιερώσατε ένα δεκάλεπτο διαφηµίζοντας
τη συνέντευξή µου στη «Washington Post». Σας ευχαριστώ γι’
αυτό, αλλά µάλλον δεν τη διαβάσατε καλά, γιατί για άλλη µια
φορά διαστρεβλώσατε πλήρως αυτά τα οποία είπα.

Καταθέτω, λοιπόν, τη συνέντευξη στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μελετήστε την στα αγγλικά και θα καταλάβετε ακριβώς τι είναι
αυτό το οποίο λέω, κύριε Τσίπρα. Μπορώ να σας δώσω και µια
ακριβή µετάφραση, αν το χρειάζεστε.

Να ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, κάτι, κύριε Τσίπρα. Εγώ υπερασπί-
ζοµαι τα συµφέροντα της χώρας, όπως κάνει και αυτή η παρά-
ταξη. Αυτό το οποίο δεν έχετε αντιληφθεί είναι ότι τα
συµφέροντα της χώρας δεν ταυτίζονται πια µε τα δικά σας συµ-
φέροντα. Και το συµφέρον της χώρας επιβάλλει να φύγετε µια
ώρα αρχύτερα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αλλά, µην ανησυχείτε, η υστεροφηµία σας είναι εξασφαλι-

σµένη. Θα µείνετε στην ιστορία ως ο Πρωθυπουργός των κλει-
στών συνόρων και των κλειστών τραπεζών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν ο κ. Τσίπρας τηρούσε κατ’
ελάχιστον τα προσχήµατα της πολιτικής ορθότητος, σήµερα θα
συζητούσαµε τη δική µας πρόταση, κύριε Τσίπρα, για τη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής για τα πεπραγµένα του πρώτου
εξαµήνου της διακυβέρνησης της χώρας από την Κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. 

Και θα το κάναµε αυτό, κύριε Τσίπρα, όχι µόνο διότι η δικιά
µας πρόταση προηγήθηκε χρονικά της δικιάς σας, αλλά διότι η
δικιά µας πρόταση είναι επίκαιρη σε αντίθεση µε τη δικιά σας, η
οποία δεν έχει κανένα στοιχείο επείγοντος.

Εµείς προτείναµε αυτή την εξεταστική επιτροπή για τη διερεύ-
νηση των αιτιών του κλεισίµατος των τραπεζών, της επιβολής κε-
φαλαιακών περιορισµών, της υπογραφής του τρίτου µνηµονίου,
της ανάγκης νέας ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών.

Αλήθεια, κύριε Τσίπρα, δεν µου είπατε, θα την υπερψηφίσετε
τη σχετική πρόταση, µιας και ισχυρίζεστε ότι εσείς δεν επιβάλατε
τους κεφαλαιακούς περιορισµούς; Ιδού πεδίον δόξης λαµπρόν!
Ελάτε να πάµε στην εξεταστική να µάθουµε την αλήθεια!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν φαντάζοµαι να έχετε κάτι να φοβάστε από αυτήν τη συζή-

τηση! Γιατί είναι πράγµατι πολύ σηµαντικό να µάθουµε αν πέρυσι
τέτοια εποχή υπήρχε σχέδιο εξόδου της χώρας από το ευρώ.
Είναι σηµαντικό να µάθουµε αν το σχέδιο αυτό, που δήλωσαν ότι
το προετοίµαζαν οι Υπουργοί της προηγούµενης κυβέρνησης,
ήταν εν γνώσει σας, όπως οι Υπουργοί αυτοί ισχυρίζονται.

Είναι σηµαντικό να µάθουµε αν οι Υπουργοί αυτοί ενεργούσαν
ερήµην σας ή κατόπιν εντολών σας. Είναι σηµαντικό να µάθουµε
αν γνωρίζατε πέρυσι τέτοια εποχή ότι µε τις ενέργειες και µε τις
δικές σας παραλείψεις οδηγούσατε τελικά τη χώρα σε κεφαλαι-
ακούς περιορισµούς, σε τρίτο µνηµόνιο, που φέρνει φαρδιά-πλα-
τιά τη δικιά σας υπογραφή και στην ανάγκη ανακεφαλαιοποίησης
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των τραπεζών, µε τις τραγικές συνέπειες που αυτό είχε για την
ελληνική κοινωνία και την ελληνική οικονοµία.

Αλλά κυρίως, κύριε Τσίπρα, είναι πάρα πολύ σηµαντικό να µά-
θουµε αν το περσινό πάθηµα σας έγινε µάθηµα ή αν επαναλαµ-
βάνετε σήµερα τα ίδια σφάλµατα, που οδήγησαν τη χώρα στο
χείλος του γκρεµού. Διότι ο τρόπος που αντιµετωπίζετε την
πρώτη αξιολόγηση του δικού σας µνηµονίου δεν πείθει κανέναν
ότι έχετε διδαχθεί κάτι από τα περσινά σας κατορθώµατα. Δυ-
στυχώς, για να δανειστώ µια φράση του αγαπηµένου σας Μαρξ,
η ιστορία επαναλαµβάνεται ως φάρσα. 

Αλήθεια, αναρωτιέµαι µερικές φορές, κύριοι συνάδελφοι, αν
επιδιώκατε η χώρα να µην ζήσει την εµπειρία του περασµένου
καλοκαιριού, τι διαφορετικό ακριβώς θα κάνατε από αυτό, το
οποίο κάνετε σήµερα; Έχετε ροκανίσει 20% του χρόνου του νέου
προγράµµατος και δεν έχετε κάνει ούτε ένα ουσιαστικό βήµα
προς την υλοποίησή του και ακόµα «διαπραγµατεύεστε» -πάντα
εντός εισαγωγικών- την πρώτη αξιολόγηση. Θυµίζω ότι αυτή η
αξιολόγηση έπρεπε να είχε κλείσει από το φθινόπωρο, από τον
Νοέµβριο. 

Έχετε απωλέσει κάθε αξιοπιστία απέναντι στους θεσµούς, που
ασθµαίνοντας φεύγουν και µπαίνουν σε αεροπλάνα, για να φύ-
γουν από την Ελλάδα των υποκλοπών και των παρακολουθή-
σεων. Και ασχολείσθε µε τα προϊόντα υποκλοπών αντί να
ασχολείσθε µε τη σκληρή πραγµατικότητα.

Το θαύµα της σύγκρουσης µε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο
κράτησε λίγες µέρες µόνο. Βέβαια, είδα ότι δηµοσιεύσατε πάλι
και ένα άρθρο στους «Financial Times» χθες. Αλλά αυτό το οποίο
ξέρω είναι ότι µε την ανευθυνότητα, µε τον τυχοδιωκτισµό σας,
µε τον τρόπο που εκµεταλλευθήκατε πολιτικά αυτή τη διαρροή
το αποτέλεσµα ξέρετε ποιο ήταν; Να ενισχύσετε ακόµα περισ-
σότερο τον ρόλο του Ταµείου και τις πιεστικές απαιτήσεις του.
Και οι απειλές και ο λεονταρισµοί της Κυβέρνησης τελικά δεν
τρόµαξαν κανένα. Και η δραµατοποίηση –γιατί αυτό κάνατε- µιας
υποκλαπείσας συνοµιλίας –εγώ δεν ξέρω ποιος υπέκλεψε αυτήν
τη συνοµιλία ούτε αφήνω κανένα υπονοούµενο, κύριε Τσίπρα-
ξέρω ότι πείσµωσε ακόµα περισσότερο τους πιστωτές, µε απο-
τέλεσµα να λάβετε µια επιστολή πρωτοφανή για τα δεδοµένα της
διεθνούς διπλωµατίας, κύριε Τσίπρα! 

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, κύριοι συ-

νάδελφοι, ησυχάστε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Και εµπεδώνεται µε τους χειρισµούς σας η εικόνα µιας κυ-
βέρνησης που αντί να διαπραγµατεύεται για άλλη µια φορά
παίζει παιχνίδια επικοινωνίας: Ταξιδέψατε πάλι εκτάκτως δήθεν
στο Παρίσι και στο Στρασβούργο. Αναβάλατε την προγραµµατι-
σµένη συζήτηση, για να πάτε στο Στρασβούργο και στο Παρίσι,
για να επαναφέρετε την καραµέλα της πολιτικής διαπραγµάτευ-
σης. Ανακοινώνετε ότι θα καταθέσετε µονοµερώς νοµοσχέδια,
κύριε Τσίπρα, και µετά βγάζετε δελτία Τύπου ότι αυτά µπορούν
να τροποποιηθούν σε συνεννόηση µε τους θεσµούς.

Αυτά καταγγείλαµε, κύριε Τσίπρα, αυτά τα αστεία και τα ευ-
τράπελα τα οποία συµβαίνουν από την Κυβέρνησή σας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Στήνετε -και το επιχειρήσατε και σήµερα- άλλη µια κακοστη-

µένη παράσταση. Μόνο που το έργο αυτό δεν κόβει πια εισιτή-
ρια. Υπάρχουν θεατές βέβαια. Οι Βουλευτές της κυβερνητικής
Πλειοψηφίας, οι οποίοι χρειάζονται κάποιο άλλοθι, για να ψηφί-
σουν τελικά τα σκληρά µέτρα ύψους 5,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ,
που το δικό σας τρίτο µνηµόνιο θα επιβάλει στους Έλληνες πο-
λίτες.

Και ενώ εσείς διαπραγµατεύεστε, συνεχώς η κλεψύδρα αδει-
άζει απειλητικά και ξαναζούµε το ίδιο δράµα. Σε λίγες ηµέρες
λήγει και η τελευταία δυνατότητα έγκαιρης αξιολόγησης, η προ-
θεσµία την οποία εσείς ο ίδιος είχατε θέσει, η 22η Απριλίου. Ο κ.
Τσακαλώτος, ο Υπουργός σας –δεν τον βλέπω εδώ σήµερα- είναι
αυτός ο οποίος είχε δηλώσει ότι αν µπει ο Μάιος, καήκαµε! Μόνο
που µε εσάς ο λαός καίγεται σε κάθε περίπτωση! 

Αυτοί που τσουρουφλίζονται είναι η µεσαία τάξη, οι άνεργοι,
οι εργαζόµενοι. Όλοι αυτοί θα πληρώσουν πολύ ακριβά τον δικό
σας τυχοδιωκτισµό, µε αυξηµένους φόρους και αυξηµένες ει-

σφορές. Και αναρωτιέµαι πραγµατικά, κύριε Τσίπρα, αν καταλα-
βαίνετε ότι υποβάλετε για άλλη µια φορά τους Έλληνες, την ελ-
ληνική οικονοµία, τις επιχειρήσεις, που τόσο πολύ περιµένουν
κάποια σταθερότητα, σ’ αυτό το µαρτύριο της σταγόνας. 

Σας είχα προειδοποιήσει, σας το ξαναλέω και σήµερα: Κάθε
εβδοµάδα που περνά και η διαπραγµάτευση δεν ολοκληρώνεται,
ο λογαριασµός µεγαλώνει. Κάθε εβδοµάδα που περνά, η δια-
πραγµατευτική θέση της χώρας αδυνατίζει, κύριε Τσίπρα, δεν
ενισχύεται. Κάθε εβδοµάδα που περνά, τόσο χειρότερο, τόσο πιο
έντονο γίνεται το δελτίο κοινωνικής θυέλλης. «Τα κακά πέρασαν,
τα χειρότερα έρχονται», µας το θύµισαν οι Υπουργοί σας. Δυ-
στυχώς, επιβεβαιώνονται κάθε µέρα.

Γι’ αυτό η εξεταστική επιτροπή, την οποία εµείς προτείναµε,
θα ήταν πραγµατικά χρήσιµη και επίκαιρη, για να µάθουν έστω
και σήµερα οι Έλληνες πολίτες τι πραγµατικά έχετε στο µυαλό
σας. Και αν κρίνω από τη σηµερινή σας τοποθέτηση, φαντάζοµαι
ότι δεν θα την αρνηθείτε τελικά, για να ακουστεί και η δική σας
άποψη για το ποιος ευθύνεται για το γεγονός ότι η χώρα µπήκε
στο τρίτο µνηµόνιο. 

Να θυµίσω ότι υπήρχε εξεταστική επιτροπή από την προηγού-
µενη Βουλή. Θα µπορούσε κάλλιστα και αυτή να συνεχίσει το
έργο της. Επιλέξατε να µην το κάνετε. Και ο λόγος είναι σαφής.
Δεν την θέλετε αυτή την εξεταστική επιτροπή, κύριε Τσίπρα! Δεν
την θέλετε, διότι είστε εκτεθειµένος µε τις πράξεις και τις παρα-
λείψεις σας και γιατί τρέµετε τις πραγµατικές αποκαλύψεις.

Διότι ξαναζούµε το 2015 και δεν µάθατε απολύτως τίποτα από
την περσινή καταστροφή. Ναι, διότι καταστροφή ήταν αυτό το
οποίο έγινε για την πραγµατική οικονοµία, κύριε Τσίπρα. Ακόµη
δεν το έχετε καταλάβει και δεν αντέχετε να έρθετε ενώπιον των
ευθυνών σας! Δεν µαθαίνετε τίποτα από το λάθη σας. Συνεχίζετε
αµετανόητος το ίδιο καταστροφικό έργο.

Κάθε ηµέρα που περνά, δυστυχώς η Ελλάδα µοιάζει περισσό-
τερο µε αυτό που οι Αγγλοσάξονες φίλοι του κ. Τσακαλώτου
αποκαλούν «Banana Republic», ελληνιστί «ψευδοδηµοκρατία της
µπανανίας». Εκεί µας φέρατε, κύριε Τσίπρα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Εκεί την φέρατε τη χώρα και δυστυχώς αυτά δεν τα λέµε εµείς,
τα λένε και πάρα πολλοί εκτός Ελλάδας, διότι εκεί ρίξατε την
αξιοπιστία της χώρας.

Αυτή την ύστατη στιγµή θυµηθήκατε να αναζητήσετε τις ευ-
θύνες για τα διαχρονικά κακώς κείµενα του πολιτικού µας συστή-
µατος. Μάλιστα είδα –ευτυχώς δεν το κάνατε σήµερα- ότι στην
προηγούµενη συζήτηση είχατε ορίσει και χρονοδιάγραµµα για
το πότε πρέπει η εξεταστική επιτροπή να ολοκληρώσει το πόρι-
σµά της. Είχατε πει να γίνει τον Μάιο και όχι του «Αγίου ποτέ»,
για να χρησιµοποιήσω µια δική σας έκφραση. Με δεδοµένο ότι,
φαντάζοµαι, η Βουλή θα κλείσει κάποιες ηµέρες το Πάσχα, εσείς
περιµένετε πόρισµα σε δύο-τρεις εβδοµάδες. Να υποθέσω ότι
ίσως το έχετε και ήδη έτοιµο. Όµως, κύριε Τσίπρα, η πρότασή
σας δεν εµφορείται από κανένα πραγµατικό ενδιαφέρον για δια-
φάνεια στο πολιτικό σύστηµα. Κάθε άλλο µάλιστα. Τα δείγµατα
γραφής σας δυστυχώς είναι πολλά σ’ αυτόν τον ενάµισι χρόνο
που είστε στην εξουσία. 

Ψέγετε και σήµερα το κάνετε µε πολύ µεγάλη ένταση -άκουσα
και τον εισηγητή σας να το λέει- τα κόµµατα για τον τραπεζικό
δανεισµό του παρελθόντος. Και πράγµατι, έχετε απόλυτο δίκιο.
Υπήρχε µία –απαράδεκτη, τολµώ να πω- πρακτική, να δανείζονται
τα κόµµατα έναντι µελλοντικών κρατικών ενισχύσεων. Να συµ-
φωνήσω απόλυτα µαζί σας. Αναρωτιέµαι, όµως, ήταν η Νέα Δη-
µοκρατία και το ΠΑΣΟΚ τα µόνα κόµµατα τα οποία υιοθέτησαν
αυτή την πρακτική, την οποία σήµερα στηλιτεύετε; 

Θα σας διηγηθώ µια ιστορία. Είναι η ιστορία ενός µικρού κόµ-
µατος, κύριε Τσίπρα, που το 2010, όταν ήδη είχε ξεσπάσει η οι-
κονοµική κρίση, απευθύνθηκε σε µια µεγάλη τράπεζα, για να
ζητήσει συµπληρωµατικό τραπεζικό δανεισµό.

Στην επιστολή, την οποία έστειλε ο Πρόεδρος σε αυτή την µε-
γάλη τράπεζα, αναφέρει: «Οι υφιστάµενες δανειακές υποχρεώ-
σεις προς την τράπεζα ανέρχονται στα 6,6 εκατοµµύρια ευρώ
και έναντι αυτών έχει εκχωρηθεί στην τράπεζα τακτική χρηµατο-
δότηση των ετών 2011 έως το 2014». 
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Άλλο 6,

άλλο 206!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Αναφέρει και κάτι άλλο.
(Θόρυβος και διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ! Παρακαλώ,
µην παρεµβαίνετε.

Κύριε Μπάρκα, µην παρεµβαίνετε. 
Μη διακόπτετε, κύριοι συνάδελφοι. Μη µε αναγκάζετε να πω

ονόµατα. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Προσέξτε το αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί έχει
πολύ µεγάλο ενδιαφέρον, ακόµη µεγαλύτερο από το προηγού-
µενο.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ!
Κύριε Θεωνά, παρακαλώ! Μη µε αναγκάζετε, κύριοι συνάδελ-

φοι, να λέω ονόµατα. 
Κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας) Αναφέρει ο Πρόεδρος αυτού του µικρού κόµµατος, το Δε-
κέµβριο του 2010, όταν ήδη είχε ξεκινήσει η κρίση, κάτι ακόµη
πιο ενδιαφέρον, για να δικαιολογήσει το αίτηµα του συµπληρω-
µατικού δανεισµού. Προσέξτε, απαιτείται από την τράπεζα ευρύ-
τερη θεώρηση που δεν προσδιορίζεται αποκλειστικά µε αυστηρά
και µοναδικά χρηµατοοικονοµικά κριτήρια.

Ποιον κοροϊδεύετε, κύριε Τσίπρα; Ποιον κοροϊδεύετε, επιτέ-
λους;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Καταθέτω τη σχετική επιστολή στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πώς το είχατε πει; «Ουαί υµίν», για να δανειστώ την προσφιλή
σας έκφραση.

Και να σηµειώσω δύο πράγµατα ακόµη. Δεν πήρε δάνειο η Νέα
Δηµοκρατία το 2013. Δεν έχει πάρει δάνειο από το 2012 η Νέα
Δηµοκρατία. Το 2014 η Νέα Δηµοκρατία ψήφισε τον ν. 4304, που
θεσµοθέτησε νέες αυστηρότερες ρυθµίσεις, σχετικά µε τα οικο-
νοµικά των κοµµάτων.

Και αναρωτιέµαι: Αλήθεια, εσείς που ενδιαφέρεστε τόσο πολύ
για τη διαφάνεια, γιατί συγκροτήσατε την Επιτροπή Ελέγχου των
Κοµµάτων µόλις τον Αύγουστο του 2015 και γιατί αυτή η επι-
τροπή ελέγχου, της οποίας προΐσταται ο κ. Βαρεµένος, αν δεν
κάνω λάθος, δεν έχει ακόµη αναρτήσει στην ιστοσελίδα της Βου-
λής τις οικονοµικές καταστάσεις των κοµµάτων; Τόσο µεγάλη
αγωνία έχει η Κυβέρνηση για τον έλεγχο των οικονοµικών των
κοµµάτων! Και µετά έχετε το θράσος να απευθύνεστε στη Νέα
Δηµοκρατία και σε εµένα προσωπικά, που µε το που ανέλαβα την
Προεδρία της Νέας Δηµοκρατίας, έδωσα στη δηµοσιότητα όλα
τα στοιχεία για την οικονοµική κατάσταση του κόµµατος. 

Εµείς τη δική µας οικονοµική εξυγίανση θα την κάνουµε
πράξη. Κι αναλάβαµε µε θάρρος τις ευθύνες µας απέναντι στους
πολίτες και απέναντι στα µέλη µας και δεσµευόµαστε ότι θα εί-
µαστε συνεπείς στις οικονοµικές µας υποχρεώσεις. Το γνωρίζετε
καλά, αλλά το αποκρύψατε και σήµερα, ότι έχω καταθέσει ανα-
λυτικό πρόγραµµα εξυγίανσης των οικονοµικών της Νέας Δηµο-
κρατίας, το οποίο στηρίζεται στη δραστική µείωση των
λειτουργικών δαπανών και βέβαια, ναι, στην ιδιωτική χρηµατο-
δότηση από τα µέλη του κόµµατος.

Εντός των επόµενων δύο ετών η Νέα Δηµοκρατία θα µειώσει
τις λειτουργικές της δαπάνες από τα 8 εκατοµµύρια στα 2,5 εκα-
τοµµύρια. Έχουµε ήδη δροµολογήσει τη διαδικασία µετεγκατά-
στασης σε νέο κτήριο. Θα γλυτώσουµε σχεδόν 90% του ενοικίου
µας. Και βέβαια, ναι, και το οργανόγραµµά µας συρρικνώνεται
δυστυχώς, για να προσαρµοστούµε στη δύσκολη οικονοµική
συγκυρία. 

Εµείς παίρνουµε, κύριε Τσίπρα, σκληρές αποφάσεις, αλλά αν-
τιµετωπίζουµε το πρόβληµα µε ευθύνη και µε αποφασιστικότητα.

Να θυµίσω και κάτι ακόµη. Τα δικά µας δάνεια εµείς τα πή-
ραµε, όταν η κρατική χρηµατοδότηση ξεπερνούσε τα 30 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Σήµερα είναι µόλις 4 και αυτό εξηγεί τον
εκτροχιασµό των οικονοµικών µας. Εσείς παίρνατε µεγάλα δά-
νεια, όταν ήσασταν κόµµα του 4%.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Επίσης, για όλους τους συνάδελφους, οι οποίοι σπεύδουν να

θέσουν το εύλογο ερώτηµα «Μα πώς εξυπηρετούνται τα δά-
νεια;», γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι το 60% της κρατικής επι-
χορήγησης κατευθύνεται απευθείας στην εξυπηρέτηση των
δανείων. 

Και γνωρίζετε ή θα έπρεπε να γνωρίζετε, εάν είχατε παρακο-
λουθήσει τις δηµόσιες δηλώσεις µου, ότι έχω δεσµευθεί πως
µέχρι το 2018 το 100% της κρατικής επιχορήγησης θα καλύπτει
τις δανειακές µας υποχρεώσεις και οι λειτουργικές δαπάνες του
κόµµατος θα καλύπτονται αποκλειστικά από τις εισφορές των
µελών µας. Ήδη έχουµε ξεκινήσει οικονοµική εκστρατεία και η
ανταπόκριση των απλών νεοδηµοκρατών είναι πολύ ενθαρρυν-
τική. 

Ναι, η Νέα Δηµοκρατία δεν θα επιβαρύνει άλλο τους Έλληνες
πολίτες. Εµείς πορευόµαστε µε γνώµονα τρεις αρχές: Διαφάνεια,
ισοσκελισµένοι προϋπολογισµοί και όχι τραπεζικά δάνεια για λει-
τουργικά ή εκλογικά έξοδα. Εµείς, κύριε Τσίπρα, δεν έχουµε τί-
ποτα κρυφό πλέον. Τα βγάλαµε όλα στη φόρα. Αναλάβαµε
δηµόσια τις ευθύνες µας και απέναντι στην κοινωνία και απέναντι
στα µέλη µας. 

Εσείς σπεύδετε να προβλέψετε και άλλες νοµοθετικές ρυθµί-
σεις, όταν δεν έχετε εφαρµόσει καν τις υφιστάµενες. Να σας
προλάβω, µην ανησυχείτε. Εµείς στο δικό µας καινούργιο κατα-
στατικό, το οποίο θα ψηφίσουµε σε µία εβδοµάδα από τώρα,
έχουµε συµπεριλάβει πρόβλεψη να απαγορεύεται να δανείζεται
η Νέα Δηµοκρατία. Οπότε, εµείς το θέµα θα το λύσουµε από
µόνοι µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Λειτουργούµε µε ανοιχτά βιβλία. Στηριζόµαστε στα τετρακό-

σια τριάντα χιλιάδες µέλη για τη χρηµατοδότησή µας.
Αναρωτιέµαι, κύριε Τσίπρα, εσείς µπορείτε να κάνετε το ίδιο;
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Βεβαίως.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Γιατί δεν παρουσιάζετε, κύριε Τσίπρα, εσείς τα οικονοµικά
του ΣΥΡΙΖΑ, όπως έκανα εγώ µε τα στοιχεία της Νέα Δηµοκρα-
τίας; Γιατί δεν το κάνετε; Σας προκαλώ. Κάντε κι εσείς µια πα-
ρουσίαση όπως αυτή που έκανα εγώ. Μιλήστε ανοιχτά για τα
χρέη σας για τις υποχρεώσεις σας και πείτε µας, κυρίως, πώς
χρηµατοδοτήσατε τις τρεις προεκλογικές εκστρατείες, τις
οποίες εσείς προκαλέσατε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πόσο στοίχισαν οι τελευταίες εθνικές εκλογές και οι επικοινω-

νιακές υπερπαραγωγές σας;
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία, παρακαλώ. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Ποιος σας χρηµατοδότησε; Πείτε το µας επιτέλους!
(Παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας

Δηµοκρατίας)
Δεν υπήρχε σελίδα στο διαδίκτυο, στην οποία να µπαίναµε στις

τελευταίες εκλογές και να µην υπήρχε πληρωµένη διαφήµιση του
ΣΥΡΙΖΑ. Δεν υπήρχε κολώνα στην Αθήνα, στην οποία να µην
υπήρχε αφίσα του ΣΥΡΙΖΑ. 

Πείτε µας, λοιπόν, κι εσείς, πώς τα χρηµατοδοτήσατε όλα
αυτά; Εµείς σας αποκαλύψαµε τις δίκες µας πηγές. Κάντε, λοι-
πόν, κι εσείς το ίδιο, αντί να κουνάτε σε εµάς το δάχτυλο της ηθι-
κής. Ασχοληθείτε πρώτα µε τα του οίκου σας και σταµατήστε να
συγκαλύπτετε νοσηρές πρακτικές και «ηµέτερους».

Διότι ξέρετε ότι και σήµερα, κύριε Τσίπρα, από αυτό το Βήµα
ήσασταν και πάλι προκλητικός. Λίγες µέρες µετά την τελευταία
συζήτηση, την οποίαν είχαµε, είχατε έρθει στη Βουλή να µας µι-
λήσετε για τη µάχη κατά της διαφθοράς και της διαπλοκής.

Τι κάνατε, λοιπόν, λίγες µέρες µετά; Κλείσατε άρον άρον την
υπόθεση του κ. Σταθάκη, µε 1,8 εκατοµµύρια ευρώ αδήλωτες κα-
ταθέσεις και συµµετοχή σε τριάντα έξι ακίνητα. 
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και, βέβαια, επειδή αυτό δεν αφορά µόνο εσάς, αφορά και

όλους εσάς, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, ψηφίσατε σύσσωµη
η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ κατά της άρσης της ασυ-
λίας του κ. Σταθάκη, για να µην λογοδοτήσει στη δικαιοσύνη,
όπως όλοι οι απλοί πολίτες.

Εγώ δεν ξέρω αν είναι αθώος ή ένοχος ο κ. Σταθάκης, αλλά
πιστεύω ότι πρέπει -και φαντάζοµαι ότι θα συµφωνούσατε µαζί
µου, κύριε Τσίπρα- σε αυτές τις περιπτώσεις ο πολιτικός να λο-
γοδοτεί στη δικαιοσύνη, σχετικά µε τη διαχείριση κονδυλίων του
Πανεπιστηµίου Κρήτης. 

Και, βέβαια, για να µην ξεχνάµε τι συµβαίνει στη Βουλή τις τε-
λευταίες µέρες, αποσύρατε άρον άρον µια διάταξη, που κατέθε-
σαν τρεις Βουλευτές σας, απαλλακτική για θέµατα κακοδιαχεί-
ρισης στην παιδεία, που καθώς φαίνεται, αφορούσε δύο Υπουρ-
γούς σας.

Λυπάµαι που το λέω, αλλά και µε ευθύνη του Προεδρείου της
Βουλής, αυτό το οποίο συµβαίνει στη Βουλή τις τελευταίες
µέρες δεν έχει προηγούµενο. Νοµιµοποιείτε σωρηδόν εκ των
υστέρων δαπάνες. Νοµοθετείτε χωρίς τη σύµφωνη γνώµη του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. 

Δεν ξέρω καν αν γνωρίζετε, κύριε Τσίπρα, αυτά τα οποία συµ-
βαίνουν στη Βουλή. Έχετε µετατρέψει τη Βουλή σε ένα πλυντή-
ριο, για να ξεπλένετε τις ανοµίες των στελεχών σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Όµως, δεν σταµατάτε µόνο εκεί, εξακολουθείτε –κι εξακολου-
θείτε να το κάνετε µέχρι σήµερα- να προδικάζετε µε τρόπο απα-
ράδεκτο τις αποφάσεις της δικαιοσύνης.

Κύριε Τσίπρα, δεν ξέρω αν το καταλαβαίνετε, αλλά µε τις συ-
νεχείς παρεµβάσεις σας για στελέχη που ανήκουν στη Νέα Δη-
µοκρατία, προδικάζετε µε τρόπο θεσµικά απαράδεκτο το έργο
της δικαιοσύνης. Δεν ξέρω αν το έχετε καταλάβει αυτό το
πράγµα. στερείτε από τους πολίτες το δικαίωµα σε µία δίκαιη
δίκη. Το καταλαβαίνετε ότι επικαλούµενος τις γνωστές λίστες
των φοροφυγάδων στοχοποιείτε πολιτικά συγκεκριµένα στελέχη; 

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Για τον κ.
Παπασταύρου λέτε; 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Βεβαίως. 

(Θόρυβος-Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ήσυχα, παρακαλώ. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Δεν καταλαβαίνετε ότι το δικαίωµα στη δίκαιη δίκη είναι
αναφαίρετο και συνταγµατικά κατοχυρωµένο, και όσο µια υπό-
θεση εκκρεµεί στη δικαιοσύνη δεν έχετε κανένα δικαίωµα να µι-
λάτε για αυτήν την υπόθεση; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και όσο τα κάνετε βέβαια αυτά, κύριε Τσίπρα, κουκουλώνετε

κάθε υπόθεση που αφορά τα δικά σας στελέχη, από τον κ. Φλαµ-
πουράρη και τη ροπή του στα δηµόσια έργα, µέχρι τον κ. Στα-
θάκη που ξέχασε να δηλώσει 2.000.000 ευρώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μη µας κουνάτε λοιπόν το δάχτυλο, κύριε Τσίπρα. Δεν έχετε

κανένα ηθικό ανάστηµα να το κάνετε. 
Η θεσµική ζηµιά, την οποία επιφέρετε στο δηµοκρατικό µας

πολίτευµα, δεν είναι ακούσια. Είναι σκόπιµη, κύριε Τσίπρα. Επα-
νειληµµένως έχω παροµοιάσει την Κυβέρνησή σας µε ένα
ύπουλο παγόβουνο. Στην περίπτωση αυτή, αυτό που φαίνεται, η
λευκή κορυφή, είναι δήθεν η πρόθεσή σας να υπηρετήσετε τη
διαφάνεια, και από κάτω κρύβεται ένας απειλητικός µαύρος
όγκος, που διαβρώνει τους δηµοκρατικούς µας θεσµούς. 

Η εξεταστική επιτροπή, την οποία σήµερα θα συζητήσουµε και
θα ψηφίσουµε, γιατί δεν έχουµε να φοβηθούµε τίποτα, είναι
άλλος ένας τακτισµός για να στρέψετε τα βλέµµατα των πολιτών
αλλού, να κυνηγήσετε µάγισσες, να ξεσκεπάσετε δήθεν σκάν-
δαλα. 

Στην προηγούµενη συζήτηση στη Βουλή, µας είχατε προετοι-
µάσει µε διαρροές, µε ανακοινώσεις, µε non papers, µε δηλώσεις
της Κυβερνητικής Εκπροσώπου, ότι θα κάνετε συγκλονιστικές
αποκαλύψεις. Αντ’ αυτού, µας αραδιάσατε µια σειρά από νοµο-

θετικές πρωτοβουλίες της προηγούµενης Κυβέρνησης. Ακόµα
βέβαια, ηχεί στα αφτιά τα δικά µας, αλλά και των Ελλήνων πολι-
τών η στεντόρεια φωνή του κ. Δραγασάκη, ο οποίος όσο ήταν
στην Αντιπολίτευση έλεγε: «Η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ θα αποκα-
λύψει σε αυτήν την Αίθουσα τα ονόµατα της διαπλοκής». Ακόµη
περιµένουµε να τα µάθουµε, κύριε Τσίπρα. Ακόµα περιµένουµε.
Ούτε ένα όνοµα δεν ψελλίσατε. Αντ’ αυτού, µάθαµε βέβαια…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Παπασταύρου. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ. Ακούστε

µε προσοχή. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Μάθαµε κάτι όµως: Στον ελεύθερο σας χρόνο φτιάχνατε
καφέ στους διαπλεκόµενους, τους οποίους εσείς καταγγέλλατε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η κατάσταση στη χώρα είναι πολύ σοβαρή, κύριε Τσίπρα, για

τέτοιους φθηνούς τακτισµούς και για ασκήσεις αποπροσανατο-
λισµού. 

Εύλογα, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα σκεφθεί κα-
νείς: Γιατί υπερψηφίζουµε την πρόταση για τη σύσταση αυτής
της εξεταστικής επιτροπής; Ο λόγος είναι απλός, σας τον ανέ-
φερα και πριν. Δεν έχουµε να φοβηθούµε τίποτα. Εµείς µαθαί-
νουµε και από τα λάθη µας και τις παραλείψεις µας. Τα αναγνω-
ρίσαµε µε γενναιότητα και στεκόµαστε µε ευθύνη απέναντι στους
Έλληνες πολίτες. 

Γνωρίζουµε πολύ καλά ότι η αξιοπιστία του πολιτικού συστήµα-
τος έχει τρωθεί, γι’ αυτό κι επενδύουµε στην αλήθεια της ευθύνης.
Κι εµείς χτίζουµε αργά, αλλά σταθερά σχέσεις εµπιστοσύνης µε
τους Έλληνες πολίτες.

Αυτή όµως την αξιοπιστία που εµείς υπεύθυνα υπερασπιζόµα-
στε µε όλες µας τις δυνάµεις, εσείς έχετε βαλθεί να την κατα-
στρέψετε, διότι υπηρετείτε συστηµατικά τον εξευτελισµό προς
τα κάτω, δηλητηριάζετε κάθε υγιή θεσµό του πολιτεύµατός µας.
Τώρα φοβάµαι ότι επιδιώκετε και τον εξευτελισµό αυτής της εξε-
ταστικής επιτροπής, για την οποία όλα τα κόµµατα συµφωνούν. 

Κατ’αρχάς, να ξεκαθαρίσουµε κάτι, κύριε Τσίπρα, το οποίο
µάλλον σας διαφεύγει. Στην πρότασή σας συνδέετε δύο διαφο-
ρετικά ζητήµατα: Τραπεζικά δάνεια στα πολιτικά κόµµατα και
τραπεζικά δάνεια σε εταιρείες µέσων µαζικής ενηµέρωσης. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Διαφορετικά είναι, ε;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Κανονικά αυτά θα έπρεπε να διερευνηθούν από δύο δια-
φορετικές εξεταστικές επιτροπές. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Γιατί; 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Διότι τα δάνεια προς τα πολιτικά κόµµατα, όπως γνωρίζετε,
είναι δάνεια προς ενώσεις προσώπων τα οποία δεν έχουν περι-
ουσία και εµπράγµατες εξασφαλίσεις και υπάρχουν προφανώς
ιδιαιτερότητες και νοµικά και κανονιστικά κενά. Σε αυτό θα
έπρεπε να εστιαστεί η εξεταστική επιτροπή. 

Τα δάνεια όµως προς τις εταιρείες µέσων µαζικής ενηµέρωσης
είναι κανονικά επιχειρηµατικά δάνεια, τα οποία εµπίπτουν στον
έλεγχο του τραπεζικού συστήµατος, που εποπτεύει η Τράπεζα
της Ελλάδος. 

Υποθέτω ότι η Τράπεζα της Ελλάδος έχει κάνει καλά τη δου-
λειά της και έχει εποπτεύσει, ανάµεσα σε όλα τα επιχειρηµατικά
δάνεια, και τα δάνεια στα οποία εσείς αναφερθήκατε. Ο συσχε-
τισµός αυτών των δύο κατηγοριών δανείων και η αντιµετώπισή
τους από κοινού από τη µία εξεταστική επιτροπή δεν έχει λογική.
Θα έχουµε στην ουσία δύο εξεταστικές επιτροπές, µε διαφορε-
τικό αντικείµενο, σε µία. Αλλά ας είναι. 

Κύριε Τσίπρα, δεν είναι βέβαια το µόνο θεσµικό οξύµωρο που
αντιµετωπίζει η Βουλή επί των ηµερών µας. Άλλωστε για εµάς το
αν και το πώς συνήφθησαν τα δάνεια των εταιρειών µέσων µαζι-
κής ενηµέρωσης έχει λιγότερη σηµασία από τα δάνεια των πολι-
τικών κοµµάτων, που είναι δάνεια τα οποία µας αφορούν άµεσα. 

Και πάλι το επαναλαµβάνω, λοιπόν: Εµείς θα υπερψηφίσουµε
την πρόταση. Διαφωνούµε και µε τον χρόνο σύστασης αυτής της
επιτροπής, διαφωνούµε και µε την εξέταση δύο διαφορετικών
θεµάτων σε µία εξεταστική επιτροπή και βέβαια διαφωνούµε και
µε το ασφυκτικό χρονοδιάγραµµα το οποίο έχετε ανακοινώσει. 

Ένα είναι βέβαιο, λοιπόν, ότι αυτή η εξεταστική επιτροπή θα
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χρειαστεί πραγµατικό χρόνο για να µπορέσει να διερευνήσει
αυτή την υπόθεση. Αυτόν τον χρόνο ελπίζουµε ότι θα τον έχει. 

Η εξεταστική επιτροπή θα πρέπει να διερευνήσει εάν εφαρµό-
στηκε πραγµατικά ο ν.3023/2002, όπως αυτός τροποποιήθηκε το
2014, ποια ήταν τα αποτελέσµατα αυτών των προβλέψεων του
νόµου και ποιες ενδεχοµένως πρέπει να είναι και οι επιπτώσεις
για τη µη εφαρµογή του. Κι αν θέλουµε πραγµατικά να αντιµε-
τωπίσουµε µε ευθύνη αυτές τις παθογένειες του πολιτικού συ-
στήµατος, ας αφήσουµε τουλάχιστον αυτή την εξεταστική
επιτροπή έξω από αυτές τις αντιπαραθέσεις, µπας και προκύψει
και κανένα καλό αποτέλεσµα, µε γνώµονα το συµφέρον συνολικά
του ελληνικού πολιτεύµατος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν όµως θέλατε πραγµατικά
και αν είχατε πραγµατική διάθεση να προχωρήσετε σε ισχυρά
µέτρα θωράκισης της διαφάνειας και της προστασίας της αξιο-
πιστίας του πολιτικού κόσµου, έπρεπε να είχατε ήδη, κύριε Τσί-
πρα, συµφωνήσει σε αυτήν εδώ την Αίθουσα στην πρότασή µας
για τη ριζική Αναθεώρηση του Συντάγµατος. Θα έπρεπε όλοι µαζί
να ψηφίσουµε και να συµφωνήσουµε ότι η επόµενη Βουλή θα
είναι Αναθεωρητική Βουλή και να ξαναγράψουµε µαζί ένα νέο
Σύνταγµα, το οποίο δεν θα αποτελεί τροχοπέδη, αλλά θα είναι
καταλύτης για να βγει η χώρα µας από την κρίση. 

Και σας καλώ, έστω και σήµερα: Υπερβείτε τον γνωστό µικρο-
κοµµατικό σας εαυτό. Υιοθετήστε και τώρα ακόµη αυτή την πρό-
ταση. Γιατί είναι λυπηρό ότι και εσείς αλλά κι η κυβερνητική
πλειοψηφία για άλλη µια φορά, για λόγους επικοινωνίας, προ-
τάσσετε το έλασσον, τη σύσταση µιας εξεταστικής επιτροπής,
ενώ αρνείστε να συζητήσετε το µείζον, που είναι η Αναθεώρηση
του Συντάγµατος.

Όµως, δυστυχώς, η θεσµική σας ευθιξία είναι αντιστρόφως
ανάλογη των ψεµάτων που έχετε πει στον ελληνικό λαό. Η θε-
σµική θωράκιση της δηµοκρατίας δεν σας ενδιαφέρει καθόλου.
Για άλλη µια φορά θέλετε να στρέψετε το ενδιαφέρον της κοι-
νωνίας και την προσοχή της αλλού, µακριά από την ασφυξία που
οι δικές σας πολιτικές προκαλούν.

Όµως, ας µη γελιόµαστε, κύριε Τσίπρα. Τουλάχιστον µεταξύ
µας µπορούµε να είµαστε ειλικρινείς. Ξέρετε πολύ καλά τον λόγο
για τον οποίο ζητάτε τη σηµερινή εξεταστική επιτροπή. Προσπα-
θείτε να κουκουλώσετε την απουσία του κράτους από το δράµα
του λασπότοπου της Ειδοµένης και από τη φαβέλα που δυστυ-
χώς έχει δηµιουργηθεί στο πρώτο λιµάνι της χώρας. Και ναι, φτά-
σατε στο σηµείο να έχετε περίπου εκχωρήσει στους συνοριοφύ-
λακες της γείτονος χώρας την επιβολή της τάξης στην Ειδοµένη.
Και όλα αυτά, για να µη σας κατηγορήσουν κάποιοι δικοί σας αλ-
ληλέγγυοι ότι καταπατάτε τα δικαιώµατα κάποιων προσφύγων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αναρωτιέµαι -σας το είπα και την προηγούµενη φορά, αλλά

φαίνεται δεν το καταλάβατε- αν έχετε οποιαδήποτε επαφή µε την
πραγµατικότητα, αν αντιλαµβάνεστε ότι ζείτε µε την πλάνη -διότι
περί πλάνης πρόκειται- µιας ισχνής κοινοβουλευτικής πλειοψη-
φίας, την ώρα που η κοινωνία σάς έχει γυρίσει οριστικά την
πλάτη και πάτε να κρύψετε την εικόνα αποσύνθεσης µιας Κυβέρ-
νησης, η οποία, και σήµερα ακόµη που µιλάµε, πατάει σε δύο
βάρκες: στη µία βάρκα, της δήθεν εφαρµογής του µνηµονίου,
και στην άλλη βάρκα, της ηρωικής αντίστασης.

Φτάσαµε στο σηµείο να ζήσουµε το άκρον άωτον του παρα-
λόγου την περασµένη εβδοµάδα, την ώρα της υπογραφής της
συµφωνίας πώλησης του λιµανιού του Πειραιά στην «COSCO»,
δύο δικοί σας Υπουργοί να εκφράζουν µε απόλυτο τρόπο την αν-
τίθεσή τους στη δική σας υπογραφή. Αν το εννοούν, θα έπρεπε
ήδη να είχαν παραιτηθεί ή, σε κάθε περίπτωση, θα έπρεπε να
τους είχατε αποπέµψει. 

Όµως, φαίνεται ότι απ’ αυτή την Κυβέρνηση του λαϊκισµού και
του ψεύδους δεν υπάρχει ίχνος φιλότιµου. Το µόνο που σας εν-
διαφέρει είναι να µείνετε στην εξουσία, διότι για την «πρώτη
φορά αριστερά», ξέρετε, το φιλότιµο προφανώς είναι ένα αστικό
απωθηµένο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έχετε απεµπολήσει και το αίσθηµα της ντροπής. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η ντροπή, ξέρετε, είναι αυτή η εσωτερική φωνή, η οποία µας

αναγκάζει να συµµορφωνόµαστε µε τους άγραφους κανόνες κοι-
νωνικής και πολιτικής συµπεριφοράς. Όµως ούτε ντροπή, δυστυ-
χώς, υπάρχει στην Κυβέρνησή σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δέχεστε αυτόν τον αυτοεξευτελισµό των αντικρουόµενων από-

ψεων, ακριβώς για να µην αντιµετωπίσετε τις εσωτερικές αντι-
φάσεις του δικού σας Υπουργικού Συµβουλίου.

Η εικόνα µιας Κυβέρνησης η οποία αντιπολιτεύεται τον εαυτό
της θα ήταν φαιδρή, κύριε Τσίπρα, αν δεν ήταν συνάµα και τόσο
τραγική. Την ίδια στιγµή -αν πιστέψω τις δηλώσεις σας- που ετοι-
µάζεστε να φέρετε µέτρα που ξεπερνούν τα 5 δισεκατοµµύρια
ευρώ, υπογράφετε διακηρύξεις κατά της λιτότητας µαζί µε τον
Πορτογάλο Πρωθυπουργό. Τι να πω άλλο, δηλαδή;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Μα, πού να το καταλάβετε;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Ναι, πού να τα καταλάβουµε! Έχουµε περιορισµένη νοη-
µοσύνη, βλέπετε, κι εµείς και οι Έλληνες πολίτες, που σε όλες
τις δηµοσκοπήσεις σάς γυρνούν την πλάτη. Κανείς δεν καταλα-
βαίνει, µόνο εσείς καταλαβαίνετε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριοι συνάδελφοι, παρα-
καλώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Βέβαια, για να µην το ξεχάσω, ο αγαπητός Υπουργός Επι-
κρατείας, ο οποίος άνοιξε τις πόρτες και τα παράθυρα στην ΕΡΤ,
για να διορίσει κολλητούς και φίλους, ανακαλύπτει ξαφνικά ότι
η ΕΡΤ έχει υπερβάλλον προσωπικό και θέλει να το στείλει αλλού!

Θέλοντας, λοιπόν, να ξεφύγετε απ’ αυτές τις αφόρητες αντι-
φάσεις του πολιτικού σας διπολισµού, θυµηθήκατε τα δάνεια των
κοµµάτων και των µέσων µαζικής ενηµέρωσης.

Εν πάση περιπτώσει, εµείς θα κάνουµε υπεύθυνα τη δουλειά
µας, κύριε Τσίπρα. Εγώ σας καλώ να προσέλθετε –όχι εσείς,
προφανώς, τα στελέχη σας- µε την ίδια υπευθυνότητα σ’ αυτήν
την εξεταστική επιτροπή, για να µάθουµε πραγµατικά την αλή-
θεια και βέβαια στην πορεία να µας αποκαλύψετε και τα στοιχεία
τα οικονοµικά για τον ΣΥΡΙΖΑ. Νοµίζω ότι θα τα περιµένουν όλοι
οι Έλληνες πολίτες µε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον.

Το καταλαβαίνω, όµως, ότι αυτό το οποίο σας ζητώ σας είναι
δύσκολο. Δεν είναι ακριβώς στο DNA σας. Όµως, ξεπεράστε το
για µια φορά.

Αφήστε, επιτέλους, κύριε Τσίπρα, κάτι όρθιο πριν φύγετε, διότι
ένα είναι βέβαιο: αργά ή γρήγορα θα φύγετε. Αυτό το γνωρίζουν
όλοι. Το γνωρίζουν και οι Έλληνες πολίτες, το γνωρίζουν µέχρι
και οι Βουλευτές σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το ερώτηµα είναι άλλο: Πόση ζηµιά θα έχετε κάνει, κύριε Τσί-

πρα, στον τόπο, όταν οι πολίτες οριστικά σάς έχουν γυρίσει την
πλάτη; 

Κάθε µέρα που περνά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το αίτηµα
για πρόωρες εκλογές γίνεται πιο επιτακτικό και, δυστυχώς, οι
τραγικοί χειρισµοί των τελευταίων δέκα ηµερών το απέδειξαν πε-
ρίτρανα. 

Η «πρώτη φορά αριστερά» κινδυνεύει να σαρώσει τα πάντα
στο πέρασµά της. Η κοινωνία ασφυκτιά. Οι πολίτες απελπισµένοι
ψάχνουν από κάπου να πιαστούν. Απαιτούν, επιτέλους, να λει-
τουργήσει το κράτος, να επιστρέψει αυτή η χώρα σε συνθήκες
κανονικότητος, να µπορέσουν, επιτέλους, µε κάποιον τρόπο να
προγραµµατίσουν τη ζωή τους, να ελπίζουν σ’ ένα καλύτερο
αύριο, ν’ αναπνεύσουν και πάλι. Και µόνο οι εκλογές σήµερα µπο-
ρούν να προσφέρουν το οξυγόνο, που τόσο χρειάζεται η πατρίδα
µας, οξυγόνο για µια νέα αρχή, οξυγόνο για ν’ αφήσουµε ορι-
στικά πίσω τον λαϊκισµό και την ανικανότητα, οξυγόνο για να
ονειρευθούµε και πάλι την Ελλάδα την οποία όλοι αξίζουµε.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και κλείνω µε αυτό-, εί-
µαστε έτοιµοι να πάρουµε στους ώµους µας και τις δικές σας ευ-
θύνες, αν χρειάζεται, κύριε Τσίπρα. Είναι ευθύνες που δεν µας
αναλογούν και έχω πλήρη αίσθηση των δυσκολιών. Δεν έχω,
όµως, το δικαίωµα ούτε εγώ ούτε η παράταξή µου να κρυβόµα-
στε ούτε να φοβόµαστε. Και η Νέα Δηµοκρατία, ίσως πολύ πιο
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σύντοµα από ό,τι θα το περιµέναµε και εµείς, θα κληθεί και πάλι
να αναλάβει το δύσκολο έργο ανόρθωσης της Ελλάδας. Θα τα
καταφέρει, διότι -δυστυχώς- έτσι όπως τα κάνατε, δεν υπάρχει
άλλη επιλογή! 

(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν
ζωηρά και παρατεταµένα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Έχει ζητήσει και θα πάρει τον λόγο ο Πρωθυπουργός.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Πάλι;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ναι, βεβαίως! Είναι δυνα-

τόν να λέτε «πάλι»;
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Πότε γίνεται αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Πάντοτε, όταν υπάρχει µία

αναφορά... 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, κύριε Κεγ-

κέρογλου!
Θα παρακαλούσα να µη βγουν Βουλευτές από την Αίθουσα,

διότι αµέσως µετά θα κλείσουµε και θα λήξουµε ένα σοβαρό δια-
δικαστικό ζήτηµα, πριν δώσουµε τον λόγο στην Πρόεδρο της Δη-
µοκρατικής Συµπαράταξης.

Κύριε Πρωθυπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα είµαι

σύντοµος, κύριε Πρόεδρε, γιατί έχει να πάρει το αεροπλάνο ο κ.
Μητσοτάκης. Δεν θα αργήσω.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Έχασα ήδη τη µία πτήση, κύριε Πρόεδρε.

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριε Μη-
τσοτάκη, ξεκινήσατε την οµιλία σας µε µια φράση εξόχως επιθε-
τική, ότι εµείς ήρθαµε εδώ και σας εκβιάζουµε, σας απειλούµε
και ζητάµε να γίνει εξεταστική επιτροπή. 

Δεν εκβιάζουµε και δεν απειλούµε κανέναν. Ζητάµε να βγουν
στο φως αυτά που θέλει να µάθει ο ελληνικός λαός. Λέτε ότι το
κάνουµε αυτό, διότι σας απειλούµε να σας βάλουµε τρία µέτρα
κάτω από τη γη. 

Κύριε Μητσοτάκη, κάποιοι άλλοι προσπάθησαν να βάλουν τρία
µέτρα κάτω από τη γη το σκάνδαλο του ΚΕΕΛΠΝΟ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αλλά δεν θα µπει τρία µέτρα κάτω από τη γη το σκάνδαλο του

ΚΕΕΛΠΝΟ ούτε το σκάνδαλο της «SIEMENS» ούτε τα θαλασσο-
δάνεια των κοµµάτων ούτε και το σκάνδαλο της φοροδιαφυγής
και της λίστας Λαγκάρντ! 

Σας ζήτησα για άλλη µια φορά σήµερα να πάρετε µια θέση για
τον περιβόητο στενό συνεργάτη του πρώην Πρωθυπουργού, του
κ. Σαµαρά, ο οποίος δεν υπάρχει λίστα που να µην είναι µπλεγµέ-
νος. Και εσείς, αντί να πάρετε µια υπεύθυνη θέση και στάση, ου-
σιαστικά µας εγκαλέσατε για την αναφορά µας στον στενό
συνεργάτη του πρώην Πρωθυπουργού, ο οποίος βεβαίως και τότε
κατηγορείτο από εµάς ως αντιπολίτευση και κατηγορείται και σή-
µερα ότι την υπόθεση της λίστας Λαγκάρντ µαζί µε τον κ. Βενιζέλο
την έκρυψαν και πήγαν στο δικαστήριο µόνο τον Παπακωνσταντί-
νου και απέκρυψαν τις δικές τους ευθύνες. 

Ο κ. Βενιζέλος είχε ακριβώς την ίδια ευθύνη µε τον κ. Παπα-
κωνσταντίνου. Ήταν Αντιπρόεδρος του κ. Σαµαρά. Και βεβαίως
σήµερα µαθαίνουµε, όλως τυχαίως, ότι σε αυτή τη λίστα ήταν
συγγενικά πρόσωπα του κ. Σαµαρά. Και χωρίς ντροπή σήµερα
καταθέτει µηνύσεις και εσείς έρχεστε εδώ και υπερασπίζεστε τον
κ. Παπασταύρου, λέγοντας ότι του στερούµε το δικαίωµα σε µια
δίκαιη δίκη! 

(Θόρυβος-έντονες διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας
Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, κύριοι συ-
νάδελφοι, µην παρεµβαίνετε. 

Κύριε Βορίδη, µη µε αναγκάζετε να λέω ονόµατα. Σας παρα-
καλώ, κάνετε ησυχία! Ακούστηκαν πολλά ονόµατα. 

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Μπορώ να
συνεχίσω, κύριε Πρόεδρε;

Όµως, κύριε Μητσοτάκη, γλώσσα λανθάνουσα! Διότι εµείς
αυτό που ζητάµε είναι να δώσετε εξηγήσεις, να προχωρήσει η

δικαιοσύνη και να διαλευκανθεί η υπόθεση. 
Εσείς, εν τη ρύµη του λόγου σας, ξέρετε τι είπατε; Για τη συµ-

µετοχή του κ. Παπασταύρου στη «λίστα των φοροφυγάδων». Δη-
λαδή, εσείς τον αποκαλέσατε «φοροφυγά». Τον κάψατε τον
άνθρωπο! Δεν χρειάζεται να πω τίποτα παραπάνω. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Όµως, έχετε το θράσος, κύριε Μητσοτάκη, να συγκρίνετε τα

δάνεια της Νέας Δηµοκρατίας µε τα δάνεια ενός κόµµατος, που,
εκείνη την εποχή των παχιών αγελάδων, που η Βουλή εδώ απο-
φάσιζε και έδινε 86 εκατοµµύρια ευρώ κρατική χρηµατοδότηση,
είχε ποσοστό 3% και φυσικά για τα δάνεια που έπαιρνε είχε βάλει
υποθήκη το κτήριο των γραφείων του κόµµατος στην πλατεία
Κουµουνδούρου. 

Εσείς ποια υποθήκη έχετε βάλει; Ποιες εξασφαλίσεις είχατε
για τα 200 εκατοµµύρια της χρηµατοδότησης από τις τράπεζες,
κύριε Μητσοτάκη; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Απαντήστε στον ελληνικό λαό!
Συγκρίνετε έναν δανεισµό 200 εκατοµµυρίων µε έναν δανεισµό

µε υποθήκη και µε εξασφαλίσεις της τάξης των 8 εκατοµµυρίων
ευρώ. Μιλάω για µεγέθη τα οποία είναι 200 µε 10, µέσες άκρες. 

Το ερώτηµα, λοιπόν, κύριε Μητσοτάκη, είναι: Εξυπηρετούνται
τα δάνειά σας; Αυτό είναι το ερώτηµα. Λέτε ότι θα δώσετε όλη
την κρατική χρηµατοδότηση για την εξυπηρέτηση των δανείων
σας. Μα, ξέρετε πόσο είναι το σύνολο της κρατικής χρηµατοδό-
τησης σήµερα; Περίπου 6 εκατοµµύρια ευρώ. Πόσα παίρνει η
Νέα Δηµοκρατία; Πόσα χρόνια θα κάνετε, για να αποπληρώσετε
αυτά τα δάνεια; Θα κάνετε πάνω από ογδόντα χρόνια! Αυτό θέ-
λετε να µας πείτε; 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, κάνετε

ησυχία!
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριε Μη-

τσοτάκη, είπατε ότι είστε ανοιχτός, είπατε «να τα βγάλετε όλα
στο φως». Εγώ, λοιπόν, επειδή µε προκαλέσατε, σας λέω «ελάτε
να βάλουµε ορκωτούς λογιστές στα ταµεία σας και στα ταµεία
µας». 

Να µας βγάλετε, όµως και τα τιµολόγια του κ. Μαυρίκου στην
εξεταστική επιτροπή, κύριε Μητσοτάκη, διότι δεν τα έχετε βγάλει
όλα στο φως. Κάποια τα έχετε αποκρύψει. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και να σας πω και κάτι ακόµα. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριοι συνάδελφοι, σας

παρακαλώ πολύ! 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Συγκρίνετε

τις µεγάλες υποθέσεις για τις οποίες λέτε ότι εµείς στοχοποι-
ούµε στελέχη σας –και εννοείτε τον κ. Παπασταύρου- µε την υπό-
θεση του κ. Σταθάκη. Προσπαθείτε, λοιπόν, και σε αυτό το
σηµείο να κάνετε έναν άθλιο συµψηφισµό –διότι, λέγε λέγε, κάτι
θα µείνει– το ίδιο είναι η υπόθεση της φοροδιαφυγής, η συµµε-
τοχή σε λίστες, µε την υπόθεση του ότι είχε κάνει µία παράλειψη
στο «πόθεν έσχες» και εξετάστηκε.

(Θόρυβος – διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

Γιατί φωνάζετε; Γιατί φωνάζετε;
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Γιατί οι υπόλοιποι πήγαµε στη

δικαιοσύνη, γι’ αυτό!
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ακούστε, µη

φωνάζετε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Μην παρεµβαίνετε! 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Η Επιτροπή

«πόθεν έσχες», λοιπόν -για να σας ενηµερώσω, κυρία Μπακο-
γιάννη, που φωνάζετε-, στην οποία, όπως γνωρίζετε, δεν συµµε-
τέχουν µόνο στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ, συµµετέχουν δικαστικοί και
συµµετέχουν και στελέχη του δικού σας κόµµατος, και για την
υπόθεση του κ. Σταθάκη και για την υπόθεση του κ. Φλαµπου-
ράρη –που τα έχετε κάνει σηµαίες και προεκλογικά και µετά τις
εκλογές- απεφάνθη και έβαλε και τις δύο υποθέσεις αυτές στο
αρχείο. Και η απόφαση ήταν σχεδόν οµόφωνη, έξι-ένα, ένα στέ-
λεχος της Νέας Δηµοκρατίας µειοψήφησε, οι έξι πλειοψήφησαν.
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Και από τους έξι οι δύο ήταν µόνο του ΣΥΡΙΖΑ. 
Γιατί, λοιπόν, επανέρχεστε ξανά και ξανά σε ένα θέµα; Για να

δηµιουργήσετε την άθλια εντύπωση του συµψηφισµού σε µία κα-
θαρή ιστορία, απέναντι στην αθλιότητα της φοροδιαφυγής, την
αθλιότητα της «SIEMENS», την αθλιότητα των θαλασσοδανείων; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θέλετε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµο-

κρατίας, να απαντάµε και εµείς µε τον ίδιο τρόπο; Όχι! Εµείς
εκλαµβάνουµε, βέβαια, αυτή σας τη στάση ως αδυναµία πολιτική
και δεν θα απαντάµε µε µηνύσεις σε αυτού του είδους τις αθλιό-
τητες. Ας κάνετε όσες µηνύσεις θέλετε! Την ιστορία της φορο-
διαφυγής, την ιστορία των θαλασσοδανείων, την ιστορία των
εκβιαστών, την ιστορία της «SIEMENS» εµείς θα την αναδεί-
ξουµε! Όσες µηνύσεις θέλετε κάνετε!

Όµως, για άλλη µία φορά, κύριε Μητσοτάκη, αποδειχθήκατε
ένας κακός συνήγορος του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Το
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο δεν χρειάζεται συνηγόρους. Ό,τι
έχουν να πουν το λένε δηµόσια. Μας καταθέσατε, όµως, εδώ στα
Πρακτικά τις δηλώσεις σας, στις οποίες αυτό το οποίο λέτε είναι
ότι συµφωνείτε σε ένα ουσιώδες ποσό µεταρρυθµίσεων, σε αυτά
που προτείνει το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. 

Εγώ χαίροµαι που τα λέτε αυτά, γιατί αυτή είναι η ιδεολογία
σας, αυτή είναι η άποψή σας. Αυτό για το οποίο δεν χαίροµαι
είναι να υπερασπίζεστε το ταµείο εκεί που δεν χρειάζεται να το
υπερασπίσετε, στην απαίτησή του για νέα µέτρα και στις διαρ-
ροές δεξιά και αριστερά, ότι το θέµα δεν είναι αν κάποιοι επιχει-
ρούν να οδηγήσουν τη χώρα σε συνθήκες ασφυξίας, αλλά ποιοι
αναδεικνύουν, ποιοι βγάζουν αυτές τις διαρροές. 

Όµως, κύριε Μητσοτάκη, επειδή σήµερα είχατε µια γραµµένη
οµιλία, που µιλούσε πάλι για την εξεταστική επιτροπή, ατυχή-
σατε, διότι προφανώς δεν λάβατε υπ’ όψιν σας µια πολύ σηµαν-
τική εξέλιξη. Είχατε µια γραµµένη οµιλία, που µιλούσε για
εξεταστική επιτροπή, για τη µεγάλη ζηµιά που προκάλεσε στις
τράπεζες η διαπραγµάτευση. Και ατυχήσατε όχι µόνο γιατί όλη
η ελληνική κοινωνία γνωρίζει ότι οι τράπεζες ανακεφαλαιοποι-
ήθηκαν µε µόλις 5,7 δισεκατοµµύρια, ενώ η συµφωνία προ-
έβλεπε 25 δισεκατοµµύρια και οι αγορές έβαλαν, περίπου, 8
δισεκατοµµύρια στις τράπεζες αυτές. Ατυχήσατε και γιατί σή-
µερα ο Μάριο Ντράγκι, ο Διοικητής της Ευρωπαϊκής Κεντρικής
Τράπεζας, εξέδωσε µία ανακοίνωση που µάλλον θα σας αναγκά-
σει από εδώ και πέρα να λέτε το παραµύθι σας «περί κατάρρευ-
σης και συρρίκνωσης της οικονοµίας» χωρίς δράκο. Ο Μάριο
Ντράγκι ανακοίνωσε τη συµµετοχή των ελληνικών τραπεζών στο
πρόγραµµα της ποσοτικής χαλάρωσης.

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
του ΣΥΡΙΖΑ)

Δεν έχει δράκο το παραµύθι σας, κύριε Μητσοτάκη! 
Αυτή η απόφαση ισοδυναµεί µε έµµεση κεφαλαιακή ενί-

σχυση…
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία, παρακαλώ!
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): …κι αυτό

σηµαίνει ότι οι εγχώριες τράπεζες µπορούν να πουλήσουν στα-
διακά, εντός της χρονιάς, έως και το 50% των οµολόγων έκδοσης
του EFSF, τα οποία εντάσσει µέσα στη διαδικασία της ποσοτικής
χαλάρωσης, οµόλογα τα οποία διακρατούν στα χαρτοφυλάκιά
τους οι ελληνικές τράπεζες, ύψους πάνω από 30 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Το 50%, λοιπόν. Αυτό σηµαίνει ότι θα έχουν µία ενίσχυση
οι τράπεζες πάρα πολύ σηµαντική, ύψους 18,5 δισεκατοµµυρίων
ευρώ.

Αντιλαµβάνεστε ότι αυτό δεν αποτελεί µόνο µια ουσιώδη ανα-
κούφιση των τραπεζών και της ρευστότητας. Αυτό αποτελεί και
την αρχή του τέλους της κρίσης και της αξιολόγησης που έρχε-
ται, θέλετε, δεν θέλετε, χωρίς επιπλέον µέτρα, όπως θέλει δια-
καώς το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΛΑΣΗΣ: Να δούµε πώς θα πάτε στα χωριά

σας…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ελάτε, όλοι θα πάνε στα

χωριά τους. Κοιτάξτε, µην το ξαναπείτε αυτό. Αυτά, είπαµε και
στη Διάσκεψη των Προέδρων, να… Συνεννοηθήκαµε, λοιπόν. 

Συνεχίστε, κύριε Πρωθυπουργέ.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριε Μη-

τσοτάκη, είπατε για άλλη µία φορά ότι ζητάτε εκλογές και ότι ό,τι
και να κάνουµε –απευθυνθήκατε σε εµένα προσωπικά και στην
Κυβέρνηση- «αργά ή γρήγορα θα φύγετε». Έτσι µας είπατε.
Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι το «αργά» από το «γρήγορα» έχει
µία διαφορά. 

Κύριε Μητσοτάκη, είστε γόνος µιας ιστορικής οικογένειας, την
οποία τιµώ. Θέλω να σας πω ότι  ο πατέρας σας έκανε είκοσι
πέντε χρόνια, από το 1965 έως το 1990, να γίνει Πρωθυπουργός.
Εσείς, µε αυτά που λέτε και κάνετε, θα κάνετε πολύ περισσότερα
και δεν ξέρω αν θα γίνετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κάντε ησυχία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς πρέπει να σας πω ότι µου
έκανε εντύπωση το γεγονός ότι επιλέξατε να ξεκινήσετε την το-
ποθέτησή σας κάνοντας µία αναφορά στη θλιβερή φράση την
οποία εκστόµισε ο Υπουργός Υγείας κ. Πολάκης, χωρίς να την
καταδικάσετε.

Σας ζητώ, λοιπόν, αυτή την απαράδεκτη κουβέντα να την κα-
ταδικάσετε, έστω και τώρα, δηµόσια και να µη χρησιµοποιείτε
αυτή τη φράση, για να διαστρεβλώνετε τα δικά µου επιχειρή-
µατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Διότι είναι πράγµατι θλιβερό, στην προσπάθειά της να εκπέµ-

ψει η Κυβέρνησή σας πολιτική µαγκιά, να υιοθετείτε µια φρασε-
ολογία, η οποία στην ουσία ενθαρρύνει τη βία και στοχοποιεί
συγκεκριµένους δηµοσιογράφους, οι οποίοι, κακώς, κάκιστα κα-
ταδικάζονται από το Διοικητικό Συµβούλιο της ΕΣΗΕΑ για την
ελεύθερη έκφραση γνώµης. Αυτά θα περίµενα να τα καταδικά-
σετε σε µία χώρα, η οποία σέβεται την ελευθερία της άποψης.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία, παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Έρχοµαι τώρα στο αγαπηµένο σας θέµα. 
Αναρωτιέµαι µερικές φορές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

πόση λίστα Λαγκάρντ και πόσους κυρίους Παπασταύρου µπορεί
να καταναλώσει πια η ελληνική κοινωνία. Αναρωτιέµαι πραγµα-
τικά!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Εσείς θα το απαντήσετε!
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Όχι, δεν θα απαντήσω εγώ. Αυτό είναι το λάθος το οποίο
κάνετε!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, µην απαντάτε.

Ρητορική είναι η ερώτηση και καλά κάνει. Ελάτε, κύριε Μητσο-
τάκη.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Δεν θα απαντήσω εγώ. Δεν θα απαντήσει η Νέα Δηµοκρα-
τία. Δεν θα απαντήσει καν ο Πρωθυπουργός. Γι’ αυτό τον
εγκαλώ. Θα απαντήσει η ανεξάρτητη ελληνική δικαιοσύνη. Κα-
νείς δεν είναι ένοχος µέχρι να καταδικαστεί, κύριε Τσίπρα!

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Μπαλαούρα!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Να τα λέµε όλα, για να τελειώσει πια αυτό το παραµύθι!
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, ησυχία!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Ο κ. Παπασταύρου κατηγορείται για µια υπόθεση φορο-
διαφυγής. Έχει προσφύγει στα διοικητικά δικαστήρια. Έχει
εκδικαστεί η υπόθεσή του;

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Πλήρωσε!
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
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τίας): Έχει προσφύγει στα διοικητικά δικαστήρια. Δεν γνωρίζετε
καν τα βασικά.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Μπαλαούρα, σας πα-
ρακαλώ! Κάντε ησυχία, παρακαλώ! Όταν υποβάλλονται κάποιες
ερωτήσεις στο πλαίσιο µιας αγόρευσης, έχουν και ρητορικό χα-
ρακτήρα. Δεν είναι προς απάντηση.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΦΛΑΜΠΟΥΡΑΡΗΣ (Υπουργός Επικρατείας):
Τέσσερις δικαστικοί τι είναι;

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Η επιτροπή! Στη δικαιοσύνη, αν
έχεις τα κότσια, πήγαινε!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κύριε Φλαµ-
πουράρη και κυρία Μπακογιάννη! Διακόπτουµε τον ειρµό της
οµιλίας και της σκέψης. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης): …(δεν ακούστηκε)

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, ησυχία από τα

υπουργικά έδρανα! Παρακαλώ, κύριε Κουρουµπλή και κύριε
Φλαµπουράρη, ησυχία! 

Κύριε Μητσοτάκη, συνεχίστε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Αναρωτιέµαι µερικές φορές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
αν έχετε εξετάσει το ενδεχόµενο ότι οποιοσδήποτε προσφεύγει
στη δικαιοσύνη µπορεί και να αθωωθεί. Έχετε εξετάσει αυτό το
ενδεχόµενο, ότι υπάρχει και αυτή η περίπτωση; 

Όταν κάποιος προσφεύγει στη δικαιοσύνη, κύριε Τσίπρα, µπο-
ρεί και να αθωωθεί. Αν συµβεί αυτό, τι θα πείτε; Θα ζητήσετε
συγγνώµη; Αυτό περιµένω από εσάς. Αν αθωωθεί ο κ. Παπασταύ-
ρου, να βγείτε ανοικτά και να ζητήσετε συγγνώµη.

Εγώ, όµως, σας εγκαλώ για κάτι άλλο. Εγώ σας εγκαλώ ότι,
πολιτικοποιώντας µε αυτόν τον τρόπο µια υπόθεση, ασκείτε έµ-
µεση πίεση στο δικαστήριο. Γι’ αυτό σας εγκαλώ. Κι αυτό είναι
που δεν µπορείτε να καταλάβετε! Γι’ αυτό παρεµβαίνετε στη δι-
καιοσύνη και δεν την αφήνετε ελεύθερη και ανεξάρτητη να πάρει
τις αποφάσεις της!

Έρχοµαι τώρα στα ζητήµατα του «πόθεν έσχες» και των άρ-
σεων ασυλίας. Κοιτάξτε, εµείς στη Νέα Δηµοκρατία έχουµε µια
απλή αρχή. Κατά κανόνα ψηφίζουµε υπέρ εµείς οι ίδιοι της
άρσης, για να µπορέσουµε να πάµε στον φυσικό µας δικαστή. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Αυτή είναι η διαφορά µας.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Αυτή, λοιπόν, η µικρή λεπτοµέρεια σας έχει διαφύγει. Γιατί,
λοιπόν, δεν πήγαν τα στελέχη σας, κύριε Τσίπρα, στον φυσικό
τους δικαστή; Γιατί, κύριε Φλαµπουράρη; Γιατί, κύριε Σταθάκη;
Υπάρχει µια υπόθεση. Υπάρχει µια εκκρεµότητα. Εσείς ο ίδιος
θα έπρεπε να επιδιώξετε αυτή η υπόθεση να διερευνηθεί και όχι
να µπει στο αρχείο.

Εγώ δεν λέω αυτή τη στιγµή ότι έχετε κάνει κάτι µεµπτό. Δεν
το γνωρίζω. Αλλά αυτό το οποίο γνωρίζω είναι ότι, όταν µια υπό-
θεση µπαίνει έτσι στο ράφι, είναι φυσικό να υπάρχουν ερωτηµα-
τικά. Εσείς ο ίδιος, λοιπόν, και ο κ. Σταθάκης είχατε κάθε λόγο
να επιδιώξετε την άρση της ασυλίας, να εξεταστεί η υπόθεση
από τη δικαιοσύνη.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΦΛΑΜΠΟΥΡΑΡΗΣ (Υπουργός Επικρατείας):
Ποια άρση ασυλίας; Σε εµένα, κύριε;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Μιλάω για τον κ. Σταθάκη. Η δική σας υπόθεση είναι λίγο
πιο περίπλοκη.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Μπαλαούρα, κάντε

ησυχία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Έρχοµαι τώρα, κύριε Τσίπρα, στο άλλο αγαπηµένο σας
θέµα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Μητσοτάκη, δεν
υπήρξε αίτηµα άρσης ασυλίας για τον κ. Φλαµπουράρη.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Αναφέρθηκα στον κ. Σταθάκη. Ήµουν πολύ συγκεκριµέ-
νος.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Μάλιστα, να διευκρινιστεί.

Γι’ αυτό κάνω την παρέµβαση. 
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Παρακαλώ, κάντε ησυχία από εδώ!
Ελάτε, κύριε Μητσοτάκη.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Έρχοµαι τώρα στο αγαπηµένο σας θέµα, στον ρόλο του
Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, κύριοι συ-

νάδελφοι! Σας παρακολουθούν από τα θεωρεία και τα παιδιά από
την Ηλεία. Δεν το έχω ανακοινώσει ακόµα! Δεν το κάνετε γι’
αυτό!

Ορίστε, κύριε Μητσοτάκη, συνεχίστε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Κύριε Πρόεδρε, δεν θα µακρηγορήσω.
Έρχοµαι τώρα στο αγαπηµένο σας θέµα, στον ρόλο του Διε-

θνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Για την ακρίβεια, στη συνέντευξη
στην οποία αναφερθήκατε, είπα ότι συµφωνώ µε τα πιο πολλά
διαρθρωτικά µέτρα τα οποία προτείνει το ταµείο. Είναι τα ίδια
µέτρα, τα οποία και εσείς υπογράψατε. Μην ξεχνιόµαστε, εσείς
τα υπογράψατε. Διότι ακριβώς αυτά τα διαρθρωτικά µέτρα -και
αναφέρθηκα συγκεκριµένα στις αποκρατικοποιήσεις- είναι ακρι-
βώς τα µέτρα τα οποία δεν προωθείτε ή, όταν εσείς επιχειρείτε
να τα προωθήσετε, έρχονται κάποιοι Υπουργοί σας, για να τα
υπονοµεύσουν. Σε αυτά αναφέρθηκα, προς αποκατάσταση της
αλήθειας.

Ως προς δε το ζήτηµα της υποκλαπείσας συνοµιλίας, δεν κα-
τηγόρησα κανέναν, κύριε Τσίπρα. Εγώ δεν γνωρίζω ποιος έκανε
αυτή την υποκλοπή ούτε θα µπορούσα ποτέ να διανοηθώ να
αφήσω οποιοδήποτε υπονοούµενο. Σας κατηγόρησα για κάτι
άλλο. Σας κατηγόρησα ότι η δραµατοποίηση µιας τέτοιας διαρ-
ροής δηµιουργεί ένα αρνητικό κλίµα, το οποίο δεν βοηθάει τη
διαπραγµάτευση. Πράγµατι, σήµερα πιστεύω…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Η πιστωτική ασφυξία…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Μη µου µιλάτε για πιστωτική ασφυξία. Εσείς την προκαλέ-
σατε και οδηγήσατε τις τράπεζες σε χρεοκοπία. Σας παρακαλώ,
λοιπόν, πολύ!

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Για τον Ντράγκι να
µας πείτε!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Πού τον µάθατε τον Ντράγκι εσείς, κύριε Μπαλαούρα; Θα
απαντήσω και για αυτό, µην ανησυχείτε.

Ας έρθουµε τώρα, λοιπόν, στο ζήτηµα των τραπεζών. Ευπρόσ-
δεκτη εξέλιξη η σηµερινή δήλωση του κ. Ντράγκι. Κανείς δεν θα
διαφωνήσει µε αυτό.

Για άλλο σας ρωτάµε, όµως, κύριε Τσίπρα. Τα έχετε µπλέξει
λίγο. Εµείς σας εγκαλούµε για το γεγονός ότι η αξία των µετοχών
που κατείχε το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας είχε ξε-
περάσει τα 20 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτά είναι χρήµατα των Ελ-
λήνων φορολογουµένων και πήγαν στο µηδέν µε τις επιλογές
σας. Για αυτό σας εγκαλούµε, για καταστροφή της περιουσίας
των Ελλήνων!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μη συγχέετε, λοιπόν, δύο ανόµοια πράγµατα και για αυτό θα

έπρεπε να έχετε κάθε λόγο εσείς να θέλετε την εξεταστική επι-
τροπή. Ακόµα δεν µου έχετε απαντήσει το εξής: Θα ψηφίσετε
αυτή την εξεταστική επιτροπή, ναι ή όχι; Θα την ψηφίσετε; Πείτε
µου µε ένα ναι ή µε ένα όχι. Διότι εγώ ακόµα επίσηµη απάντηση
δεν έχω πάρει. Θα έπρεπε να έχετε κάθε λόγο να θέλετε σε αυτή
την εξεταστική επιτροπή να ακουστεί και η δική σας οπτική
γωνία. Ιδού, λοιπόν, πεδίον δόξης λαµπρό! Περιµένω τουλάχι-
στον σε αυτό µια ξεκάθαρη απάντηση µέχρι το τέλος της συζή-
τησης.

Κλείνω µε αυτή την «καραµέλα» για τα επιπλέον µέτρα. Φαν-
τάζοµαι, όταν αναφέρεστε σε επιπλέον µέτρα, ότι εννοείτε επι-
πλέον των επιπλέον 5,3 δισεκατοµµυρίων. Αυτό, για να το
ξεκαθαρίσουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Διότι τα 5,5 δισεκατοµµύρια εσείς τα φέρνετε. Αν υπάρχουν

και άλλα, πέραν των 5,5 δισεκατοµµυρίων, αυτό δεν το ξέρω.
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Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα έξι µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 4ο Δηµο-
τικό Σχολείο Πύργου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’  όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Κουµουτσάκο, µην εξέρχεστε, παρακαλώ. Είπα να µην
εξέλθουν οι Βουλευτές της Αιθούσης.

Θα µου επιτρέψετε να σας ενηµερώσω ακριβώς για τη διαδι-
κασία και να πάρουµε και µια ουσιαστική απόφαση για το πέρας.
Είναι να µιλήσουν πέντε πολιτικοί Αρχηγοί, κατά σειρά η κ. Γενη-
µατά, ο κ. Μιχαλολιάκος, ο κ. Θεοδωράκης, ο κ. Καµµένος και ο
κ. Λεβέντης. Επίσης, είναι να µιλήσει ο Υπουργός κ. Παππάς. Είχε
µιλήσει προηγούµενα ο κ. Παρασκευόπουλος. Εκ των Κοινοβου-
λευτικών Εκπροσώπων είναι να µιλήσουν ο κ. Δένδιας, ο κ. Φά-
µελλος και ενδεχοµένως ο κ. Παφίλης.

Υπάρχουν, επίσης, από τον ενιαίο κατάλογο έξι Βουλευτές, οι
οποίοι θα παρεµβληθούν ανά δύο στους δύο ή στους τρεις Κοι-
νοβουλευτικούς Εκπροσώπους. Αυτό συνολικά είναι µια διαδικα-
σία περί τις δύο µε δυόµισι ώρες.

Από τις µέχρι τώρα αγορεύσεις των εισηγητών των κοµµάτων,
των Κοινοβουλευτικών Εκπρόσωπων και των πολιτικών Αρχηγών
τεκµαίρεται, όπως αποδεικνύεται και από τα Πρακτικά, ότι από
όλα τα κόµµατα υπάρχει συναίνεση, ανεξαρτήτως του τι και πώς
το βλέπει ο καθένας, για τη δηµιουργία και τη σύσταση της εξε-
ταστικής επιτροπής. Και στο παρελθόν υπήρξαν τέτοιες διαδικα-
σίες, έχουµε για συγκεκριµένες ηµεροµηνίες συγκεκριµένες
επιτροπές. 

Αυτή η οµόφωνη απόφαση της Βουλής πρέπει, κατά το Σύν-
ταγµα, να τεκµαίρεται τουλάχιστον από εκατόν είκοσι Βουλευτές.
Οι παρόντες και οι παρούσες εδώ συνάδελφοι υπερβαίνουν κατά
πολύ αυτόν τον αριθµό. Άρα, αν κανείς εκ των παρόντων ανδρών
ή γυναικών Βουλευτών δεν έχει αντίρρηση, ως προς αυτό δεν θα
γίνει ονοµαστική ψηφοφορία και θα προχωρήσουµε κανονικά τη
διαδικασία µας. Θα εξαντληθεί ο κατάλογος, αλλά δεν θα υπάρ-
χει στο τέλος ονοµαστική ψηφοφορία. 

Υπάρχει κάποιος ή κάποια Βουλευτής, που να είναι αντίθετος
στη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής; 

Ουδείς.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Κεγκέρογλου, ένα

λεπτό. 
Ένα λεπτό, παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, καθίστε. Παρα-

καλώ, καθίστε!
Προφανώς οι αποφάσεις για τον αριθµό, για τα µέλη και γι’

αυτή καθεαυτή την ύπαρξη της εξεταστικής θα ληφθούν, αν
είναι, στο τέλος κατά τον γνωστό τρόπο, δηλαδή µε τους εκπρο-
σώπους των κοµµάτων. Δεν κλείνει η διαδικασία. Έτσι; Είναι
σαφές.

Επαναλαµβάνω, όµως, επειδή υπήρξαν ερωτήµατα από κάποι-
ους συναδέλφους, οι οποίοι έχουν δουλειά είτε στην περιφέρεια
είτε αλλού, ότι το θέµα της ονοµαστικής ψηφοφορίας µπορούµε
να το κλείσουµε τώρα, εφόσον δεν κατετέθη συγκεκριµένη αντί-
δραση. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Συνεπώς το Σώµα οµοφώ-

νως αποφάσισε, µε πολύ µεγαλύτερη παρουσία των εκατόν εί-
κοσι, να διεξαχθεί η διαδικασία χωρίς ονοµαστική ψηφοφορία
στο τέλος. 

Η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης κ. Γενηµατά
έχει τον λόγο, παρακαλώ πολύ. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Παρακαλώ πολύ όσοι είναι να αποχωρήσουν να το κάνουν. Συ-

νεχίζουµε τη διαδικασία. Κλείστε τις πόρτες.
Παρακαλώ, κύριε Καραγιαννίδη! Μη µε αναγκάζετε να λέω

ονόµατα. Όλοι να κοιτάζουν προς τα εδώ και να µην κάνουν «πη-
γαδάκια».

Κυρία Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµ-

παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρωθυπουργέ, η χώρα βυθίζεται και εσείς ξανά το βιολί

σας, το έργο «Διαπλοκή», το έργο «Λάσπη», το έργο «Κοκοροµα-
χία». Όµως, δεν σας σώζει τίποτα, κανένας αντιπερισπασµός, κα-
νένα πυροτέχνηµα, κανένα επικοινωνιακό παιχνίδι. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Φτάσατε σήµερα, µάλιστα, να αµφισβητήσετε και πορίσµατα
εξεταστικών επιτροπών της Βουλής. Δεν πρόκειται να σας βοη-
θήσουν να ξεφύγετε από την πραγµατικότητα, γιατί αυτή είναι
αµείλικτη.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κύριε Πρόεδρε, αν θέλετε, να φροντίσετε να υπάρξει ησυχία. 
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης

ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πείτε να κάνουν

ησυχία.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παρα-

καλώ! Δεν ακούγεται η Πρόεδρος.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµ-

παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ): Κύριε Πρόεδρε, µιας και φροντί-
σατε, περίπου, να διαλύσετε την Ολοµέλεια, πριν ολοκληρώσουν
τις τοποθετήσεις τους οι πολιτικοί Αρχηγοί, τουλάχιστον προ-
σπαθήστε να ακουστεί η φωνή µας. Γιατί µην ανησυχείτε, θα
φροντίσω εγώ να ακουστεί η φωνή µου, κύριε Πρόεδρε, µιας και
εσείς φροντίζετε να διαλύσετε την Ολοµέλεια και να µην ακου-
στούµε. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Τι κάνετε! Μιλούσατε
πριν και δεν βλέπατε την Αίθουσα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Έχετε δίκιο. Συγ-
γνώµη, κυρία Πρόεδρε.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ): Η πραγµατικότητα είναι αµείλικτη
και δεν συµψηφίζεται ούτε µε τον λαϊκισµό ούτε µε τη διχαστική
ρητορική ούτε µε τα νταηλίκια, φυσικά. Δεν σας σώζει τίποτα από
την κατακραυγή του ελληνικού λαού. 

Φαίνεται πως δεν µάθατε τίποτα από τα περσινά λάθη…
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κάτσε κάτω! Μιλάει Αρ-

χηγός!
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής

Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµ-

παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ): Τώρα θα λύσετε, την ώρα που µι-
λάµε, όλα τα προβλήµατα της περιφέρειάς σας απευθείας µε τον
Πρωθυπουργό; Λίγο σεβασµό! 

ΠΕΤΡΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΕΑΣ: Ζητώ συγγνώµη!
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµ-

παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ): Ωραία, σας ευχαριστώ. 
Έλεγα, λοιπόν -και ελπίζω να µετρήσει ο χρόνος από την αρχή-

, ότι δεν διδαχθήκατε τίποτα από τα περσινά σας λάθη και από
το πόσο πίσω οδηγήσατε τη χώρα, κάτι που πληρώνει σήµερα ο
ελληνικός λαός. 

Είστε µια Κυβέρνηση που κάθε µέρα ψάχνετε να βρείτε µια
κρυψώνα για να κρύψετε αυτά που είπατε την προηγούµενη, τα
ψέµατα και τις κοροϊδίες. Σήµερα πανηγυρίζετε για την απόφαση
του Ντράγκι. Θέλω να σας πω ότι η απόφαση αυτή, εκτός των
άλλων, είναι και µισή, γιατί αφορά τις τράπεζες και όχι τα οµό-
λογα του ελληνικού δηµοσίου. Διότι αυτά είναι που θα δώσουν
πραγµατικά ανάσα στην Ελλάδα και την αγορά. 

Βέβαια, να σας υπενθυµίσω ότι αυτή την απόφαση θα µπορού-
σαµε να την είχαµε πάρει έναν χρόνο πριν, αν δεν είχε µεσολα-
βήσει το εξάµηνο της προηγούµενης διαπραγµάτευσης, που µας
οδήγησε στα καταστροφικά αποτελέσµατα και για την Ελλάδα
και για τον ελληνικό λαό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
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ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
Έρχοµαι στο θέµα της αξιολόγησης, που εκεί είναι φανερό ότι

προχωράτε χωρίς σχέδιο, χωρίς ιεράρχηση, χωρίς αξιολόγηση,
χωρίς στρατηγική, χωρίς διαπραγµάτευση. Περάσατε από το πιο
σύντοµο ανέκδοτο, «αύριο κλείνει η συµφωνία», που έλεγαν οι
Υπουργοί σας, στη νέα δραµατοποίηση της υπόθεσης. Όµως, αν
δεν το έχετε καταλάβει, να σας ενηµερώσουµε εµείς. Το έργο
«Ηρωική διαπραγµάτευση 2» δεν έχει επιτυχία ούτε µε στολή πα-
ραλλαγής!

Και, για να αφήσουµε τα αστεία και να σοβαρευτούµε, θέλω
να καταθέσω την έντονη ανησυχία µου για τις προκλητικές ενέρ-
γειες της Τουρκίας. Δεν θέλω να προχωρήσω σήµερα, αλλά θα
πρέπει να συζητήσουµε γι’ αυτό.

Κύριε Τσίπρα, κατεβάστε την παράσταση, πριν αυτή η κωµω-
δία εξελιχθεί σε µια νέα τραγωδία για την Ελλάδα. Επιχειρείτε
να κρύψετε κάθε νέα σας αποτυχία πίσω από έναν νέο εχθρό που
δηµιουργείτε. 

Ακούστε. Η θέση µας είναι δεδοµένη απέναντι σε ακραίες θέ-
σεις, που έχει διαχρονικά εκφράσει το Διεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο. Όµως, βρίσκεται εδώ µετά από δική σας επιστολή, αυτή
του κ. Τσακαλώτου, της Κυβέρνησής σας. Τώρα, όµως, σας
έχουν πάρει όλοι είδηση, εντός και εκτός Ελλάδας. 

Προσπαθείτε να παίξετε ξανά αυτό το κακόγουστο περσινό
έργο, που µετά από µια δήθεν πολιτική διαπραγµάτευση, µετά
από συζητήσεις δεκαεπτά, είκοσι επτά, τριάντα επτά ωρών, θα
τα δώσετε όλα και θα στείλετε τη λυπητερή στον ελληνικό λαό. 

Θα µιλήσετε πάλι, κύριε Τσίπρα, για µεγάλες µάχες, που ποτέ
δεν δόθηκαν, και για µεγάλες νίκες, που δεν υπήρξαν. Και τι θα
µείνει από όλα αυτά; Θα µείνουν τα 5,5 µε 6 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Αυτά θα πληρώσει ο ελληνικός λαός. 

Οι πληροφορίες που βλέπουν το φως της δηµοσιότητας -γιατί
ο αρµόδιος Υπουργός δεν δέχθηκε να έρθει να µας ενηµερώσει
στην επιτροπή της Βουλής- µιλούν για µέτρα αποδόµησης του
ασφαλιστικού, για εξοντωτικές φορολογικές και ασφαλιστικές
παρεµβάσεις και για πώληση της πλειονότητας των κόκκινων δα-
νείων σε ξένα funds, που θα δηµιουργήσουν σοβαρότατο κίνδυνο
απώλειας της πρώτης κατοικίας για µικρά και µεσαία εισοδήµατα
και δανειολήπτες. Και φαίνεται πως εσείς τα έχετε αποδεχθεί όλα
αυτά. 

Σας ρωτώ, λοιπόν, κύριε Πρωθυπουργέ: Γιατί οι Υπουργοί σας
αρνούνται να ενηµερώσουν τη Βουλή για την πορεία της δια-
πραγµάτευσης; Αληθεύει ότι θα φέρετε νέα φορολογικά µέτρα,
ύψους 3,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ; 

Έχετε αναλογιστεί ότι τα νοικοκυριά θα οδηγηθούν σε από-
γνωση, ενώ θα κλείσουν κι άλλες ελληνικές επιχειρήσεις, µε δε-
δοµένα τα πρόσθετα 3,2 δισεκατοµµύρια που ήδη επιβάλλετε σε
φόρους για τη διετία 2015-2016; 

Εντάξει, διαβάστε την «ΑΥΓΗ». Όµως, σας παρακαλώ, κύριε
Πρωθυπουργέ, διαβάστε και τα στοιχεία του ΓΕΜΗ, γιατί τα λου-
κέτα αυξήθηκαν κατά 78% µέσα στο πρώτο τρίµηνο του 2016.

Έκλεισαν εννέα χιλιάδες οκτακόσιες δώδεκα επιχειρήσεις, δη-
λαδή τέσσερις χιλιάδες περισσότερες από αυτές που άνοιξαν.
Χθες έκλεισε µια ακόµα µεγάλη επιχείρηση, λόγω και των capital
controls, για τα οποία οι Υπουργοί σας λένε πως δεν έχουν δα
και καµµιά σπουδαία επίπτωση. Και βγήκαν πεντακόσιοι περίπου
άνθρωποι στην ανεργία. 

Σας ερωτώ ποιοι θίγονται από την αύξηση του ΦΠΑ στα είδη
λαϊκής κατανάλωσης. Είναι προνοµιούχοι οι εκατοντάδες χιλιά-
δες συνταξιούχοι, που θα θιγούν από την κατάργηση του ΕΚΑΣ;

Κύριε Πρωθυπουργέ, µπορείτε να µας απαντήσετε ποιο θα
είναι τελικά το µέλλον του ελληνικού λαού µε αυτές τις πολιτικές;
Για ποια ανάπτυξη συζητάµε; Υπάρχει αναπτυξιακός νόµος; Το
πακέτο Γιούνκερ είναι ένα κενό γράµµα. Και βεβαίως, οι οφειλές
του δηµοσίου προς τρίτους αυξάνονται ιλιγγιωδώς. Το κράτος
οφείλει ένα δισεκατοµµύριο στα δηµόσια νοσοκοµεία, τα οποία,
βέβαια, αυτή τη στιγµή υπολειτουργούν από την υποχρηµατοδό-
τηση, την υποστελέχωση, τις µεγάλες ελλείψεις σε υλικά, µε δε-
κάδες κρεβάτια εντατικής θεραπείας να παραµένουν κλειστά
«σύριζα» από τη διάλυση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, µε
αποκλειστικά δική σας ευθύνη, κύριε Πρωθυπουργέ.

Απαντήστε µας, ποιος έχει δίκιο τελικά. Ο κ. Σπίρτζης και ο κ.

Δρίτσας, που µας καταγγέλλουν ότι το ΤΑΙΠΕΔ είναι όργανο µε-
γάλων ξένων συµφερόντων, ή ο κ. Πιτσιόρλας, που µας πληρο-
φορεί ότι έχει την πλήρη έγκρισή σας για τις ενέργειές του;
Ξέρετε, είναι πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα το θέµα των µεγάλων
ξένων επενδύσεων και δεν σηκώνει κακόγουστα νούµερα τσίρ-
κου µε εσάς απλό θεατή. 

Επίσης σας ρωτώ, κύριε Πρωθυπουργέ, τι θα γίνει, επιτέλους,
µε τις εικόνες της ντροπής στην Ειδοµένη, στον Πειραιά, στο Ελ-
ληνικό. Μας είπατε προηγουµένως για την αλληλεγγύη που
έδειξε ο ελληνικός λαός όλο αυτό το διάστηµα απέναντι στους
πρόσφυγες και έσωσε την τιµή της Ευρώπης. Ναι, αλλά δυστυ-
χώς ο ελληνικός λαός έχει µια Κυβέρνηση κατώτερη των περι-
στάσεων, που έδωσε άλλοθι στους συντηρητικούς κύκλους της
Ευρώπης να κλείσουν τα σύνορα και να φτάσουν σε αυτή την
απόφαση.

Υπογράψατε µια πολύ κακή συµφωνία για το προσφυγικό,
κύριε Πρωθυπουργέ. Τουλάχιστον φροντίστε στοιχειωδώς να
εφαρµοστεί και µάλιστα σύµφωνα µε το Διεθνές Δίκαιο. Έχετε
αποκλειστικά την ευθύνη για την πλήρη απουσία του κράτους,
την έλλειψη οργάνωσης και συντονισµού.

Τι έχετε να µας πείτε για τα δηµοσιεύµατα ξένου Τύπου, που
επικαλούνται πως αφήσατε έναν µόνο υπάλληλο να εξετάσει
οκτακόσιες τριάντα τρεις αιτήσεις ασύλου στη Χίο, µε αποτέλε-
σµα να έχουν απαντηθεί µόλις δέκα έως τώρα; Τι έχετε να µας
πείτε για το ότι από τις 20 Μαρτίου έως σήµερα έχουν επανα-
προωθηθεί µόνο τριακόσιοι είκοσι πέντε µετανάστες στην Τουρ-
κία από τα νησιά;

Δυστυχώς, µόνο στα χαρτιά έχουµε Κυβέρνηση, γιατί, κύριε
Τσίπρα, έχετε γίνει µια ΜΚΟ, η «ΜΚΟ ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ», η οποία
είναι και ανεξέλεγκτη. Έχετε δε χάσει πλήρως τον έλεγχο της
κατάστασης στο προσφυγικό και δεν µπορείτε σήµερα να εγγυη-
θείτε ούτε την ασφάλεια ούτε την υγεία ούτε για τους Έλληνες
πολίτες ούτε για τους πρόσφυγες.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έρχοµαι τώρα στο θέµα της εξε-
ταστικής επιτροπής. Εµείς σας το είπαµε από την αρχή: Αν θέ-
λετε εξεταστική για τα δάνεια των κοµµάτων, θα τη στηρίξουµε.
Και αυτό θα πράξουµε και σήµερα, γιατί δεν έχουµε τίποτα να
φοβηθούµε, δεν έχουµε τίποτα απολύτως να κρύψουµε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

Εµείς ανοίξαµε πρώτοι τα θέµατα διαφάνειας των κοµµάτων.
Και σε αυτό έρχεστε µε καθυστέρηση, έρχεστε δεύτερος.

Επισηµαίνω, βέβαια, ότι αυτή η εξεταστική θα επιχειρήσει το
πρωτοφανές, θα ασχοληθεί µε θέµατα που εδώ και πάρα πολύ
καιρό διερευνώνται από τη δικαιοσύνη. 

Όµως, πιστεύω ότι έχει αξία η σηµερινή συζήτηση, για να ξε-
χωρίσουµε τους µύθους από την αλήθεια. Γιατί, ναι, ο ελληνικός
λαός χρειάζεται να πάρει απαντήσεις. Και πρέπει να δίνουµε κα-
θαρές και όχι επιλεκτικές απαντήσεις, αν θέλουµε να κερδίσει
ξανά το πολιτικό σύστηµα την αξιοπιστία του. 

Υπάρχουν ερωτήµατα από τους πολίτες, τα οποία είναι συγ-
κεκριµένα και εύλογα. Υπήρξε υπερδανεισµός; Ναι, υπήρξε.
Καλώς υπήρξε; Όχι, κακώς υπήρξε, κάκιστα. Ποιους αφορά
αυτός ο υπερδανεισµός; Αφορά όλα τα κόµµατα. Αφορά και τον
ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος, µε πρωτοφανή υποκρισία, εξαφάνισε από το
κείµενο το όνοµά του, το κόµµα του.

Θα µιλήσω ξεκάθαρα για το ΠΑΣΟΚ. Όντως δανείστηκε έως
και το 2010 µεγάλα ποσά. Ήταν µια συνέπεια της δραστικής µεί-
ωσης της κρατικής επιχορήγησης στα κόµµατα αλλά και της επι-
λογής του κόµµατος να έχει φανερούς πόρους, µιας µείωσης
που έφτασε στο 75%. Σήµερα, από αυτή τη µειωµένη κρατική
επιχορήγηση που µας αναλογεί, µόνο το 40% µπαίνει στα ταµεία
του κόµµατος. Το 60% της επιχορήγησης πηγαίνει στις τράπεζες,
για την αποπληρωµή των δανείων.

Μην ακούω, όµως, ισχυρισµούς όπως αυτούς στο κείµενο του
ΣΥΡΙΖΑ για την εξεταστική, που συσχετίζουν τα δάνεια των κοµ-
µάτων µε µια κρίση που το 2009 έφτασε να υπάρχει έλλειµµα 35
δισεκατοµµύρια ευρώ και ένα δηµόσιο χρέος εκατοντάδων δισε-
κατοµµυρίων. 

Σκεφτείτε µόνο πόσες εξεταστικές πρέπει να γίνουν για τη δική
σας πολιτική, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, που φορτώσατε τον ελληνικό
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λαό, µε το αχρείαστο µνηµόνιο, µε ένα νέο δάνειο 90 δισεκατοµ-
µυρίων, µε µέτρα 14 δισεκατοµµύρια ευρώ, που θα αποπληρώ-
σουν οι Έλληνες µέσα στην επόµενη τριετία.

Επίσηµα, δε, ανακοινώσατε ότι από εθνικούς πόρους τελικά θα
πληρωθούν χίλια τετρακόσια τριάντα ένα έργα, 1.360.000.000.
Γιατί; Γιατί τα χρήµατα αυτά µε δική σας ευθύνη χάθηκαν από το
ΕΣΠΑ το 2013.

Θέλω να καταθέσω τα στοιχεία της ερώτησης που έκανε ο αρ-
µόδιος Βουλευτής µας, ο Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος, και
της απάντησης που έδωσε ο αρµόδιος Υπουργός.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµπαράτα-
ξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Φωτεινή Γενηµατά καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τα προαναφερθέντα στοιχεία, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπάρχει, όµως, κάτι πολύ πιο σηµαντικό. Το ΠΑΣΟΚ προχώ-
ρησε σε µια κίνηση χωρίς προηγούµενο. Είναι το µόνο από όλα
τα κόµµατα, το οποίο ανέθεσε τη διερεύνηση των οικονοµικών
του στις έξι µεγαλύτερες εταιρείες ορκωτών ελεγκτών που λει-
τουργούν αυτή τη στιγµή στη χώρα. Το πόρισµά τους, δε, βρί-
σκεται στα χέρια της δικαιοσύνης από τον Μάιο του 2014,
δηλαδή εδώ και είκοσι τρεις ολόκληρους µήνες. Εµείς, λοιπόν,
µπορούµε να κοιτάξουµε τους Έλληνες πολίτες στα µάτια και να
τους πούµε ότι το ΠΑΣΟΚ τόλµησε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

Κάναµε δραστικές περικοπές, σεβόµενοι και το τελευταίο
ευρώ. Περιορίσαµε τα έξοδά µας κατά 96%. Να τελειώνει, λοι-
πόν, αυτή η υποκρισία, να τελειώνουν οι συκοφαντίες και τα
ψεύδη για τα οικονοµικά του ΠΑΣΟΚ κι ας κοιταχτούν πρώτα
στον καθρέφτη όσοι σήµερα µας κουνούν το δάχτυλο. 

Καθαρές κουβέντες, κύριε Τσίπρα, όχι όπως αυτές που έχετε
συνηθίσει εδώ και δεκαπέντε µήνες. Από αυτό το Βήµα εγώ προ-
καλώ όλα τα κόµµατα της Βουλής να προχωρήσουν και να κά-
νουν το ίδιο. Χαίροµαι που το είπατε προηγουµένως, ότι ακολου-
θείτε τον δρόµο που ανοίξαµε, και ελπίζω αυτό να µη µείνει άλλη
µια κουβέντα σας από το Βήµα αυτής της Βουλής. 

Προκαλώ, λοιπόν, όλα τα κόµµατα να διατάξουν εσωτερικό
έλεγχο µε αξιόπιστες εταιρείες, να δώσουν τα πορίσµατα στον
εισαγγελέα και τότε ελάτε να συγκριθούµε και να ξαναµιλήσουµε
σε αυτή τη Βουλή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

Και βέβαια, θα πρέπει επιτέλους να τολµήσουµε να συζητή-
σουµε και για το θέµα της χρηµατοδότησης των κοµµάτων. Εγώ
προτείνω να υπάρξει µια επιτροπή, µε στελέχη όλων των κοµµά-
των, η οποία να καταλήξει σε µια πρόταση-πλαίσιο, µέσα σε ένα
πολύ σφιχτό χρονοδιάγραµµα, και να το υιοθετήσουµε από αυτή
τη Βουλή. 

Όσον αφορά τα δάνεια των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, βε-
βαίως να τα ψάξουµε. Εξάλλου, ήδη η δικαιοσύνη τα ερευνά και
ήδη έχει εκδώσει και σχετικά πορίσµατα για πολλές περιπτώσεις.
Να τα ερευνήσουµε, µε στόχο βέβαια να µην επαναληφθούν τα
αρνητικά αυτά φαινόµενα και στο µέλλον. Διότι, εύκολες είναι οι
γενικόλογες επιθέσεις κατά της διαπλοκής, αλλά εµείς τι βλέ-
πουµε; Τα στελέχη σας και οι Υπουργοί σας είναι πρώτο τραπέζι-
πίστα στα διαπλεκόµενα, όπως λέτε, κανάλια. Και να επισηµάνω
ότι οι χειρισµοί της Κυβέρνησης και στο θέµα της αδειοδότησης
των µέσων και η υπονόµευση του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτη-
λεόρασης δεν µας πείθουν ότι έχετε πράγµατι την πρόθεση της
εξυγίανσης. Αλλά, αντίθετα, ονειρεύεστε έναν έλεγχο καθεστω-
τικού τύπου.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο ελληνικός λαός έχει δικαίωµα
να γνωρίζει µε ονόµατα και διευθύνσεις. Διότι έχω πλέον τη βε-
βαιότητα ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν επιθυµεί πραγµατικά τη διαφάνεια και
την αποκάλυψη της αλήθειας. Γιατί, κύριε Πρωθυπουργέ, εσείς
και ο κ. Μητσοτάκης σφυρίζετε αδιάφορα τέσσερις µήνες, από
τότε που η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης κατέθεσε πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής,
για τα ζητήµατα της οικονοµίας. Και σήµερα προσπαθείτε να ευ-
τελίσετε και τις εξεταστικές επιτροπές. Και πόσες, τέλος πάντων,

θα γίνουν;
Εµείς, λέµε ότι θα έπρεπε να συζητήσουµε σε αυτή τη Βουλή

για το ποιες ήταν οι πολιτικές των κυβερνήσεων µετά το 2001, ποιο
το µέρος της ευθύνης που η καθεµιά από αυτές φέρει έναντι της
κρίσης και του ελληνικού λαού. Να µάθουµε την αλήθεια για την
κρίση του 2008-2009, για το έλλειµµα των 35 δισεκατοµµυρίων
ευρώ -και το επαναλαµβάνω, για να το εµπεδώσουµε όλοι- και την
τερατώδη εκτίναξη του χρέους. Εξακολουθείτε να µη λέτε, κύριε
Πρωθυπουργέ, ούτε µια λέξη για όλα αυτά. 

Εµείς λέµε ότι πρέπει να µιλήσουµε για το αν υπήρχαν το 2009
άλλες εναλλακτικές πολιτικές αντιµετώπισης του κινδύνου της
χρεοκοπίας, για το ποιο είναι το πραγµατικό αποτέλεσµα του PSI
και, τέλος, για το πώς φθάσαµε το 2015 στα capital controls, στο
τρίτο σκληρότερο µνηµόνιο και στη νέα ανακεφαλαιοποίηση των
τραπεζών. Ιδού, λοιπόν, πεδίον δόξης λαµπρόν για τους εραστές
της διαφάνειας. Οι δικές µας ψήφοι δεν φθάνουν για να συσταθεί
εξεταστική επιτροπή και να συζητηθεί το θέµα στη Βουλή.
Όποιος τολµά, όποιος δεν έχει κάτι να κρύψει, όποιος πραγµα-
τικά ενδιαφέρεται να µάθει ο ελληνικός λαός την αλήθεια, ας ψη-
φίσει την πρότασή µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

Η διαπραγµάτευση δεν είναι αλά καρτ, κύριε Τσίπρα. Εµείς
σας προτείναµε να προχωρήσουµε όλοι µαζί, χωρίς αστερί-
σκους, χωρίς εξαιρέσεις ειδικών περιόδων. Διότι ο καθένας από
εσάς εξαιρεί και µια περίοδο. Γι’ αυτό δεν θέλετε να συµφωνή-
σουµε στη συνολική διερεύνηση της οικονοµίας. Αν και τώρα,
όµως, κύριοι και κυρίες του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας Δηµοκρατίας
σιωπήσετε, ο ελληνικός λαός θα βγάλει πολύτιµα συµπερά-
σµατα, πολύ χρήσιµα για το πόσο ανειλικρινείς είστε. Κι εγώ
ερωτώ: Είστε;

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αν αποδείχτηκε κάτι αυτούς τους
δεκαπέντε µήνες της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, είναι ότι τα
προβλήµατα δεν λύνονται µε ψέµατα. Τα ψέµατα έχουν πολύ
κοντά ποδάρια και η Ελλάδα χρειάζεται µεγάλα και σταθερά βή-
µατα, για να µπορέσει επιτέλους, να βγει από την κρίση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

κ. Φωτεινή Γενηµατά, Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί
εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Μαυροχωρίου Καστοριάς και το
Γυµνάσιο Κορησού Καστοριάς.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Νικόλαος Μιχαλολιάκος.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ όλους όσοι είναι να

βγουν από την Αίθουσα, να βγουν. Οι υπόλοιποι να κάνουν από-
λυτη ησυχία.

Ορίστε, κύριε Μιχαλολιάκο, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ (Γενικός Γραµµατέας του Λαϊ-

κού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εξεταστική των πραγµάτων επι-

τροπή προτείνει η Κυβέρνηση για τα οικονοµικά των κοµµάτων
και τα οικονοµικά των µέσων µαζικής ενηµερώσεως, των κανα-
λιών. 

Το ερώτηµα που κατ’ αρχάς τίθεται είναι εάν θα έχει περιεχό-
µενο αυτή η εξεταστική επιτροπή, διότι όταν ακούς τον Πρόεδρο
της Νέας Δηµοκρατίας Κυριάκο Μητσοτάκη να αποδέχεται την
πρόταση και όταν η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης
–γιατί, αλήθεια, αποφεύγεται η λέξη «ΠΑΣΟΚ»; Θα αναφερθώ
στη συνέχεια- η κ. Γεννηµατά λέει «δεν έχουµε τίποτε να φοβη-
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θούµε», αυτό ηχεί παράταιρα. Εάν κάποιος δεν έχει τίποτε να φο-
βηθεί όταν χρωστάει εκατόν πενήντα και διακόσια εκατοµµύρια,
τότε κάτι σάπιο υπάρχει σ’ αυτήν τη χώρα. Εύχοµαι να διαψεύσει
η εξεταστική επιτροπή και η δικαιοσύνη στη συνέχεια τα όσα
ακούστηκαν, γιατί πράγµατι κάποιος θα πρέπει να φοβάται εάν
έχει πάρει εκατόν πενήντα και διακόσια εκατοµµύρια από το
υστέρηµα του ελληνικού λαού, γιατί αυτά ήταν τα λεφτά των ελ-
ληνικών τραπεζών. 

Είπε προηγουµένως η κ. Γεννηµατά ότι όλα τα κόµµατα έχουν
δανειστεί από τις τράπεζες. Ψέµα. Δεν έχουν δανειστεί τα κόµ-
µατα που εξελέγησαν το 2015, διότι δεν είχαν αυτή τη δυνατό-
τητα και συγκεκριµένα το Ποτάµι και η Ένωση Κεντρώων και δεν
έχει δανειστεί από τα κόµµατα που είναι από το 2012 µόνο ένα
κόµµα, η Χρυσή Αυγή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Όχι µόνο αυτό, αλλά µ’ έναν τρόπο εντελώς παράνοµο και αν-

τισυνταγµατικό της κόπηκε η χρηµατοδότηση, αλλά στέκει
όρθια, όπως γνωρίζετε, και εκτελεί τα καθήκοντά της.

Ας έλθουµε στα χρέη των καναλιών. Θα αναφέρω κάποιους
αριθµούς οι οποίοι θα πρέπει πραγµατικά να προκαλούν δέος.
Έχουµε το συγκρότηµα «MEGA», «ΔΟΛ», «ΠΗΓΑΣΟΣ», «ΤΗΛΕ-
ΤΥΠΟΣ», «ΙΡΙΣ ΑΕΒΕ». Χρωστούν 451,5 εκατοµµύρια ευρώ. Χρω-
στούν περισσότερα απ’ όσο πουλήθηκε το λιµάνι του Πειραιά.
Το λιµάνι του Πειραιά πουλήθηκε 368 εκατοµµύρια. Περισσότερα
χρωστάει ο Μπόµπολας και η παρέα του. «ΑΝΤΕΝΝΑ», «ΜΑΚΕ-
ΔΟΝΙΑ ΤV», 170 εκατοµµύρια, όσο κόστισε το µισό λιµάνι του
Πειραιά. «ΣΚΑΙ», «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», 105 εκατοµµύρια. «STAR»,
56,6 εκατοµµύρια ευρώ. «ALPHA», 14,7 εκατοµµύρια. Σύνολο
χρεών των ΜΜΕ, 808 εκατοµµύρια ευρώ, δύο φορές και πλέον
απ’ όσο πουλήθηκε το λιµάνι του Πειραιά και πολλές φορές πε-
ρισσότερο απ’ όσο πουλήθηκαν όλα τα αεροδρόµια της χώρας.
Για να φτάσουν, όµως, να χρωστάνε τόσα πολλά όλοι αυτοί, κά-
ποιες κυβερνήσεις τούς άφησαν.

Αλήθεια, είπε ο κ. Πρωθυπουργός προηγουµένως, αναφερό-
µενος στο νέο νόµο περί των τηλεοπτικών αδειών, ότι θα δηµι-
ουργηθεί «ξέφωτο» στη χώρα. Δεκαπέντε µήνες χρειάστηκαν για
να βρείτε το «ξέφωτο»; Εν τοιαύτη περιπτώσει, τι θα γίνει; Εάν
δεν δώσετε άδεια στο «MEGA», µήπως θα έχουµε χρεοκοπία η
οποία δεν θα θεωρηθεί δολία, αφού θα τους έχετε αφαιρέσει την
άδεια κι έτσι θα πάνε στο ατιµώρητο;

Επί της ουσίας, σχετικά µε τη διαπλοκή µε αυτήν την «πανού-
κλα» η οποία βασανίζει επί δεκαετίες τη δηµόσια ζωή της χώρας,
όλοι αυτοί που είναι µεγαλοµέτοχοι των καναλιών έχουν και πα-
ράλληλες οικονοµικές δραστηριότητες. Ο Μπόµπολας του
«MEGA» έχει κατασκευαστική εταιρεία. Δεν είναι στα έδρανα της
Κυβερνήσεως ο κ. Νικολούδης πλέον ο οποίος είχε δηλώσει ότι
πέντε φορές περισσότερο από όσο στοιχίζει ένας δρόµος στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, στοίχιζε στην Ελλάδα. Για αυτά τα πράγµατα
δεν θα υπάρξει έλεγχος; Όλοι έχουν παράλληλες λειτουργίες. 

Πώς θα τα πάρετε αυτά τα χρήµατα; Δεν θα τους δώσετε
άδεια και θα κλείσουν τα κανάλια και όλα καλά και ωραία; Και τα
φυσικά πρόσωπα που έχουν αυτά τα κανάλια τι θα γίνουν; Δεν
θα πληρώσουν τα χρέη τους όταν έχουν παράλληλες δραστη-
ριότητες εξαιρετικά κερδοφόρες; Εποµένως πρόκειται στην
πραγµατικότητα περί µίας απάτης. 

Είπε προηγουµένως ο κ. Μητσοτάκης να βάλουµε ορκωτούς
λογιστές και να εξετάσουν τα οικονοµικά της Νέας Δηµοκρατίας
και να εξετάσουν τα οικονοµικά του ΣΥΡΙΖΑ. Σε εµάς οι ορκωτοί
λογιστές ήρθαν προ δύο εβδοµάδων. Γιατί οι ορκωτοί λογιστές
πηγαίνουν στο µοναδικό κόµµα που δεν λαµβάνει κρατική επιχο-
ρήγηση; Σε όλα τα άλλα που λαµβάνουν κρατική επιχορήγηση
και χρωστάνε εκατοντάδες εκατοµµύρια δεν πηγαίνουν. 

Και µια και µιλάµε για τα χρέη των κοµµάτων, θα ελεγχθεί πώς
δηµιουργήθηκαν αυτά τα χρέη; Διότι και επί καιρού µνηµονίου
ακόµη στη Νέα Δηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ υπήρχαν µισθοί σε
κοµµατικά στελέχη που ξεπερνούσαν τις 10.000 ευρώ. Αυτά θα
τα εξετάσει η δικαιοσύνη; Θα δούµε πώς δηµιουργήθηκαν; Υπάρ-
χουν τιµολόγια στη Νέα Δηµοκρατία, όπως αυτά του περίφηµου
Μαυρίκου της «ΑΚΡΟΠΟΛΗΣ» τα οποία είναι ψίχουλα. Υπάρχουν
τιµολόγια σε εταιρείες επικοινωνιών της τάξεως των 700.000
ευρώ. Θα ελεγχθούν αυτά τα πράγµατα; Θα υπάρξει δικαιοσύνη; 

Βεβαίως, η Νέα Δηµοκρατία έχει επιδοθεί τελευταία σε µια
προπαγανδιστική εκστρατεία εντυπώσεων η οποία προκαλεί
µόνο γέλωτα. Μεταξύ άλλων ο Πρόεδρός της, ο κ. Μητσοτάκης
για να νοικοκυρέψει τα οικονοµικά του κόµµατος αναφέρθηκε -
και θα σας καταθέσω τα έγγραφα στη συνέχεια- στους µισθούς
των Βουλευτών. Μας θύµισε έναν παλαιό Βουλευτή της Νέας Δη-
µοκρατίας –δεν έχει εκλεγεί στην παρούσα Βουλή- ο οποίος
έλεγε ότι «θα κάνει τα κόπρανά του διπυρίτη άρτο», για να µην
πω τη χυδαία γνωστή έκφραση η οποία είναι σχετική. 

Απέστειλε επιστολή ο κ. Μητσοτάκης προς τα µέλη της Κοινο-
βουλευτικής του Οµάδος, την οποία καταθέτω για τα Πρακτικά,
µε την οποία λέει ότι πέραν του 10% της κατακρατήσεως του µι-
σθού, θα υπάρχει και ένα 5% της κατακρατήσεως, ούτως ώστε
να τακτοποιηθούν τα οικονοµικά του κόµµατος. Και ερχόµαστε
στη γλώσσα των αριθµών, γιατί ο κύριος Πρωθυπουργός προ-
ηγουµένως είπε ότι µε αυτούς τους ρυθµούς η Νέα Δηµοκρατία
θα ξεχρεώσει σε ογδόντα χρόνια. Όχι, δεν είναι σωστό. Δεν θα
ξεχρεώσει ποτέ και γίνοµαι συγκεκριµένος: 

Ο µισθός είναι 5.579 ευρώ, χωρίς τις επιτροπές. Αυτό είναι το
εκκαθαριστικό που έχω εγώ το οποίο σας καταθέτω και το οποίο
ισχύει για όλους. 

Το 15% είναι 836 ευρώ, επί εβδοµήντα πέντε Βουλευτές µας
κάνει  62.763 ευρώ και επί δώδεκα µήνες φτάνουµε στο ποσό
των 753.000. Με 750.000 ευρώ τον χρόνο δεν εξυπηρετείται δά-
νειο 200 εκατοµµυρίων ευρώ όταν µόνο το επιτόκιό του κατά
µέσο όρο είναι 5%. Μόνο το επιτόκιο της Νέας Δηµοκρατίας για
να ξεπληρώσει το χρέος της είναι 10 εκατοµµύρια ευρώ το
χρόνο. Εποµένως δεν θα ξεχρεώσουν σε ογδόντα χρόνια. Δεν
θα ξεχρεώσουν ποτέ.

(Στο σηµείο αυτό ο Γενικός Γραµµατέας του Λαϊκού Συνδέ-
σµου – Χρυσή Αυγή κ. Νικόλαος Μιχαλολιάκος καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα ήθελα να ξέρω πόσο θράσος χρειάζεται να έχει κανένας
να λέει προς τον ελληνικό λαό, προς τον απλό Έλληνα πολίτη
που κινδυνεύει να χάσει το σπίτι του ότι αυτός τα χρέη του δε θα
τα ξεχρεώσει ποτέ. Τι έγινε; Υπάρχει εδώ µια τάξη πατρικίων που
λέγεται κόµµα και ο απλός λαός του οποίου θα του παίρνουµε
το σπίτι; 

Όµως, είπε προηγουµένως η κ. Γεννηµατά -και δεν σχολίασε
κανείς το θέµα- ότι µετά το 2010 σταµάτησαν να παίρνουν δά-
νεια. Ψέµα. Το 2012 όταν ήδη είχε αρχίσει το µνηµόνιο και σε µια
περίοδο περιορισµένης ρευστότητος, όταν οι τράπεζες δεν ήταν
σε θέση να χρηµατοδοτήσουν ενυπόθηκα στεγαστικά και άλλου
τύπου δάνεια, τα κόµµατα του κυβερνητικού συνασπισµού, του-
τέστιν η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ πήραν τραπεζική χρηµα-
τοδότηση 30 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Και µια και µίλησα για τα δάνεια των κοµµάτων, δεν µπορεί
παρά να ανατρέξουµε στον Απρίλιο του 2013 σ’ αυτόν τον επο-
νείδιστο νόµο, ο οποίος κατετέθη, που µε µια τροπολογία κατα-
τεθειµένη εκπροθέσµως και υπερψηφισµένη εσπευσµένως στις
αρχές Απριλίου 2013 απαλλάσσονταν από ποινικές ευθύνες οι
διοικήσεις των τραπεζών που χορήγησαν δάνεια ύψους 270 εκα-
τοµµυρίων ευρώ σε κόµµατα αλλά και δάνεια σε ιδρύµατα και
ΜΚΟ. Συγκεκριµένα ήταν το άρθρο 78 του ν.4146/2013 το οποίο
ανέφερε: «Δε συνιστά απιστία κατά την έννοια των άρθρων 256
και 390 του ποινικού κώδικα για τον Πρόεδρο, τα µέλη του διοι-
κητικού συµβουλίου και τα στελέχη των τραπεζών η σύναψη δα-
νείων πάσης φύσεως µε νοµικό πρόσωπο δηµοσίου ιδιωτικού
δικαίου µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα». Μιλάµε για µια φωτο-
γραφική διάταξη. 

Ερωτώ. Ο ΣΥΡΙΖΑ µαζί µε τους Ανεξάρτητους Έλληνες είναι
δεκαπέντε µήνες στην εξουσία. Γιατί δεν έχετε καταργήσει
ακόµα αυτόν τον νόµο; Γιατί ακόµα και σήµερα που γίνεται η εξε-
ταστική ή στο επόµενο νοµοσχέδιο που θα έρθει να µην υπάρχει
µια τροπολογία η οποία θα καταργεί αυτόν τον νόµο; Βεβαίως,
εδώ θα έρθουµε στην όλη διαδικασία. Πάει ένας εκπρόσωπος
κόµµατος να ζητήσει δάνειο από µια τράπεζα. Πώς εξελίσσεται
το όλο δράµα; Του λέει ο τραπεζίτης, ο διευθυντής της τράπε-
ζας: «Τι εγγυήσεις µου δίνεις;». Του απαντούσε: «Τη µελλοντική
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χρηµατοδότηση». Και αυτοµάτως εγένοντο προφήτες και ο διευ-
θυντής της τράπεζας και το κοµµατικό στέλεχος. Και  υπολόγιζαν
ότι θα πάρουν τα 30 και 40 εκατοµµύρια χρηµατοδότηση και έτσι
θα ήταν εξασφαλισµένοι. 

Όµως, δε χρωστάει η Νέα Δηµοκρατία µόνο και το ΠΑΣΟΚ.
Και ο ενιαίος Συνασπισµός είχε πάρει τότε δάνεια, τα οποία είναι
κάτι λιγότερο από 10 εκατοµµύρια. Πράγµατι, για ένα δάνειο 6
εκατοµµυρίων από την Εθνική Τράπεζα, το οποίο είχε λάβει, είχε
βάλει υποθήκη το κτήριο της Κουµουνδούρου το οποίο βεβαίως
σε καµµία περίπτωση δεν άξιζε 6 εκατοµµύρια ευρώ. Εποµένως
θα έπρεπε να γίνει κανονικά εξεταστική επιτροπή για τα οικονο-
µικά όλων των κοµµάτων.

Ας µην αναφερθώ στο ΚΚΕ. Είναι γνωστή η ιστορία του Ψευ-
τοθόδωρου, ενός γραφικού τύπου ο οποίος είχε πουλήσει σε
έναν αφελή επαρχιώτη την Ακρόπολη. Έτσι και το ΚΚΕ πούλησε
όχι σε αφελή επαρχιώτη, αλλά σε offshore εταιρεία µια δηµόσια
συχνότητα για την οποία δεν είχε δώσει ούτε µια δεκάρα και η
οποία δεν του ανήκει. Και το έθεσε το θέµα εδώ ο συναγωνιστής
Βουλευτής Λαγός στη Βουλή. Απάντηση δεν πήρε. Όπως δεν
έχουµε πάρει απάντηση για όλες τις συναλλαγές που έχουν γίνει
στο θολό τοπίο όλων αυτών των τσοντοκάναλων και βοθροκάνα-
λων, τα οποία λυµαίνονται τη δηµόσια ζωή της χώρας.

Ο κ. Μητσοτάκης διαφηµίζει ότι θα νοικοκυρέψει το κόµµα του,
ότι θα ξεχρεώσει 200 εκατοµµύρια δίνοντας 2.400.000 ευρώ που
είναι το 60 % της κοµµατικής επιχορήγησης και περίπου 750.000
που είναι αυτά που θα παίρνει από τους Βουλευτές. Δηλαδή κάτι
περισσότερο από 3 εκατοµµύρια, όταν µόνο το επιτόκιο είναι 10
εκατοµµύρια. 

Λέει ψέµατα. Μόνο µε ένα θαύµα, ανάλογο µε του εν Κανά
γάµου, µπορεί και είναι δυνατόν να ξεχρεωθεί αυτό το χρέος. Τι
γίνεται σε αυτή την περίπτωση; Τι γίνεται στην περίπτωση του
ΠΑΣΟΚ που παίρνει πολύ λιγότερα χρήµατα και χρωστάει σχε-
δόν 150 εκατοµµύρια; 

Το ΠΑΣΟΚ έχει αρχίσει να µην φεύγει -Δηµοκρατική Συµπαρά-
ταξη- µήπως θα έχουµε καµµιά συγχώνευση και καµµιά δια-
γραφή χρεών, όπως γίνεται µε τις ποδοσφαιρικές οµάδες; Όµως,
τότε θα πρέπει να υποβιβαστεί το ΠΑΣΟΚ στην Γ’ Εθνική. Μόνο
έτσι προβλέπει ο νόµος 99 σχετικά µε τις ποδοσφαιρικές οµάδες. 

Βεβαίως λέξη από τη Νέα Δηµοκρατία. Ερεθίζεται µόνο όταν
ακούει το όνοµα «Παπασταύρος». Θυµίζω και τη δήλωση του
τέως Προέδρου της και Πρωθυπουργού Σαµαρά, «Μακάρι να εί-
χαµε δέκα Παπασταύρους». Πραγµατικά και το ΠΑΣΟΚ µακάρι
να µην είχε έναν Τσουκάτο, να είχε δέκα Τσουκάτους, γιατί ίσως
να µην χρωστούσε. Διότι αν έφερναν τα εκατοµµύρια σε πακέτα
από τη «SIEMENS», τότε θα ήταν τα πράγµατα καλύτερα.

Επίσης, θέλω να δηλώσω δηµόσια ότι η Χρυσή Αυγή -µια µέρα
πριν τη σύλληψή µας- κατέθεσε αναφορά στον Άρειο Πάγο για
το ΠΑΣΟΚ για όλα τα οικονοµικά σκάνδαλα, περιγράφοντάς το
ως εγκληµατική οργάνωση. Η υπόθεση αυτή πήγε σε δύο πται-
σµατοδίκες, οι οποίες την επέστρεψαν. Ανετέθη στη συνέχεια σε
έναν εισαγγελέα. Κάποιοι τον άλλαξαν τον εισαγγελέα. Και ξέ-
ρετε ποιον εισαγγελέα έβαλαν στην υπόθεση; Τον ίδιο που πήρε
και το ηχητικό ντοκουµέντο Σαµαρά. 

Αυτά, έχοντας νωπές τις µνήµες για τα περί δικαιοσύνης και
διαφάνειας θέµατα. 

Κάτι πολύ σάπιο υπάρχει στο βασίλειο της Δανιµαρκίας και
σχετικά µε τα χρέη των κοµµάτων, που δεν πρόκειται να ξεπλη-
ρωθούν όσες εξεταστικές κι αν γίνουν, εάν δεν αποφασίσει κά-
ποιος να αποδώσει αληθινή δικαιοσύνη σε αυτόν τον τόπο και
φυσικά µε το µέγα σκάνδαλο των µέσων µαζικής ενηµερώσεως,
µε τις παράλληλες δουλίτσες, εργολαβίες, εξοπλιστικά κ.λπ., που
οδήγησαν σε αυτό το υπέρογκο χρέος. Η Χρυσή Αυγή θα πολε-
µήσει µε παρρησία για να αποδοθεί δικαιοσύνη σε αυτόν τον
τόπο, να πάνε οι κλέφτες φυλακή!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Προχωρούµε στον

επόµενο οµιλητή που είναι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Ποταµιού, κ. Σταύρος Θεοδωράκης.

Κύριε Θεοδωράκη, έχετε τον λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Η χώρα εξελίσσεται, κυρίες και κύριοι. Και φτάσαµε στη

µέρα που οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ χειροκροτούν και τις αναφο-
ρές στον Μάριο Ντράγκι. Ενδιαφέρον. Και, βέβαια, µας λύθηκε
και µια απορία από την οµιλία του Πρωθυπουργού: Και ο Πάπας
ψηφίζει ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)
Παρατάξτε, λοιπόν, όλους του ήρωες του δράµατος να τους

συγχαρεί στη Λέσβο ή στη Μυτιλήνη: την κ. Χριστοδουλοπούλου,
τον κ. Δρίτσα, τον κ. Τόσκα, τον κ. Καµµένο. 

Όµως, για να σοβαρευτούµε, για ποια µεταναστευτική πολιτική
µιλάµε; Έχετε ενηµερωθεί, κύριε Τσίπρα, τι συµβαίνει στον Πει-
ραιά, στο µεγάλο λιµάνι της χώρας, τι συµβαίνει στην Ειδοµένη,
τι συµβαίνει στη Χίο, στη Λέσβο; Χάος, εκµετάλλευση των προ-
σφύγων, ανασφάλεια και αβεβαιότητα για τους ντόπιους. Οι
ακραίοι κάνουν πάρτι. Τολµήστε να πάτε ή τέλος πάντως στείλτε
κάποιον Βουλευτή, γιατί ούτε αυτοί δεν εµφανίζονται να µιλή-
σουν µε τις τοπικές κοινωνίες, µε τους ανθρώπους που έχουν
κουραστεί να προσφέρουν, να προσφέρουν τα πάντα και η Κυ-
βέρνηση να µην προσφέρει τίποτα. Και δώστε κάποια στιγµή -
αφού θέλετε να κάνετε αναφορές συνέχεια στο προσφυγικό και
στο µεταναστευτικό- και κάποια απάντηση για τα πετάµενα εκα-
τοµµύρια των hot spots και για τα τηλεφωνήµατα του κ. Φλαµ-
πουράρη στη Χίο.

Προσέξτε! Προσέξτε τι λέει η Χίος. Λέει ο κ. Φλαµπουράρης
να µην κάνει ελέγχους το ΙΚΑ, γιατί οι εργολάβοι έχουν εθνικό
καθήκον, πατριωτικό καθήκον, που στη συγκεκριµένη περίπτωση
αποτιµάται σε 1.300.000 ευρώ.

Πάµε, όµως, στα σηµερινά για τα δάνεια των κοµµάτων, για τα
δάνεια των ΜΜΕ. Θέλω να σας πω την ιστορία µιας τράπεζας. Ο
πανίσχυρος διοικητής µιας µεγάλης τράπεζας παθαίνει ηµιπλη-
γία και αναλαµβάνει ο υποδιοικητής. Η πρώτη επίσκεψη που δέ-
χεται ο υποδιοικητής είναι από τους κοµµατάρχες µιας από τις
δύο µεγαλύτερες παρατάξεις του τόπου. Και οι κοµµατάρχες,
βέβαια, ζητούν από τον υποδιοικητή χρηµατική ενίσχυση, γιατί
πλησιάζουν εκλογές, έχουν άδεια ταµεία, οι προηγούµενοι κυ-
βερνούν πέντε χρόνια και έχουν πάρει λεφτά από όλους. Ο υπο-
διοικητής, όµως, αρνείται. «Ούτε µια πεντάρα για πολιτικούς
σκοπούς.». «Μα, ο διοικητής πάντα µας έδινε», είναι η εύλογή
απορία των κοµµαταρχών. «Εγώ, όµως, όχι», επιµένει ο υποδιοι-
κητής.

Βέβαια, για την τράπεζα που µιλάµε, για την ιστορία που σας
διηγούµαι, ο κύριος διοικητής δεν βοηθούσε µόνο τα κόµµατα,
βοηθούσε και τις εφηµερίδες και τους δηµοσιογράφους. Η τρά-
πεζα διατηρούσε ένα περίεργο κονδύλι που λεγόταν «έξοδα δια-
φηµίσεως». Στην πραγµατικότητα ήταν λεφτά που πήγαιναν σε
δικούς τους δηµοσιογράφους και σε δικές τους εφηµερίδες για
να γράφουν καλά λόγια και να µην ενοχλούν την τράπεζα. Ο υπο-
διοικητής το καταργεί και αυτό. 

Για να µην ξαφνιάζεστε, όλα αυτά συµβαίνουν µόνο στα µυθι-
στορήµατα. Η τράπεζα ήταν η τράπεζα εµπορικών παροχών και
ο αδιάφθορος υποδιοικητής ήταν ο ξακουστός Βασίλης Κάρλο-
βιτς Γιούγκερµαν. Καραγάτσης 1939. Για να µην νοµίζουν κά-
ποιοι ότι τα τρίγωνα της αµαρτίας είναι εφεύρεση µόνο της
Μεταπολίτευσης.

Κυρίες και κύριοι, το Ποτάµι ξόδεψε στις ευρωεκλογές
100.000 ευρώ. Στις εθνικές εκλογές του Ιανουαρίου το Ποτάµι
ξόδεψε 395.000 ευρώ. Στις εκλογές του Σεπτεµβρίου το Ποτάµι
ξόδεψε 480.000 ευρώ. Είναι λογικά ποσά που καλύφθηκαν από
την κρατική χρηµατοδότηση, από τις εισφορές τις δίκες µου και
των Βουλευτών και από τις εισφορές και τα κουπόνια των φίλων
µας. 

Προσέξτε, όµως, γιατί άκουσα πολλά ενδιαφέροντα από τους
προηγούµενους Αρχηγούς εδώ µέσα. Εµείς έχουµε δώσει αυτά
τα στοιχεία στη δηµοσιότητα. Ρωτώ συγκεκριµένα: Υπάρχει άλλο
κόµµα που έχει δηµοσιοποιήσει όλες του τις εκλογικές δαπάνες;
Πόσα λεφτά ξόδεψαν τα κόµµατα εξουσίας στις τελευταίες εκλο-
γές; Πότε θα το µάθουµε; 

Δεν είναι καλές οι υποδείξεις, αλλά πιστεύω ότι σήµερα, εάν
είµαστε ειλικρινείς και µιλάµε για τα δάνεια των κοµµάτων, για
το πολιτικό χρήµα και για το χρήµα που πάει στα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης, οι πολιτικοί Αρχηγοί αντί για γενικές κορώνες θα
έπρεπε να ξεκινούν µε έναν µικρό οικονοµικό απολογισµό: «Τόσα
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ξοδέψαµε στις τελευταίες εκλογές.».
Εµείς, όµως -προσέξτε- για να µην έχουµε ανάγκη από δάνεια

και ύποπτες χρηµατοδοτήσεις, δεν διατηρούµε πουθενά στην
Ελλάδα κοµµατικά γραφεία. Πουθενά. Δεν γεµίζουµε, βέβαια, τις
πόλεις µε αφίσες -παρεµπιπτόντως, τηρούµε και τον νόµο- δεν
κάνουµε πολυέξοδες περιοδείες και τα έξοδά µας τα καλύπτει ο
καθένας από την τσέπη του.

Αναφέρθηκα για άλλη µια φορά εδώ σε κάτι που πληγώνει
πολύ και την Αθήνα, αλλά και το δηµόσιο αίσθηµα περί σπατά-
λης. Πόσο κοστίζει η πολλαπλή αφισοκόλληση όλης της Αθήνας;
Πόσο κοστίζει να βάλεις σάντουιτς σε όλες τις αφίσες της χώρας
τη φάτσα σου, κάτι που είναι παράνοµο, βέβαια, αλλά εκστασιά-
ζει τους πολιτικούς Αρχηγούς; Και κυρίως, πού βρίσκονται όλα
αυτά τα εκατοµµύρια; Ποιος τα δίνει τα λεφτά; Ρωτάµε αυτούς
που τα έχουν και τα ξοδεύουν.

Απάντηση για τα δάνεια των κοµµάτων, συνολική και επίσηµη,
δεν έχουµε πάρει, πόσα είναι και ποιο κόµµα έχει πάρει τι. Το
2011 είχε υπολογιστεί και µας φάνηκε τότε πάρα πολύ. Υπήρχε
ένα άρθρο του κ. Αλιβιζάτου το 2011, που έλεγε ότι τα δύο, τότε,
µεγάλα κόµµατα εξουσίας, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία,
χρωστούσαν στις τράπεζες 235 εκατοµµύρια. Τώρα, κάποιοι
υπολογίζουν το συνολικό -προσέξτε- χρέος των κοµµάτων προς
τις τράπεζες στα 400 εκατοµµύρια. 

Το πόρισµα της Τράπεζας της Ελλάδος το 2013 µιλούσε για
οφειλές ύψους 272 εκατοµµυρίων. Και µέσα σε αυτό το πόρισµα,
κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, έλεγε ότι και ο ΣΥΡΙΖΑ χρωστούσε στις τρά-
πεζες 8,3 εκατοµµύρια δραχµές. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Ευρώ. Είναι
8,5 εκατοµµύρια ευρώ.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Συγνώµη, έχετε δίκιο, κύριε Βούτση. Άµα ήταν δραχµές,
θα ήµασταν όλοι ευτυχείς.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Το είπε και ο
Πρωθυπουργός. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Όχι, λέω ότι αν είναι να µετατρέψουµε τα δάνεια των κοµ-
µάτων σε δραχµές, µάλλον θα ψηφιστεί οµοφώνως από τη
Βουλή.  

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Θα υπάρξει
άλλου είδους πρόβληµα. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Αρκεί να µη γυρίσουµε στη δραχµή. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Αυτό το πόρισµα, λοιπόν, της Τράπεζας της Ελλάδος
έλεγε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ χρωστούσε 8,5 εκατοµµύρια ευρώ. Άρα, και
ο ΣΥΡΙΖΑ δανείζεται και προ κρίσης και µετά κρίσης. Και νοµίζω
ότι το 2014 ήταν το τελευταίο δάνειο του ΣΥΡΙΖΑ, 1,5 εκατοµµύ-
ριο από την Εθνική Τράπεζα. 

Δεν είναι πολλά σε σύγκριση µε τα δεκάδες εκατοµµυρίων των
παλιών κοµµάτων εξουσίας. Προσέξτε, όµως, ήταν σε µια εποχή
-µιλάµε για το 2014- που ο δανεισµός, ουσιαστικά, είχε κλείσει
για τις επιχειρήσεις και τους ιδιώτες. Τα δάνεια, όµως, στα κόµ-
µατα συνέχιζαν, γιατί τα κόµµατα και το κοµµατικό κράτος είχε
πάντα προνοµιακές σχέσεις µε τις τράπεζες. Κανείς δεν εξέταζε
αν ήταν αξιόπιστα τα κόµµατα για να πάρουν δάνεια και δεν γι-
νόταν καµµία έρευνα της πραγµατικής εικόνας ενεργητικού-πα-
θητικού. Το µόνο κριτήριο µέχρι το 2014 για να χορηγηθεί ένα
δάνειο, ήταν η µελλοντική κρατική χρηµατοδότηση. Όσα ήθελαν
ζητούσαν, όσα ήθελαν έπαιρναν. 

Δεν ευθύνονται, προφανώς, συλλήβδην οι παρατάξεις για τα
δάνεια. Από την άλλη, όµως, κύριοι συνάδελφοι, κάποιοι τα
πήραν. Ποιοι είναι και πού είναι τώρα; Περιµένουν να γίνουν κά-
ποια στιγµή ξανά Υπουργοί και να ξανασώσουν τη χώρα ή τους
διώξατε; 

Θέλουµε -και είµαστε ξεκάθαροι- συγκεκριµένα στοιχεία από
τα κόµµατα που κυβέρνησαν -και από τον ΣΥΡΙΖΑ- για τα δάνεια
που πήραν και πού πήγαν. Γιατί, αν οι διαχειριστές µιας επιχεί-
ρησης είχαν πάρει αυτά τα δάνεια µε αυτούς τους όρους, τώρα
αυτοί οι διαχειριστές ή θα είχαν φύγει από τη χώρα ή θα ήταν
φυλακή, όπως βέβαια και τα τραπεζικά στελέχη που έδωσαν
αυτά τα δάνεια.

Η δηµοκρατία απαιτεί διαφάνεια. Η δηµοκρατία απαιτεί κατα-

λογισµό ατοµικής ευθύνης και ποινές. Κι αυτό δεν το έχουν πρά-
ξει τα κόµµατα που κυβέρνησαν και δεν φαίνεται διατεθειµένος
να το πράξει και ο ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό είναι που λέµε, έµπρακτη αυτο-
κριτική για τα λάθη του παρελθόντος. Αυτό είναι που ζητάµε από
τα κόµµατα που διαχειρίστηκαν τις τύχες της χώρας.

Βέβαια, δεν ήταν µόνο τα δάνεια. Ήταν και οι επιχορηγήσεις
από τα ταµεία του κράτους που ήταν σκανδαλώδεις. Μιλάµε για
1 δισεκατοµµύριο συνολική επιχορήγηση. Κάποιοι λένε 825 εκα-
τοµµύρια. Είναι πάρα πολλά λεφτά, ακόµα και γι’ αυτό το πολι-
τικό σύστηµα. 

Και τις δύο χρονιές -είναι σηµαντικό- πριν από το µνηµόνιο,
τότε που η χώρα µύριζε χρεοκοπία, τότε που όλα τα µεγάλα κα-
τέρρεαν, διατέθηκαν 64 εκατοµµύρια το 2008 και 68 εκατοµµύ-
ρια το 2009. 

Πάµε, όµως, και στην άλλη κορυφή του αµαρτωλού τριγώνου,
τα µίντια, και τη χρηµατοδότησή τους. Ούτε αυτό το ξέρουµε,
πόσα είναι δηλαδή τα δάνεια στις επιχειρήσεις ΜΜΕ.

Μια έρευνα µιας εφηµερίδας τον προηγούµενο Οκτώβριο -που
φαινόταν σαν διαρροή από ένα πολιτικό γραφείο- ανέβαζε τα δά-
νεια των ΜΜΕ σε 808 εκατοµµύρια και µας πληροφορούσε ότι
υπήρχε στα χέρια της Κυβέρνησης όλος ο φάκελος µε τις δανει-
ακές υποχρεώσεις οµίλων και επιχειρήσεων των ΜΜΕ. 

Εµείς, λοιπόν, ζητάµε αυτός ο φάκελος να µην παραµένει στο
συρτάρι κάποιου Υπουργού, όπου θα ανασύρεται επιλεκτικά ό,τι
είναι απαραίτητο για να χτυπηθεί κάποιος αντίπαλος της Κυβέρ-
νησης. Εµείς, ζητάµε αυτός ο φάκελος να έρθει στη Βουλή, να
δούµε όλα τα στοιχεία. Να δούµε ποιοι πήραν τα δάνεια, µε ποι-
ους όρους τα πήραν, πού βρίσκονται, πώς εξυπηρετούνται και
ποια στελέχη και ποιοι µέτοχοι ΜΜΕ έχουν πλουτίσει, ενώ τα
ΜΜΕ που διοικούσαν έχουν χρεοκοπήσει. 

Όµως, άλλο αυτό, άλλο η συνολική έρευνα που πρέπει να
γίνει, άλλο οι απαντήσεις που πρέπει να δώσουµε στον ελληνικό
λαό κι άλλο να βγάζουµε µπροστά αρχετυπικούς µπαµπούλες,
να αποκαλύπτουµε µερικά από τα στοιχεία -κυρίως τα στοιχεία
για τους µη συνεργάσιµους- και να µην λέµε πώς είναι η πλήρης
εικόνα. 

Πιστεύουµε ότι οι πρωτοβουλίες του κ. Τσίπρα και σε αυτό το
θέµα είναι προσχηµατικές. Προσπαθεί να δηµιουργήσει εντυπώ-
σεις. Και το λέω γιατί δεκατέσσερις µήνες πριν, τον Φεβρουάριο
του 2015, στη συζήτηση των πρώτων προγραµµατικών δηλώ-
σεων, είχα καλέσει την Κυβέρνηση να σπάσουµε σε συνεργασία
τις τριγωνικές σχέσεις πολιτικής - µίντια- τραπεζών, σχέσεις που
επιβαρύνουν τα δηµόσια ταµεία και νοθεύουν την ενηµέρωση.
Γιατί -και θα πρέπει να το παραδεχτούµε- ο αµαρτωλός εναγκα-
λισµός πολιτικής -µίντια- τραπεζών έχει χαράξει την οικονοµική
και κοινωνική εξέλιξη. Την έχει στρεβλώσει. Τράπεζες που βοη-
θούν ΜΜΕ, ΜΜΕ που βοηθούν πολιτικούς, πολιτικοί που βοηθούν
τραπεζίτες. 

Όµως, αυτά -και θέλω να κάνω µια παρένθεση- δεν είναι µόνο
ελληνικά φαινόµενα. Ο Λεπέν -ένας άλλος λαϊκισµός- για χρόνια
στήριζε την παρουσία του στο σύνθηµα, «είναι όλοι οι άλλοι διε-
φθαρµένοι». Και τώρα -προσέξτε- έρχονται τα έγγραφα από τον
Παναµά που δείχνουν ότι άνθρωποι της Λεπέν έχουν βγάλει
πολλά λεφτά έξω. Και το θέµα το ερευνά η γαλλική δικαιοσύνη. 

Προσέξατε τα στοιχεία που δόθηκαν στη δηµοσιότητα µε αυτή
τη διαρροή; Δώδεκα πρώην και νυν αρχηγοί κρατών φιγουρά-
ρουν στα Panama Papers -δώδεκα αρχηγοί κρατών!- όπως και
εκατόν είκοσι οκτώ πολιτικοί ή άµεσοι συνεργάτες πολιτικών σε
όλο τον κόσµο. Ποιοι είναι οι Έλληνες σε αυτά τα έγγραφα;
Έχουν ακουστεί µερικά ονόµατα, αλλά δεν έχουµε πλήρη εικόνα.
Σύµφωνα µε τον παγκόσµιο χάρτη που διέρρευσε -δεν ξέρω αν
τον έχετε δει- η Ελλάδα έχει διακόσιες είκοσι τρεις εταιρείες σε
αυτά τα έγγραφα και εξήντα τέσσερις ιδιώτες. 

Ποιοι είναι και ποιοι απ’ αυτούς συνδέονται µε την πολιτική;
Καλούµε την Κυβέρνηση να ζητήσει δηµόσια πρόσβαση σε όλα
τα έγγραφα που αφορούν τους Έλληνες σε αυτή την τελευταία
διαρροή, ώστε να δούµε ποιοι εµπλέκονται, να πάψουν οι ψίθυροι
και οι διαρροές και η Βουλή, ει δυνατόν, ως Εθνική Αντιπροσω-
πεία να ζητήσει πλήρη πρόσβαση στα στοιχεία όλων των Ελλή-
νων. 

Προσέξτε, όµως, γιατί το θέµα της διαφθοράς και του πολιτι-
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κού χρήµατος είναι κάτι ευρύτερο από τοπικούς δανεισµούς. Δεν
ξέρω αν παρακολουθείτε τις ισπανικές εφηµερίδες, κύριοι της
Κυβέρνησης. Διάβασα, λοιπόν, προσφάτως σε µετάφραση, κάτι
πάρα πολύ ενδιαφέρον. Διάβασα ότι οι φίλοι σας οι Podemos κα-
τηγορούνται ότι πήραν 7 εκατοµµύρια από µια ξένη κυβέρνηση,
µια ξένη κυβέρνηση που είναι ανεξήγητο για εµάς, ίσως λογικό
για εσάς… 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θα τα ακούσετε. Υποµονή.
Μία κυβέρνηση, λοιπόν, που ανεξήγητα για εµάς -δεν ξέρουµε

γιατί- φαντάζει στις αγαπηµένες σας κυβερνήσεις, είναι η κυβέρ-
νηση της Βενεζουέλας. 

ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ (ΦΡΟΣΩ) ΚΑΡΑΣΑΡΛΙΔΟΥ: Παλιό είναι αυτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Υπάρχουν καινούργια στοιχεία. Θα σας τα πω. Μην βιάζε-
στε.

Είναι µια χώρα που έχει επισκεφτεί και ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός, είναι µία χώρα που έχει επισκεφθεί και η κ. Δούρου και ο κ.
Ήσυχος, για να δουν τα επιτεύγµατα του κ. Τσάβες. Είναι µια
χώρα που είχε επισκεφθεί ο κ. Γιώργος Τσίπρας πέρυσι τον Απρί-
λιο, αναζητώντας, προφανώς, εναλλακτικές πηγές χρηµατοδό-
τησης, όπως ψιθυρίζουν κάποιοι. Βέβαια, σε µια χώρα που και το
χαρτί τουαλέτας ήταν σε δελτίο…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριοι συνάδελφοι,

µη διακόπτετε, σας παρακαλώ.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Κύριοι συνάδελφοι, επειδή λέτε ότι δεν την ξέρετε την
ιστορία, να τη µάθετε όλη.

Υπήρχε και εκείνη η παραίτηση του Χουάν Κάρλος Μονεδέρο.
Τον ξέρετε; Είναι ο επικεφαλής στρατηγικού σχεδιασµού των
Podemos, ο οποίος αποκαλύφθηκε ότι είχε πάρει µισό εκατοµ-
µύριο -425.000 για να είµαι ακριβής- από λατινοαµερικάνικες κυ-
βερνήσεις. Βέβαια, η απάντηση -την έχουν δώσει και οι Έλληνες
πολιτικοί που έχουν πιαστεί µε λεφτά στην τσέπη- ήταν, «για συµ-
βουλευτικές υπηρεσίες». «Τα µισά λεφτά…» -είπε- «…τα έδωσα
στο κόµµα. Δεν ήταν δικά µου όλα.». Τα µισά από τα 425.000. Τε-
λικά παντού τα ίδια συµβαίνουν. 

Βέβαια, ο κ. Ιγκλέσιας αρνείται ότι χρηµατοδοτήθηκε από την
κυβέρνηση της Βενεζουέλας, αλλά η Υπηρεσία Δίωξης Οικονο-
µικού Εγκλήµατος της Ισπανίας συνεχίζει και θα πρέπει να περι-
µένουµε τις αποφάσεις. Αν και κάποιοι παλιόφιλοι στην «ΑΥΓΗ»
έχουν βγάλει ήδη τα συµπεράσµατά τους και µιλάνε για πλαστά
στοιχεία, πλαστά ντοσιέ. Όταν οι υποθέσεις που διερευνώνται
αφορούν τους φίλους µας, είναι πλαστές. Η «LIBERATION», πάν-
τως, που έχουµε κάποιο λόγο να της έχουµε λίγο µεγαλύτερη
εµπιστοσύνη, έγραφε πριν από οκτώ ηµέρες σε ένα µεγάλο πρω-
τοσέλιδο δηµοσίευµά της, «Οι Podemos κατηγορούνται για πα-
ράνοµη χρηµατοδότηση». 

Επιστρέφω, όµως, στην ταπεινή ελληνική πραγµατικότητα µε
κάποιες προτάσεις. Τι ζητάµε εµείς; Ζητάµε να κοπούν τα κον-
δύλια δηµοσίων σχέσεων και επικοινωνίας των δηµοσίων υπηρε-
σιών. Τι να τα κάνει αυτήν την εποχή τα λεφτά η ΕΥΔΑΠ; Τι να
διαφηµίσει; Τι να τις κάνουν τις διαφηµίσεις τα Υπουργεία σε
αυτή την κρίση που αναγκαζόµαστε να κόψουµε συντάξεις; Γιατί
να έχουµε λεφτά για την επικοινωνία των Υπουργείων; Τι κρύβε-
ται πίσω απ’ αυτό; 

Γιατί εδώ στην Ελλάδα υπάρχει -και το έχουµε παραδεχτεί
όλοι, απλώς όλοι το λέµε για τους άλλους- αναπτυγµένο ένα
άλλο φαινόµενο, δηλαδή τα κοµµατικά µέσα. Έχουµε τα κρατικά,
έχουµε τις επιχειρήσεις και έχουµε και τα κοµµατικά µέσα. Και
δεν µιλώ για τα επίσηµα κοµµατικά µέσα, για τον «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ»,
για την «ΑΥΓΗ». Αυτά είναι καλοδεχούµενα. Μιλώ για τις εφηµε-
ρίδες και τα site που ζουν υπό την εύνοια του κράτους, που ζουν
κάτω από τις φτερούγες της κάθε κυβέρνησης. Μια στρατιά τέ-
τοιων µέσων υποστηρίζουν σήµερα τον ΣΥΡΙΖΑ και τους ΑΝΕΛ,
κυρίως στο διαδίκτυο, οι Λαζόπουλοι και οι Βαξεβάνηδες, για να
πάρω µόνο τις δύο άκρες του λαϊκισµού της χώρας. 

Ποιος τους θρέφει όλους αυτούς; Ποιος θρέφει αυτές τις εκ-
δόσεις; Ποιος θρέφει αυτά τα site; Ποιος τα πληρώνει; Αποκα-
λύψαµε -και δεν είναι η ώρα να πω λεπτοµέρειες- ότι εκδότης

εφηµερίδων και διαχειριστές site είναι πλέον κυβερνητικοί υπάλ-
ληλοι, έχουν προσληφθεί στο Υπουργείο Αµύνης, στο Υπουργείο
Τύπου.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Για το Υπουργείο Άµυνας
για ποιον λέτε;

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Για το site olympia.gr.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Έχει πάρει ένα ευρώ δια-
φήµιση;

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Είναι υπάλληλός σας;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Ένα ευρώ έχει πάρει;

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Κύριε Καµµένε, επιτρέψτε µου, γιατί κάνετε ένα πολύ µε-
γάλο λάθος που παρεµβαίνετε αυτή τη στιγµή.

Δέχεστε, λοιπόν, ότι είναι κυβερνητικό σας υπάλληλος και ρω-
τάτε αν υπάρχει διαφήµιση.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Έχει πάρει ένα ευρώ;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του Ποταµιού)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, κύριε Υπουργέ.

Παρακαλώ.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Θα πείτε εδώ την αλήθεια.
Εσείς τα παίρνατε για την εκποµπή σας.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του Ποταµιού)
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Πείτε. Πείτε. Θα εκτεθείτε. 
Είναι κυβερνητικός σας υπάλληλος;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δεν έχει πάρει ούτε ένα
ευρώ από το κράτος.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του Ποταµιού)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υπουργέ, δεν

έχετε τον λόγο. Θα πάρετε τον λόγο µετά και θα µιλήσετε. Δεν
έχετε τον λόγο τώρα. Μετά θα µιλήσετε. Είναι η σειρά σας άλ-
λωστε.

Κύριε Θεοδωράκη, συνεχίστε σας παρακαλώ.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Προσέξτε τι έχει συµβεί, κύριοι συνάδελφοι. Όταν λέγαµε
ότι έχουµε στοιχεία ότι κάποιοι εκδότες και διαχειριστές site είναι
υπάλληλοι κυβερνητικοί, µας λέγανε «φέρτε στοιχεία». Φέρνουµε
στοιχεία, φέρνουµε ονοµατεπώνυµα και µας λένε τώρα -ακού-
σατε τι είπε ο κ. Καµµένος;- «Πέρα απ’ τον µισθό τους, υπάρχει
κάτι άλλο που έχουν πάρει από το ελληνικό δηµόσιο;». Δηλαδή,
δεχόµαστε ότι µπορούµε να έχουµε κυβερνητικούς υπαλλήλους
τους εκδότες, κυβερνητικούς υπαλλήλους τους διαχειριστές των
site και πάµε στην υπόθεση αν έχουν πάρει διαφηµίσεις από το
δηµόσιο. Και επειδή έχουν πάρει διαφηµίσεις από το δηµόσιο,
εµείς θα επανέλθουµε µε συγκεκριµένα στοιχεία. 

Μου αρέσει που φτάνετε στο σηµείο να υπερασπίζεστε ακόµα
και τα εθνικιστικά, ρατσιστικά site. Πόση κατάντια θα δούµε από
κάποιους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ; Επιτέλους, δείτε λίγο…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)
Επιτρέψτε µου, δεν µου αρέσει να µιλάω µε αυτούς τους τό-

νους, αλλά ξεστραβωθείτε, δείτε λίγο το site, αυτό το οποίο ανα-
φέρω, και µετά χειροκροτήστε αυτές τις παρεµβάσεις του κ.
Καµµένου. Πόσο χαµηλά θα πέσετε επιτέλους;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώστε, πα-

ρακαλώ, την αγόρευσή σας.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Οι δικές µου αρχές δεν έχουν καταπατηθεί για µια καρέ-
κλα, όπως οι δικές σας.

Για να γίνει πιστευτό, λοιπόν, το επιχείρηµα του κ. Τσίπρα ότι
θέλουµε απαντήσεις για τις ποµπές των άλλων, θα πρέπει να µην
δηµιουργούνται καινούριες ποµπές. Αυτό είναι το ζητούµενο.
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Και ζητάµε και κάτι άλλο, κύριοι συνάδελφοι, που κανείς δεν
το επισήµανε. Η υπόθεση της χρηµατοδότησης των κοµµάτων
είναι στρεβλή. Προσέξτε τι γίνεται: Το κράτος δεν ορίζει µε σα-
φήνεια το ποσό που θα πάρει ένα κόµµα και δεν ορίζει τον χρόνο
που θα τα πάρει. Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι υπάρχει ένα χρο-
νοδιάγραµµα που συνεχώς αναβάλλεται και αυτό δηµιουργεί τις
συνθήκες να αναζητούν τα κόµµατα χρηµατοδότηση για να κα-
λύψουν τα κενά από κάποιες χρηµατοδοτήσεις που θα έρθουν ή
δεν θα έρθουν.

Τελειώνοντας, τι ζητάει το Ποτάµι; Απλά πράγµατα: Ζητάµε
διαφάνεια και κανόνες στις κοµµατικές δαπάνες, διαφάνεια και
κανόνες στο πολιτικό χρήµα, διαφάνεια και κανόνες στη χρηµα-
τοδότηση των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, διαφάνεια και κανό-
νες στην κρατική διαφήµιση, διαφάνεια και κανόνες στα κονδύλια
των Υπουργείων που απασχολούν δηµοσιογράφους. Να δοθούν
όλα τα ονόµατα δηµοσιογράφων που πληρώνονται από το κρά-
τος. Αυτό ζητάµε και αυτό ζητούσα και ως δηµοσιογράφος
τριάντα χρόνια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)
Όµως, όλα αυτά, κύριοι συνάδελφοι, προϋποθέτουν -για να

έχουµε απαντήσεις, για να έχουµε, δηλαδή, διαφάνεια και κανό-
νες- ότι ο ΣΥΡΙΖΑ και οι ΑΝΕΛ δεν θα συνεχίσουν να συµπεριφέ-
ρονται ως κατακτητές στο κράτος, στη δικαιοσύνη, στη δηµόσια
διοίκηση και στις ανεξάρτητες αρχές. Γιατί θα πρέπει να δε-
χτούµε το εξής: Το κοµµατικό κράτος του χθες, ναι, και το κοµ-
µατικό κράτος του σήµερα είναι αυτό που γεννά και θα συνεχίσει
να γεννά αµαρτωλά τρίγωνα και αµαρτωλές χρηµατοδοτήσεις.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων κ. Παναγιώτης Καµµένος.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, αφού ο Πρόεδρος του Ποταµιού ασχολήθηκε µε τον
Αµαζόνιο, θα ασχοληθούµε µε την ελληνική πραγµατικότητα κα-
λύτερα, η οποία θα ήταν απόλυτα αντιληπτή στον ελληνικό λαό,
εάν έβλεπε τι συµβαίνει τώρα στη Βουλή. 

Πραγµατικά, αν γυρίσει η κάµερα στη Βουλή θα δει ότι η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση εκπροσωπείται από µία Βουλευτή που
προς τιµήν της είναι εδώ. Μία Βουλευτή! Συστήνεται εξεταστική
επιτροπή για τα δάνεια των κοµµάτων, η εξεταστική επιτροπή για
τη χρηµατοδότηση των κοµµάτων και η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση παρίσταται διά µίας Βουλευτού, ούτε του εισηγητή ούτε
του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου.

Και αυτό δείχνει ακριβώς ότι η προσπάθεια να υποβαθµίσουν
την αλήθεια σ’ αυτήν εδώ τη Βουλή επί τόσα χρόνια για τη χρη-
µατοδότηση είναι µια προσπάθεια η οποία έλαβε τέλος σήµερα
και από τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής και δεν πρόκειται
να κάνουµε πίσω ούτε στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, που είχαν
µάθει µε πρωτοσέλιδα να απειλούν ανά πάσα στιγµή τα κόµµατα
είτε της εξουσίας είτε της αντιπολιτεύσεως.

Ποια είναι η αλήθεια; Επιχορηγήσεις Νέας Δηµοκρατίας-
ΠΑΣΟΚ από το 1999 µέχρι σήµερα. Πήραν 301 εκατοµµύρια η
Νέα Δηµοκρατία και 296 εκατοµµύρια το ΠΑΣΟΚ από επιχορη-
γήσεις, χωρίς τα Ιδρύµατα. Το σύνολο είναι 597 εκατοµµύρια
ευρώ. 

Δάνεια Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ: Είναι 244 εκατοµµύρια
ευρώ. Τα έσοδα ήταν 841 εκατοµµύρια ευρώ από το 1999 µέχρι
το 2015. Εάν βάλει κανείς τα έσοδα και των ιδρυµάτων και τα
άλλα δηλωµένα έσοδα, φθάνουµε στο 1,2 δισεκατοµµύρια ευρώ
που πήραν η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. 

Και το λέω εγώ, διότι είµαι βέβαιος ότι κανείς από τους Βου-
λευτές ούτε της Νέας Δηµοκρατίας ούτε του ΠΑΣΟΚ ούτε βε-
βαίως των άλλων κοµµάτων δεν ενηµερώθηκαν ποτέ γι’ αυτά τα
χρήµατα τα οποία πήγαιναν στα κόµµατα. Τα χρήµατα αυτά, τα
1,2 δισεκατοµµύρια των δύο κοµµάτων, πού πήγαν; Υπάρχουν
παραστατικά; Αυτό είναι το πρώτο ερώτηµα της εξεταστικής.
Υπάρχουν παραστατικά για τα 1,2 δισεκατοµµύρια των δύο µε-
γάλων κοµµάτων;

Η απάντηση είναι όχι, δεν υπάρχουν και η δικαιολογία είναι,
από τη µία µεριά, ότι ο κ. Βενιζέλος ζήτησε τον έλεγχο του κ. Πα-
πανδρέου και η άλλη δικαιολογία είναι ότι έκλεισαν οι λογαρια-
σµοί µε ορκωτούς λογιστές, αλλά η έρευνα για τη χρηµατο-
δότηση των κοµµάτων πάει και κάπου αλλού. Πάει στο ποια ήταν
η έµµεση χρηµατοδότηση. Η έµµεση χρηµατοδότηση που δό-
θηκε από το 2% της «SIEMENS», όπως αποδείχθηκε από τον Χρι-
στοφοράκο, πού πήγε; Ποιοι εξέδωσαν κουπόνια κοµµάτων και
πόσα από αυτά καταστράφηκαν µετά την έκδοσή τους; Πώς θα
εισπράξει η Νέα Δηµοκρατία τα χρήµατα για να πληρώσει τις δό-
σεις; Είναι 200 εκατοµµύρια, εάν πληρωθούν µόνο οι τόκοι τον
χρόνο, που είναι η κρατική επιχορήγηση. Πώς θα ξεπληρωθούν; 

Τι είπε ο κ. Μητσοτάκης; Μέχρι το 2018. Από το 2018 και µετά
δηλαδή τι θα γίνει; Δεν θα πηγαίνει το σύνολο της επιχορήγησης;
Θα χαριστούν 301 εκατοµµύρια από τις τράπεζες µε την προ-
οπτική ότι κάποια στιγµή µπορεί να ξαναπάρει 40%, άρα τότε
µπορεί να µπορεί να αρχίσει να εξοφλεί τους τόκους και µόνο;

Και εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να πω ότι υπάρχει
παράλληλα –και αυτή είναι η µεγάλη δύναµη αυτής της εξετα-
στικής- η έρευνα στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. 

Μίλησε προηγουµένως και ο Πρωθυπουργός για το θέµα του
ΚΕΕΛΠΝΟ. Όταν το θέµα του ΚΕΕΛΠΝΟ το έφερα στην ΕΣΗΕΑ
και κατέθεσα έναν κατάλογο, ο οποίος µου ήρθε µέσα από το
ΚΕΕΛΠΝΟ προς διερεύνηση, χωρίς να τον διαρρεύσω στον
Τύπο, έγινε µάχη. Δηµοσιογράφοι που µέχρι σήµερα είχα µαζί
τους φιλικές σχέσεις και είχαµε καλή συνεργασία έγιναν οι µε-
γαλύτεροί µου εχθροί. Ο Ευαγγελάτος από το newsΙt.gr και από
το onAlert.gr µε βρίζει από το πρωί µέχρι το βράδυ. Το ίδιο και η
γυναίκα του µέσα από µια εκποµπή κοινωνική που έχει. Γιατί;
Γιατί κατέθεσα στον κατάλογο µε τα ονόµατα που µου εδόθησαν
από το ΚΕΕΛΠΝΟ και το όνοµά του. 

Τι έχει γίνει στο ΚΕΕΛΠΝΟ; Ποιες είναι οι διαφηµιστικές εται-
ρείες οι οποίες έπαιρναν, για να διαφηµίσουν τι; Μήπως υπήρχαν
εταιρείες οι οποίες διαφήµιζαν το ΚΕΕΛΠΝΟ για την αντιµετώ-
πιση του καρκίνου; Είναι κολλητικός ο καρκίνος; Είναι επιδηµία
ο καρκίνος; Ποιοι ήταν αυτοί οι οποίοι ανέλαβαν τις καµπάνιες
του ΚΕΕΛΠΝΟ; Ποιοι ήταν αυτοί –και θα τους ανοίξουµε- που
ανέλαβαν και πλήρωναν τις καµπάνιες της ΔΕΗ; Γιατί διαφηµιζό-
ταν τόσα χρόνια η ΕΥΔΑΠ; Για το µονοπώλιο της ΕΥΔΑΠ, για το
νερό, ποιοι έπαιρναν τις διαφηµίσεις;

Να είστε βέβαιοι ότι όλος ο κατάλογος των εκβιαστών, µικρών
ή µεγάλων, Μαυρίκων ή µη, είναι ακριβώς εκεί µέσα. Και όχι µόνο
αυτό, αλλά θα δείτε ότι κατά τύχη όλοι αυτοί οι εκβιαστές τυγ-
χάνουν ειδικών εξυπηρετήσεων. Η γυναίκα του Χίου, που βγάζει
πρωτοσέλιδο στο makeleio.gr και από το πρωί µέχρι το βράδυ
µας εξυβρίζει, γιατί δεν του έδωσα µετά την έκδοσή του το χι-
λιάρικο κάθε µήνα που ήθελε, για να πληρώσουµε την προστασία
του -νταβατζιλίκι δηλαδή- εργάζεται διορισµένη σε δηµόσια υπη-
ρεσία πληροφοριών.

Ποιοι άλλοι εργάζονται; Ποια συγγενικά πρόσωπα δηµοσιο-
γράφων και εκδοτών;

Για να δούµε ποια ήταν τα στοιχεία µε τα οποία οι τράπεζες
έδιναν εγγυήσεις. Και εδώ ξεκαθαρίζω κατ’ αρχάς ότι οι Ανεξάρ-
τητοι Έλληνες δεν έχουν πάρει ούτε ένα ευρώ δάνειο. Ούτε ένα.

Έκανα ένα λάθος το 2012, επειδή δεν µας έδωσαν την ετήσια
χρηµατοδότηση, γιατί ο νόµος έλεγε ότι δεν είναι µε το αποτέ-
λεσµα των εκλογών, αλλά θα παίρνεις επιχορήγηση ανάλογα µε
το πόσο είχες την 1η Ιανουαρίου του έτους για το οποίο λογίζεται.
Δηλαδή για το 2012 εµείς δεν πήραµε ούτε ένα ευρώ. Έκανα το
λάθος λοιπόν και ζήτησα 25.000 ευρώ, για να µπορέσουµε να
βγάλουµε τα έξοδα του κινήµατος. Παρενέβη η Τράπεζα της Ελ-
λάδος και απαγόρευσε να δοθούν 25.000 ευρώ, παρ’ ότι έδινα
προσωπική εγγύηση και µε ακίνητα. Την ίδια εποχή ακούω ότι
έδωσαν 30.000.000 ευρώ. Από πού και έως πού; Ποιοι είναι αυτοί
που τα έδιναν και ποιοι είναι αυτοί που τα έπαιρναν;

Εγώ θα συµφωνούσα στην πρόταση που ακούστηκε αναδρο-
µικά να καταργήσουµε αυτή την τροπολογία. Αλλά στο Ποινικό
Δίκαιο δυστυχώς προς τον κατηγορούµενο ισχύει πάντοτε η ευ-
νοϊκότερη ρύθµιση. Δεν έχω όµως καµµιά αντίρρηση, αν βρούµε
τη νοµική φόρµουλα, να προχωρήσουµε και σε αυτό.

Και επειδή πρέπει να πάµε και λίγο πιο µακριά, για πάµε να
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δούµε τι γίνεται µε τα ευρωπαϊκά κόµµατα. Ποια κόµµατα πήραν
χρήµατα από τα ευρωπαϊκά κόµµατα; Πόσα έδωσε το Ευρωπαϊκό
Λαϊκό Κόµµα, πόσα έδωσε το Σοσιαλιστικό Κόµµα, πόσα έδωσαν
τα υπόλοιπα κόµµατα όλα αυτά τα χρόνια; Διότι εγώ ξέρω ότι οι
παλιές καµπάνιες των Ευρωεκλογών ήταν όλες χρηµατοδοτού-
µενες. Πού είναι τα τιµολόγια; Πού είναι τα λεφτά; Αυτά τα
15.000.000 ευρώ –κύριε Κεγκέρογλου, δεν βλέπω τον κ. Βενιζέλο
δυστυχώς σήµερα µαζί µας- που βρέθηκαν µετρητά, όπως είπε
ο κ. Βενιζέλος, στο ταµείο του ΠΑΣΟΚ και διέταξε τον έλεγχο
πού πήγαν; Πού πήγαν τα µετρητά; Πού πήγε το cash; Το cash
πώς παρήγαγε αποδείξεις; Όλα αυτά, λοιπόν, πρέπει να τα εξε-
τάσουµε.

Και επειδή την προηγούµενη φορά –γιατί έχω κάτι χρωστού-
µενα- έγινε µεγάλη κουβέντα εδώ για το θέµα του εισαγγελέα
της Eurojustice, απάντησε η κ. Κουτζαµάνη ότι η δικογραφία της
«SIEMENS» και όλα τα στοιχεία έχουν µπει από το 2008 –δηλαδή
µετά την εξεταστική της Βουλής- και το θέµα των υποβρυχίων
από το 2010 στη Eurojustice.

Ερωτώ, λοιπόν, συγκεκριµένα: Ποια στοιχεία είναι αυτά που
δεν πήγαν και δεν ενηµερώθηκε η δικογραφία της «SIEMENS»;
Γιατί δεν έγινε ενηµέρωση; Η απόδειξη είναι πολύ απλή και θέλω
σε αυτό το σηµείο να συγχαρώ δηµόσια τη δηµοσιογράφο
Γιάννα Παπαδάκου για την έρευνα την οποία έκανε και δεν της
επετράπη να τη δηµοσιεύσει. Και εδώ πια είναι το δίληµµα του
κ. Μητσοτάκη. Κύριε Δένδια, θα χαρώ να µου απαντήσετε ως Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος.

Δικογραφία «SIEMENS», φάκελος Καραβέλα, αριθµός εγγρά-
φου της δικογραφίας 120222. Από το ξενοδοχείο «Baur Au Lac»
–σε προσωπικό σηµείωµα του κ. Καραβέλα που κατασχέθηκε και
αποτελεί µέρος της δικογραφίας, αλλά δεν έχει κατατεθεί στη
Eurojustice και αποτελεί στοιχείο δύο συγκεκριµένων κιβωτίων-
καλείται ο κ. Καραβέλας να καταθέσει στην Credit Suisse Private
Bank στη Ζυρίχη µε αριθµό λογαριασµού 087999738621-2, κω-
δικός «ANIXI» και 08799973862210, κωδικός «ΑΝΙΧΙ», χρήµατα …

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: … (δεν ακούστηκε).
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Προφανώς, κύριε Νικολόπουλε.
Χρήµατα τα οποία πού θα οδηγούσαν; Θα οδηγούσαν στο συν-

δυασµό της κατάθεσης Χριστοφοράκου που έλεγε «απ’ ό,τι θυ-
µάµαι, έδωσα και τότε εκείνη την εποχή σε ένα µικρό κόµµα» και
πιθανώς να φτάναµε µέχρι το Χονγκ Κονγκ που συνηθίζει να µιλά
τώρα ο κ. Σαµαράς και να βρίσκαµε ποιες είναι οι πορείες του
χρήµατος. Αυτά τα στοιχεία δεν µπήκαν ποτέ στη δικογραφία της
«SIEMENS» και αυτά τα στοιχεία δεν βάλανε για να υπάρχει συν-
δυασµός µε την Eurojustice. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
Και το καταθέτω στη Βουλή επίσηµα σαν πρώτο στοιχείο για

την εξεταστική των πραγµάτων επιτροπή.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Γιατί τότε, εκείνη την εποχή, έµπαινε και χρήµα. Εγώ είµαι µαζί
σας. Δεν έχω καµµιά αµφιβολία για το αν θέλετε να το διερευνή-
σετε.

Για πάµε να δούµε τότε και για την Πολιτική Άνοιξη τι έλεγε ο
Κωνσταντίνος Μητσοτάκης για το πώς έριξε την Κυβέρνηση Μη-
τσοτάκη ο Αντώνης Σαµαράς.

Μίλαγε για συµφέροντα που πληρώσανε! Μίλαγε για τη ΔΕΗ!
Μίλαγε για τον ΟΤΕ! Ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα! 

Πάµε να τα ανοίξουµε, λοιπόν, όλα και να δούµε για την πορεία
των χρηµάτων. Ποιοι άλλοι λογαριασµοί δεν κατατέθηκαν ποτέ;
Γιατί ο Καραβέλας κυκλοφορούσε και κυκλοφορεί ακόµα ελεύ-
θερος; Τι έγινε µε τον Χριστοφοράκο; Ζητήθηκε η δικαστική συν-
δροµή; 

Όµως, βεβαίως, τίποτε από όλα αυτά δεν έγινε. Η αξιοπιστία
του πολιτικού συστήµατος εξαρτάται από αυτήν την εξεταστική
επιτροπή, την οποία δυστυχώς αγνοούν πολλές και πολλοί συ-
νάδελφοι και την αγνοούν όχι γιατί είναι εµπλεκόµενοι άµεσα.
Εγώ είµαι βέβαιος ότι κανένας από τους Βουλευτές, ιδίως τους

παλιούς που γνώριζα, δεν είχε ποτέ σχέση µε τέτοιες χρηµατο-
δοτήσεις. Αυτά κυκλοφορούσαν στα ηγετικά κλιµάκια. Όµως, ο
ελληνικός λαός αυτή τη στιγµή θέλει µια απάντηση. Πού πήγαν
τα 1,2 δισεκατοµµύρια άσπρα και πόσα ήταν τα µαύρα; Διότι
υπήρχαν και πολλά µαύρα και κατάµαυρα χρήµατα, τα οποία
προέρχονταν από πολιτικές συγγένειες. 

Άκουσα µε προσοχή σήµερα –και λυπάµαι γι’ αυτό- τον κ. Μη-
τσοτάκη να στηρίζει τον κ. Παπασταύρου. Ο κ. Παπασταύρου δεν
είναι πολιτικό στέλεχος. Ο κ. Παπασταύρου, πέραν από το ότι
είναι σε όλες τις λίστες, είναι και µέτοχος εταιρειών µε πολλές
και πολλούς. Κατέθεσαν την προηγούµενη εβδοµάδα µια εται-
ρεία του κ. Παπασταύρου µε τον κ. Ματθαίο Ρήγα από το 2003,
ο οποίος κατά τύχη το 2013, όταν ο Παπασταύρου ήρθε στα
πράγµατα, πήρε την «ΚΑΒΑΛΑ OIL». 

Προχθές όταν ρώτησα τον κ. Βενιζέλο εάν υπάρχουν µετοχές
του κ. Βγενόπουλου σε συγγενικά του πρόσωπα, βεβαίως και δεν
απάντησε, αλλά µε είπε «αλητάµπουρα». Έψαξα να βρω το µε-
τοχολόγιο της «MARFIN INVESTMENT BANK HOLDINGS/IN-
VESTMENT GROUP HOLDINGS SA» και βρήκα τέσσερα
συγγενικά πρόσωπα του κ. Βενιζέλου, οι οποίοι είναι κύριοι µέ-
τοχοι. 

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος

των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έλα, όµως, που παρακάτω, βλέποντας και τους υπόλοιπους
µετόχους, βρίσκω και άλλο ένα όνοµα. Και ποιο όνοµα είναι αυτό;
Είναι το όνοµα του συνέταιρου του κ. Παπασταύρου. Όλοι µαζί
µια αγκαλιά! Γι’ αυτό υπάρχει κάλυψη από τον έναν στον άλλον!
Γι’ αυτό είµαστε «αλητάµπουρες» όσοι µιλάµε και όσοι επιβιώ-
σαµε µε το να µιλάµε! Γιατί και πολλοί συνάδελφοι µιλήσανε από
πολλά κόµµατα και εξαφανίστηκαν. Εξαφανίστηκαν από τη
Βουλή και από το πρόσωπο της γης! Γιατί οι Παπασταύρου ήταν
µεσάζοντες όλων. Στα µεγάλα σαλόνια γινόταν το «νταλαβέρι»!
Και βεβαίως, το «νταλαβέρι» αυτό δεν γινόταν µόνο µε µετρητά.
Δεν γινόταν µόνο µε εγγύηση αµυγδαλαιώνων, που έπαιρνε ο
«ΔΟΛ» 156 εκατοµµύρια ευρώ. Ήταν ένας αµυγδαλαιώνας, τον
οποίο είχε χαρίσει στον µακαρίτη τον Κακαουνάκη ο Λαµπράκης
και τον οποίο επέστρεψε ο µακαρίτης ο Κακαουνάκης στον
«ΔΟΛ», έβαλε τον «ΔΟΛ» εγγύηση τρεις φορές και πήρε 156 εκα-
τοµµύρια. Τέτοιος αµυγδαλαιώνας δεν υπάρχει πουθενά στον
κόσµο! 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Έκανε πικραµύγδαλα! 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Πικραµύγδαλα θα γίνουν
όµως τώρα, Νίκο. 

Και το θέµα είναι ότι πικραµύγδαλα πρέπει να τα κάνουµε όλοι
εµείς, γιατί θα είµαστε όλοι θύµατα του συστήµατος, εάν το σύ-
στηµα αυτό δεν χτυπηθεί. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
Να βρούµε, λοιπόν, ποιοι έπαιρναν τα δάνεια. Να βρούµε ποιοι

έκαναν αγορές και ποιοι πωλήσεις και περισσότερο απ’ όλα, αυ-
τούς όλους να τους στείλουµε στο Ειδικό Δικαστήριο. Και αν
υπάρχουν και κόµµατα –που υπάρχουν κόµµατα- τα οποία έχουν
µετανοήσει οφείλουν να φέρουν µόνα τους τα στοιχεία και να βά-
λουµε όλα αυτά τα στοιχεία κάτω και να πούµε την αλήθεια στον
ελληνικό λαό, να πούµε στον ελληνικό λαό ποιοι συνδέονταν και
µε ποια µέσα ενηµέρωσης. 

Άκουσα τον κ. Πρόεδρο του Ποταµιού, ο οποίος αναφέρθηκε
στον Αµαζόνιο, στον Τσάβες κ.λπ., να λέει ότι µε 100 εκατοµµύ-
ρια έκαναν εκλογές. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Εκατό χιλιάδες!
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Πόσες; Εκατό χιλιάδες;
Γιώργο µου, µε 100 χιλιάδες ευρώ κάνω και εγώ εκλογές, αν

µε παίζει το «MEGA» από το πρωί µέχρι το βράδυ, ο «ΑΝΤΕΝΑ»
µε έχει από το πρωινό µέχρι το βραδινό και αν ακόµη και τα µικρά
κανάλια όλη τη νύχτα πιπιλάνε το όνοµά µου! 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
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Θυµάστε πόσες φορές µεγαλύτερη ήταν η καµπάνια του Πο-
ταµιού από τις δωρεάν φιλοξενίες έναντι της παρουσίας των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων, όταν «γεννηθήκαµε» µαζί; Να σας πω εγώ;
Ένα προς δεκατέσσερα. Αυτό δεν το λέω εγώ. Το λέει το ΕΣΡ.
Το ΕΣΡ απαντάει για την προβολή του κάθε κόµµατος. Μακάρι
να µε έπαιζαν κι εµένα από το πρωί µέχρι το βράδυ. 

Πόσα πρωτοσέλιδα πήρατε; Πόσα πρωτοσέλιδα πήρατε στις
κυριακάτικες εφηµερίδες; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Είµαστε καλοί, γι’ αυτό. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Είµαστε καλοί και µας ξέρουν.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Α, είστε καλοί. 
Εδώ, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερχόµαστε ακρι-

βώς στο ιστορικό σταυροδρόµι του καλού και του κακού. Αυτό
που σας υποσχόµαστε, λοιπόν, η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-Ανεξάρτη-
των Ελλήνων, είναι ότι σε αυτό το µονοπάτι του καλού και του
κακού θα ξεχωρίσει η ήρα από το στάρι και ο ελληνικός λαός θα
µάθει ποιοι ήταν οι νταβατζήδες που έλεγξαν την Μεταπολί-
τευση, ποιοι ήταν αυτοί και ποιες οι προνοµιακές τους σχέσεις
µε τις τράπεζες και µε τους εκδότες. 

Και να ξέρουν ότι εµείς ούτε απειλούµαστε ούτε φοβόµαστε
κανέναν. Θα προχωρήσουµε, επιτέλους, γιατί αυτή είναι η εντολή
του ελληνικού λαού. Εκλογές το 2019. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Παναγιώτη Καµµένο, τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας και Πρό-
εδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξάρτητων Ελλήνων.

Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Ένωσης Κεντρώων κ. Βασίλης Λεβέντης. 

Κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, και σήµερα εις την
Αίθουσα επιδείχθηκε το δεύτερο µέρος του σόου. Το πρώτο
µέρος είναι η συζήτηση που κάναµε πριν λίγες ηµέρες, που πε-
ριµέναµε αδιάσειστα ονόµατα και στοιχεία. 

Σήµερα, και στην οµιλία του κ. Τσίπρα και στην οµιλία του κ.
Μητσοτάκη, περίπου το ίδιο πνεύµα συναντήσαµε -κάποιες κα-
ταγγελίες, ότι έχετε πάρει χρήµατα. Ο κ. Μητσοτάκης είπε ότι
και ο ΣΥΡΙΖΑ έχει πάρει δάνεια. Έτσι κατάλαβα. Έδειξε ένα χαρτί
που αφορούσε δάνεια του ΣΥΡΙΖΑ, όταν ήταν µικρότερο κόµµα,
το 2010. 

Εποµένως τι καταδικάζουµε τα δάνεια; Γιατί παλιότερα ήταν
και οι χρηµατοδοτήσεις πολύ µεγαλύτερες. Άρα τα δάνεια ήταν
επιπλέον των χρηµατοδοτήσεων. Έτσι δεν είναι; Άρα φαντα-
στείτε τι καµπάνιες γίνονταν. 

Γι’ αυτό µου τηλεφωνούν από τη Στουτγάρδη και µου λένε:
«Εσείς θα βάλετε αεροπλάνα να φέρετε κόσµο να ψηφίσει;». 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)
Λέω: «Τι λεφτά ρε παιδιά; Τι είναι;» και µου απαντούν: «Η Νέα

Δηµοκρατία, το ΠΑΣΟΚ, όλοι, βάζουν και πληρώνουν κανονικά
το εισιτήριο µε τα τρένα, τα καράβια, µε όλα αυτά». 

Όµως, πότε τα ανακαλύψαµε όλα αυτά; Διερωτώµαι, άραγε,
πότε τα ανακαλύψαµε όλα αυτά; Σήµερα; Γιατί και ο ΣΥΡΙΖΑ, ας
λέει ότι είναι καινούριο κόµµα κι ότι ήταν µικρό, πολλά µέλη της
Κυβέρνησής του ανήκουν στο ΠΑΣΟΚ.

Όπως και ο κ. Καµµένος, ο οποίος κατηγόρησε τη Νέα Δηµο-
κρατία, ήταν επί σειρά ετών στη Νέα Δηµοκρατία, όταν ελάµβανε
δάνεια η Νέα Δηµοκρατία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)
Δεν τα εγνώριζε τα δάνεια; Δεν το αντιλαµβάνοµαι δηλαδή.

Πότε τα έµαθε τα δάνεια ο κ. Καµµένος; Τώρα; Όταν τα ελάµ-
βανε η Νέα Δηµοκρατία, ήταν καλά τα δάνεια, γιατί συνέτειναν
εις την δηµιουργία µεγάλης καµπάνιας και άρα προς άγρα
ψήφων. 

Εγώ δεν είδα κανένα νόηµα. Σόου είδα µόνο. Θα κάνουµε εξε-
ταστική επιτροπή, η οποία θα εξετάσει τι; Τις παλιές αµαρτίες.
Δηλαδή, τα δάνεια που ελάµβαναν, τι τα έκαναν; Και τι νόηµα
µπορεί να έχει αυτή; Να τους στείλουµε στον εισαγγελέα; Ποι-
ους; Αφού έχουν αλλάξει οι διαχειριστές, έχουν αλλάξει οι Αρ-
χηγοί. Έχουν αλλάξει όλοι. 

Αλλά και ο Αρχηγός του κόµµατος δεν ευθύνεται αν ένα κόµµα

παίρνει δάνειο. Είναι δηµόσια ζωή και είναι συλλογική η ευθύνη.
Άρα; 

Δηλαδή ποιος είναι ο σκοπός της εξεταστικής; Να παίρνουν
κάποιοι Βουλευτές, που είναι µέλη, ένα ποσό κάθε φορά που συ-
νεδριάζει; Μήπως είναι αυτός ο σκοπός; Κατ’ αρχάς, θα προλά-
βει αυτή η επιτροπή να τελειώσει τις εργασίες της; Γιατί εγώ δεν
φαντάζοµαι ότι αυτή η Κυβέρνηση θα µακροηµερεύσει. Άρα θα
διαλυθεί η Βουλή και θα µείνει. Ας λέγεται ότι θα κάνετε το
2019…

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Κι εσείς εξάµηνο λέγατε, αλλά δια-
ψευστήκατε.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Θα σας παρακαλέσω, κύριε Φάµελλε, επειδή έχετε γίνει ταρα-
ξίας…

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Εγώ; Τι λέτε;
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Λέω αυτό που έχετε γίνει! Διάλογο µαζί σας ανέβηκα να κάνω;
Σας παρακαλώ. Ο κύριος Πρόεδρος ακούει. Εγώ βγήκα να µι-
λήσω κι έχω από κάτω τους διαφόρους που αντιδρούν. 

Εν τω µεταξύ, είδα ότι όταν µίλαγε κάποιος, ο Μητσοτάκης, ο
Τσίπρας, σηκωνόντουσαν οι άλλοι και βρίζανε. Αυτό το δικαίωµα
υπάρχει στην Αίθουσα; Δηλαδή, όταν δεν αρέσει κάτι που λέει
ένας, έχουν δικαίωµα οι άλλοι να είναι ταραχοποιοί; Υπάρχει
αυτό το δικαίωµα, κύριε Πρόεδρε της Βουλής;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Όχι. 
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Αλλά το έχετε επιτρέψει αυτό. Την ταραχή την έχετε κάνει εις
την Βουλή τρόπο συµπεριφοράς. Με συγχωρείτε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Καταλαβαί-
νετε.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Θα δούµε αν θα λάβετε κάποια µέτρα. 

Υποσχέθηκε ο κ. Τσίπρας νέο νόµο για το πολιτικό χρήµα. Μα,
νοµίζω ότι ο υφιστάµενος λέει σαφώς ότι και για το τελευταίο
ευρώ πρέπει να υπάρχει το ΑΦΜ αυτού που δίνει ή η ταυτότητα
και για ό,τι ξοδέψεις πρέπει να υπάρχουν παραστατικά. Τι άλλο
θα πείτε, δηλαδή, στον νόµο αυτό; Τι άλλο θα βάλετε; Έναν
µπαµπούλα στο ταµείο του κάθε κόµµατος που θα κοιτάει; Έναν
«big brother»; Μια κάµερα; Τι άλλο µπορεί να µπει; Υπάρχουν βι-
βλία Γ’ κατηγορίας πλέον, που γράφουν το τελευταίο ευρώ που
εισέρχεται και το πρώτο ευρώ που εξέρχεται. Τι άλλο θα κάνετε
στον έλεγχο, δηλαδή, που µπορείτε να πατάξετε την ατιµία, την
κλεψιά; Δεν µπορώ να το καταλάβω.

Τα µέσα ενηµέρωσης πάλι τα συνδυάσατε -και σωστά είπε ο
κ. Μητσοτάκης ότι δεν είναι ίδια τα θέµατα, γιατί το ένα θέµα
είναι η δηµόσια ζωή, ενώ το άλλο θέµα είναι η µεσολάβηση των
κυβερνήσεων προς τράπεζες για να παίρνουν κάποιοι φίλοι εκ-
δότες δάνεια. Το δεύτερο είναι ποινικά αδικήµατα, τα οποία µπο-
ρεί να τα πατάξει το ήδη υπάρχον οπλοστάσιο. Η δηµόσια ζωή
είναι κάτι που καλό είναι να ερευνήσουµε. 

Αλλά σας λέω ότι τσάµπα θα δουλέψει αυτή η επιτροπή, πρώ-
τον, γιατί κάθε κόµµα -είµαι σίγουρος- θα βγάλει τη δική του
πραγµατογνωµοσύνη και, δεύτερον, άλλη µια φορά θα αποδειχ-
θεί ότι αυτή η Βουλή θα χαζεύει, όταν τα προβλήµατα είναι τε-
ράστια και θα έπρεπε να ασχοληθούµε µε αυτά. Παρακολουθεί
ο λαός. 

Και τι; Μπορεί να γυρίσει πίσω το ΠΑΣΟΚ λεφτά ή ο κ. Μητσο-
τάκης, όπως είπε, µέχρι το 2018, µπορεί να γυρίσει τα λεφτά;
Πού ξέρει τι ποσοστά θα παίρνει η Νέα Δηµοκρατία και τι λεφτά
θα παίρνει για να τα γυρίσει; Τι κουβέντα ήταν αυτή; Ήταν σο-
βαρή κουβέντα µπροστά στη Βουλή; 

Ξέρει ο κ. Μητσοτάκης αν θα υπάρχει Νέα Δηµοκρατία το
2018; Είδατε το ΠΑΣΟΚ. Από 40% που είχε, έχει 4% τώρα και
µπορεί να µείνει και απ’ έξω. Από πού θα δίνει τα λεφτά; Αυτά
είναι γελοία πράγµατα να λέγονται στην Αίθουσα. Είναι άλλο να
πει: «Δίνω από τη χρηµατοδότηση, όπως είπε, το 60% και όσο
υπάρχει Νέα Δηµοκρατία, θα προσπαθώ να αποσβένω το χρέος».
Αν το έλεγε αυτό, θα ήταν τουλάχιστον τίµιο έτσι. Αλλά «µέχρι
το 2018 θα έχω ξεπληρώσει» και άλλα τέτοια, αυτά είναι πράγ-
µατα, µε τα οποία εκτίθεται ο κ. Μητσοτάκης. Είναι νέος και
έπρεπε να εµπνέει ένα νέο ήθος. Το λέω προς όλους. 
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Όπως και ο κ. Τσίπρας είναι νέος και έπρεπε να ασχοληθεί µε
τη λύση των προβληµάτων της χώρας και όχι µε το κυνήγι µα-
γισσών. Θα δείτε όταν τελειώσει αυτή η επιτροπή, αφού θα έχετε
βαρέσει πολλά πυροτεχνήµατα στον αέρα στον γάµο του Καραγ-
κιόζη και αφού έχετε απασχολήσει και τα πλήθη, που τέρπονται
όταν ακούν τέτοια πράγµατα, θα καταλήξουµε πως ό,τι έγινε
έγινε, πάµε πιο πέρα. Αυτό είναι το µόνο που θα καταλήξουµε.
Αν πιστεύετε ότι θα καταλήξουµε σε κάτι άλλο, θα κρατήσω την
κασέτα να τη βάλω σε όλους!

Πάω σ’ ένα πιο σοβαρό θέµα, στο θέµα της υποκλοπής. Ο κ.
Τσίπρας εξέφρασε την άποψη ότι δεν έχει σηµασία ποιος την
έκανε την υποκλοπή, σηµασία έχει τι ελέγετο. 

Πείτε µου: Εδώ υπεκλάπη συζήτηση ξένων αντιπροσωπειών.
Είναι σοβαρό. Ποιος θα έρθει ξανά στην Ελλάδα εµπιστευόµενος
το ελληνικό κράτος; Δεν υπεκλάπη συζήτηση ενός αλήτη, ενός
υποψηφίου απατεώνα, οπότε ελάµβανε µέτρα ένας άλλος, αλλά
ξένων αντιπροσωπειών υπεκλάπη. 

Και αφού υπεκλάπη αυτό το περιεχόµενο, βγαίνει αµέσως ο
ΣΥΡΙΖΑ και λέει: «Δεν χρειαζόµαστε το Διεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο», όπως και ο κ. Παππάς, ο Υπουργός. Μα, δεν γνωρίζει και
ο κ. Τσίπρας και ο κ. Παππάς ότι χωρίς ΔΝΤ µια χώρα δεν βγαίνει
στις αγορές; 

Σοβαρολογείτε, κύριε Τσίπρα; Πιστεύετε ότι χωρίς ΔΝΤ θα πά-
ρετε «δραχµή» από Ευρωπαίους; Αν το πιστεύετε αυτό, δεν κά-
νετε για Πρωθυπουργός. Αν πάλι το λέτε, για να το ακούσουν οι
Βουλευτές σας, τότε έχει καλώς. Διότι οι Βουλευτές πάντα θέ-
λουν ν’ ακούν µερικές φορές και ψέµατα, εµπνέονται, όταν η αλή-
θεια είναι δύσκολη.

Όµως, σας λέγω: Βγαίνει στις αγορές χώρα, που είναι σε πρό-
γραµµα εννοώ, χωρίς το ΔΝΤ; Το δήλωσε η Μέρκελ, το δήλωσαν
οι Αµερικανοί ότι το ΔΝΤ θα παραµείνει στο πρόγραµµα -τελεία
και παύλα!- και ακόµα η Κυβέρνηση λέει ότι δεν το χρειαζόµαστε.
Τρώµε µέρες. Και πού πάει το πράγµα;

Εν τω µεταξύ, τι έκανε η Κυβέρνηση προ ηµερών; Παίρνει µη
τετελεσµένες συµφωνίες και λέει ότι θα τις εισαγάγει εις τη
Βουλή προς συζήτηση. Δηλαδή, δεν µπορούσε και απ’ έξω από
τη Βουλή να συµπληρώσει η Ένωση Κεντρώων κάτι σ’ αυτά τα
κείµενα των συµφωνιών, κάποιο άλλο κόµµα, κάποιοι ιδιώτες,
που µπορεί να υπάρχουν ως προσωπικότητες; Δεν µπορούσαν
και αυτοί να πουν την άποψή τους; Εισάγοντας εις τη Βουλή συµ-
φωνίες µη υπογεγραµµένες και µη δεδοµένες, τι κερδίζει η Κυ-
βέρνηση; Ανυποληψία. 

Γι’ αυτό είπε και ο Σόιµπλε την κουβέντα ότι κάθε ένας έχει την
ευθύνη των πράξεών του, υπονοώντας ασφαλώς ότι µία κυβέρ-
νηση, που εισάγει σε µια Βουλή µια συµφωνία, που δεν έχει ολο-
κληρωθεί, δεν είναι σοβαρή κυβέρνηση. Αυτό αντιλαµβάνοµαι
εγώ.

Πείτε µου: Αν δεν επέλθει τελικά συµφωνία και η Αίθουσα ψη-
φίσει αυτά τα µη συµφωνηθέντα κείµενα, θα έχει αξία; Θα πάρετε
δόση ή τίποτα απ’ αυτά;

Βάσει πληροφοριών, που έχω εγώ ο ταπεινός, έχει αποφασίσει
η Ευρώπη και το ΔΝΤ να παραµείνει και η Ελλάδα να µην πάρει
τα 5,5 δισεκατοµµύρια, αλλά να πάρει, «σαλαµοποιηµένου» του
προγράµµατος, το ένα τρίτο. Έχω πληροφορία ότι θα µας δώ-
σουν 1.200.000.000. Και θα έλθει η Κυβέρνηση να θριαµβολογεί.
Και θα µιλάµε για δεύτερη αξιολόγηση σε δύο µήνες και για τρίτη
αξιολόγηση. Στην Αµερική ήδη µιλούν για τέταρτο µνηµόνιο. 

Εκεί πια πιστεύω ότι θα καταρρεύσει η Κυβέρνηση. Μούρη για
να φέρει τέταρτο µνηµόνιο δεν φαντάζοµαι να έχει εδώ Έλληνας
Πρωθυπουργός σοβαρός. Και επειδή θεωρώ σοβαρό τον κ. Τσί-
πρα, να έλθει εδώ, στην Αίθουσα αυτή και να ζητήσει τέταρτη
δική σας ψήφο, δεν το θεωρώ τίµιο. Αυτός ο Πρωθυπουργός,
που έλεγε ότι θα σκίσει µνηµόνια και θα στρέψει τον Νότο κατά
του Βορρά, δεν θα µπορεί να φέρει τέταρτο µνηµόνιο και να λέει
σ’ εσάς: «Προσέξτε: Ή ψηφίζετε ή εκλογές».

Υπάρχει και ένας τέτοιος ψίθυρος, ότι «ή ψηφίζετε ή εκλογές».
Τις εκλογές η Νέα Δηµοκρατία τις ζητάει χωρίς να τις θέλει, γιατί
ακόµη δεν έχει παγιώσει τη δηµοσκοπική της υπεροχή και αµφι-
βάλλει για την παρουσία της. Έχει µια υπεροχή, αλλά δεν την
έχει παγιώσει. 

Αν γίνουν σ’ αυτό τον τόπο εκλογές -που εγώ τις βλέπω περί

τον Οκτώβριο µε Νοέµβριο, εκεί- θα γίνουν λόγω Τσίπρα, που
δεν θα έχει το πρόσωπο να φέρει τέταρτο µνηµόνιο, κύριε Πρό-
εδρε της Βουλής. Γράφουµε την κασέτα, πολύ απλό, γιατί οι
Βουλευτές δεν είναι πιόνια, είναι και αυτοί άνθρωποι. Δεν αντέ-
χουν άλλο οι Βουλευτές, που τους έλεγε ο Αρχηγός τους ότι σχί-
ζουµε τα µνηµόνια, να κληθούν τώρα να ψηφίσουν τέταρτο
µνηµόνιο.

Εχθές έγινε µια δηµοσκόπηση από κάποιο κανάλι, ο ιδιοκτήτης
του οποίου πρόσκειται στο ΠΑΣΟΚ. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δεν µας έχει καλέσει ποτέ αυτό
το κανάλι!

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Αφήστε τα αυτά. Θα τα πούµε. Έγινε µια δηµοσκόπηση. Μη βιά-
ζεστε, κύριε Κεγκέρογλου! Δεν θα πω κάτι εναντίον σας. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης
ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

Ενώ η προηγούµενη δηµοσκόπηση προ δεκαηµέρου έδινε 4-
4,5% στην Ένωση Κεντρώων και 4-4,5% στο ΠΑΣΟΚ, µετά από
δέκα ηµέρες έδινε 5,80% στο ΠΑΣΟΚ και 3% στην Ένωση Κεν-
τρώων. 

Με τέτοιες µεθοδεύσεις, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, δεν θα µπορείτε
να σταθείτε τη νύχτα των εκλογών. Διότι θα έρθει και η τελική
δηµοσκόπηση των εκλογών και εκεί δεν θα έχετε πιάσει το 3%,
όσο και αν χασκογελάτε τώρα! Είναι δικαίωµά σας να γελάτε κά-
ποιοι. «Γελάει κάποιος…», ξέρετε την παροιµία.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Ποια είναι;
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Δεν θα σας την πω εγώ, τη γνωρίζετε. 
Ο κ. Κατρούγκαλος στο θέµα των συντάξεων δεν ακολούθησε

την υπόδειξή µου να βάλει εισοδηµατικά κριτήρια. Εισοδηµατικά
κριτήρια τι σηµαίνει; Ότι ακόµα και τις συντάξεις χηρείας τις κό-
βουµε όταν έχουν υψηλά εισοδήµατα οι δικαιούχοι. Γιατί υπάρχει
άνθρωπος που παίρνει τη σύνταξη της γυναίκας του. Εάν έχει ει-
σοδήµατα πάνω από 1.500 ευρώ ή από ενοίκια κ.λπ., δεν πρέπει
να την πάρει. Τότε θα κοπεί η σύνταξη. Εάν όµως δεν έχει, πρέπει
να συνεχίσει να την παίρνει µέχρι του ποσού των 1.500 ευρώ.

Δεν βάλατε καθόλου εισοδηµατικά κριτήρια, ούτε τις τρεις
συντάξεις τις συγχωνεύσατε σε µία. Γιατί ένας δηµοσιογράφος
σήµερα το πρωί µου είπε: «Τις συγχωνεύσανε». Του είπα: «Πλα-
νάσαι! Μπες στο σύστηµα «ΗΛΙΟΣ», να δεις ότι υπάρχουν δύο
και τρεις και δεν έχει καν µηχανογραφικά συγχωνευτεί τίποτα».

Ούτε των πλουσίων τις συντάξεις κόψατε. Η Ένωση Κεντρώων
φωνάζει για ογδόντα χιλιάδες περιπτώσεις µε εισόδηµα ούτως
ή άλλως από άλλες πηγές, τόκους καταθέσεων, ενοίκια και µερί-
σµατα πάνω από 3.000 ευρώ µηνιαίως. Ούτε αυτές τις κόψατε,
που τις έκοψαν στην Αυστραλία, σε δυτική χώρα για να βρουν
µπάτζετ για τους φτωχότερους ανθρώπους. Ούτε αυτό κάνατε!

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥ-
ΛΟΥ)

Και λέτε ότι είστε η Κυβέρνηση της Αριστεράς. Εµποδίζετε
όµως αυτούς που έχουµε «αίσθηση Αριστεράς». Εγώ είµαι κεν-
τρώος αλλά έχω αίσθηση δικαιοσύνης. Εγώ γεννήθηκα από οι-
κογένεια, που την Αριστερά τη θεωρούσε κάτι δίκαιο, που έχω
µέσα µου. Αυτή ήταν η πίστη µου.

Ζητώ να κόψουµε τις συντάξεις των πλουσίων, τις συντάξεις
των τέως Βουλευτών, που είναι κάπου οκτακόσιοι πενήντα, που
τις παίρνουν και παράλληλα παίρνουν σύνταξη και από τα ταµεία
τους. 

Ζητώ ο µισθός των Βουλευτών να πάει 50% κάτω, τουλάχιστον
για δέκα χρόνια, όσο βαστάει η κρίση. Γιατί το ζητώ; Γιατί υπάρ-
χουν άνθρωποι που ανοίγουν σκουπιδοτενεκέδες για να φάνε!
Και ενώ κάνετε κοινωνικά παντοπωλεία, για να προµηθευτούν
τρόφιµα, στους µισθούς τους οι τριακόσιοι δεν έχουν το σθένος
να το κάνουν αυτό. 

Ζητώ τη µείωση του αριθµού των Βουλευτών σε διακόσιους.
Δεν θέλει συνταγµατική αναθεώρηση αυτό. Μια απόφαση της
Βουλής χρειάζεται. 

Ζητώ να αποφασίσουµε την απλή αναλογική εδώ µέσα για
πάντα, ώστε να υπάρχει κουλτούρα συνεργασιών. Εσείς στην
Αριστερά την είχατε ως αίτηµα. Σε λίγο θα φύγετε και θα ντρέ-
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πεστε που δεν έχετε εφαρµόσει την απλή αναλογική! Εάν αφή-
σετε έτσι τα εκλογικά συστήµατα, θα δείτε πάλι τις κυβερνήσεις
του δικοµµατισµού, θα ξαναγίνετε µικρό κόµµα και θα έχετε κα-
ταλάβει ότι πέρασε από τα χέρια σας χρυσός και δεν τον πιά-
σατε!

Ήταν όνειρο της Αριστεράς η απλή αναλογική και την προδώ-
σατε. Και µιλάει ο κ. Κουρουµπλής για σύστηµα αναλογικότερο,
λέει, που έχει όµως σταθερές κυβερνήσεις. Αυτά είναι φρένο και
γκάζι µαζί. Σταθερές κυβερνήσεις σηµαίνει ενισχυµένη αναλο-
γική, σηµαίνει ότι δεν κάνεις κυβέρνηση, εάν δεν έχεις το 50%
συν µία ψήφο. 

Αυτή είναι η κατάσταση, κυρίες και κύριοι. Ο απόλυτος παρα-
λογισµός. 

Ας έρθει, λοιπόν, το νοµοσχέδιο εδώ να δούµε εάν οι εκατόν
πενήντα τρεις είναι «µπετόν αρµέ». Εύχοµαι στον κύριο Πρωθυ-
πουργό να µη ζήσει εµφράγµατα, να πάρει τους εκατόν πενήντα
τρεις.

Να προσέξετε, όµως, κύριε Τσίπρα –και σας το λέει ο φίλος
του πατέρα σας, ο Βασίλης Λεβέντης, που µετά από τριάντα
πέντε χρόνια µπήκε στη Βουλή- µήπως έχετε αποχωρήσεις και
αφού ψηφίσουν οι εκατόν πενήντα τρεις. Ξέρετε γιατί; Διότι ο
Σακελλαρίδης –αν δεν κάνω λάθος- ψήφισε το µνηµόνιο, βγήκε
και Βουλευτής, ψήφισε όλα τα µέτρα και µετά έφυγε. Δηλαδή το
ότι παίρνει σήµερα εκατόν πενήντα τρεις, γιατί δεν θέλει ο άλλος
να ονοµαστεί προδότης, δεν σηµαίνει ότι θα είναι για πάντα υπο-
ταχτικός. Προσέξτε το και αυτό! Συνάδελφός σας ήταν και ο κ.
Σακελλαρίδης και έβγαινε όλη µέρα στα κανάλια. 

Μιλάτε για τα κανάλια. Θέλετε να τα διορθώσετε, να τα φτιά-
ξετε. Το ξέρετε ότι τελευταίες µέρες φέρνει συνέχεια η Ένωση
Κεντρώων ανακοινώσεις και δεν βλέπω πουθενά τίποτα; Και το
συνδυάζω µε το γκάλοπ που έγινε από πασοκικής προσέγγισης
κανάλι χθες, που µας πήγε από το 4,5% στο 3% και το ΠΑΣΟΚ
από 4,5% στο 6%. Συνδυάζω τις κινήσεις και µέσα στο µυαλό µου
µπαίνουν κάποιες σκέψεις. 

Όµως, ό,τι σχέδιο υπονόµευσης και αν υπάρξει, η νεολαία δεν
θα αφήσει την Ένωση Κεντρώων να µείνει έξω από τη Βουλή. Θα
την καταστήσει τρίτο κόµµα, γιατί χρειάζεται κάποιος να τα λέει.
Τώρα, τρίτο κόµµα σε αυτές τις εκλογές! Και όποτε θέλετε, κάντε
τις, κύριε Τσίπρα! 

Όµως, δεν σας κρύβω και το όνειρό µου, παρ’ ότι δεν ζητώ να
γίνω Πρωθυπουργός εγώ. Άλλωστε και πρώτο κόµµα να έρθει η
Ένωση Κεντρώων, εγώ θέλω µαζί µε άλλα να κάνω κυβέρνηση
και όχι µε ακροδεξιό κόµµα, όπως εσείς. Εγώ θέλω να κάνω κυ-
βέρνηση µε κόµµατα, µε τα οποία θα µπορούσα να ταιριάξω και
ιδεολογικά. Ποτέ δεν θα έκανα εγώ πήδηµα και να πάρω την
ακροδεξιά ως συνεταίρο. Και πρώτο κόµµα να έρθει η Ένωση
Κεντρώων, θα θέλουµε δύναµη µέχρι εκατόν είκοσι, εκατόν
τριάντα, για να κάνουµε µε άλλους κυβέρνηση. 

Δεν θέλουµε αυτοδυναµίες, κύριε Βούτση. Αντίκεινται στην
κουλτούρα µας. Όµως, δεν σας κρύβω και σας λέω, επειδή
βλέπω ότι στην Αίθουσα αυτή ό,τι προτάσεις και αν κάνω, από
το ένα αυτί να σας µπαίνουν και από το άλλο να σας βγαίνουν,
να ετοιµάζεστε αυτές τις εκλογές να δείτε τρίτο κόµµα την
Ένωση Κεντρώων και στις άλλες πρώτο. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι
τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία
της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, πενήντα επτά Ολλανδοί µαθητές από το Bonhoeffer Col-
lege.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας

της Βουλής, τριάντα εννιά µαθήτριες και µαθητές και οκτώ συ-
νοδοί εκπαιδευτικοί από τα Δηµοτικά Σχολεία Παλαιού Μυλοπο-
τάµου και Αµπελίων Πέλλας, καθώς και από το Δηµοτικό Σχολείο
Συκιάδας Χίου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Υπουργός κ. Νίκος Παππάς για δώδεκα λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κυρίες και κύ-

ριοι Βουλευτές, όταν συζητάµε θέµατα, όπως το σηµερινό, η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση κυρίως έχει τρεις τρόπους να αντιπο-
λιτεύεται. 

Ο πρώτος είναι ότι εγκαλεί την Κυβέρνησή µας, πρώτον, για
το ότι δεν είναι συνεπής ως προς τα αιτήµατα του Διεθνούς Νο-
µισµατικού Ταµείου και ταυτόχρονα για το ότι δεν είναι συνεπής
προς τις αξίες της Αριστεράς. Νοµίζω ότι είναι µία πρακτική αν-
τιφατική. 

Ο δεύτερος τρόπος είναι ο συµψηφισµός. Και ξαφνικά ένα
µικρό οικόπεδο κάπου ορεινά, για το οποίο ο υπόχρεος πρέπει
να πληρώσει ΕΝΦΙΑ 4 ευρώ, γίνεται ακριβώς το ίδιο πράγµα µε
κάποιες δεκάδες offshore, οι οποίες έχουν µέσα δεκάδες ή ίσως
εκατοντάδες εκατοµµύρια. Και, βεβαίως, καθένας έχει δικαίωµα
στον φυσικό του δικαστή. 

Δεν υπάρχει πολιτικό ζήτηµα, ότι ο πρώην Πρωθυπουργός είχε
δεξί του χέρι έναν εξπέρ των offshore; Σε άλλες χώρες υπάρχουν
παραιτήσεις κυβερνήσεων εν όψει των αποκαλύψεων για τα
Panama Papers. Είναι, νοµίζω, πολύ αποκαλυπτική η στάση της
Νέας Δηµοκρατίας.

Ένας άλλος τρόπος είναι ο αντιπερισπασµός ότι όλα αυτά γί-
νονται γιατί εµείς έχουµε καταστρέψει την οικονοµία και εκεί που
πήγαινε για τη µόνιµη και τελική της σωτηρία, ήλθε η Κυβέρνησή
µας και τη γύρισε πίσω στην καταστροφή. Μάλιστα. Προσπαθούν
να πείσουν, δηλαδή, ότι οι δεσµεύσεις που είχαν αναλάβει για
την πέµπτη αξιολόγηση του προηγούµενου προγράµµατος ήταν
η σωτηρία και οι δεσµεύσεις που εµείς αναλάβαµε µε το πρό-
γραµµα το δικό µας και τα 20 δισεκατοµµύρια λιγότερα µέτρα
είναι η καταστροφή.

Πού θα τα βρίσκατε τα λεφτά; Δεν τη θυµάστε αυτή την αγα-
πηµένη σας ερώτηση, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας; Πού θα βρί-
σκατε λεφτά για να πάτε σε πλεόνασµα 3,5% στο έτος που
πέρασε; 

Ήταν καταστροφή το γεγονός ότι –έρχονται και τα στοιχεία
της EUROSTAT σε λίγες ηµέρες- η χώρα θα είναι σε πρωτογενές
πλεόνασµα, ενώ είχε δεσµευτεί να φτάσει σε έλλειµµα -0,5! Αυτό
ήταν καταστροφή! Και τα διαρκή ελλείµµατα και η πτώση του
ΑΕΠ κατά 25% ήταν σωτηρία! 

Είναι καταστροφή το ότι η χώρα ήταν πρώτη στην απορρό-
φηση ευρωπαϊκών κονδυλίων! Αυτό είναι καταστροφή και όχι η
στασιµότητα! 

Είναι καταστροφή το ότι πήγαµε στο -0,3%, -0,2% ύφεση, ενώ
το αγαπηµένο –ορισµένων- Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο τον
Οκτώβρη έλεγε ότι θα πάµε στο -2,3%! 

Είναι καταστροφή ότι προστατέψαµε την πρώτη κατοικία;
Είναι καταστροφή ότι έχουν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη

δύο εκατοµµύρια άνθρωποι ανασφάλιστοι;
Είναι καταστροφή ότι οι αγρότες µας πήραν επανορθώσεις

ύψους 2 δισεκατοµµυρίων, επανορθώσεις που εκκρεµούσαν
ακόµη και από το 2008;

Είναι καταστροφή ότι επανεκκίνησαν όλα τα µεγάλα έργα;
Είναι καταστροφή ότι έρχεται ένα φορολογικό, το οποίο δώ-

σαµε στη δηµοσιότητα, που ανοιχτά κατανέµει τα βάρη κυρίως
στα εισοδήµατα άνω των 50.000 ευρώ;

Αυτή είναι η καταστροφή;
Νοµίζω ότι, επειδή έρχονται τα νοµοσχέδια στη Βουλή τις επό-

µενες ηµέρες, αυτή η συζήτηση περί µονοµερών ενεργειών είναι
µια συζήτηση εσωτερική. Επιτρέψτε µου να σας πω ότι κανένας
στην Ευρώπη δεν το βλέπει έτσι και δεν χρειάζονται από το Βήµα
αυτό ούτε εξυπνακισµοί ούτε κάποιοι στην Ευρώπη χρειάζονται
να βρίσκουν εδώ διαρκώς τους καλύτερους δικηγόρους τους και
υπερασπιστές. Ουδείς, λοιπόν, το είδε έτσι στην Ευρώπη. Μάλ-
λον το είδαν ως µία καθαρή κίνηση και µία σαφή πολιτική διά-
θεση, για να ολοκληρωθεί η αξιολόγηση το συντοµότερο
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δυνατόν. 
Είναι καταστροφή ότι στο ασφαλιστικό που προτείνουµε υπάρ-

χει εθνική σύνταξη και προστατεύεται το επίπεδο των τρεχουσών
συντάξεων; Ή µήπως είναι σωτηρία η εφαρµογή της ρήτρας µη-
δενικού ελλείµµατος, που διατυµπανίζει ως δίκαιη πρόταση η
Νέα Δηµοκρατία; 

Ας αφήσουν, λοιπόν, την επιχειρηµατολογία περί αντιπερισπα-
σµού. Και θα τους έλεγα να µη διστάζουν, τις θέσεις τους για τα
εργασιακά, για το συνταξιοδοτικό, για το επίπεδο των µισθών,
να τις διατυπώνουν ευθαρσώς και αν αυτές είναι, ναι, να µας εγ-
καλούν γιατί δεν συµφωνούµε µε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο,
όχι να επιχαίρουν για τις καθυστερήσεις. Δεν µιλάµε ποτέ για την
ουσία και µιλάµε για τη διαδικασία. 

Και µιλάει η Νέα Δηµοκρατία για τη δήθεν διαπραγµάτευση.
Συναντήθηκε ο Πρωθυπουργός µε τον Πρόεδρο Ολάντ και είπαν
ότι πρέπει να κλείσει γρήγορα η αξιολόγηση και να µην υπάρξουν
νέα µέτρα. Διαφωνεί κάποιος µε αυτό;

Συναντήθηκε και µε τον Πρόεδρο του Ευρωκοινοβουλίου, τον
Μάρτιν Σουλτς. Σας θυµίζω ότι το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο συµ-
µετέχει στην εποπτεία της εφαρµογής και των συνεπειών του ελ-
ληνικού προγράµµατος κατόπιν αιτήµατος της ελληνικής
Κυβέρνησης. Ήταν λάθος της ελληνικής Κυβέρνησης, που υπέ-
βαλε αυτό το αίτηµα; Ή ήταν λάθος των Ευρωπαίων και των ευ-
ρωοµάδων, που αποδέχθηκαν αυτή την πρόταση;

Ήταν λάθος µήπως η συνάντηση µε τον επικεφαλής της Επι-
τροπής των Οικονοµικών του Ευρωκοινοβουλίου, του κ. Γκουαλ-
τιέρι, που ανήκει και στην Οµάδα των Σοσιαλιστών και Δηµο-
κρατών, ο οποίος είπε ευθαρσώς ότι είναι κυριαρχικό δικαίωµα
των κυβερνήσεων να αποφασίζουν µε ποιο µείγµα µέτρων θα φτά-
νουν στους στόχους.

Συµφωνούµε µε αυτή την αρχή ή µήπως δεν συµφωνούµε και
κλείνουµε το µάτι σε όσους παίζουν παιχνίδια καθυστερήσεων
και θέλουν να οδηγήσουν και να εκτρέψουν τα πράγµατα σε
ασφυξίες και τραπεζικά προβλήµατα και µετά να ερχόµαστε εδώ
και να ζητάµε εξεταστικές επιτροπές για τα capital controls; 

Μια κουβέντα δεν έχει ακουστεί από τη Νέα Δηµοκρατία,
επειδή ακούµε τα περί εξεταστικής επιτροπής. Πριν από το δη-
µοψήφισµα και τις εκλογές, η προηγούµενη κυβέρνηση έκανε αί-
τηµα για ολιγοήµερη παράταση του υπάρχοντος τότε
προγράµµατος, ούτως ώστε ο λαός µας να πάει στην κάλπη
χωρίς τον εκβιασµό της τραπεζικής ασφυξίας. Το αίτηµα αυτό
απορρίφθηκε.

Πώς το αξιολογείτε αυτό; Πώς αξιολογείται αυτή η απόρριψη;
Καλώς απερρίφθη; Αυτή πρέπει να είναι η Ευρώπη; Καλώς, δη-
λαδή, οδηγήθηκε η κατάσταση στα άκρα και ο λαός µας σε έναν
εκβιασµό, στον οποίο, προφανώς, όµως και δεν «µάσησε»; Πώς
πολιτεύεται, δηλαδή, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση σε αυτό το
πεδίο; 

Εµείς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από την πρώτη ηµέρα, που
αναλάβαµε τη διακυβέρνηση της χώρας –και επιτρέψτε µου να
αναφερθώ σύντοµα στα θέµατα της αρµοδιότητάς µου- ξεκινή-
σαµε να υλοποιούµε τις προεκλογικές µας δεσµεύσεις και να
προσπαθούµε να βάλουµε τις βάσεις για ένα νόµιµο, στέρεο και
δηµοκρατικό τοπίο στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης.

Δυστυχώς τους πρώτους µήνες έπρεπε να αφοσιωθούµε και
να οργανώσουµε τις δυνάµεις µας για να επανεκκινήσει η ΕΡΤ.
Και λέω δυστυχώς, διότι δεν θα έπρεπε σε καµµιά προηγµένη και
σοβαρή χώρα αυτό να είναι ζήτηµα. Αποκαταστήσαµε την αδικία
που είχε γίνει σε βάρος της πολιτείας. 

Και θα έλεγα στον κ. Μητσοτάκη να µην ανησυχεί για τις µε-
τατάξεις, οι οποίες θα γίνουν στην ΕΡΤ, διότι εµείς συλλογιζόµα-
στε και τη σοβαρή και άρτια λειτουργία των οργανισµών, αλλά
και το µέλλον και τη δουλειά των ανθρώπων. Άλλες παρατάξεις
έχουν δείξει ότι δεν έχουν τέτοια κριτήρια και τέτοιες πρόνοιες. 

Επίσης, θα έλεγα στον Αρχηγό της Νέας Δηµοκρατίας, όταν
κατηγορεί εµάς για διορισµούς και κοµµατικό κράτος, να σκέ-
φτεται πρώτα τον αριθµό των µετακλητών που είχε στο δικό του
πολιτικό γραφείο, οι οποίοι ξεπερνούν µάλλον και το πολιτικό
γραφείο του Προέδρου της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πόσους;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Πενήντα

έναν.
Σχετικά µε τα θέµατα, λοιπόν, της αρµοδιότητάς µου, εξορθο-

λογήσαµε τη λειτουργία της Γενικής Γραµµατείας Ενηµέρωσης
και εξοικονοµήσαµε τους πόρους κατά 15%. Ιδρύθηκε το Συµ-
βούλιο Εθνικής Επικοινωνιακής Πολιτικής και σε λίγο καιρό µπαί-
νει µπροστά. Ιδρύθηκε το Εθνικό Κέντρο Οπτικοακουστικών
Μέσων. Συγκροτείται το Μητρώο των Online Media. Προχωρή-
σαµε στην εποπτεία των διαφηµιστικών δαπανών. Πρόκειται για
ρυθµίσεις ψηφισµένες από το 1995, που ποτέ δεν εφαρµόστη-
καν. 

Εκδώσαµε τον καταλογισµό για τα τέλη χρήσης συχνοτήτων,
τα οποία δεν σας πέρασε καν από το µυαλό ποτέ να καταλογί-
σετε και τώρα έχουν αρχίσει και εισπράττονται. Και, βεβαίως,
όπως είχαν δικαίωµα οι ενδιαφερόµενοι, προσέφυγαν και στο Δι-
οικητικό Εφετείο και το Συµβούλιο της Επικρατείας και οι απο-
φάσεις δεν ήταν ευνοϊκές γι’ αυτούς και έχουν αρχίσει και
πληρώνουν.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα της εξεταστικής επιτροπής. Είναι φα-
νερό ότι οι επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται στον χώρο της
τηλεόρασης δεν λειτούργησαν ποτέ µε βάση τους νόµους της
αγοράς. Διότι, αν ίσχυε κάτι τέτοιο, πώς µπορούµε να ερµηνεύ-
σουµε το γεγονός ότι τα υπάρχοντα τηλεοπτικά κανάλια λειτουρ-
γούν εδώ και είκοσι έξι χρόνια χωρίς κανονικές άδειες και,
βεβαίως, ότι συσσώρευσαν χρέη της τάξεως του ενός δισεκα-
τοµµυρίου; Με ποιους, λοιπόν, κανόνες νοµιµότητας παραβιά-
στηκε τόσο εξόφθαλµα ο κανόνας της βιωσιµότητας; Αυτό είναι
το ένα και κεντρικό ερώτηµα. 

Και εδώ ήρθε ο ν.4339, ο δικός µας νόµος, για την αδειοδό-
τηση των τηλεοπτικών σταθµών, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να
συµβάλει ούτως ώστε να επανέλθουµε κάποια στιγµή στο µέλλον
και να µην κλαίµε τη µοίρα µας και να λέµε: «Ωχ, αµάν, τι πάθαµε;
Έχουµε υπερχρεωµένους τηλεοπτικούς σταθµούς και δώσαµε
εκ νέου έδαφος για να ανθίσει το «λουλούδι» της διαπλοκής» για
σταθµούς µη βιώσιµους, οι οποίοι θα χρειάζονται την πολιτική
και τραπεζική στήριξη, πέραν των ορίων που επιτρέπει η λογική.

Σήµερα το πρωί -και αυτό το λέω µε µεγάλη προσωπική ικανο-
ποίηση και επιτρέψτε µου για άλλη µια φορά να ευχαριστήσω
τους νοµικούς µου συµβούλους και όλη τη στελέχωση της Γενι-
κής Γραµµατείας Ενηµέρωσης για την ασταµάτητη δουλειά που
έχουν καταβάλει, ούτως ώστε αυτή η προσπάθεια να τελεσφο-
ρήσει- δηµοσιεύτηκε στη διαβούλευση η προκήρυξη για την αδει-
οδότηση των ιδιωτικών τηλεοπτικών σταθµών.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Θεωρώ ότι είναι µια πάρα πολύ σηµαντική στιγµή. Η προκή-

ρυξη θα µείνει αναρτηµένη στη διαβούλευση για µια εβδοµάδα.
Θέλω να απευθύνω ένα κάλεσµα σε όλους, σε κόµµατα, σε Βου-
λευτές, σε φορείς, σε ενδιαφερόµενους να καταθέσουν προτά-
σεις για τον τρόπο διεξαγωγής του διαγωνισµού. Δεσµευόµαστε
ως Κυβέρνηση ότι κάθε παρατήρηση, κάθε παράλειψή µας, κάθε
λειτουργική ιδέα θα αξιοποιηθεί και θα αξιολογηθεί για το τελικό
κείµενο της προκήρυξης.

Η διαπλοκή, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχει τρεις πυλώνες:
την πολιτική εξουσία, τα οικονοµικά συµφέροντα και τα µέσα ενη-
µέρωσης. Και επειδή άκουσα µε ενδιαφέρον να λένε κάποιοι ότι
ο ΣΥΡΙΖΑ είχε πάρα πολύ µεγάλη προβολή και να καταθέτουν και
τους πίνακες προβολής, προφανώς σε αυτούς τους χρόνους συ-
νυπολογίζονται τα υβρεολόγια και οι συκοφαντίες. Αν έχει, δη-
λαδή, ένα δελτίο ειδήσεων ένα τέταρτο «Σταθακειάδα» ή το θέµα
του Φλαµπουράρη, το «µέγα σκάνδαλο», αυτό συνυπολογίζεται
ως χρόνος προβολής του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό για να ξέρουµε τι λέµε
εδώ και για να µην προσπαθούµε να προσβάλλουµε και τη νοη-
µοσύνη του ελληνικού λαού.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, νοµίζω ότι µόνο µια χώρα, η
οποία αναµετράται µε τα κακώς κείµενα του παρελθόντος, µπο-
ρεί να πάει µπροστά. Η παγίδα τού να κουκουλώνεις το παρελ-
θόν και να βάζεις κάτω από το χαλί τα προβλήµατα συντηρεί τα
ίδια λάθη και είναι ενδεχοµένως και θανάσιµο για τη δηµοκρατία
µας.

Σας καλώ, λοιπόν, να το σκεφθείτε, κυρίως όλοι εσείς οι πα-
λαιότεροι της Νέας Δηµοκρατίας, οι οποίοι ψηφίσατε τον νόµο
Ρουσόπουλου.
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Σε αυτό το σηµείο θα ήθελα να θυµίσω ότι στον νόµο Ρουσό-
πουλου ο αριθµός των αδειών ήταν αντικείµενο µιας υπουργικής
απόφασης. Τότε δεν ακούστηκαν, ούτε πράγµατα για Γεωργα-
λάδες ούτε για υπερεξουσίες Υπουργών ούτε για τίποτα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Και σε όλους τους προηγούµενους.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Και σε όλους

τους προηγούµενους.
Θα ήθελα να καταθέσω ένα απόσπασµα από τα Πρακτικά. Λίγο

παράδοξο, βέβαια, γιατί θα καταθέσω στα Πρακτικά ένα κοµµάτι
από τα Πρακτικά, αλλά καλό είναι να φρεσκάρουµε τη µνήµη µας
κάπου-κάπου. Τότε, ο κ. Ρουσόπουλος τοποθετήθηκε, απαντών-
τας στις κριτικές της αντιπολίτευσης. Ποια ήταν η κριτική της αν-
τιπολίτευσης τότε; Όχι ότι κρατάει τον αριθµό των αδειών ως
αντικείµενο υπουργικής απόφασης. Η κριτική της αντιπολίτευσης
τότε ήταν ότι δεν λέει στη Βουλή πόσες θα είναι οι δηµοπρατού-
µενες άδειες. Δεν λέει, λοιπόν, ο κ.  Ρουσόπουλος καν τον αριθµό
και εξηγεί ότι δεν λέει τον αριθµό -διαβάζω ακριβώς από τα Πρα-
κτικά- λέγοντας τα εξής: «Άκουσα πολλές φορές την κατηγορία:
«Μα, γιατί δεν µας λέτε τον αριθµό των αδειών των καναλιών;
Πόσα κανάλια θα δώσετε;». Μα, σε κανένα νοµοσχέδιο, από όσα
έχουν γίνει µέχρι τώρα, δεν ενεγράφη ποτέ αριθµός αδειών. Και
δεν είναι γιατί είχαν κάποια σκοπιµότητα οι συνάδελφοι Υπουργοί
Τύπου του ΠΑΣΟΚ. Δεν ενεγράφη, διότι δεν µπορείς να δώσεις
σε νοµοσχέδιο αριθµό αδειών, αν δεν έχει ολοκληρωθεί ο χάρτης
συχνοτήτων».

Καταθέτω το απόσπασµα αυτό των Πρακτικών.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Επικρατείας κ. Νικόλαος Παπ-

πάς καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν απόσπασµα
των Πρακτικών, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Το λέω αυτό, λοιπόν, για να αποσυµπιέσω και να αποφορτίσω
τις έντονες συζητήσεις, οι οποίες είχαν γίνει κατά τη διάρκεια
των συζητήσεων του νοµοσχεδίου και να καλέσω και τη Νέα Δη-
µοκρατία να περάσει στην όχθη της δηµιουργικής κριτικής και
της δηµιουργικής συµβολής, για το πώς µπορούµε να πάµε στο
νέο τηλεοπτικό τοπίο.

Το νοµοσχέδιό µας και ο διαγωνισµός, λοιπόν, σπάει ακριβώς
αυτό τον φαύλο κύκλο. Πάµε για βιώσιµα σχήµατα, για ποιοτικά
σχήµατα και νοµίζω ότι µπορούµε και πρέπει όλοι µας να στα-
θούµε στο ύψος των περιστάσεων.

Ας δούµε, λοιπόν, το παρελθόν, ας βάλουµε το δάχτυλο στην
πληγή µε την εξεταστική επιτροπή και ας συµβάλουµε όλοι,
ούτως ώστε να γίνει ο διαγωνισµός για τις τηλεοπτικές άδειες,
ούτως ώστε να κάνουµε σταθερά βήµατα προς ένα καθαρό τη-
λεοπτικό τοπίο, ένα καλύτερο τηλεοπτικό µέλλον.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε και εµείς, κύριε Παππά.
Τώρα θα µιλήσουν δύο Βουλευτές και µετά Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος. 
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Χαρίλαος Τζαµακλής από τον ΣΥΡΙΖΑ. 
Κύριε Τζαµακλή, έχετε έξι λεπτά.
ΧΑΡΙΛΑΟΣ ΤΖΑΜΑΚΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στους δεκαπεντέµισι µήνες της

Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ εµφανίστηκαν διάφορα σενάρια που
αποσκοπούν στην ακύρωση της πορείας της και στην απώλεια
της δεδηλωµένης. Όταν το σενάριο της «αριστερής παρένθε-
σης» µπήκε -προσωρινώς υποθέτω- στο συρτάρι, έπρεπε να
εφευρεθεί άλλο. Επιλέχθηκε αυτό της αποδόµησης του ηθικού
πλεονεκτήµατος αυτής της συγκυβέρνησης και κυρίως του ηθι-
κού πλεονεκτήµατος του αριστερού σκέλους της. 

Η διαφαινόµενη απώλεια του ελέγχου των µέσων µαζικής ενη-
µέρωσης και της µέσω αυτού χειραγώγησης της κοινής γνώµης
µε παραπληροφόρηση, απόκρυψη και ανασκευή ειδήσεων, χυ-
δαιότητα και πολλά άλλα, επέτεινε τον πανικό και επιτάχυνε την
προσπάθεια αποδόµησης. Έτσι, εµφανίστηκε το φαινόµενο να
υπερασπίζονται, δήθεν, την ελευθεροτυπία οι κατ’ εξοχήν βια-
στές της. Εµφανίστηκε το φαινόµενο να υπερασπίζονται, δήθεν,
την ανεξαρτησία της δικαιοσύνης οι διαχρονικώς επεµβαίνοντες

και µονίµως ευνοούµενοι. Εµφανίστηκε το φαινόµενο οι «αρχιε-
ρείς» της διαπλοκής να αντιµάχονται τη δήθεν νέα διαπλοκή των
ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.

Μόλις τρία χρόνια έχουν περάσει από την 4-4-2013, όταν µε
εκπρόθεσµη τροπολογία τριών Βουλευτών της Νέας Δηµοκρα-
τίας, κατά τη διάρκεια ψήφισης επενδυτικού νόµου, απαλλάχθη-
καν από την ενδεχόµενη δίωξη για κακουργηµατική απιστία τα
µέλη των διοικήσεων τραπεζών που είχαν χορηγήσει δάνεια στα
κόµµατα του πρώην δικοµµατισµού. Η απαλλαγή αφορούσε και
τα ήδη χορηγηθέντα και εκκρεµή δάνεια. Ήταν τότε που οι ει-
σαγγελείς διαφθοράς είχαν φτάσει στον πυρήνα της δαιδαλώ-
δους διαδροµής αυτών των δανείων και της µε όρους σκανδάλου
χορήγησής τους και είχαν καλέσει τους οικονοµικούς υπεύθυ-
νους των κοµµάτων αυτών για εξέταση. 

Αναφέροµαι, βεβαίως, στο γεγονός ότι τα δάνεια αυτά, ύψους
άνω των 300 εκατοµµυρίων ευρώ για τα δύο κόµµατα ΠΑΣΟΚ και
Νέα Δηµοκρατία, χορηγήθηκαν µε µοναδική εγγύηση τις µελλον-
τικές κρατικές χορηγίες, βάσει των µελλοντικών τους ποσοστών
στις εκλογές, όταν για να χορηγηθεί δάνειο σε ιδιώτη ή επιχει-
ρηµατία οι τράπεζες ευλόγως αξιώνουν εγγυήσεις εµπράγµατες
ή ισχυρές και παρούσες ενοχικές, όπως αξιόγραφα, εκχωρήσεις
απαιτήσεων κ.λπ.. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η καθηµαγµένη κοινωνία δι-
καίως αξιώνει την επιστροφή αυτών των χρηµάτων, που θα µπο-
ρούσαν να καλύψουν πολλές από τις ανάγκες της σε µισθούς,
συντάξεις ή πρόνοια. Όµως, η διαπλοκή είναι τρίγωνο. Εκτός από
το παλιό πολιτικό σύστηµα και τις τράπεζες, σκέλος της είναι και
οι ιδιοκτήτες των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, των µέσων µαζι-
κής ενηµέρωσης που στήριξαν και εξακολουθούν να στηρίζουν
το παλιό πολιτικό σύστηµα. Το σκέλος αυτό, είτε ως εταιρείες
είτε ως πρόσωπα, έλαβε θαλασσοδάνεια ύψους άνω των 850
εκατοµµυρίων ευρώ, από τα οποία το µεγαλύτερο µέρος οφεί-
λεται, δάνεια µε αστείες εγγυήσεις, εκ των οποίων οι εµπράγµα-
τες ουδόλως καλύπτουν τα χορηγηθέντα ποσά. Ακούστηκε εδώ
για έναν «αµυγδαλεώνα»! 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς οι Βουλευτές της κυβερνη-
τικής πλειοψηφίας είµαστε εδώ και καθηµερινώς αποδεικνύουµε
ότι η προσπάθεια αποδόµησης του ηθικού πλεονεκτήµατος δεν
πρόκειται να καρποφορήσει, για τον πολύ απλό λόγο ότι δεν είµα-
στε ίδιοι, ότι δεν έχουµε αναφορές µε το παλιό πολιτικό σύστηµα. 

Είµαστε αποφασισµένοι να στηρίξουµε κάθε προσπάθεια της
Κυβέρνησης κατά των διαπλεκόµενων συµφερόντων, όχι µόνον
επειδή αυτό αποτελεί απαίτηση της κοινωνίας, αλλά και επειδή
η επιτυχής έκβαση αυτού του αγώνα πρόκειται να βαθύνει και να
πλατύνει τους δηµοκρατικούς θεσµούς. Αφορά, δηλαδή, την ίδια
τη δηµοκρατία και το κοινοβουλευτικό πολίτευµα, αφορά το
παρόν και το µέλλον της πατρίδας και των πολιτών της.

Παρά τα τεθέντα νοµικά εµπόδια, η υπό σύσταση εξεταστική
επιτροπή θα προσπαθήσει -και ελπίζω ότι θα τα καταφέρει- να
διαφωτίσει όλες τις σκοτεινές πλευρές αυτών των υποθέσεων.
Παρά την αναµενόµενη αντίδραση στις έρευνες, που θα ακολου-
θήσουν, η υπό σύσταση εξεταστική επιτροπή θα επιτελέσει το
έργο της απερίσπαστη και µε µοναδικό γνώµονα την αναζήτηση
της αλήθειας, για την εξυπηρέτηση του δηµοσίου συµφέροντος. 

Είναι εξίσου σηµαντικά για εµάς και η διαπραγµάτευση για την
αξιολόγηση και το χρέος και η απαλλαγή της κοινωνίας και των
θεσµών από τα πλοκάµια της διαπλοκής. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τώρα

τον λόγο έχει από τη Νέα Δηµοκρατία ο κ. Βλάσης για έξι λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΛΑΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, είµαι ιδιαίτερα συγκινηµένος απόψε, γιατί είναι µία
από τις ελάχιστες φορές κατά τη διάρκεια της θητείας της συγ-
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, που καλούµαστε να συζητήσουµε µία
εξαγγελία της, η οποία επιτέλους γίνεται πράξη. Μας έχετε συνη-
θίσει σε αποχρωµατισµένες «κόκκινες γραµµές», σε ξεχασµένες
υποσχέσεις, σε µεγάλα λόγια µε µικρό ή µηδενικό αντίκρισµα.

Σήµερα, όµως, καλούµαστε να αποφασίσουµε για τη σύσταση
εξεταστικής επιτροπής που θα διερευνήσει τη νοµιµότητα της
δανειοδότησης των πολιτικών κοµµάτων καθώς και των ιδιοκτη-
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τριών εταιρειών των ΜΜΕ από τράπεζες, µια εξεταστική επι-
τροπή, που εδώ και καιρό οραµατίζεστε και στην οποία δίνετε
χαρακτηριστικά Αρµαγεδδώνα κουνώντας µας το δάχτυλο.

Η Νέα Δηµοκρατία για λόγους αρχής -γιατί η εµµονή στις
αρχές µας είναι εκείνη που µας διαχωρίζει ως µόνιµη δύναµη ευ-
θύνης στον τόπο αυτό- θα υπερψηφίσει την πρόταση για τη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής, προς απογοήτευσή σας. Γιατί
θεωρούσατε πως η πρόταση αυτή θα γινόταν δεκτή µε τις δικές
σας και µόνο ψήφους, γιατί θεωρούσατε –κρίνοντας εξ ιδίων τα
αλλότρια- πως όλοι είναι ευθυνόφοβοι. Σηκώσατε, λοιπόν, το λά-
βαρο της διαφάνειας σε ένα θέµα, που φυσικά και πρέπει να συ-
ζητηθεί, αλλά όσο και αν προσπαθήσετε δεν µπορείτε να πείσετε
τον κόσµο ότι γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο η Ελλάδα έφτασε εδώ
που βρίσκεται σήµερα.

Εµείς στη Νέα Δηµοκρατία αποδείξαµε εµπράκτως ότι διαχρο-
νικά τασσόµαστε υπέρ της διαφάνειας. Δεν χρειάστηκε καµµιά
εξεταστική επιτροπή ο Πρόεδρός µας Κυριάκος Μητσοτάκης για
να φέρει τα οικονοµικά του κόµµατός µας στη δηµοσιότητα, όλα
τα στοιχεία για την οικονοµική µας κατάσταση.

Εµείς αναγνωρίσαµε τις όποιες αστοχίες του παρελθόντος, ξε-
κινώντας µε την εξυγίανση του σπιτιού µας και δίνοντας έτσι
δείγµατα γραφής, για να κερδίσουµε την εµπιστοσύνη του κό-
σµου. Έτσι και τώρα επιδιώκουµε να έρθουν όλα στο φως, να
ελεγχθούν όλοι και όλα.

Και στο σηµείο αυτό ξεκινάει το δικό σας πρόβληµα, γιατί
απλούστατα έχουµε διαφορετική αντίληψη περί δικαιοσύνης.
Γιατί εµείς δεν λειτουργούµε επιλεκτικά και βάσει όσων µας συµ-
φέρουν, αλλά το αντίθετο.

Από την άλλη, εσείς στρέφετε την τιµωρητική ροµφαία σας
στην κατεύθυνση που σας βολεύει, σε αυτό το θέατρο του πα-
ραλόγου που έχετε στήσει. Αναζητάτε ευθύνες για τη δανειοδό-
τηση κοµµάτων και καναλιών και, µάλιστα, δίνοντας ιδιαίτερο
βάρος στο κόστος που επωµίσθηκαν οι Έλληνες πολίτες, αλλά
απορρίψατε, ελαφρά τη καρδία, την πρότασή µας για σύσταση
εξεταστικής επιτροπής που θα διερευνούσε τα αίτια που οδήγη-
σαν στα capital controls, στο τρίτο µνηµόνιο και στη νέα ανάγκη
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών µας. Αυτό το ζήτηµα δεν
είναι άξιο διαφάνειας και δικαιοσύνης; Ή µήπως τα γεγονότα του
καλοκαιριού δεν προκάλεσαν τεράστια ζηµιά στην ελληνική κοι-
νωνία, την οποία πληρώνουν καθηµερινά οι Έλληνες φορολογού-
µενοι; 

Ώρες-ώρες θυµίζετε το κακοµαθηµένο παιδί, που εύκολα ση-
κώνει το δάχτυλο για να δείξει ποιος είναι ο φταίχτης, αλλά όταν
έχει κάνει τη ζηµιά κρύβεται φοβούµενο την τιµωρία. Εµείς
έχουµε το θάρρος και να αναγνωρίζουµε τα λάθη µας. Εσείς επι-
λέγετε στην κρισιµότερη περίοδο της εποχής µας τα επικοινω-
νιακά παιχνίδια, για να αποπροσανατολίσετε για άλλη µια φορά
την κοινωνία.

Η αδυναµία σας να διαχειριστείτε τα φλέγοντα για τη χώρα ζη-
τήµατα είναι µνηµειώδης. Το µεταναστευτικό-προσφυγικό εξε-
λίσσεται σε ωρολογιακή βόµβα. Η διαπραγµάτευση εξελίσσεται
σε φωσκολικό σήριαλ και το νοµοθετικό σας έργο εξαντλείται σε
τροπολογίες που εξυπηρετούν καθαρά τα συµφέροντά σας.

Εν µέσω, λοιπόν, αυτού του κυκεώνα προχωράτε στη σύσταση
εξεταστικής επιτροπής ως αυθεντία της διαφάνειας, της νοµιµό-
τητας, της τιµιότητας. Έχετε, όµως, υπ’ όψιν σας ότι η πραγµα-
τική δικαιοσύνη είναι τυφλή και δεν ανοιγοκλείνει τα µάτια κατά
το δοκούν. Προχθές, µάλιστα, καταθέσατε στην αρµόδια επι-
τροπή το νοµοσχέδιο για το Υπουργείο Παιδείας, το οποίο το φέ-
ρατε, το αποσύρατε, το ξαναφέρατε. Για ποιον λόγο, άραγε;
Μήπως ακριβώς γιατί βρισκόταν µέσα το άρθρο 30 παράγραφος
7 του αρχικού κειµένου, που αναφερόταν στις δαπάνες του
ΕΛΚΕ, Ειδικού Λογαριασµού Κονδυλίων Έρευνας του Πανεπιστη-
µίου Κρήτης, που έγιναν από το 1996 έως το 2004; Το εν λόγω
άρθρο, που φυσικά αποσύρθηκε, βάφτιζε νόµιµες τις δαπάνες
που η έκθεση του διαχειριστικού ελέγχου καταδείκνυε ως ανοί-
κειες πληρωµές. 

Σας θυµίζει κάτι αυτή η υπόθεση, ή µήπως την έχετε ξεχάσει,
όπως ο Υπουργός ξέχασε να δηλώσει τα εκατοµµύρια ευρώ και
τα πολλά ακίνητα στο «πόθεν έσχες» του; Πού ήταν το περιβόητο
αίσθηµα δικαιοσύνης σας όταν βάζατε αυτή την υπόθεση στο αρ-

χείο; Θα ασχοληθείτε και µε άλλες περιπτώσεις, που στο παρελ-
θόν ζηµίωσαν τους Έλληνες φορολογούµενους, ή αποκλειστικά
αυτές που δεν σας αγγίζουν;

Αν θέλετε να επανορθώσετε για τα λάθη του παρελθόντος και
να αποδώσετε δικαιοσύνη, θα µας βρείτε συνοδοιπόρους σας.
Για όλα τα λάθη όµως, απ’ όπου κι αν προήλθαν. Εκτός κι αν τα
δικά σας τα ξεχνάτε, όπως ξεχνάτε και σε ποιες εταιρείες ήσα-
σταν µέτοχοι, ενώ κατείχατε κυβερνητικές θέσεις. Το έσχες γαρ
ποθητό, το πόθεν απευκταίο! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Δεν θα µακρηγορήσω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές. Θα κλείσω

δηλώνοντας την ξεκάθαρη θέση, τη δικιά µου και του κόµµατός
µου, της Νέας Δηµοκρατίας, για καθολική διαφάνεια. Δυστυχώς,
όµως, η έως τώρα στάση σας απέναντι σε µια σειρά ζητηµάτων
δεν µε κάνει να αισιοδοξώ για την τροπή που θα πάρουν τα πράγ-
µατα. Εξάλλου, το δικαίωµα του να κρίνεις το παρελθόν είναι σε
άµεση συνάρτηση µε την ικανότητα του να χτίζεις το µέλλον. 

Κι εσείς, η Κυβέρνηση που δεν µπορεί να διαχειριστεί το πα-
ραµικρό, που δεν παίρνει αποφάσεις, που δεν σχεδιάζει στρατη-
γικά, που αδυνατεί να αντεπεξέλθει στις προκλήσεις του
παρόντος, είναι ολοφάνερο ότι έχετε αποτύχει οικτρά στο κτί-
σιµο του µέλλοντος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Σας ευ-

χαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο Βουλευτής από το Ποτάµι κ. Λυκούδης.
Ορίστε, κύριε Λυκούδη, έχετε τον λόγο για έξι λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να σας

πω κάτι που πιστεύω. Όσοι ασχολούνται συνέχεια µε το παρελ-
θόν, είναι καταδικασµένοι να ζουν στο παρελθόν. Γιατί παρελθόν
δεν έχουν µόνο οι πολιτικές παρατάξεις, που κυβέρνησαν τη
χώρα και που βαρύνονται για διαφθορά, για σκάνδαλα και για
διαπλοκή. Παρελθόν, έστω και µικρό χρονικά, έχει και η σηµερινή
Κυβέρνηση, της οποίας δεν κρύβεται, κατά τη γνώµη µου, η προ-
σπάθεια να συγκαλύψει µερικές φορές ένδεια πολιτικών προτά-
σεων και πολιτικής, µε µια συνεχή προσφυγή σε µια ακατάσχετη
και κατά τη γνώµη µου υποκριτική ηθικολογία.

Ασφαλώς, η Βουλή οφείλει και πρέπει να αποκαλύπτει και να
συζητά σοβαρά θέµατα σκανδάλων, διαφθοράς και διαπλοκής.
Ασφαλώς, στην Αίθουσα αυτή πρέπει να συζητάµε θέµατα που
έχουν σχέση µε το ήθος της πολιτικής. Όµως, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν µπορούµε να µετατρέψουµε την Αίθουσα αυτή
σε ένα απέραντο δικαστήριο ηθικής, όπου επικρατούν ο αχαλί-
νωτος και άναρθρος λόγος της καταγγελίας κατά δικαίων και
αδίκων, η ηθική υποκρισία, η ενοχοποίηση των πολιτικών αντιπά-
λων. Θα έρθει η επόµενη πρόταση για εξεταστική επιτροπή, που
θα έχει την ανάποδη φορά των πραγµάτων. Σας καλώ να τα σκε-
φτούµε αυτά. 

Δεν µπορούµε να δίνουµε την εντύπωση στην κοινή γνώµη ότι
αυτή η Αίθουσα, η αίθουσα των εκλεγµένων αντιπροσώπων, απο-
τελεί συλλήβδην άντρο ανηθικότητας και διαφθοράς, γιατί δεν
είναι αλήθεια. Δεν µπορούµε να λειτουργούµε µε έναν διχαστικό
και εξοντωτικό λόγο, όπου από τη µια µεριά συντάσσονται οι
δήθεν ενάρετοι και από την άλλη πλευρά οι διεφθαρµένοι. Σας
καλώ να αναλογιστούµε τις συνέπειες ενός τέτοιου διχασµού.

Προφανώς αυτό δεν σηµαίνει άφεση αµαρτιών. Να αποδοθούν
βαριές οι ευθύνες εκεί όπου θα αποδειχθεί ότι υπάρχουν. Πρέπει,
όµως, να µας διακρίνει η αίσθηση σοβαρότητας και ευθύνης απέ-
ναντι στους πολίτες. Διότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δια-
φθορά υπήρξε, υπάρχει και θα υπάρχει. Είναι συνυφασµένη µε
την άσκηση και την κατάχρηση της εξουσίας. Η εξουσία φθείρει
και η απόλυτη εξουσία φθείρει απόλυτα. Δεν γνωρίζω να υπάρχει
εξαίρεση στον κανόνα αυτόν. 

Η διαφθορά ενισχύεται µάλιστα από την απέραντη γραφει-
οκρατία, τη δαιδαλώδη πολυνοµία. Όπως έλεγε ο Τάκιτος, κυρία
Πρόεδρε, «όσο πιο διεφθαρµένο είναι το κράτος τόσο περισσό-
τεροι νόµοι υπάρχουν». Και η διαπλοκή υπήρχε, υπάρχει και θα
υπάρχει υπό νέες µορφές. Είναι αφελές να πιστεύετε ότι τα ορ-
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γανωµένα συµφέροντα θα πάψουν να επιχειρούν να επηρεάζουν
τις πολιτικές αποφάσεις. Πουθενά στις σύγχρονες κοινωνίες δεν
µπορεί να συµβεί αυτό. 

Αυτό που απαιτείται είναι άλλο πράγµα. Είναι η διαύγεια και η
διαφάνεια, µηχανισµοί, δηλαδή, ελέγχου και διαφάνειας, για να
περιοριστεί το φαινόµενο, για να περιοριστούν οι συµφωνίες
«κάτω από το τραπέζι», στο σκότος ή σε µυστικές συναντήσεις
µε ή χωρίς την παρουσία διαφόρων γατών από διάφορες ρά-
τσες! Διότι, είναι και πάλι αφελές να πιστεύετε ότι τα µέσα µαζι-
κής ενηµέρωσης, που στην ουσία αποτελούν το νευρικό σύστηµα
της δηµοκρατίας, θα πάψουν να ασκούν επιρροή. Θα ασκούν
επιρροή. Οι πολίτες µε τις επιλογές τους κρίνουν την αξιοπιστία
των µέσων σε µια ελεύθερη κοινωνία. Δεν είναι δουλειά της κυ-
βέρνησης, ούτε βέβαια είναι δουλειά των συνδικαλιστικών οργά-
νων των φιλικών προς την κυβέρνηση µέσων. 

Η επιδιωκόµενη διαγραφή από την ΕΣΗΕΑ -δεν ξέρω αν θα
προκύψει τελικά- µη αρεστών πολιτικά δηµοσιογράφων είναι
πρωτοφανής, είναι απίστευτη για τα δικά µας χρονικά δεδοµένα,
της ελληνικής δηµοκρατίας. Ούτε η αλλαγή ιδιοκτησίας ή µετο-
χικού κεφαλαίου πρόκειται να επιφέρει «κάθαρση». 

Στην ουσία, οι νέες ρυθµίσεις στον χώρο προοιωνίζονται τις
δυνατότητες ενδεχοµένων νέων διαπλοκών. Είναι αφελές να πι-
στεύετε ότι οι «φωτογραφικές» διατάξεις και τροπολογίες, η
απευθείας ανάθεση, άνευ διαγωνισµού, των δηµοσίων έργων, το
κουρέλιασµα της «ΔΙΑΥΓΕΙΑΣ», ο ακρωτηριασµός των ανεξάρτη-
των αρχών, ο κοµµατισµός και ο νεποτισµός -για να δώσω ορι-
σµένα µόνο χτυπητά παραδείγµατα- δεν συνιστούν κραυγαλέες
περιπτώσεις ηθικής πολιτικής κατάπτωσης, προσφέροντας ένα
κακό, κάκιστο παράδειγµα στην κοινωνία και στους πολίτες. Δια-
πλοκή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι µόνο η διαπλοκή
των άλλων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε υπέρ της εξεταστικής
επιτροπής για τη χρηµατοδότηση των κοµµάτων και των ιδιοκτη-
τριών εταιρειών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, αλλά δεν έχουµε
καµµία διάθεση να µείνουµε στο παρελθόν. Ο υπέρογκος δανει-
σµός, η υπερχρέωση των κοµµάτων, που κυβέρνησαν τη χώρα
στη Μεταπολίτευση, δεν αποτελεί παρά σύµπτωµα και παρακο-
λούθηµα του τρόπου διαχείρισης του κρατικού χρήµατος, του
δηµοσιονοµικού εκτροχιασµού. Τα δάνεια των κοµµάτων πρέπει
να χορηγούνται µε διαφανείς κανόνες και να αποπληρώνονται µε
τους ίδιους κανόνες και ρυθµίσεις που ισχύουν και για τους ιδιώ-
τες και για τις επιχειρήσεις. 

Από την εξεταστική επιτροπή θα πρέπει να συναχθούν ορι-
σµένα συµπεράσµατα, τα οποία πρέπει να οδηγήσουν στη βελ-
τίωση της σχετικής νοµοθεσίας, ούτως ώστε και το κόστος της
χρηµατοδότησης των κοµµάτων για τους φορολογούµενους να
είναι λογικό και κατανοητό και οι κανόνες χρηµατοδότησης από
ιδιωτικές πηγές, όπως και αυτή του απολογισµού και ελέγχου,
να είναι σαφείς και διαφανείς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κλείσω µε µια αναφορά.
Εγώ, µε µεγάλη µου χαρά διάβασα την κοινή υπουργική από-
φαση για την προκήρυξη των τεσσάρων τηλεοπτικών αδειών πα-
νελλαδικής εµβέλειας, µε τιµή εκκίνησης στα 3 εκατοµµύρια
ευρώ, κατόπιν µελέτης ιδιωτικής εταιρείας. Αναρωτιέµαι, αυτή
είναι η πάταξη της διαπλοκής; Αυτή είναι η έκρηξη της προσπά-
θειάς µας να σπάσουµε, να διαλύσουµε, να συντρίψουµε τη δια-
πλοκή; Εδώ, δηλαδή, θριαµβεύει η διαφάνεια και η προσήλωση
των εθνικών µας προστατών για την ορθή ενηµέρωση των πολι-
τών; Ειλικρινά αναρωτιέµαι. 

Όσο για τα προσδοκώµενα έσοδα από το εξειδικευµένο αυτό
αντικείµενο, που έτσι κι αλλιώς δεν µπορούσε να φέρει εις πέρας
η «κακόµοιρη» Ανεξάρτητη Αρχή του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιο-
τηλεόρασης, εδώ είµαστε να το διαπιστώσουµε και να δούµε πώς
θα διευκρινιστεί. Γιατί σε ένα κείµενο του «ανόητου», κατά τον κ.
Τσίπρα, πρώην Υπουργού Οικονοµικών τον Μάρτιο του 2015,
που φέρει τον βαρύγδουπο τίτλο «Ελληνικές Μεταρρυθµίσεις»,
προορισµένο για τους «αφελείς» εταίρους µας, αναφέρεται το
κάθε άλλο παρά ευκαταφρόνητο ποσό για τον κρατικό κορβανά
των 350-380 εκατοµµυρίων ευρώ. Μεγάλη προβλεπτικότητα.
Αληθής αποτύπωση της χρυσοτόκου τηλεοπτικής χήνας, όπως
και η άλλη στο ίδιο κείµενο, για έσοδα από τη διατυµπανισµένη

πάταξη του λαθρεµπορίου καυσίµων, τσιγάρων και ποτών, ύψους
400 εκατοµµυρίων. Το απόλυτο, κατά την γνώµη µου, αποκύηµα
της οργιώδους φαντασίας του συντάκτη!

Ελπίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι νέες τηλεοπτικές επι-
χειρήσεις να είναι υγιείς οικονοµικά και να µην έχουν υπεράριθµο
προσωπικό, όπως η ΕΡΤ, κατά την τελευταία δήλωση του Υπουρ-
γού Επικρατείας. Γιατί και αυτό το ακούσαµε κατάπληκτοι, όχι
αναλογιζόµενοι τους αγώνες που έκανε ο συγκεκριµένος πολιτι-
κός χώρος για το απαράδεκτο «µαύρο» στην ΕΡΤ, αλλά για την
άποψη που είχε διατυπώσει ότι δεν έπρεπε να γίνει καµµία πα-
ρέµβαση στην ΕΡΤ, διότι µια χαρά είναι το προσωπικό και δεν
είναι καθόλου υπερδιπλάσιο από τις ανάγκες που έχει η Εθνική
Ραδιοφωνία και Τηλεόραση. Επίσης, κατάπληκτοι ακούσαµε από
τον αρµόδιο Υπουργό να παραδέχεται προχθές ότι υπάρχει πλε-
ονάζον προσωπικό και ότι κάτι πρέπει να κάνει. Ειλικρινής η δή-
λωση, αλλά γιατί έρχεται τώρα να διατυπωθεί;

Ελπίζω αυτή τη φορά οι συναντήσεις του Πρωθυπουργού µε
τους νέους καναλάρχες να γίνουν –δεν το λέω αντιπολιτευόµε-
νος, ούτε για να κάνω παρέµβαση επιθετικού χαρακτήρα- στο
φως της ηµέρας, όχι έτσι όπως καταγγέλθηκε ότι έγιναν οι προ-
ηγούµενες. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο κ. Δένδιας, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
Δηµοκρατίας, για οκτώ λεπτά. Δικαιούστε δώδεκα;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Δεν πειράζει, κυρία Πρόεδρε. Είναι κου-
ρασµένη η Εθνική Αντιπροσωπεία και θα προσπαθήσω να µην
επιτείνω την κόπωση των συναδέλφων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Είναι
οκτώ λεπτά και όπως είχα ανακοινώσει, όταν έχουν µιλήσει οι Αρ-
χηγοί των κοµµάτων, γίνονται τέσσερα. Εγώ, όµως, θα το αφήσω
οκτώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Πέντε γίνονται, για την ακρίβεια του Κα-
νονισµού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ό,τι θέ-
λετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λυπάµαι που λέω ότι και σήµερα

βρεθήκαµε ενώπιον µιας προσχηµατικής συζήτησης από την
πλευρά της Κυβέρνησης. Ο κύριος Πρωθυπουργός επέλεξε οξύ-
τατους τόνους. Μίλησε περίπου σαράντα πέντε λεπτά αντί των
είκοσι λεπτών, τα οποία δικαιούνταν. Χρησιµοποίησε το µείζον
τµήµα αυτού του χρόνου για να επιτεθεί προσωπικά κατά του Αρ-
χηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, του κ. Κυριάκου Μητσο-
τάκη, επιδιώκοντας κάτι το οποίο νοµίζω ότι είναι πια φανερό σε
όλους. 

Ο Πρωθυπουργός προσπαθεί να ετεροπροσδιορίσει την Αντι-
πολίτευση και τον Αρχηγό της, δηλαδή να δηµιουργήσει απέναντι
στην ελληνική κοινωνία, που χειµάζεται από την κρίση, ένα πρό-
πλασµα εχθρού, το οποίο µάλιστα να ταυτίσει µε το Διεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο, το οποίο ο ίδιος δαιµονοποιεί τώρα -παλαιότερα
το επικαλείτο- κι έτσι να καταφέρει να ξεφύγει από τα καυδιανά
δίκρανα, στα οποία τον έχουν οδηγήσει οι αποτυχηµένες πολιτικές
του. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς εδώ υπήρξε µια κοι-
νοβουλευτική απρέπεια. Προτάχθηκε από την Κυβέρνηση η δική
της πρόταση έναντι της προτάσεως της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τα capital con-
trols, κάτι το οποίο είναι ευθέως αντίθετο µε το άρθρο 144. Ούτε
καν υπάρχει σεβασµός της νοµιµότητας. 

Εν πάση περιπτώσει, ακόµα περιµένουµε να δηλώσει ο κ. Πρω-
θυπουργός ότι θα συµφωνήσει στην πρόταση για εξεταστική επι-
τροπή που υπέβαλε η Νέα Δηµοκρατία. Δεν είχε το θάρρος να
το κάνει µπροστά στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Υπεκφεύγων, νο-
µίζω ότι στο τέλος θα αρνηθεί.

Όσον αφορά την παρούσα συζήτηση, εµείς στη Νέα Δηµοκρα-
τία –το είπε ξεκάθαρα ο κ. Μητσοτάκης, το είπαν ξεκάθαρα οι ει-
σηγητές µας, η κ. Κεραµέως, ο κ. Βορίδης, ο κ. Τζαβάρας, ο κ.
Βλάσης- δεν έχουµε απολύτως τίποτα να φοβηθούµε. Ούτως ή
άλλως, έχουµε ευθέως τακτοποιήσει τα του οίκου µας. Περίπου
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ενάµιση-δυο µήνες πριν ο κ. Μητσοτάκης, χωρίς κανένας να τον
προκαλέσει, συγκάλεσε µια ανοικτή εκδήλωση, παρουσίασε τα
χρέη µας, παρουσίασε το οικονοµικό µας πρόβληµα, παρου-
σίασε τι µπορούµε να κάνουµε για να το θεραπεύσουµε και σε
ποιον χρονικό ορίζοντα. Δεν υπάρχει ηθικός ψόγος απέναντι στη
Νέα Δηµοκρατία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

Το αντικείµενο της έρευνας, όπως το φέρνει εδώ η κυβερνη-
τική πλειοψηφία, αφορά δύο διαφορετικούς τοµείς. Ο πρώτος
είναι η τυπική νοµιµότητα. Τα κόµµατα, όλα τα κόµµατα, τυπικά
τήρησαν τις διατάξεις του νόµου και των κανονισµών του κανο-
νιστικού πλαισίου, για να πάρουν αυτά τα δάνεια; 

Για να διαπιστωθεί αυτό, δεν χρειάζεται εξεταστική επιτροπή.
Θα µπορούσε απλώς η Κυβέρνηση να απευθύνει επιστολή, διά
του Υπουργού Οικονοµικών, στον διοικητή της Τράπεζας της Ελ-
λάδος και να πάρει απάντηση. Άρα είναι προφανές ότι η Κυβέρ-
νηση δεν αναζητά την τυπική νοµιµότητα. 

Δεύτερο ζήτηµα. Ηθικά πέραν ποσού, πέραν κανόνων, πέραν
νόµου, τα κόµµατα ενήργησαν ορθά ή λάθος, πέραν του ισχύον-
τος ηθικού πλαισίου; Σε αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λυ-
πάµαι να πω ότι η επιστολή την οποία κατέθεσε στα Πρακτικά
της Βουλής ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας, είναι καταλυ-
τική. Ο ΣΥΡΙΖΑ κατά το ποσοστό του και ίσως υπερβαλλόντως
κατά το τότε ποσοστό του, ακολούθησε ακριβώς την ίδια τακτική
µε τα άλλα κόµµατα και µάλιστα ζήτησε κάτι πολύ χειρότερο. 

Εάν κοιτάξετε –σας τα διάβασε ο κ. Μητσοτάκης, θα σας το
επαναλάβω, η επανάληψη είναι µήτηρ κατανοήσεως- δεν ζητή-
σατε, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, απλώς να σας καταβληθεί
δάνειο. Ζητήσατε και την κάµψη του θεσµικού πλαισίου. Το λέει
σαφώς ο κ. Τσίπρας, ότι η θεώρηση δεν προσδιορίζεται αποκλει-
στικά µε αυστηρά χρηµατοοικονοµικά κριτήρια. Ζήτησε, δηλαδή,
ο κύριος Πρωθυπουργός της χώρας, ως ηγέτης ενός κόµµατος
του 4%, να πάρει περισσότερα λεφτά από αυτά που τα χρηµα-
τοοικονοµικά κριτήρια -διάβαζε το κανονιστικό πλαίσιο της Τρά-
πεζας της Ελλάδος- του επέτρεπαν. Αυτό τότε ήταν ηθικό. Τώρα
που το πολιτικό του συµφέρον έχει αλλάξει, αυτό παίρνει άλλο
πρόσηµο. Θα µου πείτε, µια φορά συνέβη. 

Να σας πω και κάτι; Έχω και άλλο έγγραφο του 2006, υπογε-
γραµµένο από τον κ. Αλαβάνο, µε το οποίο επίσης ζητάτε χρή-
µατα έναντι της κρατικής χρηµατοδότησης. Αυτός ήταν ο τρόπος
που χρηµατοδοτείτο ο ΣΥΡΙΖΑ, τουλάχιστον µέχρι το σηµείο που
έγινε Κυβέρνηση.  

Έρχεστε τώρα, δεκαοκτώ µήνες µετά, για να ξεφύγετε από τη
δυσχερή πολιτική συγκυρία και ανακαλύπτετε ότι δεν είναι ηθικό
και πρέπει να γίνει αντικείµενο εξεταστικής. Να πάµε σε εξετα-
στική αλλά αφήνετε, σας παρακαλώ, όλα αυτά τα οποία µας
λέτε; Τα αφήνετε;

Ξέρετε ότι η ελληνική κοινωνία δεν αντέχει άλλο. Κοιτάξτε τις
µετρήσεις σας. Αφήστε την πρόθεση ψήφου. Κοιτάξτε τις ποιοτι-
κές µετρήσεις σας. 

Αν δεν πιστεύετε τις εταιρείες που τις δηµοσιεύουν, κάντε δική
σας. Έχετε χρήµατα απ’ ό,τι φαίνεται. Κάντε δυο, τρεις δικές
σας. Θα διαπιστώσετε τον ενθουσιασµό της ελληνικής κοινωνίας
απέναντί σας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ έγινε µια ευρύτερη διατύ-
πωση του κυρίου Πρωθυπουργού και πολλών Υπουργών, οι
οποίοι εµφανίστηκαν εδώ ως οι αρχάγγελοι κατά της διαπλοκής,
ως οι φορείς της ροµφαίας του δικαίου απέναντι των αδίκων. Σε
ποιον τα λέτε αυτά; 

Να πάµε λίγο στην ιστορία; Εγώ είµαι εδώ από το 2004. Το
2005, όταν επί κυβέρνησης Καραµανλή µαχόµασταν για να πε-
ράσουµε τον «βασικό µέτοχο», εσάς του ΣΥΡΙΖΑ –όσοι ήσασταν
τότε- πού σας είχαµε µαζί ή απέναντι; Θυµάστε τι είχατε ψηφίσει
τότε επί της αρχής; Θυµάστε τότε τι είχατε ψηφίσει στα άρθρα
4 και 8 του ν.3310/2005, που προσπαθούσαµε να πιάσουµε τη
διαπλοκή και τους τότε νταβατζήδες, όπως τους όριζε ο Καρα-
µανλής; Απέναντί µας σας είχαµε. Εναντίον ψηφίσατε. Πότε θυ-
µηθήκατε τον αγώνα κατά της διαπλοκής; 

Και αν µου επιτρέπετε, να σας πω –γιατί ουδείς είναι αφελής
σε αυτήν την Αίθουσα- ότι όλο αυτό που ο καθένας στη συνεί-
δησή του και το βράδυ στο σπίτι του µε κλειστή την πόρτα ονο-
µάζει διαπλοκή και διαφθορά, είναι απέναντι στον ΣΥΡΙΖΑ

σήµερα ή ένα κοµµάτι έχει συµπαραταχθεί µαζί σας; Για να ξέ-
ρουµε! Είναι πολύ βαρύ το ξίφος της δικαιοσύνης και φοβάµαι
ότι δεν έχετε τις πλάτες για να το κρατήσετε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να είµαστε ειλικρινείς, για να
τελειώνουµε και µε τον βασικό µύθο. Τι είναι ο ΣΥΡΙΖΑ; Ένα νέο
κόµµα; Είστε κάτι το καινούργιο; Είστε κάτι το οποίο γέννησε
µέσα στην κρίση η ελληνική κοινωνία, για να µπορέσει να την
βγάλει από αυτό, νέες υγιείς δυνάµεις της κοινωνίας; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λυπάµαι που σας το λέω, αλλά
µε πολλές εξαιρέσεις –και θέλω να το πω αυτό- πάρα πολλοί από
εσάς προέρχεστε από δύο ρίζες. Η µία είναι το οπορτουνιστικό
κοµµάτι που έφυγε από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος και το
άλλο είναι τα ορφανά του Τσοχατζόπουλου από το ΠΑΣΟΚ. Αυτά
τα δύο µαζί µπορούν να φτιάξουν κάτι λαµπερό και καινούργιο;
Σοβαρά το λέτε; Σαν να µη σας έφτανε αυτό, ενωθήκατε και µε
το υπερδεξιό λαϊκίστικο δικό µας κοµµάτι. Έτσι σε ένα καλάθι
όλες οι δυνάµεις του σκότους µαζί!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Όχι και υπε-
ρεδεξιά! Λίγο µέτρο!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Είπα «υπερδεξιά», γιατί δεν µου αρέσει
η έκφραση «ακροδεξιός». Αυτό το επιφυλάσσω για πολύ συγκε-
κριµένο τµήµα της Εθνικής Αντιπροσωπείας. 

Να σας πω κάτι δε; 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-

ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω ένα λεπτό περαιτέρω, γιατί ο

κ. Παππάς λίγο µε γαργαλάει. 
Ξέρετε, έρχεται ο κύριος Πρωθυπουργός εδώ και λέει στον κ.

Μητσοτάκη, να φωνάξουµε ορκωτούς να ελέγξουν τα παραστα-
τικά των κοµµάτων. Ναι! Έρχεται ο κ. Καµµένος και τι λέει; Να
ελεγχθούν τα παραστατικά των δαπανών των κοµµάτων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όσον αφορά τον κύριο Πρωθυπουργό, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, δεν ξέρει ότι τα παραστατικά των κοµµάτων ελέγχον-
ται από ορκωτούς; Ότι τα κόµµατα ελέγχονται από ορκωτούς
δεν το ξέρει; Ενάµιση χρόνο Πρωθυπουργός, δεν το έχει πληρο-
φορηθεί; 

Όσον αφορά την πρόταση του Αρχηγού του ελάσσονος κόµ-
µατος, η πρότασή του δεν περιλαµβάνεται στην εξεταστική που
έχετε υπογράψει. Θέλετε να διαβάσει τι ζητάτε; Δεν έχετε καν
τη στοιχειώδη επιµέλεια. Πριν έρθετε να µας απευθύνετε τον
λόγο, να διαβάσετε αυτά που µας λέτε. 

Καταλήγοντας ο κύριος Πρωθυπουργός, για να φέρει σε δύ-
σκολη θέση τον κ. Μητσοτάκη, του είπε και το εξής ωραίο. Ανα-
φέρθηκε µε κολακευτικά λόγια µπορώ να πω, κύριε Παππά, στην
ιστορία της οικογένειάς του και του είπε ότι ο Κωνσταντίνος Μη-
τσοτάκης χρειάστηκε εικοσιπέντε χρόνια για να γίνει Πρωθυ-
πουργός. Άρα ο Κυριάκος Μητσοτάκης µε αυτή την τακτική θα
χρειαστεί περισσότερα. 

Εγώ έχω να σας πω το εξής. Για ένα µεγάλο κοµµάτι απ’ αυτά
τα εικοσιπέντε χρόνια που λέτε, θα ήταν πολύ καλύτερα η Ελ-
λάδα, αν είχε µπορέσει ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης να γίνει πιο
πριν Πρωθυπουργός, πριν απ’ αυτά τα εικοσιπέντε χρόνια. Αυτό
το ξέρουµε καλά πια κι όλη η ελληνική κοινωνία. Να σας πω και
κάτι άλλο; Επειδή η κοινωνία δεν κάνει στην ίδια γενιά τα ίδια
λάθη, αυτό το οποίο θα συµβεί, είναι ο Κυριάκος Μητσοτάκης να
γίνει Πρωθυπουργός, πριν καν περάσουν εικοσιπέντε µήνες. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία της Βουλής, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ», τριάντα τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί
εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Λευκών-Κώστου Πάρου
και από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο Καστοριάς.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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Τον λόγο έχει ο κ. Μεγαλοµύστακας για έξι λεπτά. Μετά είστε
εσείς, κύριε Φάµελλε.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΕΓΑΛΟΜΥΣΤΑΚΑΣ: Καλησπέρα σε όσους
έµειναν. 

Μπαίνοντας σήµερα το πρωί στην Αίθουσα, περίµενα πραγµα-
τικά µε δέος να παρακολουθήσω µια διαδικασία, που θα έλυνε
προβλήµατα του τόπου µου, της πατρίδας µου, αλλά δυστυχώς
κατάλαβα ότι όλο αυτό ήταν µια παρωδία, µια παράσταση που
εξυπηρετούσε τον λαϊκισµό και επικοινωνιακές σκοπιµότητες, δυ-
στυχώς. 

Άκουσα πολλούς εδώ σήµερα. Ο κ. Κόκκαλης κλείνοντας την
οµιλία του, είπε να επιστραφούν πίσω τα κλεµµένα. Πώς θα επι-
στραφούν τα κλεµµένα; Ο ν.4146/2013 µε το άρθρο 78, έχω την
εντύπωση, αίρει όλες τις ευθύνες που έχουν οι πρόεδροι των
τραπεζικών ιδρυµάτων, που έδωσαν τα δάνεια σ’ αυτούς που τα
έδωσαν. Τι σηµαίνει αυτό; Πως δεν θα πάρουµε τίποτα από τα
κλεµµένα πίσω. Θα έρθει η Νέα Δηµοκρατία, θα έρθει το ΠΑΣΟΚ,
θα έρθει ο κάθε µεγαλοκαναλάρχης που πήρε το δάνειό του και
θα πει «Μα εσείς µου το δώσατε. Εγώ το πήρα. Ήθελα να εξυ-
πηρετήσω κάποιους σκοπούς. Δεν έχω ευθύνη που µου το δώ-
σατε».

Εποµένως αυτό είναι ξεκάθαρα ένα κοµµάτι λαϊκισµού. Δεν
µπορούν να επιστραφούν τα κλεµµένα. Δυστυχώς.

Στη συνέχεια άκουσα τον κ. Τριανταφυλλίδη να λέει: «Εµείς
δεν κάνουµε τα ίδια. Εµείς δεν εξυπηρετούµε κοµµατικά συµφέ-
ροντα. Εµείς έχουµε το ηθικό πλεονέκτηµα». Όλα αυτά µε έναν
ποιητικό και λογοτεχνικό λόγο. Μάλιστα βιαζόταν να τα πει, γιατί
δεν προλάβαινε να τα διαβάσει όλα. Τα ίδια κάνετε, δυστυχώς.
Αυτή την περίοδο, δυστυχώς, η Ελλάδα περνάει την οικονοµική
κρίση. 

Κανένας από εσάς δεν µιλάει για την κατάργηση των κοµµατι-
κών επιδοτήσεων. Κανένας από όσους είναι σήµερα εδώ, εκτός
από την Ένωση Κεντρώων, δεν µιλάει γι’ αυτό. Εποµένως πι-
στεύω ότι θα κάνετε τα ίδια. Είναι άποψή µου. Πραγµατικά.
Απλώς τώρα δεν έχετε την ευκαιρία, γιατί ούτε οι µικροί επιχει-
ρηµατίες µπορούν να πάρουν δάνεια. Το ίδιο γινόταν τότε, το
ίδιο γίνεται και τώρα. Καµµία τράπεζα δεν δίνει σε κάποιον µικρό
επιχειρηµατία δάνειο αυτή τη στιγµή. Και το ξέρετε πολύ καλά.
Ούτε, όµως, στο κόµµα γιατί υπάρχει έλεγχος.

Το άλλο που άκουσα και µε παραξένεψε είναι από τον κ.
Παππά. Είπατε, κύριε Παππά, ότι κρατάτε τις προεκλογικές σας
δεσµεύσεις. Μιλήσατε για την ΕΡΤ, στην οποία ένας αριθµός αν-
θρώπων προσλήφθηκε, ενώ δε χρειαζόταν στην ουσία. 

Εποµένως δεν τις κρατάτε τις προεκλογικές σας δεσµεύσεις.
Δεν καθαρίζετε τίποτα. Ούτε για το λιµάνι κρατήσατε αυτό που
είπατε. Είδατε τι έγινε πριν από λίγες µέρες. Δυστυχώς άλλα
είναι τα σηµαντικά προβλήµατα της χώρας, τα οποία εσείς δεν
λαµβάνετε καθόλου υπ’ όψιν. Είκοσι εννέα µέρες η σιδηροδρο-
µική γραµµή που εξυπηρετεί εµπορικά συµφέροντα, είναι κλει-
στή στην Ειδοµένη. Οι έµποροι ψυχορραγούν. Πραγµατικά αυτό
συµβαίνει. Έχετε κάνει τίποτα; Ή βασιζόµενοι στις αριστερές ιδε-
οληψίες του ανθρωπισµού λέτε, «αφήστε τους πρόσφυγες να κα-
τασκηνώσουν πάνω στις γραµµές και οι έµποροι ας πεινάσουν,
γιατί η οικονοµία µας πάει πολύ καλά και µπορεί να το αντέξει
και αυτό το πλήγµα». Δεν είναι έτσι! Δυστυχώς, δεν είναι έτσι!

Σήµερα η ελληνική οικονοµία πονάει και το ξέρουµε όλοι. Δεν
χρειάζεται να το επαναλαµβάνω. Απλώς γι’ αυτό κάτι πρέπει να
κάνετε. Αυτό, νοµίζω, είναι µια κίνηση εντυπωσιασµού, για να συ-
σπειρώσετε, ίσως, το κόµµα σας, τους Βουλευτές σας, εν όψει
του ασφαλιστικού που θα φέρετε, το οποίο είναι δυσβάσταχτο,
για να πάρετε για δυο, τρεις µέρες την προσοχή των µέσων µα-
ζική ενηµέρωσης από αυτό το κοµµάτι και να το θέσετε σε αυτήν
τη θεατρική παράσταση στην οποία συµµετέχουµε σήµερα. 

Άκουσα στη συνέχεια τον κ. Τσίπρα για περίπου σαράντα
πέντε λεπτά. Τα πρώτα είκοσι, είκοσι πέντε λεπτά µιλούσε για γε-
νικά θέµατα, για τα παράπονά του από τον κ. Μητσοτάκη, ο
οποίος δεν κάνει αυτά που θέλει ο κ. Τσίπρας, δεν τον υποστη-
ρίζει στο εξωτερικό. Για πέντε λεπτά µίλησε για αυτό το θέµα
που συζητάµε σήµερα για την επιτροπή και στη συνέχεια µίλησε
για το νοµοσχέδιο το οποίο θα φέρει και αυτό θα δώσει προβλή-
µατα. 

Θα έπρεπε να είχατε καταργήσει από την πρώτη µέρα που ήρ-
θατε τον νόµο αυτό, τον 4146/13 και όχι να µας λένε και ο κ. Τσί-
πρας και ο κ. Παρασκευόπουλος -οι οποίοι µίλησαν περίπου
είκοσι λεπτά ο καθένας- για το νοµοσχέδιο. Ας φέρνατε σήµερα
ένα σχέδιο νόµου να συζητήσουµε όχι τη σύσταση µια επιτρο-
πής. Δεν νοµίζω ότι είναι αυτό που ζητάµε. 

Όλος ο κόσµος ξέρει δόξα τω Θεώ, ενηµερώνεται πλέον. Αυτά
που ακούσαµε σήµερα τα ξέρει όλος ο κόσµος. Είναι αναρτη-
µένα στο internet. Ξέρει ποιοι τα έφαγαν, γιατί τα έφαγαν, ποιοι
καταχράστηκαν το δηµόσιο χρήµα. Αυτά τα ξέρει όλος ο κόσµος!
Δεν είπαµε κάτι νέο, δεν είπαµε κάτι τρανταχτό, όπως έγινε και
στην προ ηµερησίας πριν από λίγες µέρες, έτσι; Ένα θέατρο
ήταν αυτό σήµερα. Δυστυχώς! 

Άκουσα και τον κ. Μητσοτάκη, άκουσα και την κ. Γενηµατά. Τι
µας είπε ο κ. Μητσοτάκης; Είπε ότι θα δίνει την κρατική επιχο-
ρήγηση µέχρι το 2018. Χρωστάει 195 εκατοµµύρια. Η κρατική
επιχορήγηση έχει µειωθεί και δεν καλύπτει τίποτα από αυτά ούτε
καν τα επιτόκια, έχω την εντύπωση. 

Ενώ η κ. Γενηµατά που ντράπηκε, µάλλον, να µιλήσει µε αριθ-
µούς πραγµατικούς, µίλησε µε ποσοστά. Τι µας είπε; Θα δίνει το
60% της κρατικής επιχορήγησης για να αποπληρωθεί το χρέος.
Έκανα ένα γρήγορο απολογισµό και από τα 125 εκατοµµύρια για
να ξεπληρωθεί µε την κρατική επιχορήγηση, χρειάζεται 833,333
χρόνια. Αυτό είναι ένα θέατρο του παραλόγου που ζούµε εδώ
µέσα, δυστυχώς! Κάντε τις πράξεις και θα το δείτε. Κανένας δεν
µίλησε! 

Άκουσα, επίσης, µε µεγάλη έκπληξη τους Βουλευτές της Δη-
µοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ να φωνάζουν, την
ώρα που ανέβηκε στο Βήµα η κ. Γενηµατά, γιατί όλοι οι Βουλευ-
τές έφευγαν. Τώρα βλέπω ότι µιλάω σε µια άδεια Αίθουσα. 

Γελάµε. Μα αυτό δεν έκαναν; Με τα χάλια µας γελάµε! Δυστυ-
χώς! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα χρειαστώ λίγο χρόνο ακόµη, γιατί ως
Ένωση Κεντρώων, δεν είχαµε και καθόλου. 

Τους άκουσα, λοιπόν, να φωνάζουν στον κ. Κωνσταντινέα -και
συγγνώµη που θα το πω- «ξεφτίλα, κάτσε κάτω». Για µένα αυτό
που έκανε ο κ. Κωνσταντινέας, ήταν προσβολή απέναντι στην κ.
Γενηµατά αλλά αυτό που έκανε η πτέρυγα της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ, ήταν ακόµη µεγαλύτερη ξεφτίλα
από αυτό που ζήτησαν αυτοί να µη συµβεί. 

Αυτές οι κουβέντες που λέγονται εδώ µέσα, αυτή η συµπερι-
φορά απαξιώνει όλο το πολιτικό σύστηµα. Σας έχω ξαναπεί ότι ο
κόσµος δεν θέλει να µας βλέπει στους δρόµους. Δεν λέω πως
µας κυνηγάει αλλά δεν θέλει να µας βλέπει. 

Την προηγούµενη βδοµάδα εγώ έκανα µια κατάθεση στεφά-
νου µέσα στις εκδηλώσεις και ντράπηκα που µε γιουχάρισαν,
χωρίς να κάνω τίποτα. Ντράπηκα! Γιατί; Χωρίς λόγο. Επειδή εγώ
πληρώνω τα λάθη των προηγούµενων πολιτικών. Δυστυχώς έτσι
έγινε. 

Άκουσα και τον κ. Καµµένο, να µιλάει για τα παλιά χρέη και τα
παλιά δάνεια της Νέας Δηµοκρατίας, όταν αυτός ήταν µέλος της.
Εντάξει! Τι να σχολιάσουµε πάνω σε αυτό; Έκανε τίποτα τότε;
Δεν έκανε, δυστυχώς! Μιλούσε ως πρώην µέλος της Νέας Δη-
µοκρατίας, όταν η Νέα Δηµοκρατία τα έκανε αυτά.

Άκουσα µετά και την πρόταση του Ποταµιού, η οποία ξέρουµε
τι είναι, και την οποία βρήκα θετική. Να υπάρχει µια δηµόσια
πλατφόρµα, όπως η «ΔΙΑΥΓΕΙΑ», όπου όλες οι οικονοµικές κινή-
σεις των κοµµάτων να είναι εκεί πέρα. Δεν είναι κάτι κακό.

Αυτό που θα δείξει, όµως, ότι δεν υπολογίζουµε το πολιτικό
κόστος, δεν εξυπηρετούµε µικροπολιτικά συµφέροντα, είναι να
καταργηθούν οι κοµµατικές επιχορηγήσεις. Πρέπει να γίνει αυτό.
Κανένα κόµµα µέσα στη Βουλή, πλην της Ένωσης Κεντρώων, δεν
το υποστηρίζει. Ούτε καν η Χρυσή Αυγή -δεν είναι κανένας τους
στην Αίθουσα τώρα- οι οποίοι σε µια Διάσκεψη των Προέδρων
που είχαν βρεθεί, έλεγαν: «Εµείς θα τα πάρουµε τα χρήµατα;
Πότε θα τα πάρουµε;». Δεν τους ένοιαζε κάτι άλλο. 

Δεν είπα να καταργηθεί. Μόνο η Ένωση Κεντρώων µε τον Πρό-
εδρό της το υποστηρίζει και το έχει ως βασικό αίτηµα στα εννιά
της σηµεία. Εποµένως εµείς αυτό προτείνουµε, για να δείξουµε
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ότι κάτι θα αλλάξει στο πολιτικό µας σύστηµα.
Επειδή δεν θέλω να καταχραστώ τον χρόνο άλλο -συγγνώµη

κιόλας- θα κλείσω µε µια φράση που άκουσα- την ώρα που µι-
λούσε ο κ. Καµµένος- από συνάδελφο κυβερνητικό Βουλευτή
των ΑΝΕΛ, ο οποίος είπε υπερασπιζόµενος τη σηµερινή διαδικα-
σία: «Κοροϊδευόµαστε σήµερα;». 

Αυτό ακριβώς κάνουµε. Κοροϊδεύει ο ένας τον άλλον. Αυτό
ακριβώς κάνουµε δυστυχώς.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον

λόγο έχει ο κ. Φάµελλος, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, για οκτώ λεπτά.

Έχουν µείνει δύο Ανεξάρτητοι Βουλευτές. Παρακαλώ να τη-
ρήσετε τον χρόνο, γιατί τελειώσαµε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Θα
προσπαθήσω να είµαι σύντοµος.

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ξεκινώντας, θα
ήθελα να πω -δεν είναι εδώ ο κ. Δένδιας- ότι οφείλουµε να του
δώσουµε έναν χάρτη της ελληνικής Αριστεράς, γιατί δεν τα ξέρει
καλά. Θέλω να τονίσω, όµως, και προς όλους τους συναδέλφους
της Νέας Δηµοκρατίας ότι αυτό που πρέπει να ξέρετε, είναι ότι
η Ελλάδα είναι χαρούµενη, αισιόδοξη και δηµιουργική, µόνο όταν
βλέπει προς την Αριστερά, τη διανόηση και την πρόοδο. Ποτέ η
διαπλοκή δεν έδωσε αισιόδοξη προοπτική στην χώρα µας. Αυτό
σηµειώστε το για το µέλλον το δικό σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σκόπευα να ασχοληθώ αποκλει-
στικά µε το περιεχόµενο της πρότασης για εξεταστική επιτροπή
αλλά οφείλω, πριν µπω στο θέµα, να διαψεύσω δηµόσια την κιν-
δυνολογία και τη διασπορά φόβου που προσπαθούν συντονι-
σµένα, δυστυχώς, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση αλλά και η
Δηµοκρατική Συµπαράταξη να διασπείρουν στην οικονοµία και
στην κοινωνία. Η δική τους τακτική θεωρώ ότι είναι αυτή που
κάνει το µεγαλύτερο κακό στην τάχατες αγαπηµένη τους αγορά
και ανάπτυξη, γιατί η χώρα προχωράει, προχωράει καλά, µπορεί
να πάει πολύ καλύτερα. 

Η διαπραγµάτευση και η αξιολόγηση πηγαίνουν καλά. Οι δη-
λώσεις των ευρωπαϊκών ηγετών αυτήν την εβδοµάδα αλλά και
του Προέδρου των Ηνωµένων Πολιτειών Αµερικής συνηγορούν
ότι υπάρχει διέξοδος στην χώρα µας. Όµως και η χθεσινή από-
φαση Ντράγκι είναι αυτή η οποία εισάγει τις ελληνικές τράπεζες
σε ένα καθεστώς ποσοτικής χαλάρωσης, τουλάχιστον, για τα
οµόλογα του EFSF. Θυµίζω ότι αυτά τα οµόλογα η δική σας κυ-
βέρνηση τα κατάντησε παλιόχαρτα και κουρελόχαρτα. Έτσι αυτό
δίνει µια νέα προοπτική για την χώρα µας, τουλάχιστον µας φέρ-
νει πιο κοντά στην ολοκλήρωση της αξιολόγησης. 

Έχουµε αγωνία. Δεν είµαστε σίγουροι. Διεκδικούµε το καλύ-
τερο, το ίδιο µε όλους τους Έλληνες. Θέλουµε η χώρα να πάει
καλύτερα. Αυτή είναι η δικιά µας αγωνία. Ξέρουµε ότι και εσείς
έχετε αγωνία. Δυστυχώς, όµως, διαπιστώνουµε ότι εσείς έχετε
αγωνία να πάει η χώρα χειρότερα. Αυτό είναι που µας διαχωρίζει.
Θέλετε το κακό της χώρας, για να γυρίσετε στις καρέκλες σας.
Θέλουµε το καλό της χώρας, για να δώσουµε τις καρέκλες µας
στη νέα γενιά. Αυτή είναι η διαφορά που έχει η Αριστερά και η
πρόοδος µε τη συντήρηση και τη διαπλοκή.

Αυτό αποδείχθηκε περίτρανα και από τη συνέντευξη του κ. Μη-
τσοτάκη, την οποία µας κατέθεσε εδώ και στα αγγλικά. Οφείλω,
όµως, να διατυπώσω στην ελληνική Αντιπροσωπεία ότι στην ερώ-
τηση του δηµοσιογράφου, αν υποστηρίζει τις εργασιακές και µε-
ταρρυθµιστικές αλλαγές που προτείνει το IMF, η απάντησή του
είναι: «Θα πήγαινα µαζί τους για ένα πολύ µεγάλο ποσοστό
αυτών των αλλαγών. Σίγουρα υπερασπίζοµαι την ιδιωτικοποίηση
της δηµόσιας περιουσίας πολύ επιθετικά. Μπορούν πολλά να
πουληθούν σε λογικές τιµές. Κανένα άλλο σχόλιο κατά της πολι-
τικής του IMF».

Διαπιστώνετε, λοιπόν, συνάδελφοι ότι ο ίδιος έβαλε τα χέρια
του και έβγαλε τα µάτια του σήµερα εδώ στη Βουλή. Καµµία κρι-
τική δεν κάνει στο IMF. Απολύτως υποστηρίζει και τα εργασιακά,
όχι µόνο την πώληση της περιουσίας.

Ο σκοπός, όµως, της συζήτησης σήµερα είναι να διερευνή-
σουµε και να αποδώσουµε ευθύνες για παραβίαση της νοµοθε-

σίας και όχι να δηµιουργήσουµε νοµοθεσία, να δούµε αν παρα-
βιάστηκε η νοµοθεσία στα δάνεια των κοµµάτων και των µέσων
ενηµέρωσης και να προλάβουµε, αν είναι δυνατόν, µε τα συµπε-
ράσµατα, τη διαπλοκή και τη διαφθορά σε αυτό το τρίγωνο. 

Η επιλογή της εξεταστικής επιτροπής δεν είναι τακτικισµός.
Δεν είναι λόγος εντυπώσεων το ότι κάποιοι έδωσαν σε ηµέτε-
ρους 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ. Ένα και στα µέσα ενηµέρωσης,
τριακόσια πενήντα και στα κόµµατα. Αυτό ήταν το παιχνίδι που
παίχτηκε. Αυτό, δηλαδή, είναι θέµα εντυπώσεων; Να µην το εξε-
τάσουµε; Γιατί ακούστηκε από τη Νέα Δηµοκρατία ότι όλα τα κά-
νουµε για θέµατα εντυπώσεων.

Εµείς εφαρµόζουµε την εντολή που µας έχει δοθεί, να προχω-
ρήσει και να ολοκληρωθεί ο έλεγχος της πολιτικής εξουσίας για
τη διαπλοκή, να αλλάξουµε σελίδα, να τελειώσουµε το παλιό, να
βγουν στο φως όλα αυτά που οδήγησαν στην κρίση την ελληνική
κοινωνία.

Διαπιστώνουµε την ενόχληση της Νέας Δηµοκρατίας ή την
υποτίµηση των αποτελεσµάτων από τώρα. Το είπε η  τους: «Δεν
θα βγάλει και τίποτα». Σας φοβίζει η δηµοσιότητα που θα προ-
κύψει από την  και µια απέχθεια για το λαό. Είπε κάποια στιγµή
η κ. Κεραµέως: «Θα κάνουµε και λαϊκά δικαστήρια;». 

Γιατί; Ο λαός δεν πρέπει να έχει άποψη; Δεν πρέπει να γίνονται
όλα αυτά µπροστά στην κοινωνία; Δεν πρέπει να διατυπώσουµε
επιτέλους ότι η παραβίαση των κανόνων δικαίου και των γραπτών
της νοµοθεσίας και των άγραφων της ηθικής, κατά κόρον συνέ-
βησαν στην περίπτωση των δανείων των κοµµάτων και των
µέσων ενηµέρωσης; Δεν υπήρχε ισονοµία και παρ’ ότι αυτό είχε
επισηµανθεί επανειληµµένως, ήταν συνειδητή η επιλογή της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ να το κουκουλώσουν. 

Η εξεταστική επιτροπή πρέπει να απαντήσει σε πολλά ερωτή-
µατα. Ποιος έδωσε τα δάνεια µε τι εγγυήσεις, σε ποιους; Τι νο-
µικές ευθύνες υπάρχουν σ’ αυτούς που υπέγραψαν να πάρουν
τα δάνεια; Πώς διεκδικείς πίσω τα δάνεια; Ποιος θα πληρώσει
τελικά το κόστος κι αν ο πολίτης µπορεί να τα γλιτώσει όλα αυτά; 

Πιο συγκεκριµένα πράγµατα. Ξέρετε ότι σε µια ζηµιογόνα επι-
χείρηση, δύο τράπεζες έκαναν η µία είκοσι πέντε παρατάσεις και
η άλλη δεκαεπτά παρατάσεις και ρυθµίσεις; Ξέρετε ότι αναζη-
τείται τελικά, αν υπάρχει υπόλογος για 950 εκατοµµύρια διαµαρ-
τυρηµένων δανείων προς µέσα ερνηµέρωσης και σε 320
εκατοµµύρια δανείων προς κόµµατα που δεν εξυπηρετούνται; 

Είναι γεγονός ότι τα δάνεια για τα µέσα ενηµέρωσης δίνονταν
µε εχέγγυο άυλες αξίες που δεν υπήρχαν, ταινίες που βρίσκον-
ταν στο αρχείο τους ή ότι δόθηκε δάνειο περίπου 100 εκατοµµύ-
ρια ευρώ σε µία επιχείρηση που χρωστούσε ήδη 130 και τα
τελευταία οχτώ χρόνια ήταν ζηµιογόνα, είχε πτώση του κύκλου
εργασιών και µεγάλες επισφάλειες. Ποια εγγύηση µπορεί να κα-
λύψει αυτή τη δανειοδότηση; 

Το άλλο το σηµαντικό. Οι διαφηµίσεις που πληρώνουν οι τρά-
πεζες προς κανάλια και εφηµερίδες, υπερκάλυπταν το δανεισµό
τους, αλλά οι τράπεζες δεν ζητούσαν πίσω τα λεφτά ούτε καν
συµψηφισµό. Τους έδιναν τα λεφτά και τα δανεικά αγύριστα.
Αυτό είναι το παιχνίδι που γινόταν στο δικό σας πολιτικό σύστηµα
και συνεχιζόταν αυτή η αδειοδότηση και καµµία δικαστική ενέρ-
γεια µέχρι τώρα δεν έγινε. 

Υπάρχει ένα ερώτηµα. Πώς θα διεκδικήσουν οι τράπεζες και
κατ’ επέκταση το δηµόσιο τη ζηµία αυτή προς τα πίσω; Εντέλει
χρησιµοποιήθηκαν οι τράπεζες από κόµµατα και κυβερνήσεις
σαν κοµµατικά εργαλεία και όχι ως χρηµατοπιστωτικά ιδρύµατα;
Σχετίζεται αυτή η πρακτική µε χρεοκοπία δηµόσιας τράπεζας; Τα
5,5 δισεκατοµµύρια θαλασσοδάνεια της Αγροτικής Τράπεζας
εξετάστηκε σε ποιους πήγαν; Μήπως χρηµατοδότησαν συνεται-
ρισµούς ή επιχειρήσεις που ήταν κολλητοί του πολιτικού συστή-
µατος, σε περιοχές που ήταν διακεκριµένοι Βουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ; 

Αυτά δεν είναι θέµατα δηµοσίου ενδιαφέροντος; Διότι ο Κανο-
νισµός της Βουλής επιβάλλει για δηµοσίου ενδιαφέροντος θέ-
µατα να γίνεται εξεταστική. Διότι ο κ. Τζαβάρας προσπάθησε να
µας πείσει ότι δεν χρειάζεται εξεταστική επιτροπή. 

Για όλα αυτά τα ερωτήµατα θα υπάρξουν αποδείξεις στην εξε-
ταστική επιτροπή. Το βασικό, όµως, είναι πως αποδεικνύεται ότι
µετά τη Μεταπολίτευση στην Ελλάδα, δεν ήµασταν όλοι ίσοι στα
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δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις. Κάποιοι είχαν µόνο υποχρεώ-
σεις, οι πολλοί -και αυτό ήταν δική σας επιλογή- και κάποιοι είχαν
µόνο δικαιώµατα, οι λίγοι, οι δικοί σας. Είχαν δικαιώµατα στη φο-
ροδιαφυγή, στις offshore, στην ασυλία, στον άκρατο δανεισµό
και εξακολουθείτε να µην παίρνετε θέση σε όλα αυτά, για το ότι
δεν υπήρχε ισότητα και δικαιοσύνη. 

Όµως παρ’ ότι δεν ήµασταν όλοι ίσοι, ευτυχώς δεν είµαστε και
όλοι ίδιοι στην πολιτική. Γι’ αυτό αυτά που ξέρετε τελείωσαν. Σας
ενοχλεί που τραντάζεται η διαπλοκή. Σας ενοχλεί ότι αµφισβη-
τούνται τα δικά σας παιδιά και µέσα στη δικαστική εξουσία και
στην τραπεζική λειτουργία. Η συζήτηση για τη δικαιοσύνη ήταν
αποκαλυπτική. Τα κυκλώµατα µε αυτήν την Κυβέρνηση θα τελει-
ώσουν και θα έχουµε και την πλειοψηφία, και έχουµε την πλει-
οψηφία και τη βούληση και τον χρόνο για να τα συζητήσουµε. 

Διότι το τρίγωνο είναι ξεκάθαρο. Στη µια κορυφή είναι το χρε-
οκοπηµένο πολιτικό σύστηµα, στην άλλη κορυφή είναι οι χρεο-
κοπηµένες τράπεζες και στην άλλη είναι τα υπερχρεωµένα και
αναξιόπιστα µέσα ενηµέρωσης. Είναι προφανές ότι δεν είναι δύο
εξεταστικές, όπως ζήτησε ο κ. Μητσοτάκης για να χωρίσει λίγο
τις ευθύνες. Μία εξεταστική είναι, γιατί όλοι αυτοί µεταξύ τους
συνεννοούνταν. Διότι δεν τους έφταναν οι παχυλές χρηµατοδο-
τήσεις αλλά ήθελαν να µεγεθύνουν και τον δανεισµό. 

Εδώ, λοιπόν, θέλω να διαψεύσω δηµόσια την τοποθέτηση του
κ. Βορίδη, που µας είπε κάτι λίγα για χρηµατοδοτήσεις και κατα-
θέτω απόδειξη ότι 275 εκατοµµύρια την τελευταία εξαετία ήταν
οι χρηµατοδοτήσεις των κοµµάτων και όχι κάτι λίγα που µας είπε. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σωκράτης Φάµελλος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όµως, αυτό που δεν ξέρετε, είναι ότι εκτός από τα δάνεια που
έπαιρναν, το 2013 ψευδώς ο κ. Μητσοτάκης είπε ότι δεν πήραν
χρηµατοδότηση. Διότι τι έκαναν; Κεφαλαιοποίησαν τα 12 εκα-
τοµµύρια τόκους που δεν µπορούσαν να πληρώσουν. Δεν πήραν
δάνειο αλλά εµµέσως τους έδωσαν άλλα 12 εκατοµµύρια. Διότι
αυτό φαίνεται στον ισολογισµό τους και σας καλώ να το συζητή-
σουµε εδώ στην εξεταστική επιτροπή. 

Όµως για τον ΣΥΡΙΖΑ και τον Συνασπισµό αυτά είναι λυµένα
εδώ και καιρό. Εµείς όσα δάνεια πήραµε, εξυπηρετούνται από-
λυτα και όλοι οι ισολογισµοί µας ελέγχονται από ορκωτούς λο-
γιστές. Ιδού η Ρόδος ιδού και το πήδηµα. Εµείς ελεγχόµαστε από
ορκωτούς λογιστές και δεν χρωστάµε στις τράπεζες. Το ερώ-
τηµα είναι τα δικά σας δάνεια, πώς θα µπορέσετε να πληρώσετε
και πώς θα επιστρέψετε στους Έλληνες πολίτες όλα αυτά που
τους χρωστάτε. 

Βέβαια, υπάρχουν και πολλά άλλα πολιτικά ερωτήµατα -δεν
µου φτάνει ο χρόνος- που πρέπει να απαντηθούνε, όπως για πα-
ράδειγµα, µε ποιο δικαίωµα τρεις φορές µε τροπολογίες δηµι-
ουργήσαν ακατάσχετο στις χρηµατοδοτήσεις τους, σβήσανε τις
ποινικές ευθύνες για πενήντα τραπεζικά στελέχη δέκα πολιτικά
πρόσωπα, µεταξύ των οποίων ένας Υπουργός και τρεις Βουλευ-
τές, στο πόρισµα Καλούδη, που το κρατήσαν στο συρτάρι τρεις
εβδοµάδες, για να περάσουν την τροπολογία νύχτα, Χριστο-
γιάννη, Τσουµάνη και Σταµενίτη. Διότι αυτό έγινε µε την αµνη-
στία. 

Βέβαια ήρθαν το 2014 και ενώ ο Επίτροπος έλεγε ότι είναι 270
εκατοµµύρια τα δάνεια των κοµµάτων και δεν εξυπηρετούνται
και το ίδιο έλεγε και η Τράπεζα της Ελλάδος σε καθυστερηµένη
έκθεσή της, παρά ταύτα, τον Οκτώβριο του 2014 κατατίθεται νέα
τροπολογία και δηµιουργεί το 40% ακατάσχετο στις χρηµατοδο-
τήσεις των κοµµάτων. 

Δυστυχώς πρέπει να κλείσω, αλλά χρειάζεται να πούµε κάτι
ξεκάθαρα. Το τρίγωνο αυτό της διαπλοκής είναι απόδειξη µιας
κοινωνίας διαβρωµένης, η οποία δηµιούργησε µία οικονοµική
ελίτ µε δάνεια. Η οικονοµική ελίτ αυτή δεν είναι παραγωγική. Δεν
δηµιουργεί προϊόν, δεν δηµιουργεί εργασία, δεν αφήνει το σύ-
στηµα να ανανεωθεί, δεν αφήνει την κοινωνία να εξελιχθεί και
προφανώς δεν έχει ούτε νέες ιδέες ούτε ιδανικά ούτε έλεγχο της
δηµοσιογραφίας απέναντι στην εξουσία. 

Με λίστες φοροδιαφυγής, µε χρηµατιστήρια, µε σκάνδαλα σαν
το Ταµιευτήριο, τη Βιοµηχανία Ζάχαρης, τις επιδοτήσεις, το πα-

κέτο Χατζηγάκη, τις µίζες για τα εξοπλιστικά, η Ελλάδα δεν µπο-
ρεί να πάει µπρος. 

«Γιατί όπου κι αν γυρίσω, η Ελλάδα µε πληγώνει», λέει ο εθνι-
κός ποιητής, όµως λέει ότι «η ελπίδα θα γυρίσει». Η ελπίδα θα
γυρίσει, όταν καταπολεµηθεί η διαπλοκή κι όταν επιστρέψει η
αξιοκρατία και η δηµοκρατία στη χώρα µας. Γιατί τότε θα µας
δώσει και την αίσθηση δηµοκρατίας και την αίσθηση ελευθερίας
αλλά και οικονοµικής λειτουργίας, για να µείνουν οι νέοι στη
χώρα και να προοδεύσουµε. 

Τότε ο κάθε κατεργάρης θα πάει στον πάγκο του- όπως γίνεται
τώρα µε τον διαγωνισµό για τις τηλεοπτικές συχνότητες- µε τη
διαφάνεια στα τραπεζικά δάνεια που νοµοθετήσαµε, µε τη δια-
φάνεια στη διαφήµιση των τραπεζών που επίσης νοµοθετήσαµε
αλλά και στη διαφήµιση των ΔΕΚΟ. Εδώ είναι ο Υπουργός που
ζήτησε απολογισµό απ’ όλες τις ΔΕΚΟ για τη διαφήµιση που δί-
νουν και για το πώς κρύβεται και πώς αποκαλύπτεται πού κρυ-
βόταν τόσα χρόνια το πολιτικό χρήµα. Γιατί το σκάνδαλο του
ΚΕΕΛΠΝΟ δεν είναι η ορολογία του κ. Πολάκη. Είναι το ότι µέσα
από το ΚΕΕΛΠΝΟ δίνανε διαφήµιση, ώστε να διαφηµίζονται οι
ίδιοι ως πολιτικά πρόσωπα. Αυτό είναι το σκάνδαλο που κρύβεται
πίσω από το ΚΕΕΛΠΝΟ και αποκαλύπτεται τώρα. 

Η διαφάνεια, λοιπόν, στα δηµόσια πράγµατα είναι αυτή που
αποκαθιστά, αν θέλετε, τη διέξοδο προς µια καλύτερη Ελλάδα,
δηµοκρατική, τίµια, αξιοκρατική, όπως µας αξίζει και όπως άξιζε
πάντα στη χώρα µας. 

Ελπίζουµε ότι η εξεταστική επιτροπή θα συµβάλει στην απο-
κατάσταση της αξιοπιστίας των κοµµάτων και εν γένει του πολι-
τικού συστήµατος και των τραπεζών. Χρειαζόµαστε το αίσθηµα
ότι ζούµε σε ένα κράτος δικαίου, όπου οι κανόνες είναι ίδιοι για
όλους. 

Στόχος µας είναι ένας. Θα το πω µε τρεις λέξεις. Δηµοκρατία,
κοινωνική δικαιοσύνη και πρόοδος. Θα βοηθήσουµε σε όλη την
τριετία που αποµένει σε αυτήν την Κυβέρνηση αλλά και στην
επόµενη τετραετία, να τα κάνουµε όλα αυτά πράξη, για να ζουν
οι Έλληνες καλύτερα. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λόγο
τώρα έχει ο κ. Νικολόπουλος για έξι λεπτά και µετά κλείνουµε µε
τον κ. Παναγούλη. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ειλικρινά λυπάµαι, γιατί σήµερα ο Κυριάκος Μητσοτάκης στέ-
ρησε τη χαρά από τους νεοδηµοκράτες να πανηγυρίσουν την
ήττα της διαπλοκής, που σαν λέξη µας την άφησε ο πατέρας του,
όταν είπε ότι αυτός που σήµερα έβαλε πλάτη για να τον κάνει
Αρχηγό, πήρε χρήµατα και έδινε και µια επιταγή για να τον ρίξει. 

Είναι το περιστατικό που µνηµόνευσε ο Πάνος Καµµένος και
τον διέκοψα. Επειδή κάποιοι συνάδελφοι και οµοϊδεάτες µου,
µου είπαν ότι: «Δεν µπορεί ο Κυριάκος Μητσοτάκης να µίλησε
για τα αργύρια», θα το καταθέσω εδώ. «Δήλωση σοκ του Κυριά-
κου Μητσοτάκη». Υπονοεί ότι χρηµατίστηκαν για να ρίξουν την
Κυβέρνηση. Του γράφει στο tweet: «Εξαργύρωσες τα τριάκοντα
αργύρια». Θα σας δώσω κι άλλα για τα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα του µείνει φαίνεται η χαρά, αγαπητέ µου συνάδελφε, του
Κυριάκου Μητσοτάκη, που θα του δίνουν οι κουρείς και οι κοµ-
µώτριες που προσλαµβάνει εκεί στην αυλή του, σαν τον κύριο
της GPO, τον κ. Θεοδωρικάκο. 

Εκείνο το βράδυ των εκλογών έλεγα ότι πρέπει να αλλάξουν
οι δηµοσκοπήσεις και οι δηµοσκόποι δουλειά, να γίνουν κοµµώ-
τριες και κουρείς, αφού ένα ψαλίδι κρατούν στα χέρια και ρά-
βουν και κόβουν τις δηµοσκοπήσεις όπως θέλουνε και να, εχθές,
ο κ. Μητσοτάκης  προσέλαβε τον κ. Θεοδωρικάκο υπάλληλό του.
Φαίνεται ότι αυτή είναι η κανονική του δουλειά.

Τώρα στο εάν κοροϊδευόµαστε, αγαπητέ µου συνάδελφε από
το Ποτάµι, θέλω να σου πω ότι δεν κοροϊδευόµαστε καθόλου.
Έχεις ξαναδεί γάτα να κάθεται στα τέσσερα αλλά χωρίς πέταλα;
Έ, λοιπόν, κοίταξε να δεις, θα δεις και αυτή τη γάτα, όπως και
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τίγρεις που έκαναν τις τίγρεις να γίνονται γατούλες Αγκύρας,
γιατί έφερε αποτέλεσµα, να ξέρεις. Ποιος πίστευε ποτέ -και ας
ρωτήσει ο Κυριάκος τον πατέρα του αν το πίστευε- ότι ο Ψυχά-
ρης θα κάτσει κάποτε κατηγορούµενος και ότι θα του βρουν 57
εκατοµµύρια;

Αυτή η ίδια διαδικασία θα φέρει από τις κρυψώνες τα λεφτά
που δεν έχουν δήθεν οι κύριοι µιντιάρχες να πληρώσουν και πρέ-
πει να τα πληρώσουµε εµείς.

Ήρθε ο κ. Δένδιας, ζητάει το twitter του κ. Κούλη. Δώστε το. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από λίγες ώρες ο Εισαγ-

γελέας του Οικονοµικού Εγκλήµατος, Γιάννης Δραγάτσης, κά-
λεσε επειγόντως τρεις µάρτυρες να καταθέσουν, τους οποίους
µε µηνυτήρια αναφορά του το Χριστιανοδηµοκρατικό Κόµµα είχε
υποδείξει για την υπόθεση των δανείων των κοµµάτων. Το λέω,
επειδή λέτε εάν θα έρθει αποτέλεσµα. Να το, σήµερα βγήκε πα-
νηγυρικά η υπόθεση για τα δάνεια των κοµµάτων από το αρχείο.
Απόδειξη είναι αυτά τα κλητήρια θεσπίσµατα, τα οποία καταθέ-
τουµε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Καλεί τον Λεωνίδα Στάµο, τον Κυριάκο Τόµπρα και τον Στέ-
φανο Τσίπα. Γιατί; Γιατί είχε καταχωνιαστεί η υπόθεση, ναι, µετά
την τροπολογία. Όµως ξέρετε, πήγαµε και δώσαµε το εδάφιο β’,
γιατί ο συντάκτης της τροπολογίας ήθελε να φυλάξει τα νώτα
του, για να µην το πω διαφορετικά -µάλλον ο Γιάννης ο Στουρ-
νάρας θα την είχε γράψει- και έλεγε ότι εφόσον τηρούνται οι
πράξεις του Διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδας και οι όροι της
Βασιλείας II, µόνο τότε απαλλάσσονται αυτοί που το πόρισµα Κα-
λούδη λέει –θα ακούσετε σε λίγο ποιους λέει- ότι πρέπει να κά-
τσουν στο σκαµνί. 

Έτσι, λοιπόν, το ότι δεν θα γίνει η αιτία να ανασταλούν και να
µετατεθούν στις καλένδες οι ποινικές διώξεις και οι δικονοµικές
διαδικασίες, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη στους οικονοµικούς
εισαγγελείς, είµαστε εδώ όλοι εµείς για να το περιφρουρήσουµε,
ώστε πράγµατι να µην είναι µία εξεταστική επιτροπή αλά ΠΑΣΟΚ,
που έλεγε ο κ. Βενιζέλος, όταν στην εξεταστική επιτροπή δεί-
χναµε τους λογαριασµούς του Άκη Τσοχατζόπουλου ότι είναι
αριθµοί τηλεφώνων. Έλειπε σήµερα, για να πει πώς γίνεται
όντως να µην είναι ένας Μπακατσέλος, αλλά τέσσερις. Ρωτούσα
τον κ. Καµµένο. Γιατί δεν απαντούσες; Ένας ήταν; Ήταν, όµως,
τέσσερις οι Μπακατσέλοι και εκεί είχε χάσει το λογαριασµό.

Εξηγούµαι. Υπάρχουν τα θεσµικά εργαλεία που διαθέτουµε,
και πρέπει ναι, να τους αναγκάσουµε να γυρίσουν, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, τα κλεµµένα πίσω, και βέβαια υπάρχει ο τρόπος, όταν
υπάρχει απάτη. Είναι εδώ ο κ. Δένδιας και είµαι σίγουρος ότι όχι
µόνο ως µαχόµενος και καλός δικηγόρος αλλά και ως έντιµος
πολιτικός και αυτός βεβαίως αυτό θέλει. 

Οι πολίτες δεν µπορούν να το χωνέψουν ότι µπορούν να λει-
τουργούν τα µαγαζιά των εντιµότατων µιντιαρχών, χωρίς να δια-
θέτουν ίδια κεφάλαια, όταν ο 2190 ορίζει την ανάκληση αυτών
των αδειών. 

Καταθέτω στα Πρακτικά ένα πλήθος ερωτήσεων, αγαπητέ συ-
νάδελφε των Κεντρώων, που µου είπες ότι έψαχνες χθες να τις
βρεις. Είναι ερωτήσεις που γίνονταν, όταν ο Καραµανλής µε είχε
κάνει γραµµατέα τεκµηρίωσης σκανδάλων. Σήµερα που αυτή η
µάχη κατά των νταβατζήδων φαίνεται ότι φτάνει στο τέλος, τι
κρίµα να µένει η εντύπωση στον ελληνικό λαό ότι αυτή η παρά-
ταξη στεναχωριέται σήµερα, αντί να χαίρεται. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε, δεν είναι άραγε σκάν-
δαλο διαρκές, οι τράπεζες που καταγγέλλουν µε αυτή τη µεγάλη
ευκολία τις δανειακές συµβάσεις χιλιάδων µικροµεσαίων, φτω-
χών βιοπαλαιστών να ανέχονται τα «µαϊµουδίσµατα» στους ισο-
λογισµούς όλων αυτών των µεγάλων εταιρειών; 

Είδατε προχθές τον ισολογισµό της «ΠΗΓΑΣΟΣ»; Εκτίµησε,
λέει, ότι η αξία του «MEGA» είναι µηδέν. Καλά οι τραπεζίτες σε

µία επιχείρηση που έχει µηδενική αξία, πώς έδιναν αυτά τα δά-
νεια; Να η βαρβάτη απάτη! Ας ετοιµαστούν, µαζί µε τον κ. Ψυ-
χάρη που παίρνει µαζί του τη διοίκηση της Alpha, να πάνε και οι
άλλοι από κοντά. 

Εσείς, κύριε Παππά και κύριε Σπίρτζη, έχετε διαβάσει τα ονό-
µατα των συγκεκριµένων τραπεζικών και πολιτικών µπατζιµάνη-
δων, των οποίων τα ονόµατα καταγράφονται στις σελίδες αυτές
εδώ που θα καταθέσω και που προτείνεται η ποινική δίωξη; Από
τον Χαλικιά του Κοσκωτά που θα έπρεπε να πάει µαζί του στη
φυλακή, µέχρι τον σηµερινό τον Στουρνάρα που όχι µόνο έκαναν
ότι δεν έβλεπαν τι γινόταν είκοσι πέντε χρόνια αλλά απεναντίας
έστελναν στους οικονοµικούς εισαγγελείς και υπαλλήλους της
Τραπέζης της Ελλάδος να ορκίζονται ψέµατα ότι όλα έγιναν
καλά.

Τώρα, λοιπόν, αφού σας καταθέσω αυτό το διαβιβαστικό έγ-
γραφο του εισαγγελικού πορίσµατος του κ. Καλούδη, επιτρέψτε
µου µαζί µε εσάς µε εµάς όλους, να ακούσει ο ελληνικός λαός
µερικά ονόµατα. 

Παπακωνσταντίνου, ο γνωστός ο «Τιτανικός». Σπυρόπουλος,
που τον κρατάγατε εσείς για καιρό επίσης. Πολυχρόνης. Σηµαι-
οφορίδης. Δασκαλάκης. Σκορδάς. Σοφιανός. Παπανδρέου. Πά-
τσιος. Ζωγόπουλος. Πανταλάκης. Μιλιάκος. Ταµβακάκης. Τουρκο-
λιάς. Φραγκέτης και πολλοί ακόµα ευυπόληπτοι και καθώς πρέπει
κύριοι της υψηλής κοινωνίας των Αθηνών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Νικολόπουλε, ολοκληρώστε παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Όπως δώσατε την ανοχή σας, δώστε και σε µένα, που είµαι ένας
Ανεξάρτητος που έχει πολλά χρόνια εδώ µέσα.

Η λίστα Καλούδη, είναι η πρώτη που βλέπω πάντως µετά από
είκοσι επτά χρόνια εδώ στη Βουλή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
αγαπητέ µου φίλε Νίκο Δένδια, που λείπει ο Παπασταύρου και
αυτό είναι, πραγµατικά, µία πρόοδος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς οι Έλληνες Χριστιανοδη-
µοκράτες µε δωδεκασέλιδο υπόµνηµα στους οικονοµικούς ει-
σαγγελείς καταθέσαµε όλες αυτές τις πράξεις του Διοικητή της
Τραπέζης της Ελλάδος, καθώς και τις αντίστοιχες της ΕΚΤ και
καταδείξαµε ότι δεν τηρήθηκαν ούτε και οι διατάξεις της Βασι-
λεία-ΙΙ που αφορούν τη στάθµιση των κινδύνων.

Θα το καταθέσω και αυτό στα Πρακτικά.
Σε αυτή, λοιπόν, τη δύσκολη εποχή, πράγµατι, µία από τις µε-

γάλες ευθύνες µας είναι να µην επιτρέπουµε σε σκιές του πα-
ρελθόντος, να µαυρίζουν το µέλλον µας. Κρατήστε την υποµονή
σας και είναι βέβαιο ότι αυτή η εξεταστική επιτροπή θα στείλει
τον κάθε κατεργάρη στον πάγκο του, αρκεί όντως όλοι µας να
βάλουµε πλάτη, γιατί δεν καταλαβαίνω πώς γίνεται, ενώ όλοι εδώ
ψηφίζουµε σήµερα αυτή τη εξεταστική επιτροπή και άρα ο ελλη-
νικός λαός θεωρεί ότι το πολιτικό σύστηµα πατάει καλά στα
πόδια του και έρχεται όχι να διαπλακεί αλλά να συγκρουστεί µε
τη διαπλοκή, κάποιοι σήµερα εδώ από αυτό το Βήµα να επιτρέ-
πουν συνειρµούς. Γιατί άραγε; Υπάρχουν όντως όλα εκείνα τα
στοιχεία που διαθρυλούνται και διακινούνται στο διαδίκτυο, που
ορισµένους ενδεχοµένως, κύριε Δένδια, να τους κάνουν, όχι σε
λιγότερο από είκοσι πέντε µήνες Πρωθυπουργούς, αλλά να τους
κάνουν ως τον µοναδικό Αρχηγό αυτής της παράταξης, που θα
έχει µείνει τόσο λίγο χρονικό διάστηµα; 

Νοµίζω ότι στην Εξεταστική θα σηµειωθούν τέτοιες αποκαλύ-
ψεις, που µάλλον ο προσωρινός –θέλω να πιστεύω- Πρόεδρος
της Νέας Δηµοκρατίας σύντοµα να αποτελεί το παρελθόν, γιατί
το όνειδος έτσι και αλλιώς το αποτελεί.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ. Πα-
ναγούλης έχει τον λόγο για έξι λεπτά.

Να σεβαστείτε και εσείς τον χρόνο, παρακαλώ.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, νοµίζω ότι η ση-

µερινή συνεδρίαση που συµµετέχουµε οι περισσότεροι από
εµάς, χωρίς να το θέλουµε, είναι για να κοροϊδέψουµε για άλλη
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µια φορά τον ελληνικό λαό. Αυτή είναι η πραγµατικότητα και µε
συγκεκριµένα παραδείγµατα θα σας το αποδείξω αυτό.

Πόσα χρωστάνε τα κανάλια; Δεν το λέω εγώ, το λέει κυβερνη-
τικό στέλεχος σε οµιλία του που έκανε πριν δυο-τρεις ηµέρες, ο
Γενικός Γραµµατέας Ενηµέρωσης και Επικοινωνιών κ. Λευτέρης
Κρέτσος. Μιλώντας σε στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ, είπε ότι τα χρέη των
καναλαρχών είναι τουλάχιστον 950.000.000 ευρώ. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

Τα χρέη των κοµµάτων χωρίς να βασανιστεί κανένα κόµµα
απόψε και τις προηγούµενες ηµέρες τα οµολόγησε. Ήταν ειλι-
κρινής ο κ. Μητσοτάκης 117 εκατοµµύρια το ΠΑΣΟΚ, οκτώ µε
δέκα εκατοµµύρια ο ΣΥΡΙΖΑ. Όµως κάπως καθυστερηµένα,
κυρία Πρόεδρε, έρχεται η Κυβέρνηση να µας µιλήσει για δάνεια
των καναλαρχών και των κοµµάτων. Είχε δεκαπέντε µήνες από
την ηµέρα που πρωτοεξελέγη για να τσακίσει τη διαπλοκή. 

Είχα κάνει τον Μάρτιο του 2015 σχετική ερώτηση. Ακούστε να
δείτε τι µου απάντησαν οι Υπουργοί του ΣΥΡΙΖΑ, γνωστοί και µη
εξαιρετέοι. Ο Υπουργός Οικονοµικών γνωστός εκείνη την εποχή,
µου απάντησε ότι εξετάζουν το θέµα. 

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Παναγούλης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ο κ. Παρασκευόπουλος, Υπουργός Δικαιοσύνης, είπε για την
ακρίβεια ότι κατά τα λοιπά αρµόδιο για να σας ενηµερώσει είναι
το συνηµµένο Υπουργείο Οικονοµικών. Το Υπουργείο Οικονοµι-
κών δεν έλεγε τίποτα, το οποίο θεωρούµε βέβαιο ότι εφόσον στο
πλαίσιο σχετικών ερευνών εντοπίσει στοιχεία από τα οποία προ-
κύπτουν αξιόποινες πράξεις, θα τα θέσει στη διάθεση των δικα-
στικών αρχών. Μας θυµίζει αυτό που έλεγε ο κ. Σηµίτης, όποιος
έχει στοιχεία να τα πάει στον εισαγγελέα. 

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Παναγούλης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ερχόµαστε στο χαρτί που στέλνει η Τράπεζα της Ελλάδος και
λέει ότι είναι υπηρεσιακό απόρρητο τα χρέη στους καναλάρχες
και στα κόµµατα. Δηλαδή, είναι υπηρεσιακό απόρρητο η δια-
πλοκή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; 

Καταθέτω και αυτό το έγγραφο στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Παναγούλης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής

Προσωπικά µε κρύα καρδιά θα ψηφίσω για την εξεταστική επι-
τροπή. Δεν πρόκειται να βγει τίποτα. Ιδού για του λόγου το αλη-
θές! Θυµάστε την περίπτωση της «SIEMENS»; Ακούστε να δείτε
τι έχει γίνει στη «SIEMENS», γιατί αν γίνει ένα γκάλοπ για τη
«SIEMENS» ούτε το 1% του ελληνικού λαού δεν ξέρει ότι έχει αρ-
χίσει αυτή η δίκη ότι άρχισε και διεκόπη την ίδια ηµέρα. Γιατί διε-
κόπη την ίδια ηµέρα; Προσέξτε να δείτε σε τι κράτος παραλόγου
ζούµε. Διεκόπη η δίκη για τα µαύρα ταµεία της «SIEMENS», η
διαδικασία δεν προχώρησε πέρα από την εκφώνηση των κατη-
γορουµένων και των µαρτύρων, καθώς η δικαστική αίθουσα δεν
ήταν ικανή να φιλοξενήσει τον µεγάλο αριθµό των παραγόντων
της δίκης, µε τους συνηγόρους µάλιστα να κάνουν λόγο για από-
λυτη ακυρότητα της διαδικασίας. 

Είναι χαρακτηριστικό –προσέξτε να δείτε πού ζούµε σε ποια
χώρα και γιατί είπα ότι κοροϊδεύουµε τον ελληνικό λαό- ότι µέχρι
τη διακοπή της διαδικασίας δεν είχε εµφανιστεί η διερµηνέας της
γαλλικής γλώσσας, η οποία είναι απαραίτητη για τον κατηγορού-
µενο, τραπεζικό στέλεχος, –λέει το όνοµά του- που είναι προσω-
ρινά κρατούµενος. 

Επιπλέον οι συνήγοροι που διορίστηκαν αυτεπαγγέλτως από
το δικαστήριο, πρέπει να ενηµερωθούν για τη δικογραφία. Υπάρ-
χουν και δεκατέσσερις Γερµανοί κατηγορούµενοι κ.λπ.. Γι’ αυτό
είπα ότι µαζευτήκαµε εδώ εκτός από ορισµένες ανεξάρτητες
φωνές, και ένα ενδεχόµενα και δύο κόµµατα που είπαν την αλή-
θεια στον ελληνικό λαό. Όλοι οι άλλοι αυτήν τη στιγµή συνυπο-

γράφουµε κάτι, από το οποίο δεν πρόκειται να βγει κανένα συµ-
πέρασµα. Για του λόγου το αληθές: Ισχυριζόµασταν τότε στον
ΣΥΡΙΖΑ –και λέω ισχυριζόµασταν γιατί ήµουν και εγώ εκεί- ότι
από τη λίστα Λαγκάρντ θα πιάσουµε πέντε, έξι δισεκατοµµύρια.
Βγήκε προχθές ο κ. Αλεξιάδης και είπε ότι έχουν επιβεβαιωθεί –
περίπου λέω- 200 εκατοµµύρια. 

Πόσα εισπράχθηκαν; Από τα 5 δισεκατοµµύρια τα 4 δισεκα-
τοµµύρια τα 3 δισεκατοµµύρια ευρώ, έχουν βεβαιωθεί περίπου
200 εκατοµµύρια ευρώ. Πόσα εισπράχθηκαν από τη λίστα Λαγ-
κάρντ; Δεν εισπράχθηκε ούτε ένα πενηνταράκι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Του «καψερού» του Μπόµπολα
εισπράχθηκε. Από τον φτωχό! 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Είναι και άλλοι καναλάρχες.
Ένας είναι και φίλος σου. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Δεν το λέει αυτό. Τον χαϊδεύει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ελάτε,

κύριε Παναγούλη. Μη σταµατάτε. Προχωρήστε. 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε, είµαι

ο τελευταίος οµιλητής. Με βάζετε κάθε φορά τελευταίο οµιλητή. 
Να σας πω και κάτι άλλο. Αυτή η συζήτηση γίνεται για να απο-

προσανατολιστεί ο κόσµος. Γιατί θα αρχίσουν τα κανάλια -εκτός
από εµένα που µε έχουν αποκλείσει τα συστηµικά κανάλια, µάλι-
στα µε επέµβαση του κ. Παππά, η ΕΡΤ δεν µε φωνάζει…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Με δική µου
παρέµβαση;

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Με δική σας παρέµβαση. Δεν
µπορώ να το αποδείξω, κύριε Παππά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Εάν δεν µπο-
ρείτε να το αποδείξετε, µην το λέτε. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Όχι, το λέω γιατί το ξέρω. Με
συγχωρείτε. Έχουν περάσει τριακόσιοι Βουλευτές από εκεί. Ο
µόνος που δεν έχει περάσει είµαι εγώ. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Σας παρα-
καλώ να ανακαλέσετε. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Δεν ανακαλώ, κύριε Παππά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Να ανακαλέ-

σετε! Δεν είναι δυνατόν να λέτε τέτοια πράγµατα.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Εσείς, κύριοι συνάδελφοι, µπορεί
να µην πηγαίνετε στην ΕΡΤ αλλά πηγαίνετε στα διάφορα άλλα
κανάλια. Τέλος πάντων.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεν πηγαίνουµε. 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Εγώ θέλω να πιστέψω τον κ.

Παππά ότι δεν είναι δική του η παρέµβαση. Εµένα έτσι µε πλη-
ροφόρησαν, γι’ αυτό το λέω. 

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, και σας ευχαριστώ για την ανοχή
σας, λέγοντας ότι µε τη σηµερινή συνεδρίαση συµβάλλουµε στην
εξαπάτηση του ελληνικού λαού. Ο ελληνικός λαός µας έχει πάρει
χαµπάρι τους περισσότερους από εµάς που είµαστε εδώ µέσα.
Μας έχει πάρει χαµπάρι και µας περιµένει στη γωνία. 

θα τελειώσω µε τούτο. Εξεταστική. Θα γεµίσουν οι τηλεορά-
σεις και θα αρχίσουν αυτά τα κανάλια- που κατηγορούµε οι πε-
ρισσότεροι από εµάς, κάθε µέρα από το πρωί στις 6.00’µεχρι τις
2.00’τα ξηµερώµατα, που κάνει εκποµπή και ο κ. Νικολόπουλος-
να έχουν διαφόρους που θα τσακώνονται και θα λένε ότι ο Νικο-
λόπουλος έκλεψε, ο Παναγούλης έκλεψε. Θα τσακώνονται, λοι-
πόν, οι διάφοροι οµιλητές, που δεν θα είναι άλλοι από τους
Βουλευτές. 

Εγώ θα ψηφίσω αυτή τη πρόταση. Θέλω, όµως, έντιµα και κα-
θαρά να πω στον ελληνικό λαό ότι σήµερα είναι µια ψεύτικη συνε-
δρίαση -αυτή που κάνουµε εδώ -και γίνεται για να αποπρο-
σανατολιστεί ο κόσµος.

Γιατί ξέρετε -και µε αυτό τελειώνω, κυρία Πρόεδρε- ότι εάν,
πράγµατι, αληθεύει -και είναι εδώ ο κ. Παππάς να µας το πει- πως
θα πάει στο 24% ο ΦΠΑ, κάθε ελληνική οικογένεια ολόκληρο τον
χρόνο από αυτό το 1% θα έχει µείωση των εισοδηµάτων της από
500 µέχρι 700 ευρώ. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Καθίστε

να πάει και τα λέτε τότε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
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στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα έξι µαθητές και
µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γυµνάσιο
Ειρηνούπολης Ηµαθίας και το Γυµνάσιο Βίβλου Νάξου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’  όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της προτάσεως που
κατέθεσαν ο Πρωθυπουργός και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέ-
ξης Τσίπρας και οι Βουλευτές του κόµµατός του και ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πα-
ναγιώτης Καµµένος και οι Βουλευτές του κόµµατός του για σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής, σχετικά µε τη διερεύνηση της
νοµιµότητας της δανειοδότησης των πολιτικών κοµµάτων, καθώς
και των ιδιοκτητριών εταιρειών µέσων µαζικής ενηµέρωσης από
τα τραπεζικά ιδρύµατα της χώρας. 

Νωρίτερα το Σώµα, οµόφωνα, αποδέχτηκε την πρόταση για τη
σύσταση της εξεταστικής επιτροπής χωρίς ονοµαστική ψηφοφο-
ρία. 

Η πρότασή µου, λοιπόν, είναι η επιτροπή να αποτελείται από
είκοσι τρία µέλη, µε εκπροσώπηση κατ’ αναλογία της δύναµης
όλων των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και των Ανεξαρτήτων και
κατ’ εφαρµογή του άρθρου 31 του Κανονισµού της Βουλής. Προ-
τείνω στο Σώµα η προθεσµία για την ολοκλήρωση των εργασιών
της επιτροπής και η υποβολή του πορίσµατός της να είναι σε δύο
µήνες από τη συγκρότηση της επιτροπής. Συµφωνείτε µε αυτή
τη πρόταση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Το Σώµα

συνεφώνησε.
Παρακαλώ τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες να αποστείλουν

µέχρι τη Δευτέρα 18 Απριλίου 2016 τα ονόµατα των Βουλευτών
που θα συµµετάσχουν στην εξεταστική επιτροπή.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Θα πρέπει να ψηφίσουµε, κυρία
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Περιµέ-
νετε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιο-
δοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των
Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Το

Σώµα παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Μου επιτρέπετε, κυρία Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ακού-

στε, κύριε Κουτσούκο, έχουµε εδώ τα Πρακτικά για να σας τα

διαβάσω. Εδώ είναι οι υπηρεσίες, είναι το Προεδρείο. Ξέρει τι
λέει.

Αν έχετε αντίρρηση, θα το πείτε. 
Ακούστε, λοιπόν, τι έγινε.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Συµφωνήσαµε µε τον κύριο Πρό-

εδρο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Μα

ακούστε να σας διαβάσω από τα Πρακτικά. Δεν µε ενδιαφέρει τι
συµφωνήσατε. Εγώ µιλάω µε βάση τα Πρακτικά. 

Από τις µέχρι τώρα προτάσεις των εισηγητών των κοµµάτων,
των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων και των πολιτικών Αρχηγών
τεκµαίρεται, όπως αποδεικνύεται από τα Πρακτικά, ότι από όλα
τα κόµµατα υπάρχει συναίνεση, ανεξαρτήτως του τι και πώς το
βλέπει ο καθένας για τη δηµιουργία και τη σύσταση της εξετα-
στικής επιτροπής και στο παρελθόν υπήρξαν τέτοιες διαδικασίες.
Έχουµε για συγκεκριµένες ηµεροµηνίες συγκεκριµένες επιτρο-
πές. 

Αυτή η οµόφωνη απόφαση της Βουλής, πρέπει κατά το Σύν-
ταγµα να τεκµαίρεται τουλάχιστον από εκατόν είκοσι Βουλευτές.
Οι παρόντες και οι παρούσες εδώ συνάδελφοι υπερβαίνουν κατά
πολύ αυτόν τον αριθµό. 

Άρα, εάν κανείς εκ των παρόντων ανδρών ή γυναικών Βουλευ-
τών δεν έχει αντίρρηση ως προς αυτό, δεν θα γίνει ονοµαστική
ψηφοφορία και θα προχωρήσουµε κανονικά τη διαδικασία µας,
ώστε να εξαντληθεί ο κατάλογος. Όµως δεν θα υπάρχει στο
τέλος ονοµαστική ψηφοφορία.

Υπάρχει κάποιος ή κάποια Βουλευτής που είναι αντίθετος µε
τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής; Ουδείς θόρυβος στην
Αίθουσα.

Κατά συνέπεια, µε βάση αυτά τα Πρακτικά, θεώρησε εδώ και
η Γραµµατεία και το Προεδρείο, ότι δεν µπορούµε να ζητάµε από
τον ΣΥΡΙΖΑ να ψηφίσει «ΝΑΙ», από τη Νέα Δηµοκρατία «ΝΑΙ»
κ.ο.κ.. Είναι σαν να έγινε αυτή η ψηφοφορία, στο στάδιο που
αποφασίστηκε ότι δεν θα γίνει ονοµαστική ψηφοφορία.

Αν θέλετε να το θέσετε, ευχαρίστως. Δεν υπάρχει, δηλαδή, πα-
ράλειψη ή κάποιο λάθος. Εν γνώσει µας το συζητήσαµε και απο-
φασίσαµε ότι δεν χρειάζεται. Αν έχετε αντίρρηση, όµως, να
καταγραφεί.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Όχι, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Με τη

συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.53’ λύεται η συνεδρίαση για
την προσεχή Δευτέρα 18 Απριλίου 2016 και ώρα 17.00’ µε αντι-
κείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζή-
τηση επικαίρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη
που έχει διανεµηθεί.
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